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VEMTYCKER
DUSKAFÅPRIS
PÅGAYGALAN

2010?

Nominera dina favoriter på www.qx.se fram till och med den 
10 december. Gaygalan hålls på Cirkus i Stockholm måndagen 

den 1 februari 2010. Dörrarna öppnas 18.00. Show 21.00. 
Biljetterna släpps torsdag den 17 december på ticnet.se. 

Galakonferencier: Petra Mede

VEM ÄR ÅRETS HOMO? VEM ÄR ÅRETS 
HETERO? VILKET ÄR ÅRTES GAYSTÄLLE? 
VILKA ÄR ÅRETS DUO? VILKEN ÄR ÅRETS 

LÅT? VILKEN ÄR ÅRETS FILM?

QX
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Det här är det sista numret av QX.
Och det bästa.
Nej, så allvarligt är det inte, men an-

ledningen till att vi gjort ett ”Best of ” i
det här numret är att QX i och med nästa
nummer byter format och design. Efter att
ha sett mer eller mindre likadan ut i 14 år
kommer vi att förändra tidningen i och
med januarinumret av QX som kommer ut
onsdag den 16 december. 

Därför mina damer och herrar, har vi
under hösten lusläst 170 nummer av QX
och plockat ut några av de bästa och mest
minnesvärda artiklarna och intervjuerna.
Vi har letat fram de bästa bilderna och
omslagen.

Se det som en samlingsplatta.
Här är hitsen. En del uttjatade. En del

klassiker. Och någon man saknar...
När vi gick igenom alla QX från

1995 och framåt knorrades det en del
på redaktionen om hur dålig tidningen
var de första åren. Och visst, det var in-
te samma påkostade och genomarbeta-
de tidning på den tiden som det är idag.

När vi gjorde de första numren av
QX hade vi varken mobiltelefon, inter-
net eller mail. Känns som man är 100 år.

Fax och fast telefon var det som gäll-
de. Och vi fick leta efter folk i telefonka-
talogen. 

Idag kan jag inte förstå hur vi lycka-
des. QX var en helt annan produkt hösten
1995, men DÅ var det bra. DÅ var det ju
det enda som fanns i gaynöjessverige.
Och det vi skrev uppmärksamma-
des stort av kvällstidningarna.

När La Camilla (Camilla He-
nemark) berättade i QX att hon
var bisexuell resulterade det i en
löpsedel hos kvällstidningarna.
Idag hade det nog inte ens blivit
en notis.

Dessutom hade QX de första
åren sida upp och sida ner med
kontaktannonser, som vi på re-

daktionen satt och skrev in. Vi tog sedan
hand om alla svarsbrev som folk skrev
och postade dem vidare till rätt avsändare.
Ibland blev det ofrivilligt roligt när man
läste annonserna i tidningen, i en annons
kunde man nämligen läsa om en kille som
hade amputerat ett ben och som sökte ef-
ter en pojkvän, i annonsen under sökte en
kille efter en person som hade båda fötter-
na på jorden…

Tack och lov kom internet sedan och
kontaktannonserna var ett minne blott.

När QX startade fanns en handfull
kända öppna homosexuella i Sverige (Eva
och Efva hade inte kommenterat sin rela-
tion innan de ingick partnerskap i januari
1996).

Idag finns det säkert 100 mer eller
mindre kända svenskar som är öppet H,
B eller T.

Fantastiskt.
Utan öppna homosar skulle QX ald-

rig överleva. Oavsett om vi intervjuar en
flata från Ödeshög eller en kändisbög
från Stockholm. Öppenhet betyder allt. 

Så tack alla ni som bidragit med era
historier, era livsöden och er öppenhet i
QX.

Vi slår oss på bröstet i det här num-
ret. Helst skulle vi vilja publicera ännu
fler artiklar i sin helhet, och helst skulle
vi vilja dra på alla bilder över hela sidor.
Kanske får vi möjlighet att göra en
coffeetable bok någon gång framöver
där vi samlat de bästa bilderna, de bästa
krönikorna och de bästa intervjuerna.
För det finns mycket att ta av. 

Egentligen hade vi även tänkt publi-
cera de roligaste korrfelen under åren i
det här numret (God knows att det fun-
nits en del) men de var aldrig riktigt roli-
ga. Mest slarviga. Så vi hoppade det.

Själv tog jag livet av den amerikans-
ka skådespelerskan Angela Lansbury,
känd som Jessica Fletcher i Mord och
inga visor i ett nummer. Jag skrev helt
enkelt att hon föddes 1925 och dog 1997.
En uppmärksammad läsare skrev och på-
talade felet och länkade till en sajt där
Angela Lansbury var på vimmelbild från
en fest hon varit på en vecka tidigare. 

Hur det kom sig att jag skrev att hon
dött har jag än idag ingen som helst
förklaring till. Men jag tänker inte
skylla på tryckfelsnisse...

Tack alla läsare, skribenter, foto-
grafer och annonsörer för den
här epoken. Nu går vi in i en ny.

Anders Öhrman
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INNEHÅLL

Ronny Larsson
Redaktör

– Jag började i juni 2004, så jag har jobbat 
på QX i fem och ett halvt år.

Magda Gad
Redaktör 

–  Jag började i juni samma år som
Magnus Skogsberg gjorde dogtagen till
Pride, nämligen 2006. Har alltså jobbat 

på QX i tre och ett halvt år.

Ulrika Lahne
Marknad 

– I snart åtta år.

Tomas Gunnarsson
Annons

– Jag har jobbat på QX i två omgångar,
så sammanlagt har det blivit fyra 

och ett halvt år.

Triss i fotografer. Magnus Ragnvid, Elisabeth Ohlson Wallin och

Peter Knutson har tagit överlägset flest omslag till QX.

En snabbgenomgång av 170 nummer av QX börjar här. 

Först ut är Christer Björkman som kom ut i QX 1996.

Bilder bilder bilder. Vi publicerar bilderna vi minns. Här ser ni 

den fantastiska bilden på Annika Lantz och den vita pudeln.

Lino som Oceans eleven, Mälarpaviljongen som Ondskan. Roxy

som Coyote Ugly. Patricia som Tootsie. Här ser ni dem igen!

18

23

36

48

”När vi gjorde de första
numren av QX hade vi
varken mobiltelefon,
internet eller mail”

Mats Bax
Frilans

– Jag har varit sommarredaktör 
2008 och 2009. Däremellan har 

jag frilansat för QX.

Hur länge har du jobbat på QX?
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EN DESIGN. TVÅ ANSIKTEN.
OBEGRÄNSADE MÖJLIGHETER.

BL20. EN SKJUTTELEFON
FRÅN LG BLACK LABEL-SERIES.

BL20 från LG:s Black

Label Series är en

skjuttelefon med två

ansikten. Antingen en

kompakt telefon med

touch-navigering som

låter dig styra de

vanligaste funktionerna.

Eller utfälld, med en

gedigen knappsats som

ger dig tillgång till alla

finesser. Ta bilder i 5

megapixels upplösning.

Lyssna på musik. Ring,

skicka SMS, MMS, eller

koppla upp dig till

Internet. Med BL20 har

du alla möjligheter med

dig – överallt.

www.lge.com
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Magnus 
Carlsson
har varit 
på flest
omslag

örsta gången Magnus var med i
QX var i april 2000, och då hade
han gjort slut med pojkvännen

och skulle flytta till Göteborg. Magnus
hade precis kommit ut i kortlivade gay-
tidningen Zon iklädd en björndräkt(!),
och på gayklubben Häcktet spelades Se
mig oavbrutet samma dag garderobsdör-
ren öppnades. Se Mig, blev sedan i
februari 2001 utsedd till Årets Låt på
Gaygalan och Magnus utsågs såklart till
Årets Homo. För QX berättade han:

– Samma dag som jag kom ut fick
jag ett mail från en kille som lyckades få
mod att berätta för sina föräldrar att han
var bög tack vare att jag vågade. 

Magnus får även idag mail från
nyutkomna homos:

– Ja, det kommer frekvent mail
och brev från folk som berättar att jag
hjälpt dem i deras komma-ut-proces-
ser. Både unga tjejer och killar skriver
att de använt mig som exempel på ho-
mosexuella personer som ”lyckats”.
Det gör mig oerhört stolt såklart. 

I QX februari 2006 gjorde under-
tecknad en stor intervju med Magnus in-
för hans solosatsning. Han hade då läm-
nat Alcazar, träffat sin make Mats och
var mer öppenhjärtig än någonsin. Vi
pratade om alltifrån att komma ut till Al-
cazars splittring och förhållandet med
Andreas. Han sa bland annat:

– Visst fanns stunder man kommer
ihåg som bra, men även stunder som jag
önskar att jag aldrig upplevt. Det förhål-
landet var mycket en mediapryl och det
var jättekul för pressen att måla upp ett
ungt gaypar, två popkillar. Så det blev
spinn vare sig vi ville eller inte. Men
förhållandet var genomruttet redan in-
nan vi ställde oss på scen under Not a
Sinner Nor a Saint i Melodifestivalen.

Magnus passade också på att grusa
många kvinnors drömmar när han sa att
han ”inte var det minsta bisexuell”, och
att någon gång hamna mellan lakanen
med en kvinna är otänkbart.

– Jag är vansinnigt homosexuell.
Det finns inte en gnutta heterosexualitet.

Magnus är glatt överraskad över att
han är den som prytt flest omslag. 

– Haha, är det så?, skrattar han. Jag
minns plåtningen i den blöta skjortan
med Elisabeth Ohlson Wallin. Det ha-
de varit så mycket propra kostymer i
samband med den skivlanseringen så vi
ville ge mig mer edge och ”skita ner”
mig. 

– Och schlagerplåtningen där jag
fick klippas in! Jag hade tre plåtningar

den dagen innan vi drog på semester.
Peter Knutson plåtade minns jag.

– Både Peter och Elisabeth är fan-
tastiska att jobba med och jag har alltid
så kul när det är dom som plåtar!

I mars 2001 satte Magnus, Rickard
Engfors och Christer Björkman upp
en show på gayklubben GK och då var
han coverboy igen.

– Det var en hysterisk tid och vi var
uppfixade till hundra Jag hade precis
flyttat till Stockholm och var ett
nykläckt homo som hamnade i klorna på
Björkman och Engfors. Du kan ju tänka
dig vad som hände med den oskyldiga

schlagerpojken från landet,
skrattar Magnus.

Därefter delade Magnus
omslag med kollegorna i
Alcazar i juni 2003. Då ha-
de han precis blivit med-
lem, och QX läsare fick
själva ställa frågor till
kvartetten.

– Det var Elisa-
beth som plåtade
igen, och Tessan
var höggravid och
stor som en bal-
long. Där hade
ompaketeringen av
mig börjat och jag
gick från öppen
dansbandssångare till
cool svårtillgänglig dis-
costjärna, vilket inte var
helt lätt. Fast en del av
folkligheten införlivade jag
också i Alcazar så att vi blev
mer tillgängliga för den
svenska publiken. Alcazar var
ju i princip underground in-
nan.

Och när alla gaykändisar
samlades för QX 100:e omslag
var  Magnus givetvis med.

– Det var en ära. Helt plötsligt
stod man där med personer som man
suttit hemma och sett upp till. Det var
stort!

Är du en trogen QX-läsare?

– Absolut! Vi läser varje nummer.
Jag minns särsklilt Sissela Kyle-inter-
vjun, Carola-rabaldret och alla fantas-
tiska bilder! Jag är bildtokig och tycker
att QX har snygga bilder som
sticker ut.

– Och jag tycker
att det är  är super att
ni finns så att alla
kan plocka ett ex
när man är ute på
stan. QX intergre-
rar oss i gayvärl-
den i det straighta
samhället på ett
jättebra sätt.  
Ronny Larsson 
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ÄNTLIGEN
BÖRJAR DET

SINGELSPECIAL
HUR TRÄFFADES NI?
KILLARNA I LET’S DANCE

PÅ EGNA BEN
UNGA BÖGAR. HOMOMILITÄRER. MAUD.
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BONJOURR 
GLAMOUR

Magnus Carlsson leder QX omslagsliga med fem omslag genom åren. 

Och  har man spottat ur sig otaliga schlagerhits, utsetts till Årets Homo

och är en av Sveriges mest folkliga bögar så är det väl inte mer än rätt?

F

”Helt plötsligt stod

man där med 

personer som man

suttit hemma och

sett upp till.”

Mars 2001

Juni 2003

Februari 2006

December 2004

Februari 2007
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QX OKTOBER 1995 
Det första numret av QX kom ut i september 1995.
Jean Pierre Barda var aktuell för en roll i teater-
uppsättningen av Min mamma Herr Albin och fick
pryda QX premiärnummer. Peter Knutson plåtade
och ville få Jean Pierre att likna en bokmärkesängel.
Photoshop fanns inte så Peter höll en tuss bomull nä-
ra kameran och Jean Pierre poserade i luften... AÖ
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BBÄST I KLASSEN
BABYBOOM I GAYVÄRLDEN

VEM BRYR SIG OM EN DJ FRÅN USA?

Q
X

 
N

O
V

E
M

B
E

R
 

2
0

0
7

 
D

E
T

 
A

V
K

L
Ä

D
D

A
 

N
U

M
R

E
T

SCORUPCO
SVERIGES SEXIGASTE STJÄRNA!

XXX
ETT NAKET EX 

48 TIMMAR PÅ VIDEOKLUBBAR
KILLAR VI GILLAR STOLTA FJOLLOR
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PRYLBÖGAR. PARIS. EUROVISION. UNGA FLATOR.
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SINGEL
SPECIAL
100 FÖRDELAR MED ATT VARA SINGEL
JAG OCH MITT EX
20 SINGLAR
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REINFELDTS
GRABBAR
CHRISTER BJÖRKMAN 
OM BÖGAR, SCHLAGER & 
ANDRA 12-POÄNGARE

ATT GÖRA KARRIÄR
ATT KOMMA UT PÅ JOBBET?
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ABSOLUT KIKKI
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AMANDAJENSEN
PRIDE I VARDAGEN. MR GAY. GUSTAF & TORKEL.

VICTORIA SVENSSON. BÖG & DÖV. ESCORTKILLE. 
PRIDEFESTERNA. FILM. MUSIK
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ONANI
SNACK
BEST OF 2007
NOMINERADE TILL GAYGALAN
ANDREAS LUNDSTEDT

QX TAR SAKEN I EGNA HÄNDER

BÖGARNA & TÖNTARNA PÅ EFTERFEST.  STRAIGHTA KILLAR SOM HAR 
KILLSEX I SMYG. 19 FRÅGOR TILL MARIA MONTAZAMI. EMILIA & STEFAN
NYSTRAND VIKER UT SIG. IDOL-MARIETTE. ROBINSON-ANNIKA. BERLIN.

NOV
2009

KENTHELP
FALLINGINLOVEÅRETS HOMO

EN GULDBAGGEVINNARE & EN RIKSDAGSKVINNA
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GODMORGON ROGER NORDIN

QX NOVEMBER 2007 
Jag: ”Jag har stora biceps.” Izabella: ”Men inte li-
ka stora som mina bröst!” Ordväxlingen utbyts
precis innan vi klär av oss för denna bild, som inte
alls var planerad. Jag kom bara förbi Peter
Knutson studio för att ge en tjejs blick på plåt-
ningen när Anders fick idén. Allt – från att vi båda
har jeans – är ren slump. MG

QX MAJ 2005 
Fjolliga bögar får alltid ta så mycket skit tänkte vi
och ville hylla grabbarna som är stolta och fjolliga.
Så jag hittade fem sköna unga killar som poserade
för ett omslag som alltid varit en stor favorit för
oss. Vi älskar färgerna och de olika grabbarnas at-
tityder, från kaxigt coola till glatt spralliga. Peter
Knutson plåtade såklart bilden i april 2005.       RL

QX NOVEMBER 2003 
Hösten 2003 blev Sara Löfgren lite stjärna över
en natt när hon framförde egenpennade Starkare
på en av veckofinalerna i Fame Factory. En låt som
sedan blev nominerad till Årets låt på Gaygalan
2004. Peter Knutson och jag tog tåget till Fame
Factory i Skara och plåtade och pratade med Sara.
Rubriken blev ”Åh Sara, kom ut ikväll”... AÖ

QX MAJ 2008 
I maj 2008 efterlyste vi dejtingsugna singlar och
fick in drösvis med svar från hur många snyggingar
som helst. Så i samband med att tidningen kom ut
anordnade vi ett smygläsningsmingel för omslag-
folket tillsammans med deras singelvänner på ett
hotell i Stockholm. Och visst utbyttes både blickar,
nummer och saliv den kvällen…                            RL

QX AUGUSTI 2001 
Efter succéframträdandet på Gaygalan i februari
2001 (som blev startskottet för Kikkis comeback)
möttes hon av en orkan av kärlek från gayvärlden.
QX tog bilen hem till Kikki utanför Bollnäs och
gjorde en stor intervju inför Stockholm Pride och
plåtade henne vid Ljusnan i sjömanskostym. Jea-
nette Landmark höll i kameran.                         AÖ

QX AUGUSTI 2008
På en gräsplätt i Rålambshovsparken i Stockholm
samlades sex badbyxeklädda killar, alla hittade via
vårt ovärderliga sökverktyg Qruiser. Tillsammans
med Amanda Jensen poserade dom för omslaget i
augusti 2008. Popstjärnan var läckert cool på
omslaget som såklart inspirerats av Kylies musik-
video Slow. Peter Knutson tog bilden.                RL 

QX DECEMBER 2006 
Snabbaste omslaget i min QX-historia. Jag och
Anna-Lena A fick veta att Carlgren och Bill-
ström kunde träffa oss i 10 min. Vi löste det ge-
nom att vara oerhört väl förberedda: möblerade
om ett av regeringens finaste rum till studio, häng-
de upp fonden, riggade blixtar, testade ljus – och
när herrarna väl kom knäppte vi bilden. Klart. MG

QX JANUARI 2008 
Toksexiga malmökillen Jimmy fick illustrera repor-
taget om onani. Omslaget som blev precis som jag
hoppats men jag var nervös för att chefredaktör Öhr-
man skulle tycka att det var FÖR sexigt. Men han
älskade det. Omslaget röstades senare fram som
2008 års överlägset snyggaste. Anderas Lönngren
& Jonas Husbom tog bilden.                                    RL

QX JANUARI 2001
Madonna var aktuell med album et “Music” och
hade uppträtt på olika ställen med t-shirts där det
dels stod Kylie och dels Britney på. När det var
dags för den stora Efva Attling-intervjun i QX fö-
reslog hon att hon skulle plåtas i cowboy-hatt och
med en t-shirt som det stod Eva Dahlgren på. Un-
derbart! Elisabeth Ohlson Wallin plåtade.       AÖ

QX MARS 2006 
Radioprogramledaren Roger Nordin hade precis
korats till Årets Homo på Gaygalan och det var
dags för den stora Årets Homo-intervjun i QX.
Eftersom Roger bara var 29 år och ändå jobbat med
radio i 15 år ville vi plåta honom som en ung vete-
ran med lite Lennart Hyland/Sven Jerring-käns-
la. Peter Knutson lyckades riktigt bra.              AÖ

QX NOVEMBER 2009 
En historisk bild som värkte fram: vi hade plåtat i
timmar, var trötta och visste inte hur vi ville ha
omslaget. Jocke stod påpälsad och svettades me-
dan vi testade allt från att ha två killar bredvid ho-
nom till en kille framför. Inget funkade och jag
och Peter blev nästan osams innan vi plötsligt sat-
te denna. Som blev så bra. MG

12 OMSLAG 12 HISTORIER



8 • QX DECEMBER 2009

QX fyllde 100 nummer
NÄR QX SKULLE FYLLA 100 nummer ville vi göra något extra. In-
spirerade av fotojobben i Vanity Fair bestämde sig jag och Elisa-
beth Ohlson Wallin oss för att ge oss på det omöjliga, att samla
några av Sveriges mest kända och inflytelserika öppna HBT-perso-
ner inom olika områden och i olika åldrar - på en och samma bild. 

När vi fått ihop en lista på de vi ansåg skulle vara med på bil-
den så skickade vi tre månader innan plåtningen ut ett brev till alla.
Och samtliga, utom två, kunde närvara den aktuella fotodagen. De
andra två fick vi plåta i förväg, och photoshopa in i bilden. Kan du

se vilka? Platsen för plåtningen var Van Der Nootska palatset på
söder i Stockholm och vi hade fyra sminkörer och tre frisörer på
plats. 

På väggen hänger porträtt av tidigare ikoner som Sighsten
Herrgård, Karin Boye, Jacob Dahlin och Karl Gerhard. Nedan-
för står prästen Lars Gårdfeldt och håller upp dörren för kom-
mande homogeneration. 

Bilden är tagen av Elisabeth Ohlson Wallin som använde sig
av en självutlösare så hon själv kunde vara med. Ett par veckor ef-

ter att bilden publicerats kom Lotta Bromé ut, och efter ytterligare
ett par veckor var det dags för Peter Jöback. Den här bilden finns
att köpa som poster på www.qx.se/shop. 

När QX fyller 200 nummer hoppas vi ta en liknande bild, vilka
som kommer att vara med då återstår att se... 

Anders Öhrman

De två personer som photoshopats in i bilden är: 
Christer Lindarw och Andreas Carlgren.
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BÖRJAR DET

SINGELSPECIAL
HUR TRÄFFADES NI?
KILLARNA I LET’S DANCE

Magnus Carlsson, Efva Attling, Eva Dahlgren, Lars-Åke ”Babsan” Wilhelmsson, Tiina Rosenberg, Jonas Gardell, Mark Levengood, Mathias Holmgren, Andreas Lundstedt, Ola Salo,

Rikard Wolff, Mian Lodalen, Sophie Uppvik, Calle Norlén, Lars Gårdfeldt, Jean Pierre Barda, Christer Lindarw, Tasso Stafilidis, Christine Gilljam, Andreas Carlgren, Erica Zander,

Sverker Åström, Christer Björkman, Cecilia Neant Falk, Birgitta Stenberg, Lars Wallin, Louise Boije af Gennäs och Elisabeth Ohlson Wallin.

anken att samla våra favoriter inför Me-
lodifestivalen föddes hösten 2006. Vår
idé här var ett mingel där artisterna som

vi hoppades hade de bästa låtarna samlades. Jag
fick ihop alla favoriter, utom Magnus som inte
kunde utan fick klippas in senare. De flesta ha-
de träffats förut och skojade runt i The Ones
butik i Frihamnen. Sanna var jättebrun efter-
som hon nyss landat från Thailand, och Anna
Book skrattade typ hela tiden. Mest nöjd är jag
att jag förutspådde (och tog med) årets stora
skräll, Marie Lindberg bland alla veteraner.
Eller ja, Måns var ju debutant också. Måns pry-
der även omslaget på numret efter, som Sveri-
ges sexigaste, vilket gör honom till den enda i
QX historia som varit på två omslag i rad.     RL

ret efter ville jag ta ut svängarna lite mer
och ville att alla skulle gestalta en “high-
school”-stereotyp. Vi samlades på en

skola i Vasastan och lät plåta dem i ett tomt klass-
rum bortom elevernas nyfikna blickar. Det var
BWO:s egen idé att de skulle vara sportiga, vilket
blev coolt. Jag älskar Charlotte som “Homeco-
ming Queen”, hon kom “mejkad” och klar och
bjöd verkligen på sig själv. Jag tycker överhuvud-
taget att alla blev oerhört lyckade. Dessutom blev
det en bra blandning av stora namn och nya namn
som Fronda och Brandur. Det var en jäkligt kul
plåtning och Sibel, Ola och Linda är alltid lika
sjukt roliga när man träffar dom. Jag bidrog des-
sutom lite till bilden genom att låna ut mina hän-
der till “lärarhänderna” i förgrunden.                 RL

tt samla alla artister man gillar och tror på i Melodifestivalen är omöjligt om man bara får
ett omslag på sig, så jag fixade för första gången i QX historia två omslag till samma num-
mer. Omslagstemat var såklart James Bond och gayfavoriterna Lili & Susie var givna,

Agnes och Shirley likaså. Velvet hade jag velat ha med året innan men petat av utrymmesskäl.
Måns och Sarah såg jag som två starka vinnarkan-
didater, så de ville jag ha i centrum. I bakspegeln
var kanske inte Markoolio ett klockrent namn,
men han var ändå en intressant schlagerdebutant.
Samma dag som plåtningen hörde jag Malenas låt
och var därmed övertygad om att jag gjort rätt som
tagit in henne också. Jag ville ha med både Alcazar-Andreas och EMD-Danny också, men Andre-
as var bortrest, och Dannys skivbolag ville ha med hela EMD, och det gick ju inte. BWO hade dä-
remot inga problem med att bara låna ut Martin... Förresten, om ni tycker Marie är brun så beror
det på att hon och Måns precis hade kommit hem från Västindien. Och så upptäckte vi att alla artis-
terna på “Sarah-omslaget” i princip var exakt lika långa. Andra kul saker under plåtningarna: Fick
höra BWO:s låt och se Måns byta om                                                                 Ronny Larsson
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VISA KÄNSLOR ÖPPET?
KAPSTADEN
AQUAVIT-MARCUS

LICENCE TO WIN
VEM VINNER MELODIFESTIVALEN 2009? VAD HÄNDER I
VÅR? 19 FRÅGOR TILL LADY GAGA. AFTER DARK PÅ 
TURNÉ. HUR GAY ÄR WIEN?

FEB
2009

TORUSSIAWITHLOVE
VEM VINNER MELODIFESTIVALEN 2009? VAD HÄNDER I
VÅR? 19 FRÅGOR TILL LADY GAGA. AFTER DARK PÅ 
TURNÉ. HUR GAY ÄR WIEN?

FEB
2009

Melodifestivalomslagen (and the story behind them)

Februari 2007 Februari 2008 Februari 2009 Februari 2009

”Samma dag som
plåtningen hade jag
hört Malenas låt...”
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2010

Biljetter: 
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www.stadsteatern.

stockholm.se

Vanna Rosenberg i 

Drottning Kristina 

Av Pam Gems
Regi: Farnaz Arbabi
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Annika Nyberg
Ålder: 42 Bor: Söder om Sthlm
Yrke: Avslutar juridikstudier
Om jag går ut: Dit den jag är med

tar med mig
Intressen: Friluftsliv, campa, åka

inlines, slalom, resa och träna
Favoritskiva: Alanis Morrissettes

”Jagged little pill” 
Min största brist: Jag tror stenhårt

att jag ska förbli singel 
Bästa egenskap: Är ett komplett

paket med humor, romantik, generositet
och tolerans. 

Attraheras av: Jag brukar inte veta
det förrän jag ser det. Men intelligens,
medvetenhet och humor är attraktivt. 

Längsta förhållande: Med en man
i åtta år. 

Senaste förhållande: Tog slut för
två år sedan.

Sexigaste plagg på tjej: Ett vitt
linne med ingenting under

Varför sa du ja till det här? Ett
svagt ögonblick av fåfänga fick mig att
nappa (skrattar).

Är det svårt som flata att träffa
någon? Jag tycker att Qruiser fungerar
bra och är det mest praktiska alternati-
vet och träffas man relativt snabbt und-
viker man att drabbas av missförstånd. 

Heter på Qruiser: res judicata

Tur i kärlek? 10 singl

Christian Hallquist
Ålder: 25 Bor: Mörby Centrum
Yrke: Pluggar företagsfinansiering
Om jag går ut: Rio, Torget & Lino
Intressen: styrketräning och golf
Favoritskiva: Christian Falk ”Quel

Bordel”
Största brist: Jag gör för lite roliga

saker, borde ha mer kul ibland(skrattar)
Min bästa egenskap: Lojal och jag

behandlar andra som jag själv vill bli be-
handlad

Det attraheras jag av: Söta killar,
boy-next-door-typen som är roliga,
smarta och har framtidsplaner

Längsta förhållande: 1 år & 2 mån
Senaste förhållande: 2 månader sedan

Sexigaste plagg på grabb: Tighta
boxerkalsonger, absolut inte y-front

Varför sa du ja till det här? Det
var en kul grej!

En brist i gaystockholm? Det finns
för få ställen och alldeles för få snygga
ställen. Dessutom borde det finnas fler
mixade ställen som Regnbågsrummet.
Nu faller alla bisexuella bort eftersom de
kanske inte går på gayställen. 

Heter på Qruiser: danderydboy 22

Ronny Gustavsson
Ålder: 26 Bor: St Essingen, Sthlm
Yrke: produktkoordinator
Om jag går ut går jag till: Lino 
Intressen: inredning och bilar
Favoritskiva: har så många...
Min största brist: har svårt att säga

vad jag tycker och känner
Bästa egenskap: omtänksam & am-

bitiös
Det attraheras jag av: går inte så

mycket på utseende, mer att han bär upp
sig även när han är ovårdad. Glimten i
ögat, en skön kille helt enkelt!

Mitt senaste förhållande: i augusti
Längsta förhållande: 4-5 månader
Sexigaste plagg på grabb: ett par

schyssta byxor som sitter bra
Varför sa du ja till det här: Jag

tycker det är jättekul med foto och jag
tycker man bör ta alla chanser att göra
roliga saker…

Hur är det att dejta killar i Stock-
holm: Det är svårt att hitta vanliga, de
måste ju finnas men var? Nyckeln kanske
är att hitta en hobby som att paddla hav-
skajak, då kanske de dyker upp? (skrat-
tar). Annars tror jag lite på att hitta nå-
gon genom bekantas bekanta.

Heter på Qruiser: spring

Anna Wikander
Ålder: 24 Bor: Alvik
Yrke: jobbar inom restaurang
Om jag går ut: Connection
Intressen: Idrott! Allt utom golf,

konst, inredning
Favoritskiva: Jack Johnson ”Bush-

fire fairytales” & Coldplays alla album
Största brist: svårt att be om hjälp
Bästa egenskap: Ser positivt på sa-

ker och vänder alltid negativ till positivt
Det attraheras jag av: Personlig-

heter med egna viljor, inre styrka och
ett leende som speglar detta

Senaste förhållande: Ett tag sen
Mitt längsta förhållande: 2 år
Det sexigaste plagg en tjej kan ha

på sig: Linne och ett par slitna jeans
Varför sa du ja till det här: Det

lät som en rolig idé.
Hur är det att dejta tjejer i

Stockholm: Jag tycker att det är lite
synd att det är så litet att alla känner alla
och det lätt uppstår intriger och grup-
peringar bland flator. Och eftersom det
inte finns så många ställen där tjejer går
ut blir det lätt hysteriskt när det händer
nåt. Jag går hellre ut på Roxy eller
hänger i någon schysst bar någonstans.

Heter på Qruiser: felizidad

Jessica Ristiaho
Ålder: 28 Bor: Djurgården, Sthlm
Yrke: jobbar med kundservice och

försäljning på SJ
Om jag går ut: Berns och Rio
Intressen: Shopping, träning,vänner
Favoritcd: Mariah Careys senaste
Största brist: Jag kan ha svårt att

prata om känslor
Min bästa egenskap: Att jag alltid

ställer upp för mina vänner
Det attraheras jag av: Tjejiga tjejer

som har humor, är snälla och lyhörda
Mitt längsta förhållande: 10 år
Senaste förhållande tog slut: I våras
Det sexigaste plagg en tjej kan ha

på sig: Ett par snygga jeans
Varför sa du ja till det här? Det var

en rolig grej och man måste ju ta tag i sa-
ker om det ska hända någonting!

Nackdel med att gilla tjejer när
man bor i Stockholm? Lesbiska syns ju
inte! Vart tar de vägen? Det finns ju inga
ställen där tjejer är överrepresenterade,
varför? Jag undrar om de är snåla och ba-
ra stannar hemma därför. Men man får
kolla på qruiser och jag träffar ju en hel
del folk i jobbet…

Heter på Qruiser: Not a sinner nor
a saint

Tur i kärlek? 10 singlaTur i kärlek? 10 singla
Börjar du ge upp hoppet om att hitta en dejt? Well think again, vi h

Tio killar och tjejer som är vettiga, rolig

Av Ronny Larsson 
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ar som vill gå på dejt

Viktor Lundberg
Ålder: 33 Bor: Örgryte, Göteborg
Yrke: trafikledare
Om jag går ut: Queer, Lollipop

och Gretas
Intressen: Vänner, träning, sång
Favoritskiva: Madonnas senaste
Största brist: kan vara lite initia-

tivlös och ha för lite driv själv
Min bästa egenskap: Jag har bra

självkännedom och är rätt rolig
Det attraheras jag av: Att man är

närvarande och inte lever i en fanta-
sivärld, killar som har snygga kroppar
och varit på gym mer än en gång.

Längsta förhållande: Drygt 10 år
Senaste förhållande: För två år sen
Sexigaste plagg på grabb: speedos
Varför sa du ja till det här? Jag

brukar fega ur och kände att det var
dags att ta tjuren vid hornen (skrattar).

Finns det någon brist i Göteborgs
gayliv? Jag kan känna att ”dragscenen”
har influerat Göteborgs gayscen lite väl
mycket och det kan bli lite väl fjolligt. I
Stockholm verkar man satsa på gogo-
dansare men här är det en  transa som
uppträder. Och om det är fullt på ett
ställe i stan är det tomt på det andra. 

Heter på Qruiser: eric

Tobias Palmberg
Ålder: 29 Bor: Södertälje
Yrke:  tävlar och sköter hästar
Om jag går ut går jag till: Hamn-

magasinet i Södertälje eller Lino
Intressen: Hundar (har en rottwei-

ler, Ida 2 år), hästar, Friidrott, 
Favoritskiva: REM ”Atomatic for

the people” & Madonnas senaste
Största brist: Envis, för snäll
Bästa egenskap: Envis & framåt
Det attraheras jag av: Välvårdat

yttre och en stark personlighet. Han får
gärna vara lite större än mig

Mitt längsta förhållande: Lite över
ett år med en kille, tre år med en tjej

Senaste förhållande: Tog slut i maj
Sexigaste plagg på kille: Boxers
Varför sa du ja till det här? Det

var en kul grej som lät skoj
Har du en drömkille? Nej, jag har

alltid fallit för så olika personer och jag
vet inte om man ska ha det. Det bästa är
att inte ha en för klar bild tror jag.

Heter på Qruiser: petersöderoms-
tan

Marcela Hernandez
Ålder: 30 Bor: Fagersjö
Yrke: P-vakt
Om jag går ut går jag till: Connec-

tion,  bra ställe med trevliga människor.
Intressen: Sport! Jag tränar styrke-

träning och spelar tennis & lär mig spela
gitarr.

Favoritskiva: Way out West ”Dont
look now” 

Största brist: Kan bli irriterad, men
inte långsint

Min bästa egenskap: Min passion! 
Det attraheras jag av: Ögonen och

blicken hos en tjej. Trygghet och person-
lighet är två viktiga egenskaper.

Mitt längsta förhållande: 4 år
Senaste förhållande: Juni i år
Sexigaste plagg på tjej: String
Varför sa du ja till det här? Jag är

nyfiken på spännande saker och det  lät
intressant och kan kanske ge någonting.

Vad är den största nackdelen med
att vara flata i Stockholm? Jag tycker
inte att det finns för få tjejer. Men man
borde kunna prata med folk utan att folk
tror att man vill mer. Jag är nyfiken på
människor och folk borde vara mer posi-
tiva och öppna för nya kontakter.

Heter på qruiser: Isabella73

Caroline Öström
Ålder: 24 Bor:  Stockholm
Yrke: Säljass. hos mobiloperatör
Om jag går ut går jag till: Väldigt

ofta på Söder men har inga favoriter 
Intressen: Vänner, familj, design

och mode. 
Favoritskiva: U2 ”Joshua Tree”
Största brist: Envis och tidsoptimist
Bästa egenskap: Självständig.
Attraheras jag av: Tjejiga tjejer och

att hon har humor
Längsta förhållande: Nästan 2 år
Senaste förhållande tog slut: I våras
Sexigaste plagget på tjej:  Kjol
Varför sa du ja till det här? Haha,

jag blev övertalad av min kompis Johan
att det kunde vara en kul grej .

Är det svårt att träffa tjejer? Nej,
det borde ju finnas runt 50 000 tjejer bara
i Stockholmsområdet som gillar tjejer så
de finns ju. Det gäller bara att hitta dom
och det behöver ju inte vara på tjejställen.
Flator finns ju överallt.

Du har en vettig syn på hur ett för-
hållande borde funka? Ja, jag ser det
som ” ett förhållande, två liv”. Man måste
ge varandra tid och utrymme för egna sa-
ker.

Heter på Qruiser: Carroleinen

Emil Selander
Ålder: 20 Bor: Stockholm
Yrke: Falcks kundtjänst
Om jag går ut går jag till: Rio

och tidigare Lino, jag gillar klubbig
musik

Intressen: Träning och vänner
Favoritskiva: Hed Kandi ”Back

to love”
Min största brist: Jag är rätt am-

bivalent när det gäller det mesta
Bästa egenskap: Ödmjuk och

snäll
Det attraheras jag av: Karisma-

tiska, snälla, självsäkra och självmed-
vetna grabbar som inte behöver var
estetiskt vackra men gärna vältränade

Mitt senaste förhållande: Har in-
te haft några förhållanden

Mitt längsta förhållande: Se
ovan

Det sexigaste plagg en grabb
kan ha på sig: En schysst skjorta

Får man ha kvar sin qruisersida
i ett förhållande: Ja, självklart.

Varför sa du ja till det här? Jag
blev övertalad av dig.

Är det svårt att hitta en kille?
Nja, gayvärlden i Stockholm är ju lätt
incestuös och alla känner alla. Men det
största problemet är att hitta en bra
kombination av det man söker.

Heter på Qruiser: rompen

ar som vill gå på dejt.ar som vill gå på dejt.
har dammsugit Qruiser på de största kapen just nu och här är dom. 
a, intressanta - och faktiskt rätt snygga. 

Foto Peter Knutson
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aniela, 24, och Linda, 26, lärde känna varandra under Pride i
somras genom en gemensam kompis. Linda åkte därefter upp
till Skellefteå för att plugga vidare till fastighetsmäklare och

Daniela fortsatte att hålla kontakten med henne. Vid Halloween slog
de fast att de gillade varandra och har sedan dess hållt ihop.

Hur ofta ses ni?
Linda: En gång i månaden, det är målet i alla fall. Jag jobbar ex-

tra på en bar i Skellefteå för att ha pengar så jag kan resa ner till
Stockholm och brukar ta de extra pass jag kommer över. Och man får
helt enkelt prioritera bort saker.

Daniela: Ja, när man kan lägga pengar på en resa för att ses
struntar man i att gå ut lika mycket. Det är mer värt att få träffa Linda
än att gå på Connection.

Är det jobbigt att bygga upp tillit?
Daniela: Ja, jag var rätt svartsjuk i början men det gick rätt

snabbt innan jag blev säker på Linda. Man måste våga lita på varand-
ra och sen betyder det ju mycket att vi pratar med varandra varje dag.

Är det som ni väntat er att ha ett distansförhållande?
Linda: Jag trodde faktiskt att det skulle vara svårare än vad det

är. Det är värt all väntan när man ses och jag tycker att vi har det rik-
tigt bra.

Hur håller ni kontakten?
Daniela: Det blir mest telefon eftersom vi har ett så bra kompisa-

bonnemang där det inte kostar något alls för Linda att ringa mig. Vi
har även MSN och webbcamera. Men
det blir för jobbigt att se varandra i ka-
meran för då längtar man bara ännu
mer efter personen man ser sitta där i
datorn.
Brukar ni turas om var ni ska ses?
Daniela: Ja, men ofta blir det ju i
Stockholm eftersom Linda har alla si-
na kompisar här också och så kan vi
gå ut tillsammans på ett gayställe.
Men jag tycker att det är kul att kom-

ma upp till Skellefteå också men då är jag mer beroende av Linda ef-
tersom jag inte har något där förutom Linda: 

Bör man ha ett mål att sträva mot, ett datum då man äntligen
får vara tillsammans hela tiden?

Linda: Ja, allt blir mycket lättare om man har ett mål att sträva
efter och dagarna flyter bättre då. Först trodde jag att jag hade längre
tid kvar i Skellefteå men nu har jag kommit på andra tankar och hittat
en ny lösning. Jag ska vara klar häruppe med det viktigaste i novem-
ber och då flyttar jag tillbaka till Stockholm och tränger in mig i Da-
nielas lilla etta på Gärdet.

Daniela: Så då får vi se hur det funkar, men då vet vi alla fall att
vi klarar av att ha ett långdistansförhållande (skrattar).

Långdi
förhål

rattis, Robin Johansson, simhop-
pare, som efter ett halvårs långdi-
stansförhållande förlovat sig med

sin pojkvän Martin Georgou. Hur känns
det?

– Fantastiskt! Vi träffades på Qruiser och
började chatta med varandra och sen ringde
jag upp två timmar senare och så pratade vi
hela natten. Vi kände båda att det var rätt på
en gång och att det här var något speciellt.
Jag har i alla fall aldrig känt så här för någon
förut.

Många som använder Qruiser brukar
ha sitt eget område förvalt när de loggar in
och missar därmed killar i andra delar av
landet, men inte du?

– Nej, varför ska man det? Då missar
man ju massor bra tillfällen att lära känna
folk på andra ställen. Det är trots allt inte så
långa avstånd i Sverige.

Martin bor i Skåne?
– Ja, han utbildar hästar på en gård utan-

för Lund, och han bor där också.
Hur har det funkat att pendla mellan

Stockholm och Lund?
– Det har funkat jättebra och vi har för-

sökt åka till varandra lika mycket. Vi har setts
varje vecka och då ungefär tre dagar per
gång, så det känns inte som om vi haft ett så
jobbigt distansförhållande. Det längsta vi va-
rit ifrån varandra är två veckor…

Du lär ha planer på att lämna Stock-
holm och flytta till gården utanför Lund?

– Ja, men det är inget bestämt än så
länge. Martin kan inte flytta eftersom han har
sina hästar där nere och jag har inget egentli-
gen som binder mig vid Stockholm. Man
måste vara villig att testa nya saker och jag
kan faktiskt simhoppa nere i Skåne också.

Har du någon tidigare erfarenhet av

förhållanden på distans?
– Ja, men det blev extremt dåligt och kan

inte jämföras med det här. Jag har haft poj-
kvänner i Australien och Kanada men de
simhoppade också och vi sågs bara på täv-
lingar och det kunde ju gå tre-fyra månader
mellan träffarna. Så jag kan inte rekommen-
dera förhållanden med en partner i ett land
långt borta. Inom Sverige så kan man ju all-
tid ta sig till varandra…

Har du något råd att dela med dig av
till killar och tjejer som funderar på lång-
distansförhållanden?

– Jag tror att man ska satsa på det man
känner är bra och det är bara bra för ett för-
hållande att få längta. Jag tycker inte alls att
det har varit jobbigt hittills även om jag läng-
tat när vi är ifrån varandra. Och sen är det bra
att planera, hur och när man ska ses. Det blir
dessutom ofta billigare resor då (skrattar).

D

G
robin & martin

daniela & linda

Kan ett förhållande fungera om man bor ö
QX har träffat tre par som trotsar avstå

Av Ronny Larsson F

”Jag jobbar
extra så jag
kan resa till

Daniela i
Stockholm” 
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obert Råberg, 20, bor i Luleå och Henrik Lindholm, 18,
bor i Helsingborg. Inte de bästa förutsättningarna för ett
förhållande kan tyckas men killarna har hållit ihop sedan i

juni och försöker ses så ofta de kan. Även om det innebär att det kan
gå en och en halv månad mellan stunderna då de ses.

Hur träffades ni?
Robert: Vi började chatta på Qruisern och bestämde att vi skul-

le ses kort efter det. Då pluggade jag i Helsingborg så det var inte ett
så stort steg då. Men jag kommer ursprungligen från Luleå, och det
var redan innan vi träffades bestämt att jag skulle flytta tillbaka dit.
Men vi bestämde tidigt att Henrik skulle komma upp till mig och att
vi skulle vandra vid Kebnekaise och det gjorde vi. 

Hur håller ni kontakten när ni är ifrån varandra?
Robert: Det blir oftast i telefon men vi använder även MSN,

som jag tycker är jättebra eftersom det betyder att man inte måste
sitta bunden vid luren hela tiden utan kan göra annat. Dessutom blir
det ju tyst ibland heller om man inte har något att säga, då pratar
man när man har något att säga.

Henrik: Och MSN rekommenderas prismässigt, eftersom min
pappa drog efter andan när han fick telefonräkningen sist (skrattar).

Hur klarar ni av att inte ses så ofta?
Robert: Det är viktigt att man litar på varandra. Ett distansför-

hållande bygger till 90 procent på tillit. Sen är det viktigt att man
planerar nästa gång man ska ses rätt tidigt så att man har något att se
fram emot. 

Hörs ni varje dag?
Henrik: Ja, i stort sett. Det ska

nog mycket till för att vi inte ska
höras på ett eller annat sätt. Men det
faller sig ju naturligt att man vill
prata med varandra när man är
ihop.

Hur klarar man resorna eko-
nomiskt när man pluggar som du
Henrik?

Henrik: Man får spara och hoppas på stöd hemifrån. I julas fick
jag till exempel flygbiljett upp till Luleå av mina föräldrar i julklapp.
Och det är billigare att flyga som student så det är inte så dyrt ändå.

Har ni något råd ni kan dela med er av till andra par som le-
ver i eller funderar på distansförhållande?

Henrik: Alltså, det finns ju en anledning till att man är tillsam-
mans och vad är den? Jo att man tycker om varandra och är beredd
att satsa på förhållandet. Prata om hur beredda ni är att satsa. Och
träffas gärna på andra platser än i hemorterna, då finns inte så myck-
et press utifrån på vilka ni ska träffa och vad ni ska göra.

Hur är gayutbudet i era respektive städer?
Robert: I Luleå tycker jag att det mest är flator, jag träffar

knappt några bögar alls. Och det finns inget ställe att ses på heller så
det är inte så mycket till gayutbud. Och i närliggande Piteå brändes
ju gaysamlingsplatsen ner när någon kastade in en molotovcock-
tail…

Henrik: I Helsingborg finns det ingenting. Jag vet inte om det
gör saken med tillit lättare. Om man lever i ett distansförhållande där
den ena parten bor i Stockholm där det finns massor av gayställen
kanske man tycker annorlunda, jag vet inte.

Vad är jobbigast med att ha ett distansförhållande?
Henrik: Närheten är det man saknar mest, att kramas och ligga

nära varandra. Och att folk hela tiden säger att de aldrig skulle klara
av att vara i samma situation. Det är inte så jobbigt som man tror,
men om det påpekas hela tiden blir det jobbigt. 

När ni inte setts på ett tag, känner man stor press på att allt
ska vara guld och gröna skogar då när ni väl ses?

Robert: Ja, lite kanske. Första dagen är det så mycket känslor
och man har längtat så länge efter varandra så det kan bli ett och an-
nat missförstånd. Men det lägger sig snabbt och vi har setts ganska
långa tillfällen när vi väl ses och då hinner man verkligen umgås i
lugn och ro. Och det blir verkligen kvalitetstid när man ses och man
hinner träffa varandras kompisar på ett helt annat sätt eftersom Hen-
rik alltid är med mig de dagar som han hälsar på uppe hos mig.

Hur ser ni på framtiden?
Henrik: Vi är rätt öppna för vad som händer längre fram och tar

en månad i taget. Men jag funderar på att börja plugga i Linköping i
höst och då kan Robert komma dit och så kan vi bo där ett tag.

istans-
llande
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R
henrik & robert

över 200 mil från varandra? Klart det kan.
ånd och satsar på kärleken på distans.
Foto Peter Knutson

”Jag fick en
flygbiljett till
Luleå av mina

föräldrar i
julklapp” 
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MIA BYTTE KÖN - BLEV LEO
eo är 25 år. Han jobbar som vård-
biträde och delar även ut tidning-
ar på söndagsmornar. Han bor i

Storvik med sin flickvän Therese sedan
fem år tillbaka.Tillsammans har de två
katter och en hund och planerar att både
gifta sig och skaffa barn. Som vilket he-
terosexuellt par som helst kan tyckas,
men så har det inte alltid varit. För tre år
sedan var Leo fortfarande tjej och hette
Mia. Men efter 5-6 operationer har Leo
fövandlats från kvinna till man. Bara en
och annan skönhetsoperation återstår. 

Leo: Och så ska jag snart få ett
urinrör. Det ska bli skönt. Jag längtar
verkligen till att kunna stå och kissa.

Leo har så länge han kan minnas
velat bli en man.

Leo: Det första tecknet på att jag
ville vara en kille var när jag var liten
och stod i duschen med brorsan och sa
att jag också skulle få en penis. Då var
jag 3-4 år. Brorsan bara skrattade åt
mig. 

Leo: Det var först senare som jag
förstod att det bara är killar som har pe-
nis. Men sen tänkte jag mycket på det
där och funderade på hur jag skulle
skaffa mig en. Men jag vet inte varför
jag ville ha det eller varför jag ville vara
en kille.

Har du alltid känt dig som en kil-
le?

Leo: Ja, jag har alltid varit pojk-
flickan i skolan. 

Therese: Han har haft klänning på
sig en gång!

Leo: Ja, det var i examen när vi
gick ut nian, då chockade jag hela klas-
sen. Men jag kände mig som en transa,
som en riktig fjolla (skrattar).

Therese: Sen har han ju klätt ut sig
på fester och lånat mina högklackade
skor och mina kjolar och stringtrosor
och så. Han ser inte klok ut. 

Leo: Jag har så breda axlar så det
ser bara knäppt ut när jag sätter på mig
tjejkläder. När jag var 14-15 år försökte
jag vara som en tjej. Man ville ju ha
kärlek och grejer, och att försöka få en
tjej var uteslutet. När man är 15 år är
det lite tabu att ragga på tjejer när man
är tjej själv. Så jag satte på mig tajta trö-
jor eftersom jag hade stora bröst vilket
det var det enda killarna tittade på. 

Leo: Men tiden som ”tjejig” varade
inte så länge. Jag hittade ju en flicka
sen.

Har du aldrig känt dig lesbisk?
Leo: Nej, att kalla mig lesbisk kän-

des jättekonstigt. 
Therese: Vi har ju aldrig känt oss

som ett lesbiskt par. Men folk tyckte att
vi var det eftersom vi faktiskt var två
tjejer som var ihop. Och att försöka för-
klara för dom att jag såg Mia, som han
hette då, som en kille var jättesvårt. Jag
har aldrig varit tillsammans med en tjej
tycker jag. Jag har alltid sett Leo som
en kille.

Leo: Du tog ju aldrig riktigt på mig
heller, du tog inte på mina bröst eller så,
det var mer på magen du tog. På mina
rutor på magen (skrattar).

Jag tycker du verkar ha varit
otroligt modig som vågade vara ihop
med Leo trots att han var en tjej.

Therese: Jag har aldrig känt mig
modig eller tänkt så. Och jag var ju inte
hans första tjej. Leo var tillsammans
med en av mina tjejkompisar innan.
Och det var dom som började med att
träffa psykolog och det var hon som var
med från början när Leo ville byta kön.
Han påbörjade ju sin process innan vi
blev ihop, så jag visste vad som var på
gång. 

Leo: Första gången du såg mig var
i skolan på gymnasiet. Jag kom ner i
matsalen och hade en stor jacka på mig.

Therese: Ja, jag minns att jag sa till
min kompis: ”kolla vilken snygg kille”.
Så tog han av sig jackan och man såg

hans bröst. Och jag tyckte det var så
pinsamt. Jag hade ju aldrig tittat på en
tjej förut. 

Therese: Men du har ju alltid varit
som en kille. Du var ju aldrig nån blon-
din som hade urringat, du var aldrig nå-
gon Pamela Andersson liksom. 

Och du har aldrig känt någon
dragning till killar?

Leo: Jag försökte en period att vara
med killar, när jag blev full så hamnade
jag i säng med en och annan kille. Men
dagen efter när jag nyktrade till fick jag
alltid ångest och allt kändes skitkons-
tigt.

Du har aldrig gått runt och mått
dåligt och haft självmordstankar?

Leo: Nej nej nej...jag har alltid ve-
tat att förr eller senare ska jag bli kille.
Men jag känner många som haft jätte-
stora problem när de känner att de ham-
nat i fel kropp, men jag har inte det.

Hur berättar man för sina för si-
na föräldrar att man ska byta kön? 

Leo: Först blev jag ju ihop med en
tjej och berättade det för mamma och
pappa. Dom tog det bra, men var lite
chockade. ”Det är ditt val och vi accep-
terar dig för den du är” sa dom. Sen tog
det väl bara några månader innan jag
berättade att jag skulle byta kön. 

Oj! Vad sa din mamma?
Leo: Hon tog det bra. Pappa blev

lite ledsen eftersom han ville att jag
skulle fortsätta med fotbollen. Jag var
duktig i fotboll, jag vet att jag hade varit
med i VM-truppen om jag fortsatt. En-
da gången jag faktiskt känt mig lite led-
sen efter könsbytet var när tjejerna gick
till final i VM. För då kände jag att jag
kunde ha varit med där. 

Leo: När jag började ta hormoner-
na, långt innan själva könsoperationen,
frågade vi fotbollsförbundet om jag fick
spela ändå med tjejerna, men jag fick
inte fortsätta eftersom det klassas som
doping. Nu har jag spelat en del med
killarna, men det är inte lika kul. Det är
killar som jag gått i samma klass som
och jag var faktiskt bättre än de flesta,
men det var inte lika kul. Jag kände
massa press på mig och slutade. 

Har du alltid haft kompisarna på
din sida?

Leo: Ja, de har alltid sett mig som
pojkflickan, det är klart att det är lite
svårt för dom att förstå att jag numera
är kille, men de har aldrig sagt nåt dumt
till mig, de har accepterat det. 

Och Mia var accepterad bland
killarna?

Leo: Ja, oja, jag var jämt med kil-

L

Hur kommer man på att man är född i fel kropp? Hur berättar man för föräldrarna att man tänker byta kön?
Och hur reagerar man när man intresserar sig för en kille som visar sig vara en tjej? 

QX har träffat Leo och Therese, ett lite udda heterosexuellt par, som gått igenom mer än de flesta. 

”Första tecknet på att jag ville
vara en kille var när jag var liten
och stod i duschen med brorsan
och sa att jag också skulle få 
en penis. Då var jag 3-4 år”

”Första tecknet på att jag ville
vara en kille var när jag var liten
och stod i duschen med brorsan
och sa att jag också skulle få 
en penis. Då var jag 3-4 år”

F
O

T
O

: 
P

E
T

E
R

 K
N

U
T

S
O

N

QX APRIL 2004 • 15

larna. Men jag har aldrig riktigt lyssnat
på vad folk säger. När vi går på krogen i
Sandviken har det väl hänt att någon
kallat mej för ”den” eller ”det” , men
det är mest Therese som hört sånt, jag
har inte hört det. Klart att det känns lite
tråkigt, men de känner ju inte mig som
person.

Idag är du helt och hållet en
man, väntar fler operationer?

Leo: Ja, urinröret ska fixas och
några skönhetsoperationer på bröstet.
Jag hade rätt stora bröst innan och man
kan inte ta bort allt på en gång för det
måste läka emellan. Annars blir det så
mycket löst skinn och veckigt. Jag har
lite ärr kvar, men det såg värre ut förut.
Jag har sett en kille som opererat bort
brösten och det såg hur bra ut som helst.
Så vill jag också ha det. Jag vill ju kun-
na gå på stranden och se normal ut.

Får du betala operationerna
själv?

Leo: Nej, det är socialstyrelsen
som betalar. Man behöver bara betala
för nätterna man är kvar på sjukhuset,
men det är ju bara 200 kr per natt unge-

fär. Och så hormonmedicinerna som jag
måste ta hela livet. Jag tar en spruta en
gång i månaden i skinkan. Men det kos-
tar bara 136 kr för tre månader. 

När gjorde du själva könsopera-
tionen?

Leo: Den 12 september 2001. Jag
lades in den 11 september. Samma dag
som World Trade Center attackerades. 

Leo: När jag sedan vaknade den
13:e och var drogad trodde jag att det
bara var något jag drömt. Det blev lite
mycket att ta in dom där dagarna. Först
mitt stora steg i livet när jag skulle byta
kön och så World Trade Center-terrorn
på det.

Hur kommer man på att man vill
byta kön, en del har ju svårt att kom-
ma på att de är gay?

Leo: Jag har ju vetat hela tiden att
jag förr eller senare ska bli kille. Jag har
inte varit så orolig. Jag visste inte att det
var gratis eller att det ens gick att göra
en sån operation. Jag tänkte tjäna ihop
mina egna pengar och bli den första i
hela världen att byta kön, jag hade ing-
en aning om att folk hade gjort det in-
nan. Sen läste jag i en tidning om en tjej
som hade opererat om sig till kille och
då tänkte jag att ”det där ska jag också
göra”. Sen fick jag reda på att det var
gratis, och det var ju ett stort plus i kan-
ten.

Leo: Men hur jag kom på det vet
jag inte, jag bara visste att jag skulle bli
en kille. Det är svårt att förklara.

Du har aldrig funderat på om det
varit värt det?

Leo: Efter första operationen hade
jag så djävulskt ont. De hade jag tagit
bort allt i magen, de tog bort livmodern
och äggstockarna. Så fort jag råkade
hosta höll jag på att svimma av smärtan.
Då funderade jag en del på om det var
värt det. Jag var inte riktigt beredd på

att det skulle göra så ont.
Leo: Det var också lite problema-

tiskt när jag fick en pung. Det var jag ju
inte van vid att ha (skrattar), jag kunde
inte få ihop benen. Jag minns att jag
skulle gå på bussen och hur svårt det
var att gå.

Är ni förlovade?
Leo: Ja, vi förlovade oss år 2000

hemma i Storvik. Så var vi och käkade i
Sandviken, det ligger ju bara 1,5 mil
från Storvik.

Har ni funderat något på hur ni
ska göra med barn i framtiden?

Therese och Leo tittar på varandra
och ler lite. Som om de hade en hemlis
de inte kunde hålla hemlig längre.

Therese: Vi är faktiskt på gång nu.
Vi ska träffa en läkare på onsdag. Då
ska vi kolla när jag har ägglossning, för
så fort jag har det så ska de inseminera
mig. Så vi är verkligen på gång att skaf-
fa barn. 

Jaha, va kul!
Therese: Ja, vi var det första paret

som ansökte om spermadonation med
anledning av att han har opererat om

sig. Leo är ju registrerad
som en steril man och att
han har gjort ett könsbyte
har inget med saken att gö-
ra. Så vi fick tillstånd att
göra undersökningar och
träffa läkare. 

Therese: När Leo och
jag blev tillsammans funde-
rade vi på hur vi skulle gö-
ra för att få barn. Då träffa-
de vi en tjej på Bitch en
kväll som sa att vi borde ta
ett ägg från Leo, eftersom
han fortfarande var tjej då,
och placera i mig. Men nu
ska vi göra så här istället. 

Kan du njuta av sex
nu när du bytt kön?
Leo: Jag har lätt för att få
orgasm överhuvudtaget.
Och min klitoris finns ju
kvar, den sitter numera
mellan penisen och pung-
kulorna. Jag glömmer ald-
rig första gången det gick
för mig som kille Det var

helt underbart. Vi hade samlag. Det var
liksom pricken över i:et. Och då hade vi
samlag, det var så jäkla bra! 

Känner ni någon relation till gay-
världen? Ni är ju numera ett hetero-
sexuelllt par.

– Ja, när vi är i Stockholm brukar
vi gå på Tip Top. Och så är jag barn-
domskompis med simhoppar-Robin. 

Så Robin Johansson och du är
kompisar?

Leo: Ja, vi har varit kompisar sen
vi var små. Vi kan prata om allt, han var
den första jag berättade för att jag gilla-
de tjejer. Och han blev så glad. För då
hade han precis fulat runt med en ge-
mensam killkompis. Och så skrattade vi
åt att ingen av oss hade vågat säga det.
Så det var ju skitkul. 

Therese: Vi har velat gå på Pride
också, men det har inte blivit av än. Så
finns det något gayställe i Gävle, men
det är tyvärr lite struligt att komma in
där. Man ska ringa dit och bli uppskri-
ven på listor och det är inte så ofta de
har fest. 

Leo: Hade vi bott närmare nåt gay-
ställe hade vi säkert varit där varje helg.
Jag kan slappna av på ett annat sätt på
gayställen. 

Therese: Vi umgicks dessutom
med ett lesbiskt par förut, de var det
första lesbiska par som registrerade
partnerskap i Sandviken. Och det var
stora rubriker i tidningen. Men ingen
bryr sig liksom. Vi kallar ju Sandviken
för Gayviken, för folk har inte så myck-
et fördomar där. 

Leo: Ja, folk är snälla i Sandviken. 

Anders Öhrman

Vill du komma i kontakt med Leo?
Då kan du mejla honom på: 

mattias-leo2@spray.se

är Loa var sju-åtta år och någon
sa ”Tjena lillgrabben, hur står
det till?” så blev han glad och

stolt. Tills någon vuxen rättade perso-
nen och sa ”det är faktiskt en flicka”.

– Då blev jag sur och tänkte ”fan,
måste du berätta det”.

Loa har alltid sett ut som en kille. I
alla fall så länge han kan minnas. Och
så länge han vill minnas.

– Jag försöker förtränga tiden när
jag var liten, säger han. Jag ser framåt -
inte bakåt.

När QX träffar Loa har har nyligen
opererat bort brösten. Han ska ta bort
stygnen nästa vecka.

– Det är så skönt, säger han. Jag är
så glad. Nu finns det inget som hoppar
och guppar under trö-
jan.

Loa har ännu inte
gjort någon könsopera-
tion och kommer nog få
vänta ytterligare två år
innan det blir dags. Nu
ska han leva som en kil-
le helt och hållet och ta
en hormonspruta varje
månad. Dessutom ska
han  träffa utredarna under ett års tid.

Loa böt namn för ungeför två år se-
dan. Vad han hette tidigare vill han inte
säga.

– Jag försöker ju förtränga det och
gå vidare, säger han. 

Loa är uppväxt i ett samhälle utan-
för Örebro. Han har två småsyskon, en
bror och en syster. När han var 16 år be-
rättade han för sin mamma att han gilla-
de tjejer. Han var lite nervös att han
skulle bli utkastad, men det blev han in-
te.

– Mamma tog det bra. Jag har alltid
varit lite killaktig av mig så det kom
kanske inte som en chock.

Men tre år senare när han berättade
för sin mamma att han kände att han var
tvungen att göra ett könsbyte gick det
inte lika bra. Loas mamma ville inte
prata om det.

– ”Jag vill inte höra mer, du får
prata med dina vänner om det här, inte
med mig”, sa hon. Och jag flyttade he-
mifrån i samma veva. Jag tror hon blev
orolig för vad alla i samhället skulle sä-
ga - och på hennes jobb. Men idag är
det bättre. Vi har gått till både psykolo-
ger och i familjeterapi. Det har faktiskt
hjälpt. Dessutom har mamma andra
vuxna hon kan prata med om detta. Och
hon säger själv att ingen i hennes närhet
har tagit det negativt när hon berättat att
hennes dotter ska byta kön. Det har

hjälpt henne och gjort henne starkare
tror jag.

– Mamma har på bara några år bli-
vit mer accepterande och har ett helt an-
nat förhållningssätt till allt som är an-
norlunda. Oavsett om det handlar om
homo-, bi- eller transsexualism. När nå-
gon hävt ur sig att det har blivit ett mo-
de att vara gay har hon till och med bli-
vit arg och sagt: ”Det är inget jävla mo-
de, däremot är det modigt”.

– Det gör mig stolt över henne. Vi
har faktiskt fått bättre kontakt och det
känns som jag står min mamma närma-
re idag än någonsin tidigare.

Loa berättar dock att det var riktigt
jobbigt för ett-två år sedan. 

– Jag var riktigt olycklig och trött
på livet. Det kändes som
jag levde någon annans liv.
Jag kände mig inte som en
tjej och jag kände att jag
höll på att dö inombords.
Då funderade jag på om
det var värt att fortsätta...
Idag är dock livet betydligt
ljusare.

Loa har en flickvän se-
dan 11 månader tillbaka,

det går bra i skolan och både lärare och
klasskamraterna stöttar henne. 

– Min flickvän Lina är ett stort
stöd. Hon vill ju att jag ska bli kille och
ser fram mot könsbytet även hon. Jag
tror inte hon hade stannat kvar om jag
valde att leva som kvinna. Hon är ju in-
te lesbisk. Jag är hennes pojkvän.

Loa berättar att han aldrig känt sig
lesbisk.

– Nej, det är tjejer som är flator.
Och jag har aldrig sett mig som en tjej.
Inte ens när jag var liten och försökte
vara feminin och ha rosa kläder på mig,
det kändes bara helt fel.

– När jag lekte med tjejerna när jag
var mindre minns jag att vi lekte med
Barbiedockor. Jag tyckte det var okej,
så länge jag fick leka med Ken, skrattar
Loa.

– Men roligast var det att leka med
grabbarna. De var ju lite tuffare.

Loa hoppas att hon ska vara färdig
med alla operationer om ungefär två år.
Och han oroar sig lite för att operatio-
nerna ska vara smärtsamma. Men det
får det vara värt säger han.

– Jag ser fram mot det, jag går ju
mot ljusare tider. Och jag är helt säker
på att jag aldrig kommer att ångra mig.
Aldrig! Det här känns så rätt! 

– This is me, take it or leave it.

Anders Öhrman

unnar Kratz är kirurg på Lin-
köpings sjukhus och har under
åren hjälpt ett hundratal patien-

ter att byta kön.
Hur många personer byter kön i

Sverige varje år?
– De senaste åren har antalet ökat.

Det beror mest på att  systemet blivit
bättre och att vi därför ”hittat fler” perso-
ner som är i behov av ett könsbyte. Det
här är ju en grupp där självmordsrisken
är relativt hög. Förr om åren har vi ge-
nomfört ett 20-tal könsbyten, men de se-
naste åren har det ökat till över 30 st.

Är det lika många personer som
byter från man till kvinna, som kvin-
na till man?

– Om man ska se det över en längre
tidsperiod är det ungefär lika många,
men det senaste året har det varit fler
killar som blivit kvinnor. 

Hur lång tid får man räkna med
att det tar att byta kön?

– Man får räkna med att minimiti-
den är 2 år från att man har första sam-
talet med utredarna till att man gör det
kirurgiska ingreppet. Men ibland tar det
mycket längre tid, dels för att patienter-

na själva vill ha mer tid på sig och ib-
land för att utredarna vill det. Det är en
stor operation som ska göras, sedan får
man räkna med 2-3 mindre operationer.
Man ska dessutom leva som sin nya
identitet i minst ett år innan man gör det
kirurgiska ingreppet – det kallas real li-
fe-test.

Vem tar man kontakt med om
man känner att man måste få byta
kön?

– Då ska man ta kontakt med psy-
kiatrin där man bor, efter samtal med
dom får man träffa något av de utred-
ningsteam som finns på de flesta stora
sjukhus i Sverige.

Kan man ångra sig om man väl
genomgått ett könsbyte?

– Nej, det går inte att göra om ope-
rationen. Är man kvinna och vill bli
man tar vi ju bort livmodern och
äggstockar och är man en man som vill
bli kvinna så tar vi bort testiklarna, sånt
kan man inte ersätta.

Du har uträttat ett hundratal
könsbyten och träffat alla dessa per-
soner som bytt kön, anser du att det
bara är naturen som gjort fel och att
man faktiskt måste rätta till det? 

– Jag har som sagt opererat ett
hundratal personer och jag måste säga
att patienterna jag träffar är oerhört på-
lästa och insatta människor, det är de
bästa patienterna man kan tänka sig. De
är alltid ödmjuka och helt medvetna om
att deras könsidentitet helt enkelt inte
stämmer överens med deras kön. Ärligt
talat tycker jag inte att det är konstigare
att vissa personer hamnar i fel kropp än
att vissa av oss är vänsterhänta. Konsti-
gare än så är det faktiskt inte.

Anders Öhrman

”Ärligt talat 
tycker jag inte att
det är konstigare
att vissa personer
hamnar i fel kropp
än att vissa av oss
är vänsterhänta”

VEM SKA MAN PRATA
MED OM MAN VILL 

BYTA KÖN?

G

Loa har påbörjat sitt könsbyte 

”Jag är helt
säker på att

jag aldrig 
kommer att

ångra mig. Det
känns så rätt!”

N

”Vi är på gång att skaffa barn”, 
säger Leo och flickvännen Therese
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gentligen kände inte där här tjejerna varandra från början utan
träffades genom IHU, föreningen för icke heteronormativ ung-
dom som är en grupp inom RFSL Stockholm. Varje måndag

ses de i lokalerna på Sveavägen och varje gång är det några nya som
hittar hit. Man behöver inte vara medlem i RFSL och det ställs inga
krav på att man ska kunna vara med vid varje tillfälle. Huvudsaken är
att man är mellan 13 och 20 år och får skavsår av heteronormen. 

Varför är ni med i IHU? 
Jennifer: Det är trevligt att träffa människor. Jag är en väldigt so-

cial varelse och här delar man erfarenheter och är precis bara som
man är. Ingen skulle få för sig att klanka ner på dig för att du är ihop
med någon av samma kön eller så.

Helena. Jag tycker att man får utlopp för det man vill prata om.
Det är en avslappnad stämning.

Isabella: Det är en fritidsgård för homos. Här kan man bara vara
sig själv utan att bli ifrågasatt.

Nomili: Samtidigt är det skönt att det inte ställs några krav på att
man måste diskutera homosexualitet hela tiden. 

Jennifer: Men det blir ju en hel del sexprat! 
Alla tjejerna gapskrattar och börja genast prata i munnen på va-

randra. Jag får höra historien om när en av tjejerna berättade för hela
gruppen att hon haft sex med en tjej för första gången. Om hur bra det
var. Och om hur snygg HON var.

Men hur visste ni att IHU fanns? 
Isabella: Jag googlade ”homo” + ”ung” och då fick jag en träff!

Det verkade vara något som kunde passa mig så jag gick hit och det
är jag jätteglad att jag gjorde. 

Nomili: Genom RFSL:s hemsida.
Renée: Jag fick höra från vänner att det var ett ställe där man

träffade likasinnade och att man fick göra olika aktiviteter. Sen börja-
de jag gå hit och det verkade kul så jag har fortsatt.  

Jennifer och Helena fick också reda på att IHU existerade genom
kompisar. De bestämde sig för att gå hit och tycker att det är ett skönt
andningshål från skolans ibland homofoba miljö. 

Isabella: Jag går i nian på Brandbergsskolan och får jag ofta höra
homofoba kommentarer från mina klasskompisar. Det är alltid okej
att snacka hur mycket kuk och fitta som helst men skulle man prata
om flatsex tror folk att man är en alien. Vissa av de i min klass säger
att de inte tror på homosexualitet. Men jag är öppen på skolan, jag
struntar i deras knäppa inställning. 

Renée: Jag är nog lyckligt lottad. På min skola finns det ett gay-
par och flera öppna flator, bin och bögar. När jag kom ut blev det ing-
en stor grej. 

Nomili: Ingen i min skola vet att jag är flata, men det är bara två
månader kvar tills jag slutar nian.

Helena: Jag ser inte heller nån anledning att ställa mig upp inför
hela klassen och säga ”Hej jag heter Helena och jag är bi”. Hade jag
en anledning, om jag hade träffat en tjej till exempel, då skulle det va-
ra en annan sak. Men när jag börjar gymnasiet tänker jag var öppen
från början. 

Vet era familjer om att ni är gay? 
Renée: Min mamma är bi så det var inte så svårt att komma ut

för henne. Alla i min släkt vet nu och min mormor sa bara: ”Jaha du
är precis som din mamma du”. 

Isabella: Min mamma vet och sa ”jag älskar ju dej i alla fall”,
men min lillebror vägrar prata med mig sedan han fick veta. Min
mormor är cool och tycker att det är väl inget att skämmas för! 

Jennifer: Jag tror att de vet, men jag inte berättat ännu. Min
pappa frågade mej förra året om jag inte skulle gå i Prideparaden.
Men man vet aldrig med honom; han kanske bara skojade. 

Helena: Jag har inte heller kommit ut för dem. Jag vill hitta ett
bra tillfälle.

Nomili: Jag berättade i februari men det var ingen som blev di-
rekt förvånad. Jag läste ”Du och jag Marie Curie” och hade L Word-
boxen på dvd. Ganska bra ledtråder antagligen! 

För oss som är gamla nog att gå på krogen handlar gaylivet
mycket om att ses just där och umgås med vänner och bekanta.
Men om man inte kommer in, vad gör man då? 

Helena: Det är ju därför IHU är så viktigt. Överhuvudtaget tyck-
er jag att samhället är diskriminerande mot unga. På vissa cafén vill
de inte ha folk under 18 eftersom de tror att vi är fattiga och bara ska
sitta där och ta upp plats utan att köpa något. 

Isabella: Fast de flesta gaycafén är bra. Jag brukar gå på Muren
och Chokladkoppen. 

Renée: Jag var på TipTop på min 18-årsdag men jag tycker att
det är ganska stelt på krogen. Det är lättare att träffa folk på Qruiser. 

Helena: Jag tycker att det raggas alldeles för mycket där. Jag får
ofta en massa puckade mess från folk som vill ha trekanter eller kil-
lar som söker sex. Fast jag har skrivit på min sida att alla som bara är
ute efter sex eller de som är mer än 5 år äldre än jag kan vända sig nå-
gon annanstans. 

Nomili: Jo, jag tycker också att det är ett problem. Samtidigt
måste man ha en sida där; det hör till på något vis. 

Isabella: Man kan ju träffa kompisar där också, det är bra. 
Men tycker ni att det finns för lite aktiviteter för unga hbt-

personer? 
Helena: Jag tycker att det finns för dåligt med information om

vad som händer. 
Nomili: Ibland när man klagar på att det finns för lite gaygrejer

så får man ju höra sura kommentarer som att ” Varför ska det finnas
en gaygala när det inte finns en straightgala”. Folk verkar inte fatta att
ALLT är straight. Det är ju normen i samhället och självklart behövs
det mer av sånt som inte är det. Jag skulle vilja att det fanns mer fester
för oss under 18. 

Isabella och Renée efterlyser mer och bättre information i skolan
och tycker att QX skulle finnas i alla gymnasieskolor. 

Jennifer: Sex och samlevnadsundervisningen är urdålig, den

borde verkligen bli bättre. 
Renée: Dessutom borde man göra om den helt; istället för att ha

den undervisningen i högstadiet då många inte har haft sex ännu,
tycker jag att man skulle ha sexinformation i gymnasiet. Självklart
borde man prata mer om homosexualitet, och på ett bra sätt. Idag är
det en liten ruta i boken som heter ”Avvikande sexualitet” där man på
ett par rader har klumpat ihop allt.

Helena: I skolan lever många i en liten kupa där de inte ser att
man kan ha en annan sexualitet än hetero. 

Renée: Det är detsamma som om man är feminist eller inte.
Många verkar tro att bara tjejer kan vara feminister. 

Jennifer: Jag gick i 8-mars demonstrationen i år och efteråt fick
jag höra en knäppa kommentarer om att man hatar män om man är fe-
minist. 

Helena: Att inte vara feminist är som att vara rasist. Alla är ense
om att vi inte ska förtrycka nån på grund av hudfärg så varför göra
detsamma på grund av kön?

Ingen av tjejerna har röstat i något val ännu. Jennifer är med i

THE
YOUNG

ONES
Helena och Nomili är 15 och längtar efter att sluta nian. 

Jennifer är 18 och ser fram emot sommarens folkmusikfestival 
Urkult. Isabella som är 16 vill flytta utomlands när hon blir äldre. 
19-åriga Renée följer gärna med. QX har träffat ett gäng tjejer 

som är unga och stolta och inte ett dugg hetero. 

E

”Ingen i min skola vet att jag 
är flata, men det är bara två 

månader kvar tills jag slutar nian”
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Bakre raden: Renée, Isabella och Helena. 
Framför: Jennifer och Nomili.

QX MAJ 2005 • 45

Grön Ungdom och Helena sitter med i ungdomsrådet i den stadsdel
där hon bor. 

Isabella: Jag tycker att vi som är unga står utanför demokratin.
Det är jättesvårt att påverka när man är 16. 

Helena: Dessutom tycker jag att det saknas vettiga partier. Det
skulle väl vara nåt åt vänster, men sossarna är för mesiga och de
andra är bara helt fel. Jag tycker att folk borde bli färgblinda och lära
sig samarbeta bättre. Det viktiga är inte att man är med i ett parti utan
att man har åsikter i sakfrågor. 

Renée: Jag tycker att frågan om könsneutralt äktenskap är viktig.
Varför ska inte vi få gifta oss i kyrkan om vi vill? 

Jennifer: Det finns så mycket diskriminering. Som att homosex-
uella män inte får ge blod eller donera organ. Det är helt sjukt! 

I sommar ska alla tjejerna utom Jennifer gå på Stockholm Pride.
Jennifer ska till Nämforsen och gå på folkmusikfestivalen Urkult som
går av stapeln samtidigt som Pride. Men just nu så längtar de efter att
sluta skolan och ha sommarlov. Helena vill träffa en tjej, Nomili ock-
så.

Helena: Alla sitter och gosar på parkbänkar överallt i stan. Jag
vill också göra det! 

Renée och Jennifer är överens om att pluggandet tar upp så
mycket tid och väntar gärna till efter gymnasiet med att träffa någon.
Isabella tycker att det är viktigt med balans i livet. Har man bara det
kommer resten av sig själv. 

Vad har ni för framtidsdrömmar? 
Helena: Jag skulle vilja bo i New York nån gång. 
Isabella: Ja, eller i Kalifornien. 
Renée: Jag följer med! Jag vill verkligen bo utomlands. I alla fall

ett tag. Jag skulle kunna tänka mig att jobba som au-pair efter gymna-
siet, kanske i Frankrike. 

Isabella: Jag skulle vilja jobba med utsatta barn.
Helena: Det låter kanske fånigt men jag vill verkligen jobba med

något där jag kan hjälpa folk eller bekämpa världens orättvisor. An-
tingen inom psykologi eller juridik. Eller så blir jag Stålkvinnan när
jag blir stor! 

Jennifer: Jag vill bli sjuksköterska. 

Nomili: Jag har ingen aning om vad jag vill jobba med!
Dagen efter intervjun får jag ett mejl av Helena med orden”Rätt

så viktigt” i ämnesraden. Hon skriver: ”Allt snack om hur man egent-
ligen inte har en bra anledning att inte komma ut fick mig att ta mod
till mig. Nu när jag kom hem kom jag ut för mina föräldrar!!! Jag är
helt hög på adrenalin!!! Men det känns otroligt skönt att ha det gjort,
och det var ett riktigt anitklimax. Precis som jag trodde så gjorde de
ingen stor sak av det men man är ändå nervös...”

Nenne Nestius

På Qruiser heter Jennifer Brittle_rose, 
Isabella Gay_all_the-way, 

Renée A sorta fairytale, 
Helena Cryptorchid89 och 
Nomili vingapåvillovägar. 

Ni får gärna ta kontakt – men visa respekt! 

”I skolan lever många i en 
liten kupa där de inte ser 
att man kan ha en annan 

sexualitet än hetero”
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Hampus Bleckberg, 21
Arbetssökande
Vad har du för pryl?
– En läskapparat. Jag dricker
mycket läsk och tyckte att det

var läge att skaffa mig en sådan här. Jag hade faktiskt en för fem år sen
men den använde jag bara en gång och bytte den sen. Nu använder jag
min SodaStreamer varje dag. Och den är smidig, bara två snabba tryck
så är det klart. Du behöver inte vänta på att det ska bli klart.

Men blir det verkligen mycket billigare att göra sin egen läsk?
– Ja, det blir en stor skillnad mot vad flaskläsk skulle kosta att kö-

pa. För en 70 kronors kolsyrepatron får du 30 liter läsk. 1 flaska kon-
centrat kostar runt 50 kronor och ger 15 liter. Så för 170 kronor får du
30 liter, vilket ger ett literpris på 5.70 kr. Fast det gäller att du har kol-
syrepatroner hemma om du är läsksugen för utan sådana blir det ju in-
get. Se till att köpa ett lager i fall att...

Men är det gott?
– Ja, det tycker jag. Jag dricker mest cola, även om den inte sma-

kar som Coca Cola utan mer som glassen Igloo. Men det finns verkli-
gen många smaker att välja på och just nu har jag tre olika koncentrat
hemma som jag varierar mellan. Men jag kan önska att det skulle fin-
nas fler, päronsoda och passionsfrukt skulle vara gott. En nackdel är
att man inte direkt kan göra läsk och spara, det är inte överdrivet
mycket kolsyra i läsken och ganska små bubblor. Jag skulle nog säga
att det är mer som brustabletter (skrattar).

Är du inte rädd för att få hål i tänderna av allt läskdrickan-
de?

– Nej, egentligen inte. Men förut var jag lite orolig eftersom jag
hört att det var kolsyran som frätte på tänderna och inte så mycket
sockret. Så ett tag slutade jag helt med läsk men det höll inte så länge
och nu dricker jag väldig mycket. Och om man vill kan man ju göra
mineralvatten och helt hoppa över koncentraten.

Kan man kolsyra andra grejer, har du testat att kolsyra mjölk
till exempel?

– Nej, det går inte att göra det på min maskin i alla fall. Det måste
vara vattenbaserade vätskor. Men det vore kul att testa om det gick...

Har du mycket andra hushållsapparater hemma? Bakmaskin
eller glassmaskin kanske?

– Nej, jag håller mig till läskapparaten just nu i alla fall.

Dan Jay-Olsson, 26
Hovmästare
Vad har du valt för pryl?
– Det här är en hårtork som
jag köpte på en loppmarknad

av en tant i Örebro. Hon hade aldrig använt den tidigare och visste inte
själv vad det var eller om den ens fungerade. Så hon ville bara ha 5
kronor för den och jag slog till. Jag gillade färgen på höljet och fick
reda på vad det var när jag kom hem och stoppade i kontakten (skrat-
tar).

Använder du den ofta?
– Nej, jag har inte riktigt behov av att torka håret. Men mina kom-

pisar älskar den och den fyller ju en funktion.  Man kan hålla på med
en massa annat under tiden om man hänger den runt halsen och skaf-
far en lång förlängningssladd. Det är en smart idé om att man ska kun-
na göra annat än att hålla i en hårtork när man ska torka håret. Antag-
ligen är det tänkt att man ska ha håret upplagt på spolar och på så sätt
torka håret i en snygg frisyr, eftersom själva huvan är så rymlig. Jag
älskar den och har den snyggt uppställd i bokhyllan. Men den kommer
alltid fram på fester och sen vandrar den runt eftersom alla tycker den
är rolig. En journalistkompis blev jättekär i den och la in en bild på
den i sin krönika bara för att den är så snygg. 

Har du använt den på något annat sätt än det traditionella?
– Ja, faktiskt (skrattar). Jag försökte torka katten i den när jag

tvättat henne. Hon blev hyfsat torr men gillade inte ljudet av motorn,
den låter ju rätt mycket.

Den har en rätt tydlig retrosdesign. Samlar du på äldre saker
annars?

– Jag gillar saker från 50-60-talet. Jag har en knallgul bordsgrill
också och en brödrost. Och, bredvid hårtorken i bokhyllan står en ra-
diomikrofon och en kobratelefon.

Hur hittar du grejer i den stilen?
– Jag kommer från Dalarna och när jag är där brukar jag snoka

runt på loppisar och på antikbodar. Men de börjar bli smarta och inse
att man kan ta rätt mycket för gamla plastsaker som nu blivit trendiga.
Det har varit så mycket rostfritt nu och det är så trist. 

Skulle du kunna tänka dig att sälja den om någon la ett bra
bud?

– Nej. Jag gillar den för mycket för att göra mig av med den. Des-
sutom är jag otroligt förtjust i färgen. Det var just färgen som fick mig
att fastna för den.

Fredrik Mras, 24
Sjukgymnaststudent
Vad har du för favoritpryl?
– Det är en spåbräda, en Ouija-
board. Brädan har alfabetets

bokstäver och två rutor med orden ja eller nej. Sen ska man med hjälp
av något som ser ut som ett förstoringsglas ställa frågor och få svar
genom att ”förstoringsglaset” rör sig med hjälp av deltagarnas händer
över bokstäverna eller till ja eller nej. Man ska vara minst två och en-
ligt förpackningen ska man vara två, en gentleman och en lady för
bästa resultat. Alltså inget homopar (skrattar). Men det funkar ändå,
det är jag övertygad om.

Berätta om hur du kom över din Ouijaboard?
– Jag har varit i USA på praktik för min utbildning som sjukgym-

nast. På min avdelning på militärsjukhuset där jag jobbade arbetade
en färgad kvinna i 55-årsåldern. Vi kom varandra nära och jag berätta-
de för henne om att jag var på jakt efter en Ouijaboard som kändes
mer äkta än de dom säljer på ToysRus.  Hon engagerade sig verkligen
i att jag skulle hitta en bräda och ringde runt till sina väninnor för att
hitta en. Men hon fick inget napp och erbjöd mig att ta hennes bräda

PRYL
Alla har vi en sak hemma som vi är extra stolta öv
Vi samlade fem homos som visar upp vad de har 

Hampus 
Sodastream

Dans
Hårtork

Fredriks 
Ouijaboard
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som låg i originalkartongen hemma på hennes mammas vind. Hennes
man tillät inte att hon använde den eftersom han är djupt troende och
ansåg inte att det var förenligt med religionen att använda en sådan.
Men sen ville hennes mamma inte att hon skulle ge bort den, så det
blev ett lån. Om än ett lån på 50 år (skrattar).

Har du använt den flitigt?
– Nej! Det är det som är så tråkigt. Ingen vågar använda den i

Sverige och ingen av mina kompisar vill testa den heller. Däremot an-
vändes den flitigt av kvinnan jag fick den av. Hon avslöjade sitt otrog-
na ex med den när hon och en väninna använde den!

Tror du själv på det som kommer fram ur frågandet?
– Jag har ju inte fått chansen att testa! Men en del av mig tror och

en annan del är jätteskeptisk. Jag tror att man kanske undermedvetet
styr fingret mot bokstäver som man vill ska stava till något...

Har du inga planer på att anordna ett slumberparty där ni
kan söka svar på gamla förälskelser och leta reda på döda släk-
tingar?

– Nej, ingen vill ju! Men  får man tag på en elak ande är det bara
att lägga av och det händer sällan. Kvinnan jag fick den av har pratat
med döda släktingar och hon har aldrig råkat ut för något dumt.

Den ska tillbaka om 50 år till den här svarta kvinnan som du
lånat den av. Men ärligt, kommer hon att få tillbaka den?

– Ja, så är det sagt. Men å andra sidan kommer jag att kunna kom-
municera med henne genom brädan om femtio år (skrattar).

Mitri, 35
Distribuerar världspress
Varför valde du den här pry-
len?
– Jag köpte den för två år sen
eftersom jag måste dricka kaffe
och tyckte att det gick så myck-

et pengar på kaffe ute. Den kostade 7500 men det var värt varenda
krona. Att ha en snygg och bra espressobryggare är egentligen billig

lyx. Och jag rekommenderar verkligen alla att köpa en bra bryggare.
Det är en investering som man  får nytta av. Jag jobbade på 7-eleven
förut och brukar sponsras med muggar så jag kan brygga kaffe hem-
ma och göra take-away.

Dricker du mycket kaffe?
– Nej, 1-2 koppar om dagen, men då är det måsten och jag vill ha

bra kaffe när jag väl dricker. Det blir antingen latte eller cappuchino.
Jag har aldrig varit en riktig kaffedrickare och det var först runt trettio
som jag blev beroende av att få ett glas latte på morgonen.  Jag dricker
inte  vanligt kaffe med mjölk.

Är du en kille som lägger mycket pengar på saker?
– Nja, jag gillar min iPod, Mac och min plasma-TV. Men jag kö-

per saker i perioder och då köper jag verkligen saker jag använder. Jag
lever efter att ge bort saker som inte använts på tre månader. Om man
inte använt det under de senaste månaderna kan man lika gärna vara
utan det. Saknar man grejen är det bara att köpa nytt.

Hur görs en bra latte?
– Med känsla! Många av de unga tjejerna som jobbar på caféer

har ingen aning om vad de håller på med. De ska även hålla rätt tem-
peratur, man ska kunna dricka en latte på en gång och inte behöva
vänta en kvart så att den svalnar. Jag rekommenderar också att använ-
da goda kaffemärken som Iljo och Lavazza. Och den ska alltid serve-
ras i glas så att man ser att den har en bra färg. Och är du missnöjd ska
du säga till. Det finns ingen anledning till att sitta med en latte som in-
te är bra. Och testa att servera en god latte med jordgubbar och mörk
choklad, det är underbart!

Tobias Lodestrand, 27
Politisk sekreterare
Berätta om hur du kom över
din iPod?
– Jag skulle egentligen få en

iPodMini i julklapp men de var ju slut överallt runt jul. Så det slutade
med att jag fick pengar och så fick jag köpa en egen. Men när de fått in

nya spelare fanns ingen möjlighet att välja och det blev en i silver.
Men jag hade nog valt en silverfärgad i ändå.

Hur många låtar har du i spelaren just nu?
– Runt 600, men den rymmer ju tusen så jag får se till att lägga in

lite mer. Det är mycket schlager, pop och rock. 
Köper du mycket musik?
– Ja, faktiskt. Jag är en sån där konsument som laddar ner först

och köper sen. Jag vill ju ha den fysiska skivan trots allt. Nu har jag
väl runt 400 skivor och fortsätter att köpa sånt jag tycker är bra. Sen
lägger jag in de låtar jag gillar i iPodens bibliotek.

När lyssnar du på din iPodMini?
– På väg till och från jobbet, när jag tränar och när jag är ute. Jag

blir peppad om jag lyssnar på bra musik och mer motiverad i vad jag
gör.

Vilken är den mest spelade låten enligt spellistan?
– Just nu är det Håll om mig med Nanne Grönvall. Jag tyckte att

den skulle ha vunnit melodifestivalen och har spelat den väldigt
mycket sen melodifestivalen. Det är överhuvudtaget mycket schlager i
min spellista just nu eftersom det precis varit final.

Alla låtar?
– Nej, men dom flesta. Inte raplåtarna med Kwanzaa eller Avalon.

Jag gillar mer vanlig schlager och pop och rock. Hårdrock skulle man
heller aldrig hitta i mitt musikbibliotek.

Är du kille som gillar elektroniska prylar annars?
– Nej inte direkt. Jag hade en vanlig CD-freestyle innan och bytte

till den här för att jag tyckte att den är snyggare och mer smidig. Flera
kompisar har samma spelare och jag lyssnade och kollade på deras in-
nan jag bestämde mig. Och jag är jättenöjd att jag skaffade den.

Av Ronny Larsson
Foto Peter Knutson

LBÖGAR
ver och gärna drar fram och tittar på när ingen ser på. 
för favoritpryl och berättar varför de gillar just den.

Mitris
espresso-
bryggare

Tobias 
iPod-mini

QX DECEMBER 2005
Uppdrag: Hitta fem singelkillar och fem singeltjejer som är sugna på att dejta. Och tittar man på dom så
lyckades vi riktigt bra, för vem vill inte träffa det här gänget? Men vi minns också att vi fick lite kritik
för att killarna såg likadana ut och att alla var i ungefär samma ålder. Så vi bättrade oss till nästa gång vi
gjorde samma sak i maj 2008 och tittade på alla arter i singeldjungeln, och höll oss inte bara till “hunki-
ga kaukasiska svärmorsdrömmar med snygga armar och platt mage.“ Men snygga, det är dom.

QX MARS 2006 
Hur funkar det att vara ihop, men inte bo i samma stad? Daniela i Stockholm, var ihop med Linda i
Skellefteå: “Man struntar i att gå ut, det är mer värt att träffa LLiinnddaa än att gå på Connection.” Stock-
holmskillen Robin var ihop med Martin i Skåne, och sa: “Varför ska man begränsa sin sökning på
Qruiser till sin egen stad? Då missar man ju bra killar i andra staäder.” Robert i Luleå och Henrik i
Helsingborg berättade att de “höll kontakt via msn och att 90 procent av förhållandet bygger på tillit.” 

QX MAJ 2005
Unga brudar berättade om hur det är att vara ung och bi eller gay. Alla var med i IHU, Föreningen för
ickeheteronormativ ungdom, och hade alla träffats just så. “Ingen på min skola vet att jag är flata men
det är bara två månader tills jag slutar nian”, berättade Nomii. Isabella berättade att även  om vissa i
hennes klass inte trodde på homosexualitet, så är hon öppen ändå. Renée fortsatte: Jag är nog lyckligt
lottad. På min skola finns flera som är öppna. När jag kom ut blev det ingen stor grej.”

QX APRIL 2004 
I ett reportage om könsbyte träffde via bl.a. Leo, 24, och hans flickvän Therese. Leo var tidigare en tjej och
hette Mia. Aldrig tidigare har jag väl blivit så övertygad om att naturen hade gjort ett uppenbart misstag och
”placerat en kille i en tjejs kropp”. Jag fascinerades av Leos självklara sätt och även av hans flickvän Therese
som även hon alltid sett ”Mia” som en kille. Idag, drygt fem år senare, är Therese och Leo bra kompis även
om de inte längre är ett par. Leo, är idag 30 år, har ny flickvän och hoppas blir pappa inom ett par år. AÖ

QX MAJ 2005
Genom åren har vi även gjort olika “trivselreportage” och blandat allvar med bagateller. Här är urtypen
för ett kul bagatelljobb: Rubriken är kul, bilderna supersnygga och grabbarna på bilderna söta och trev-
liga. Klart man är lite nyfiken på vad folk har för favoritpryl, eller? Well, Hampus visade upp sin So-
daStream eller Tobias valde sin iPod, och vi är urtacksamma för att killarna ställde upp. Även om det
var just för en bagatell. 

Minns du 
reportaget?
En stor del av QX framgång vill vi tillskriva alla
som ställer upp och berättar om sina liv, oavsett
om det gäller att berätta om sin favoritpryl 
eller hur det är att leva som smygis. Här är 
ett axplock av alla “communityreportage” 
vi gjort genom åren.
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Reagerar folk på ditt namn?
– Ja, något oerhört. Väldigt många

studsar till på ett beundrande sätt när de
hör vad jag heter. Men jag är van vid att
folk reagerar så det är inget märkvärdigt
längre. Min dotters kompisar tycker
dock att det är lite kul fortfarande.

Är det någon som trott att du är
DEN Fredrik Ljungberg när du pre-
senterar dig på telefon?

– Nej, det har väl inte hänt. Men
yngre människor ringer rätt ofta och frå-
gar om det är jag som är Fredrik Ljung-
berg. Ja, svarar jag, men inte den
Fredrik Ljungberg du tror.

Vad tycker du om fotbollsspela-
ren Fredrik Ljungberg?

– Han är färgstark och duktig.
Fredrik Ljungberg är ju inte bara ett
namn utan ett varumärke som vet hur
man ska visa upp sig. Han är definitivt
en av mina favoriter i landslaget vid si-
dan om Anders Svensson och Zlatan. 

Har du någon anekdot att berätta
om ditt namn?

– Jag träffade en kille som heter To-
mas Brolin på en fest för ett tag sedan.

Det var lite kul att snacka med en kille
som var lite i samma situation. Sen ring-
de Expressen en gång och ville att vi
som heter Fredrik Ljungberg skulle tip-
pa utgången av någon landskamp. Då
briljerade jag verkligen med min okun-

nighet i ämnet fotboll (skrattar).
Skulle du kunna tänka dig att  vi-

sa upp dig i kalsonger på annons-tav-
lor världen över?

– Ha ha, jag är inte lika exibitionis-
tisk som Fredrik Ljungberg verkar vara
och sen har jag inte lika mycket att visa
upp som honom (skrattar).

Reagerar folk när du säger vad
du heter?

– Ja ganska ofta. Oftast är det något
i stil med ” då heter ju du som han” eller
”är du också bög?” Då brukar jag svara
ja, och nej jag är inte bög.

Har du blivit misstagen för kän-
disen Rikard Wolff?

– Ja, jag fick några skumma SMS
för några år sen. Sen ringde samma per-
son och undrade om jag hade nakenkort
på mig själv. Det var lite konstigt. En
annan gång skickade en tant blommor
hem till mig och ville tacka mig för mitt
skådespeleri.

Vad tycker du om artisten Rikard
Wolff?

– Han är duktig och jag beundrar
hans intregitet. Jag har ingen skiva med
honom men jag har såklart sett några av
hans filmer. 

Tänker du på ditt namn när du
presenterar dig?

– Nej. Men ett hotell i Malmö trod-
de att jag var DEN Rikard Wolff och var
förbluffade när jag kom och checkade
in..

Har du någon anekdot att berätta
om namnet?

– Ja, för några år sedan när min

mamma och syster var ute frågade en
man mamma om hon var släkt med Ri-
kard Wolff. Hon svarade ja och mannen
ville givetvis veta mer. Då avbröt min
syster och sa” Men mamma han menar
ju inte våran Richard” Dessutom har jag
faktiskt träffat Rikard Wolff en gång.
Hans kusin och jag har gemensamma
bekanta så vi träffades en gång. Han var
jättetrevlig och vi skrattade åt att vi het-
te samma sak.

Gillar du också Edith Piaf?
– Jag har inte hört så mycket med

henne så jag vet inte riktigt vad jag tyck-
er om henne.

ATT HA SAMMA NAMN
SOM EN KÄNDIS...

Richard Wolff, Göteborg

Fredrik Ljungberg, Stockholm

Undrar du också hur det är att heta Eva Dahlgren eller Fredrik Ljungberg men inte vara den 
kända varianten? Det gjorde vi och sökte upp fem vanliga svenskar som heter som en kändis.

Av Ronny Larsson

”En gång skickade en 
tant blommor hem till 

mig och ville tacka mig 
för mitt skådespeleri”

”Jag träffade en
kille som heter
Tomas Brolin på
en fest för ett
tag sedan. Det

var lite kul”
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Vad säger folk när du presenterar
dig?

– Det har alltid något med sång att
göra. Hur sjunger du? är den vanligaste
frågan. Då brukar jag svara att jag
sjunger i duschen och då brukar folk bli
tysta.

Ringer folk dig och tror att du är
artisten Eva Dahlgren?

– Ja, det händer väl. Men då brukar
jag fråga dom som ringer om de verkli-

gen tror att det är jag som är artisten Eva
Dahlgren. Om jag som artist hade mitt
namn i katalogen skulle ju folk ringa he-
la tiden menar jag. Då brukar folk tycka
att de varit lite obetänksamma.

Vad tycker du om sångerskan
Eva Dahlgren?

– Jag tycker att hon är jättebra och
har flera CD:s med henne. Hon har gjort
några riktigt bra låtar tycker jag.

Vad sa din man när du berättade

att du hette Eva Dahlgren när ni först
träffades?

– Hon var inte känd då, så det var
inget särskilt. Det är mest på senare år
som folk överhuvudtaget reagerat.

Och slutligen; vem tänder stjär-
norna?

– Men det är det ju Eva Dahlgren
som gör!

Vad säger folk när de hör att du
heter Annika Lantz?

– Dom reagerar såklart och det är
bara positiva effekter. Att boka bord är
aldrig något problem när man heter An-
nika Lantz (skrattar). Däremot tittar de
på restaurangen kanske lite konstigt när
man kommer. Men jag har heller inte
sagt att jag är radioprataren Lantz.

Vad tycker du om din kända
namne?

– Hon tillförde något nytt i radio
och jag lyssnade ofta på henne om jag
satt i bilen på mornarna när hon ledde
”Morgonpasset”. Hon är en kul person
och det är bättre att förväxlas med nå-
gon rolig än med en sådan som Bosse
Ringholm till exempel. Vi har dessu-
tom en likhet; vi verkar båda vara rätt
självupptagna (skrattar).

Tänker du på att du heter som en
kändis när du presenterar dig för
människor?

– I vissa sammanhang händer det
väl. Jag gillar namnet, det låter lite kul
och piggt sådär.

Min man brukar vitsa till det ib-
land och kalla mig för  hans lilla ”Sti-
mulantz”. Sen kan man ju skoja vidare
om att jag är en ”Lantzplåga” eller att
jag arbetar som ”Frilantz”.

Har du någon liten anekdot att
berätta om ditt namn?

– Jag skulle vara med som föreläsa-
re på universitetet och det var helt full-
packat i salen. När jag går in hör jag en
hög teaterviskning från första raden, ”
Men gud, är det hon?” Folk hade trott
att det var radio och TV-profilen Lantz
som skulle komma. Men jag skrattade

Annika Lantz, Stocksund

Eva Dahlgren, Stocksund

Christer Björkman, Göteborg
Reagerar folk på att du delar

namn med Mr Schlager; Christer
Björkman?

– Ibland är det så. Att folk säger
nånting i stil med ”sjunger du också?”.
Fast mitt riktiga namn används sällan;
jag går mest under namnet Sluggo bland
folk som känner mig.

Tänker du på att du heter som en
kändis varje gång du presenterar dig
under ditt riktiga namn?

– Nej, och de gånger folk reagerar
så brukar jag säga att det inte är jag som
är ”bögen från Borås”. Han kommer ju
från Borås vet jag.

Vad tycker du om Christer Björ-
kman?

– Jag är inte förtjust i honom. Men
det har inget att göra med att han är ho-
mosexuell. Jag har varit till sjöss mycket
och där var både en och annan homo-
sexuell. Så jag har träffat många såna.

Din namne är schlagerfantast av
stora mått, gillar du också melodifes-
tivalen?

– Nej, inget speciellt. Men det är
klart att jag har tittat ibland. I våras titta-
de jag med min dotter och vi hade båda
Lena Philipsson som favorit.

och fann mig snabbt och hälsade folk
välkomna med ”Jag hoppas att jag inte
gör någon besviken…”

Annika Lantz är ju en rätt kul
kvinna: är du rolig?

– Nej, jag är ju inte det. Jag är en li-
ten gnet brukar jag säga. 

”Att boka bord 
är aldrig något

problem när
man heter 

Annika Lantz”
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Kan du se vilka som är hetero?
Hur är det med er gaydar? Kan man verkligen se vilken sexuell läggning folk har?

Vi samlade tio personer gay, bi och hetero. Kan du se vilka två som är hetero?

Namn: Jessica. Ålder: 26
Yrke: projektledare & redaktör
Civilstånd: singel. Intressen:
vänner, träning & media

Namn: Tobbe. Ålder: 27
Yrke: Journalist. Civilstånd: -
Intressen: vänner, festa och att skri-
va.

Namn: Calin. Ålder: 24
Yrke: Bartender. Civilstånd:
singel. Intressen: dykning,
klättring och att festa

Namn: Daniel. Ålder: 28. Yrke: kund-
support. Civilstånd: singel. Intressen:
att resa, träna och att träffa vänner.

Namn: Achim. Ålder: 25. Yrke: student
Civilstånd: sambo. Intressen: ekonomi,
politik och att resa.

Namn: Jenny. Ålder: 24. Yrke:
it-tekniker. Civilstånd: partner.
Intressen: träna, vänner och att gå
ut.

Namn: Lina. Ålder: 23. Yrke: dagis-
fröken. Civilstånd: dejtar. Intressen:
festa, barn & vänner

Namn: Martina. Ålder: 30
Yrke: studerar. Civilstånd:
partner. Intressen: läsa, kam-
psport och fotografering

Namn: Roger. Ålder: 38. Yrke:
projektledare i biståndsprojekt.
Civilstånd: singel. Intressen:
friidrott, psykologi & att resa

Namn: Catta. Ålder: 26. Yrke: lärare
Civilstånd: singel. Intressen: läsa,
vänner & att gå ut

Rätt svar på sidan 48
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issi Ramsby är 18 år och bor i
Järvsö i Hälsingland. Orten är
mest känd för att folkhemsiko-

nen och artisten Lill-Babs är bosatt här.
Cissi är en av Järvsös runt 4000 innevå-
nare och har bott i Järvsö hela sitt liv.
Hon känner ingen längtan efter storstan
eftersom hennes tre syskon bor i Stock-
holm och hon har dessutom skaffat sig
många vänner där. Resorna till huvuds-
tan blir därför många:

– Jag har egentligen QX och Qrui-
sern att tacka för mycket. Jag är nästan
beroende och chattar ofta med massor
av människor. Sen stämmer man träff
när man är i Stockholm, oavsett om det
är en dejt eller bara en kompisträff. Jag
brukar skriva att jag tycker att en tjej är
snygg och så får man se vad hon svarar.
Om hon inte gillar mig behöver hon  in-
te svara, det är rätt enkelt, säger Cissi
och tar en tugga av brödet hon rostat till
vår frukostdejt i  vintervackra Lill-Bab-
sland.

– Järvsö är det bästa stället man
kan komma ut på och jag har inte en en-
da negativ upplevelse. Eller jo, en gång
kallade en kille mig för jävla lebba i
skolan och då kallades han in till lärar-
na. Det finns en stor acceptans här och
man får vara den man är och det månar
skolan väldigt mycket om. Jag älskar
verkligen järvsöbornas öppenhet och
fördomsfrihet.

Det är liksom ingen grej att jag är
flata, jag är främst Cissi för folk här. De
enda som frågar om gaygrejen är mam-
mas väninnor. De vill veta hur är det att

vara lesbisk i Järvsö och om jag känner
mig ensam eftersom jag är den enda
öppna flatan i byn. Det gör jag inte, jag
har massor av kompisar här och på
andra ställen. Jag är också bra vän med
en bög som bor i Ljusdal och vi brukar
hitta på grejer tillsammans. Vi har åkt
på RFSL-träffar i Gävle, som är
närmsta RFSL-förgrening. Men det är
inte så kul där, de flesta är medelålders
män eller så är det bara samma männi-
skor där, som man alltid träffar.

Cissi går ibland ut i Ljusdal, som
ligger en kvart från Järvsö. Där det
finns två större uteställen:

I Ljusdal är det ganska kul, men det
är ofta samma människor ute. Och så
kommer det fram en massa heterobru-
dar som vill hångla med en för de vill
veta hur det är att kyssa en tjej. Då kys-
ser jag dom, så får de se, säger Cissi
och skrattar.

Hon trivs jättebra i Järvsö och gillar
lugnet och naturnärheten. Att hon besö-
ker Stockholm hyfsat ofta gör att hon får
hon det bästa av två världar menar hon.
Vi skrattar åt att bussarna går en gång i
timmen här och att man tar det, men i
Stockholm kan man bli irriterad när man

kommer ner på perrongen och det är fy-
ra minuter till nästa tunnelbana.

Cissi var en av de över hundra qrui-
sermedlemmar som svarade när vi ef-
terlyste homos och bin ute i landet. Vil-
jan att berätta om livet i Järvsö stack ut i
brevhögen och jag gillade dessutom den
lilla knorren att hon har två lesbiska
mostrar.

Ja, en bor i Växjö och en i Stock-
holm och de är båda gifta med kvinnor
som jag också kallar mostrar. Jag prata-

de med dom innan mamma och pappa
fick veta något om min läggning och
dom gav mig råd. Min komma ut-grej
var lite smårolig. Jag hade ljugit för
pappa om att jag var på en fest jag inte
var på. När han fick reda på att jag gått
på den här festen skrek han på mig och
jag skrek tillbaka att jag hade hemlighe-
ter som jag inte hade berättat för honom
och mamma. Är du bisexuell? frågade
pappa. Och när jag sa ja, sa han att det
hade de förstått sedan länge. Då blev
jag ännu argare eftersom jag ville att det
skulle komma en riktig reaktion. Man
går och laddar inför komma ut-grejen
och sen blir det bara jaha. Men det är
klart att jag är glad att de tog det bra.

Vill du flytta från Järvsö?
– Ja. Men inte nu. Jag trivs så bra

och har ett och ett halvt år på kvar på
gymnasieutbildningen. Mina Stock-
holmskompisar tjatar och vill att jag ska
komma nu, men jag är inte redo ännu.
Jag åker ändå rätt ofta ner till Stock-
holm och går ut på till exempel Lilith
och Connection, träffar folk och tar en
öl med kompisar.

– Det är klart att man saknar myck-
et som finns i Stockholm, men man

tröttnar på det snabba livet där nere
också. När jag bodde i Stockholm i
somras blev jag lite mätt på allt. Fast det
är klart, man är mer anonym där än här
bland 4000 ortsbor som vet allt om alla
innan man ens gjort något…

Men kan du se dig återvända till
Järvsö som äldre?

– Ja, absolut! Jag kommer att flytta
tillbaka och jag kan inte förstå hur man
kan uppfostra barn i innerstan. Om jag
skaffar barn vill jag att de ska växa upp
här. Men visst, det är inte heller ristat i
sten. Det beror helt på vem jag träffar
och vad vi bestämmer då.

Vad säger du om att stadsbor inte
kan förstå hur man kan vilja bo så

här ”långt ifrån allting”?
– Men jag har ju inte valt att bo här,

det är mina föräldrar. Fast jag tycker
synd om dom, det är deras problem som
inte får uppleva det här och då kan de
sitta och vara trångsynta. Jag är jätteg-
lad att jag bor här och känner mig jätte-
poppis. Jag har kompisar i allt från pim-
pinätta fjortonåringar till tuffa
punkrockare. Men visst är det trist när
folk har fördomar om oss som inte bor i
storstäderna. Att tro att vi går i flanell-
skjortor och vallar renar är ju inte sant.
Jag är precis som vem som helst. Lyss-
nar på samma musik, surfar på samma
hemsidor, och ser samma filmer på bio
och video.

Cissi längtar redan nu till Stock-
holm Pride och menar att det är den
bästa festivalen i Sverige:

– När jag och en straight kompis
gick dit 2003 frågade vi oss varför vi in-
te besökt Pride tidigare. Det är en sån
enorm kärlek och världens bästa festi-
val. Den är oändligt mycket bättre än
Hultsfred och Roskilde.

På kylskåpet hemma hos familjen
Ramsby hänger två tidningsartiklar som
berättar om Cissis band som hon har
med några killar som bor i Ljusdal. De
har spelat ihop ett par månader och har
redan nu spelningar:

– Jag är nog redan lite lokalkändis,
skrattar hon.

Mammas kusin Nina Ramsby
kommer snart få konkurrens om titeln
Sveriges mest kända Ramsby.

HÄRSTANNARJAGKVAR

”I Ljusdal är det ganska kul, men det är ofta 
samma människor ute. Och så kommer det fram en 
massa heterobrudar som vill hångla med en för de 

vill veta hur det är att kyssa en tjej”

C

JÄRVSÖ

Det finns tusentals homo- och bisexuella ute i Sveriges avlånga land. Självklart vill vi veta hur det är 
att bo i en liten ort och vara gay. Därför åkte QX på Sverigeturné. Och jag lovar, vi kommer tillbaka.

Av Ronny Larsson
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– Om min far skulle komma förbi
nu skulle han gå fram och fråga vem du
är och hur vi känner varandra. Men då
säger vi bara att du är en klasskompis.

Alexandra och jag träffas på ett
café i Göteborg. Det är klarblå himmel
och på gatan vid cafet där vi sitter vim-
lar det av nyexaminerade studenter som
vrålar sig hesa. Stolta föräldrar och gla-
da vänner viftar med flaggor och jublar.

– Om ett år är det min tur, säger
Alexandra. Då tar jag examen från Uni-
versitetet.

Alexandra är 26 år. Kurd. Och les-
bisk. 

Hennes familj kom till Sverige för
15 år sedan och hon har två yngre syst-
rar och en storebror. Idag bor hon till-
sammans med sin svenska flickvän Sara
i en trerummare nära city. Men själv-
klart vet inte hennes föräldrar om att
hon är lesbisk. Det är en omöjlighet. De
tror att Sara bara är Alexandras kompis
som är snäll och låter henne bo där.

– Det funkar bra, säger Alexandra.
Även om det är jobbigt med det ständi-
ga dubbelspelet och smygandet. Men de
ser inget konstigt i att två tjejer bor
ihop. De kan inte ens i sin vildaste fan-
tasi tro att vi är något annat än vänner.
Jag är helt övertygad om att tanken inte
ens har slagit dem. De vet inte vad les-
biska är för något.

Men är det vanligt att föräldrar
låter sina döttrar lämna hemmet och
bo i stan?

– Nej, men mina föräldrar bor utan-
för Göteborg och så länge jag studerar
och de kan komma och hälsa på är det
okej. Dessutom är jag faktiskt rätt lyck-
ligt lottad. Min far försöker tillmötesgå
mina behov så gott han kan. Han har
sagt att så länge jag och mina syskon
studerar lägger de sig inte i våra liv allt-
för mycket. Men den dagen jag tar exa-
men är det meningen att jag ska flytta
hem igen eller gifta mig med en man. 

Vad ska du göra då?
– Jag vet faktiskt inte. Jag har re-

dan börjat bearbeta dem lite och sagt att
jag minsann inte tänker gifta mig, jag
vill göra karriär. Jag vill bli en busi-
nesswoman. 

Så efter skolan kan du inte bo
ihop med en tjej?

– Kanske, jag vet inte. De skulle
vara på mig hela tiden. Hela släkten
skulle ifrågasätta mitt sätt att leva och
pressa både mina föräldrar och mig.
Man är ju inte en individ, man är en en-
het. Alla ska vara med och bestämma.
Föräldrar och släkt. Men om jag lyckas
hålla ut och orkar med pressen tills jag
blir 29-30 struntar de nog i mig och
”avskriver” mig som konstig. Som nå-
gon som det är lite fel på. Och då ger de
förhoppningvis upp. 

Alexandra blir tyst en stund. Hon
ser bort mot de glada studenterna. Så
tittar hon på mig. Och suckar högt.

– Det jobbigaste är pressen man har
på sig och de ständiga skuldkänslorna.
Du vet, man måste hela tiden ljuga för
sina vänner eftersom man skäms så
mycket för att man inte får gå ut för sina
föräldrar om man bor hemma. Man får
hitta på ursäkter om varför man inte kan
följa med på olika partyn och fester.
Sen måste man ljuga för sina föräldrar
om man någon gång vill kunna vara
med på något av det som klasskamrater-
na eller vännerna fixar. Man lever hela
tiden med en massa lögner och skuld-
känslor och måste alltid komma ihåg
vad man sagt och till vem man sagt det
och så vidare. Man måste alltid ligga ett
steg före. Och den pressen är enorm.
Det gör att många tjejer inte orkar med
skolarbetet, de ger upp och stannar
hemma istället. Och då gifts man bort
vare sig man vill eller inte. 

– Jag har även funderat på om jag
kanske skulle försöka hitta en kurdisk
bög att gifta mig med efter studenten.
Men då måste vi ju bo ihop och jag vill
inte lämna Sara. 

Vad skulle hända om du sa som
det var till dina föräldrar?

– Men Gud, du är galen! Det går in-
te. Det skulle vara lättare för mig att le-
va med en svensk kille, även om det är
det värsta man kan göra idag som kur-
disk tjej. Men att leva med en annan
kvinna är omöjligt. Mina föräldrar skul-
le inte förstå. Det skulle vara en sån
oerhörd skam för dem. Det finns ju inte
ens ett ord för flata på kurdiska. De
skulle inte ens kunna prata om det, var-
ken med varandra eller med släktingar-
na. Skammen skulle vara total. 

– Man pratar  överhuvud taget inte
om sex med sina föräldrar. Visar de en
film på TV där till exempel en man och
en kvinna kysser varandra stänger de av
eller spottar mot TV:n och tycker att det
är skamligt och smaklöst.

– De skulle förskjuta mig på en
gång om jag sa som det var. Jag skulle
aldrig mer få vara i närheten av dem.
Och de skulle tvinga mig att aldrig be-
rätta det för någon. 

– Fadime mördades för att hon var
tillsammans med en svensk kille, jag
vågar inte ens tänka på vad som skulle

hända mig om jag kom ut som lesbisk.
Det skulle inte gå, jag kommer alltid att
få leva som smygflata.

– Och skulle jag gå ut i TV och sä-
ga att jag var lesbisk skulle de knäppa
mig med, det är jag säker på.

Kände du Fadime?
– Nej, men jag känner självklart

igen mig väldigt mycket i hennes situa-
tion. Och när hon blev mördad bröt jag
ihop. Det kändes som om det lika gärna
kunde ha varit jag.

Vet någon av dina syskon om att
du är lesbisk?

– Ja, mina systrar. De är underbara

och stöttar mig. De vet att Sara och jag
är ett par och de har varit hemma hos
oss. För dem är det inget konstigt. De är
ju som svenskar på många sätt. Det är
den äldre generationen som är konser-
vativa. Du vet, de tittar nästan enbart på
kurdisk TV och läser kurdiska tidningar
och där står det ju absolut inget om ho-
mosexualitet. Och skulle det stå något
är det knappast något som skulle ges en
bättre bild av homosexualitet. Och de
svenska tidningarna kan de inte läsa.

Men mitt i detta kaos av lögner och
ovisshet kan Alexandra ändå se något
positivt med alltihop.

– Ibland kan jag uppskatta det som
varit och fortfarande är jobbigt i mitt liv
eftersom jag lärt känna mig själv bättre.
Jag kan känna att jag är starkare än de
flesta andra tjejer i min ålder.

– Och det känns skönt att ha mina
syskon. Vi kommer alltid att hålla ihop.
Vad som än händer. 

De intervjuades namn i
reportaget  är  fingerade..

HOMOISMYG
”Hej, kan ni inte göra något om oss smygisar. Vi vill faktiskt också synas”. 
Så började ett brev som vi fick till redaktionen. Först skrattade vi åt det. 

Det lät ju så otroligt motsägeslefullt. Sen började vi fundera. Och planera.
Vi letade upp fyra personer som av olika anledningar kunde definieras som smygisar. 

Här berättar de varför de inte kan eller vill komma ut helt och hållet.

Av Anders Öhrman  Foto Peter Knutson

”Fadime mördades
för att hon var

tillsammans med en 
svensk kille, jag

vågar inte ens tänka
på vad som skulle 
kunna hända med
mig om jag kom ut

som lesbisk...”
Alexandra

alexandra
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lse Marie har haft Tanna i snart
tre år. Det var sedan hon sett
Tanna på en hemsida för hundar

som sökte ägare, som hon bestämde sig
för att skaffa hund. Tanna bodde i Spa-
nien, och skulle lämna familjen hon
bodde oss och avlivning väntade. Else
Marie adopterade då blandrashunden
Tanna till Sverige.

Hur fungerade det att få en fe-
mårig liten spanjorska hem till sig?

– Det gick bra från början, även om
jag inte ska rekommendera någon att
skaffa en hund som man inte först be-
kantat sig med. Men Tanna och jag fann
varandra. Vi är båda små och kaxiga
och hon har en kul liten personlighet. 

Du är utbildad hundinstruktör,
hundpsykolog och dessutom blod-
spårsinstruktör. Berätta!

– Det var genom Hundutbildnings-
gruppen som jag utbildade mig till hun-
dinstruktör. Man åker ner sex helger till
Småland och får gå igenom olika öv-
ningar. Sen får man skriva slutexamen.
Jag kan önska att alla hundägare gjorde
samma sak eftersom man lär sig otroligt
mycket och man blir ödmjuk som hun-
dägare. Det handlar om att förstå hun-
dens beteende och inte ge dom mänskli-
ga egenskaper. Blodspårsinstrukör blev
jag för att alla hundar har en jaktinstinkt
och de bör få arbeta med den. Jag läg-
ger ut spår av oxblod och Tanna får spå-
ra upp en bit av ett rådjur.

Skaffar homos hund som ett
barnsubstitut?

– Nej, det tror jag inte. Jag kan få
frågan rätt ofta men det är heterosexuel-
la som frågar i sådant fall. Vill jag ha

barn så löser vi det på annat sätt oavsett
om jag har hund eller inte.

Vilket råd vill du ge någon som
funderar på att skaffa hund?

– Har du inte tid att lägga på hun-
den så vänta. Besök Hundstallet och
kolla. Och skaffa inte en hund som ac-
cessoar. Hundar måste få vara hundar
och ska inte sitta in en Gucciväska och
se snygg ut. Och skaffar du hund från
ett annat land, kan man söka sig till by-
rackor.se. Där kan man  utbyta erfaren-
heter.

Nu har du en flickvän som har
hund hon med, men vad hade du
gjort om du träffat en allergiker?

– Då får man vara särbos och hitta
någon bra medicin. Att göra sig av med
hunden är inte ett alternativ.

ETT LIV 
MED HUND

Else Marie adopterade spanska Tanna

Björn & Christina med mopsen
Myran & labradoren Smilla

jörn & Christina är som sys-
kon, fast utan blodsband. De har
även en gemensam kärlek för

hundar och Christinas mops Myran och
Björns labrador Smilla har funnit va-
randra de med. Och Christinas son Seb-
be hänger ofta med när de ska se.

Berätta om hur ni skaffade hund!
Christina: Myran var lite mobbad

av de andra hundarna som hon bodde
med. Och när jag annonserade på
mopsklubbens hemsida fick jag svar
nästan omgående och sen blev allt klart
på bara några dagar. Jag har alltid haft
en förkärlek för trubbnosar.

Björn: Smilla fyller tio i höst och
henne skaffade vi i familjen när jag var
yngre men hon blev min hund. Men min
pojkvän är pälsdjursallergiker så nu bor
Smilla hos mina föräldrar. 

Det måste ha varit jobbigt?
Björn: Ja, men han kan ju inte sluta

vara allergisk. Nu tar han massor av vi-
taminer för att klara av att åka till mina
föräldrar och Smilla. Men visst är det ett
trauma, jag försöker träffa henne så ofta
jag kan och jag saknar henne mer än vad
jag skulle sakna min bror (skrattar).

Kan hundar vara homo?
Björn: De blir nog inte utstötta av

flocken om de slickar på samma kön. 
Christina: När Myran löper tror

jag Smilla blir lite lesbisk i alla fall. Jag

tror att hundar kan vara gay, de tänder
nog mer på personlighet tror jag. Myran
är dessutom regnbågsmopsen på foru-
met mopsmaffian, som är lite av ett qru-
iser för mopsar. Myran använder stolt
ett regnbågskoppel.

Hund i stället för barn?
Björn: Nej, vi skaffade bilar och

akvariefiskar i stället för barn (skrattar).
Jag tror det är lite av en kliché, att ho-
mos skulle skaffa hund i stället för barn.
Vill man ha barn så skaffar man barn.

Vad har ni för tips till folk som
funderar på att skaffa hundar?

Christina: De kommer aldrig att
börja prata så man måste lära sig förstå
och lirka lite med dom. Och ha tid!

Björn: Låna hund och känn efter.
Och kom ihåg att bara för att du vill ha
en labrador kanske det inte är hunden
för dig. Hundar har olika egenskaper.

Christina: Sen vill jag varna för att
skaffa hundar på köpsajter. Det är bättre
att gå via uppfödare och kennel.

Vad är typiskt för hundraserna?
Christina: Mopsar är små kuddar

med ben, brukar jag säga, oerhört gosi-
ga och sällskapliga. Myran stannar gär-
na inne om det är regnigt och kallt.

Björn: Labradorer är oerhört kär-
vänliga och de är bra familjehundar om
man har barn och är väldigt tålmodiga.
Men de kan också vara grymt envisa…

Hund i stället för barn? Funkar hundtricket? Och hur är det att bli ihop med en pälsdjurallergiker? 
Vi träffade ett gäng homohundägare som berättar förhållandet till människans bästa vän.

Av Ronny Larsson Foto Peter Knutson
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”Hundar måste
få vara hundar

och ska inte sitta
in en Gucciväska

och se snygga
ut”

QX OKTOBER 2007 
I ett reportage om butchar möter vi Helena, Camilla och Lena vid Slussen i Stockholm och  det blev ett
skönt snack medan vi hängde där den kvällen. Helena for fram i sin kappa som Trinity i Matrix, Camilla
tittade fram under sin keps och Lena var charmtrollet som hela tiden blandade amerikanska med svenska:
”This is who I am. Jag har alltid varit maskulin, när jag var liten var jag en riktig tomboy.” Tre helt olika
brudar, tre helt olika butchar. Power. Linda Forsell plåtade.

QX OKTOBER 2004 
Kan du se vem som är straight och vem som är
gay? QX radade upp ett gäng bögar och flator och
blandade upp med två straighta, och lät sedan lä-
sarna gissa vem som var vad. Det var mångas
gaydar som gav fel utslag...

QX OKTOBER 2004 
Hösten 2004 kollade vi in folk med samma namn som våra favoritkändisar. Annika Lantz från
Stocksund: “Att boka bord är aldrig något problem när man heter Annika Lantz.”Christer Björkman,
Göteborg: “De gånger folk reagerar brukar jag säga att det inte är jag som är bögen från Borås Jag är
inte förtjust i honom”. Eva Dahlgren, Stocksund: “Folk frågar alltid nåt om sång. Hur sjunger du? är
den vanligaste frågan. Då brukar jag svara att jag sjunger i duschen och då brukar folk bli tysta ”.

QX APRIL 2005
QX träffade ett par homos som lämnat gardero-
ben men inte hemorten. För även i Mjällby, Dio,
Kungshamn och Järvsö bor det bögar och flator. I
Järvsö träffade vi den då okända Cissi Ramsby
som två  år senare blev Årets Homo på Gaygalan.

ykomlingarna. Man ser på en gång vil-
ka de är. De har tillbringat lite för lång
tid framför spegeln så allt är lite för

perfekt, det blir så tydligt i kombination med
deras osäkra steg och stora ögon. Och så minns
man hur det var att vara ny i klassen och inte
kunna koderna ännu. Att inte känna någon.
Och med ”ny i klassen” menar jag förstås förs-
ta gången på ett gayställe. Och istället för att
man håller mamma i handen är det oftast en
tjejkompis som släpats med i ett fast men svet-
tigt grepp.

Det kanske är lättare nu med nätet, man
kanske kan öva på Qruiser innan man går på
sin första gayklubb i verkligheten. Jag var 16
år gammal, i princip på rymmen från lilla
hemstaden, och jag hade bestämt mig för att gå
på Reporter-festen på Lido. Ensam. Man skul-
le köpa biljett på RFSL. Jag vet inte hur många
gånger jag vandrade upp och ner för Sveavä-
gen, förbi nummer 57, innan jag bet ihop och
SPRANG in, livrädd för att någon av mina fem
släktingar i Stockholm skulle köra förbi JUST
DÅ och se mig och skvallra för mina föräldrar.
Och sedan gick jag till Lido i mina seglarskor
och min Peak Performance-skjorta och min ex-
tremt illasittande kavaj från Gulins (fatta, GU-
LINS!). De bad inte om leg i dörren, jag kunde
knappt fatta det, äntligen var jag här, jag hade
anlänt! Och jag insåg att jag inte hade en aning
om vad jag skulle göra nu. Jag hängde mest
vid garderoben, livrädd, och de som jobbade
där pratade snällt med mig. Nu när jag tänker
på det är det ju rätt ironiskt, att jag kom ut ur
garderoben bara för att ändå inte våga lämna
den.

Min första kväll, där på Reporter-festen,
var under Frigörelseveckan. Och jag vet att ni
är många som tänker gå ut för första gången på
Pride. Ni kanske är nervösa och det är helt
okej, det var Alice i Underlandet också när hon
hoppade ner i kaninhålet. Kära nykomling, jag
lovar att det kommer att klarna. Du kommer att
lära dig navigera i detta makalösa mikrokos-
mos snabbare än du tror. Det är inte så annor-
lunda än högstadiet, egentligen. Här finns nör-
darna, de tuffa i rökrutan, slamporna, elevråds-
representanterna... Och du kanske tror att det
är Eva och Efva, Jonas och Mark och resten
av ”homohovet” som är skolans cheerleaders,
högst på den sociala stegen. Så är det inte.
Man ser dem inte så ofta. De håller mest till i
gayvärldens lärarrum av kändisfester och trip-
peletagevåningar på Södermalm. Nej, det här
högstadiet styrs av krogpersonalen.

Det kanske verkar konstigt att ett förkläde
har en så glamourifierande inverkan?

Egentligen är de ju springsjasar, små apor
som ska dansa artigt för att få dricks, tycker
du? Tänk om. Se dem komma gående genom
korridorerna, liksom i slow motion. De jagar i
flock, oftast svartklädda. De kan likt vampyrer
festa hela nätterna och sova hela dagarna. De
står uppskrivna på alla gästlistor. De känner al-
la, de vet allt om alla, de har vässat sin sociala
förmåga till ett sjätte sinne. Och eftersom en
av mina bästa vänner ingår i den upphöjda
kretsen som står på Torgets lönelista får jag va-
ra med i skolans populäraste gäng. Lyckligtvis

är den här high school-filmens stjärnor inga
Mean Girls. Vi skvallrar om killar och kläder
vid det prestigefyllda bordet vid sidan av ba-
ren, motsvarigheten till att sitta längst bak i
bussen på skolresan eller i innegängets soffa i
uppehållsrummet.

Åh, om nån missat det, jag är ganska iro-
nisk. Naturligtvis är det sorgligt om man tar
gayvärlden på så stort allvar att man börjar
klösa sig uppåt i något slags popularitetstäv-
ling. Det är bara rätt kul att det finns så många
likheter med högstadiet och bara en väsentlig
skillnad: här kan du gå om år efter år utan att
skämmas.

N

QX JULI 2002
Vi fick ett mail till redaktionen där det stod ”Kan
ni inte göra något om oss smygisar, vi vill fak-
tiskt också synas”. Sagt och gjort. QX träffade
några homosar som av olika anledningar inte
kunnat lämna garderoben än. 

QX AUGUSTI 2005
Homo med hund? Been there, done that. Somma-
ren 2005 träffade vi ett gäng sköna människor
med hundar som berättade om varför de skaffade
just den hunden, om de raggat med hjälp av hun-
den och om de tror att en hund kan vara gay.

Välkommen till bögstadiet

”Det här 
högstadiet 

styrs av 
krogpersonalen”

Publicerad i QX juli 2006

Mats Strandberg
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Är det något omslag du plåtat för
QX som du är extra nöjd med? 

– Jag har många favoriter genom
åren. Men Carl Jan och Lotta Bromé i
hetaste laget tappning känns klockren.

Varför? 
– Carl Jan och Lotta jobbade just då

”På spåret” och att fotografera dem på
ett tåg som filmen ”I hetaste laget” var
en bra idé.

Vad minns du från plåtningen?
– Jag hör fortfarande Carl Jan som

utropar ”äntligen får jag visa mina snyg-
ga vrister”. Vi skrattade mycket och
Lotta var på Bettet till 100 %.

Vilken av dina bilder i QX har
folk uppmärksammat mest? 

– Bilden på Claire Wikholm,
många älskar den.

Vilket QX omslag som du inte plå-
tat tycker du är riktigt snyggt? 

– Bilden på mig som Magnus Rag-
nvid tog, den är totalt fotoshoppad så jag
blev 10 år yngre (skrattar)

Vem skulle du helst vilja plåta för
omslaget av QX i framtiden? 

– De lesbiska kvinnor som har be-
tytt mycket för hela HBT rörelsen. En
maffig utvik omslag!

Är det något omslag du plåtat för
QX som du är extra nöjd med? 

– Jag älskar bilden på Izabella Sco-
rupco och Magda!

Varför?
– Tycker den utstrålar en härlig kax-

ighet/attityd. Leker med manligt och
kvinnligt. Ser både öm och hård ut. Be-
skyddande och kärleksfull. Och sexig!

Vad minns du från plåtningen?
– Vi var lite nervösa eftersom vi inte

hade någon klockren bildidé och Izabella
är ju ändå en superkändis så man stressa-
de upp sig lite extra. Medan hon sminka-
des så brainstormade vi och testade någ-
ra olika idéer genom att jag plåtade An-
ders och Magda som skissmodeller för
att kunna visa Izabella hur vi tänkt att det
skulle se ut. Den coolaste ideén var ju
den med Isabella med bar övekropp och
Magda likadan framför. Vi hoppades ju
att det var just den bilden vi skulle kunna
få till sist när vi ”varmkört” lite, men
Isabella sa ”OK vi kör!” och bara slet av
sig toppen direkt. Det blev den första och
bästa bilden vi tog!

Vilken av dina bilder i QX har

folk uppmärksammat mest?
– Oftast är det ju killar som har lite

kläder på sig som jag hör mest kommen-
tarer om, men nu senast är det ju absolut
bilden på Kent!

Vilket QX omslag som du inte plå-
tat tycker du är riktigt snyggt?

– Tycker jättemycket om bilden på
Elisabeth Ohlson som Magnus tog! Bra
blick på Elisabeth, snyggt ljus och kul
idé.

Vem skulle du helst vilja plåta för
omslaget av QX i framtiden?

– Agneta Fältskog!

Är det något omslag du plåtat för
QX som du är extra nöjd med?

– Martin Stenmarck.
Varför?
– Allt klaffade på den plåtningen,

och det slutade med att Martin kravlade
runt naken i baksätet på limousinen. Vi
var alla nöjda, även Martin.

Vad minns du från plåtningen?
– Att Jean Pierre Barda var otroligt

allert på att smörja in Martin - hela ti-
den!

Vilken av dina bilder i QX har
folk uppmärksammat mest? 

– De senaste bilderna på alla vackra
män. Juniomslaget med Mogens i som-
ras gav bra respons.

Vilket QX omslag som du inte plå-
tat tycker du är riktigt snyggt?

– Det danska omslaget (andra num-
ret av de två som publicerades i Dan-
mark) med Kim och Uffe, modebögar-
na, hade en skön känsla.

Vem skulle du helst vilja plåta för
omslaget av QX i framtiden?

– Jag är ju en evig Cate Blanchett-
dyrkare, så hon skulle vara cool att plåta
för ett QX-omslag. Anders Öhrman

Fotograferna som plåtat 
flest QX-omslag

BÖGARNA & TÖNTARNA PÅ EFTERFEST.  STRAIGHTA KILLAR SOM HAR 
KILLSEX I SMYG. 19 FRÅGOR TILL MARIA MONTAZAMI. EMILIA & STEFAN
NYSTRAND VIKER UT SIG. IDOL-MARIETTE. ROBINSON-ANNIKA. BERLIN.

KENTHELP
FALLINGINLOVE

”Jag hör fortfarande

Carl Jan som utropar 

‘äntligen får jag 

visa mina snygga

vrister’”.

Magnus Ragnvid, Elisabeth Ohlson Wallin och Peter Knutson har 

sammanlagt plåtat mer än 75% av samtliga omslag av 

QX genom åren. Bilderna är många, minnena ännu fler. 
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yktena har florerat i flera år. Nu
väljer Andreas Lundstedt att i
ett samtal med QX berätta att

han är hiv-positiv.
Vi träffas hemma hos Andreas.

Hunden Harry tar emot i entrén. Andre-
as pratar i mobilen. Kvällen innan har
Andreas ringt till redaktionen och sagt
att han skulle vilja berätta i en intervju i
QX att han är hivpositiv. Efter flera års
våndor och funderingar har han be-
stämt sig för att det är dags att ta ste-
get ut i offentligheten.

Hur kommer det sig att du
väljer att berätta det här nu?

– Dels är jag trött på att höra
ryktena om mig själv och dels
känner jag att det är först nu
som jag är mogen att berätta
det. Jag vill att det kommer
från mig, att jag berättar det,
än att någon annan gör det.
Och eftersom jag har en
fantastisk familj och un-
derbara vänner så orkar
jag gå ut med det. Utan

deras stöd hade jag aldrig gjort det.
– Som människa har man ju ingen

skyldighet att dela med sig till hela
svenska folket av saker som egentligen
bara berör en själv. Men som offentlig
person förväntas det
att man

ska göra det, det är väl baksidan med
den här branschen.

Har du funderat tidigare på att
berätta det?

– Ja, jag har i alla fall lekt med tan-
ken att någon gång göra det, men allt

har sin tid. Nu känner jag att jag är i
rätt stadie i livet, att det är dags.

Jag har under flera års tid sjungit
på regnbågsmässor i kyrkor

och stöttat World Aids Day
och jag har känt så
många gånger att jag ve-
lat ställa mig upp och
säga ”jag har också
hiv”.
– Jag hoppas självklart

att det ska vara bra att folk nu får ett an-
sikte på någon med hiv. Jag vet att det
finns fler i min bransch som har det, det
är bara så synd att det ska vara ett ämne
som är tabu. Det pratas ju inte så mycket
om det. Det var som en av mina kompi-
sar sa ”jag trodde bara att det var barnen
i Afrika som hade hiv”.

Är du nervös för hur du kommer
att bli bemött nu när du berättat?

– Både ja och nej, jag kommer sä-
kert bemötas av folk som inte förstår
och av elaka tungor, men det kan jag in-
te bry mig om, de är ändå inte mina vän-
ner. Det är klart att jag är lite rädd för att

folk liksom ska säga, tit-
ta där går ”Hiv-Stina” så
fort jag kommer (skrat-
tar).
– Nej, men skämt åsido
tror jag att allting händer
av en anledning, jag får
väl nånstans ta över fa-
nan efter Sighsten Herr-
gård. Vi har ju inte haft
någon offentlig person
som kommit ut som hiv-
positiv sedan dess. Ing-
en vågar ju. Jag vill visa

att man inte behöver se sjuk ut när man
har den här infektionen, man kan se bra
ut och vara framgångsrik och jag önskar
att jag kan inspirera andra att våga be-
rätta. Jag hoppas också att andra som
har det ska känna att de inte är ensam-
ma eller att de står utanför samhället.
Nu är ju inte jag någon Moder Teresa,
men du fattar, jag hoppas det här kan
leda till något bra.

När fick du vet att du är hiv-posi-
tiv?
– Det var en tid sedan. Alla detaljer
och så är jag inte riktigt mogen att
prata om än. Det får nog vänta ett
tag. Men jag fick beskedet via te-
lefon och vad jag har förstått så

är det inte så man brukar få veta
det. Min fästman har berättat att
när han testade sig så fick han
åka dit där han tog testet för att
få reda på provsvaret. Men så
var det inte i mitt fall. Jag ha-

de testat mig en vecka tidi-
gare eftersom det ringde en
person från smittskydd-
sinstitutet och sa ”vi tror
att du eventuellt har varit
med någon som kan vara

smittad”. Så det var
ju bara att gå iväg
och testa sig. Och
veckan när jag gick i
ovisshet innan jag
fick svar var verkligen
skitjobbig. Men så
var jag på väg till
gymmet en dag för
att hålla i en aero-
bicsklass, och när jag
ringde upp sjukhuset

så sa en kille bara ”ty-
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ONANI
SNACK
BEST OF 2007
NOMINERADE TILL GAYGALAN
ANDREAS LUNDSTEDT

QX TAR SAKEN I EGNA HÄNDER

R

Andreas 
Lundstedt

x7
”Jag har som sagt

inte varit mogen att

prata om det tidig-

are, dessutom ville

jag berätta om det i

QX. Det kändes

mest rätt.”

Andreas Lundstedt har porträtterats stort i QX hela sju gånger. Både som solo-

artist och tillsammans med Alcazar. Men intervjun som uppmärksammades mest

var när Andreas i januarinumret 2008 (som kom ut strax innan jul 2007) valde 

att berätta i QX att han är hiv-positiv. Andreas är dessutom den enda personen

som röstats fram till Årets Homo på Gaygalan två gånger, 2002 och 2009.

Här följer intervjun från QX januari 2008.

värr verkar det vara positivt så vi måste
göra ett test till”.

Det låter ju helt ofattbart att du
fick beskedet på telefon?

– Ja, jag vet inte om det var en
okunnig läkare eller varför han sa det,
det var i alla fall tungt att få höra det på
telefon.

Men det var inte Venhälsan i
Stockholm?

– Nej, det var det inte. Men det
känns onödigt att hänga ut de som gjor-
de det tycker jag.

Hur reagerade du när du fick det
beskedet?

– Allt började gå i slow motion och
jag minns faktiskt inte riktigt vad som
hände eller vad jag kände. Men jag vet
att jag från den sekunden jag fick höra
det så blev jag stark, direkt! ”Det här ska
inte förändra mig” tänkte jag. ”Det här
ska jag besegra”. Jag är ju en levnadsg-
lad människa och jag älskar livet, det
här ska inte ta ner mig eller göra mig de-
primerad. Det är klart att jag blev led-
sen, men man får inte låta det ta över.
Negativitet föder ju negativitet, och jag
ville inte ha en massa hemska tankar i
huvudet och bli bitter och tänka ”vem är
det som gett mig det här”. Nu är det så
här och jag måste göra det bästa av situ-
ationen. Det är lätt att sitta här i efter-
hand och säga det, men det var faktiskt
lite så jag kände. Fan, det här ska inte
besegra mig.

Vet du vem det var som smittade
dig?

– Nej, och jag har aldrig känt att jag
måste veta det. Det är klart att jag haft
mina funderingar, men det känns inte så
viktigt att veta. Vad kan jag göra? Slå
honom? (skrattar) Nej, jag har valt att
lägga min energi på att blicka framåt.

Var du tillsammans med någon
när du fick beskedet?

– Ja, jag gick hem och berättade det
på en gång för honom.

Men han hade inte blivit smittad?
– Nej, alla mina tidigare pojkvänner

har varit friska. Min nuvarande fästman
är också frisk.

Hur berättade du för din nuva-

Januari 2008
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Januari 1997

Andreas intervjuas stort i

QX eftersom hans soloplat-

ta skulle komma ut i dagar-

na... En skiva som sedan

aldrig släpptes. Och bra var

kanske det. I intervjun be-

rättar han oroligt att det ser

ut som han har ölmage på

skivomslaget. Men att det

faktiskt är skjortans fel.
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ÄLSKAALCAZAR
STEFAN WÅHLBERG GÖR KLÄDERNA I LET’S DANCE. 
ATT VARA ROM & HOMO. FLATRADIO. ÖSTERLEN. ERIK
HASSLE. NICLAS HAR SKRIVIT ÅRETS GAYROMAN.

APRIL
2009

Oktober 2001

Alcazar erövrar listorna i Eu-

ropa med ”Crying at the dis-

coteque” och här hemma

har Andreas precis kommit

ut som homo i och med för-

hållandet med Magnus Car-

lsson. ”Men jag tycker inte

att jag förtjänar att bli Årets

Homo”, säger han. Det tyck-

te dock QX läsare.

Juli 2003

Magnus Carlsson var ny med-

lem i Alcazar och QX läsare

fick ställa 40 frågor till grup-

pen. Vem i gruppen är tröt-

tast, vem är slarvigast, vem

vill ni sjunga duett med, kom-

mer ni vara med i Melodifesti-

valen igen? Andreas berättar

bland annat att Magnus och

han fortfarande är ett par.

September 2005

Andreas var aktuell i musi-

kalen Saturday Night Fe-

ver och rubriken i QX var

”Jag och Jöback har aldrig

varit ihop”. Från intervjun:

”För familjen kom jag ut

när jag var 17 eller 18,

men det var ingen konstig

grej eftersom min farbror

är bög”.

April 2009

”Stay the night” blev

snabbt en gayfavorit och

hamnade på en femteplats

i finalen i Globen. Andreas

hade kommit ut som Hiv-

positiv ett drygt år innan

och berättade om hur det

kändes att bli Årets Homo -

igen och om de har kontakt

med Magnus och Annika. 

ade du kunnat förestäl-
la dig attdin story skul-
le få sån otrolig upp-

märksamhet i annan media?
– I stunden tänkte jag inte

alls på hur övrig media skulle re-
agera  eller hur intressant  min
”historia” skulle vara. Så här i ef-
terhand förstår jag ju att ny-
hetsvärdet var väldigt högt.

Är du nöjd med hur det
gick till?

– Nu när jag fått lite distans
till den där röriga och milt utryckt
omtumlande julen för två år se-
dan känner jag mig väldigt över-
tygad om att jag gjorde det rätta, i
rätt forum och på rätt sätt.

Hur var responsen efteråt? 
– Det jag minns väldigt väl

är hur enormt nervös jag var inför
publiceringen och förstås även
över hur folk skulle välja att det
till sig. Jag försökte ställa in mig
på det värsta tänkbara men stödet
från vänner, familj, kollegor,
fans, främlingar har varit obe-
skrivligt. Jag är oerhört tacksam
för folks öppenhet.

– Jag kunde ju aldrig i min
vildaste fantasi tro att jag och min
historia skulle kunna väcka en
sån uppståndelse. Att diskussio-
nen om HIV har fått nytt liv och
åter hamnat på bordet både medi-
alt men framför allt politiskt är ju
förstås en av flera väldigt positiva
saker som kommit ur det här.

Har det funnits stunder du
ångrat att du gick ut med det i
media?

– Möjligen de där timmarna
precis innan men annars har jag
aldrig ångrat mig. Jag känner en
enorm befrielse. Men det är klart,
med ärligheten kom också vissa
vardagliga konsekvenser som ex-
empelvis de inreserestriktioner
som vissa länder i både öst och
väst har.  Länder där Alcazar har
varit  - eller är populära. Att vi
fick ställa in planerade spelningar
i USA på grund av att jag äter ta-
bletter är ju fullkomligt absurt,
men sant. Tack vare Obama som
nyligen hävt
förbudet mot
HIV-smittade
kommer vi
förhopp-
ningsvis åka
dit redan till
våren.

AÖ

Hur känner du
idag, Andreas?

H

rande, sa du det på en gång eller väntade du tills
han blivit kär i dig...

– Jag väntade. Jag ville ju lära känna personen
först, och det tar tid. Det är klart att jag tänkte ”vem vill
vara ihop med någon som har hiv?”, men det ville han.
Och det går ju bra. Man får bara vara lite försiktigare.
Och det går att leva ett vanligt liv ändå, det finns bra
mediciner.

Fick du medicin på en gång efter att du fått be-
skedet?

– Ja, ganska direkt,
Äter du mycket medicin?
– Nej, inte alls. Jag är otroligt tacksam att jag lever

på 2000-talet och inte på 80- talet och att jag bor i Sve-
rige.

Ja, man har ju sett skräckexempel på personer
som äter flera nävar med tabletter varje dag.

– Ja, jag såg ett avsnitt av Project Runway nyligen
där en kille som har hiv visade hur mycket tabletter han
åt varje dag. Jag är lyckligt lottad som inte behöver
knapra en massa tabletter. Och min infektion är tydli-
gen rätt ”snäll”, den är inte så aggressiv som en del kan
vara. Det finns olika grader.

Hur var det att berätta för dina föräldrar?
– Det är klart att det var jobbigt.
Hur gjorde du?
– Jag sa det bara rakt ut. Jag ville att de skulle få

höra det från mig och inte på omvägar. Och det jobbiga
har aldrig varit att berätta det, det jobbiga är att komma
till situationen då man berättar det. För när man väl
sagt det har det alltid känts så otroligt befriande och
skönt. Sedan har det självklart varit lite tårar, men inte
alltid. Det här förändrar ju ingenting, det enda är att jag
har en infektion i kroppen.

Hur var det att som offentlig person gå till sjuk-
huset och ta nya tester och prova nya mediciner?

– Jag har ju smugit med det, och det har inte varit
helt enkelt. Men sjukhuset dit jag går har varit - och är -
toppen. Jag har en fantastisk sjuksköterska som tagit
hand om mig från dag ett. Varje gång jag kommer dit
blir jag slussad in på sjukhuset. Jag ringer när jag står
utanför och då ser de till att ingen är i korridoren när
jag kommer. Dessutom brukar jag gå på tider när det
inte är så mycket folk. En gång när jag var där och var
klar med provtagningarna sa hon ”oj, nu är det en an-
nan offentlig person där ute så nu får du vänta ett tag”.
Då blev jag ju lite nyfiken. Men det kändes skönt, jag
är inte ensam liksom.

– Eftersom jag själv är en offentlig person har jag
tyvärr aldrig besökt Noaks ark eller Posithiva gruppen.
Det har känts lite för svårt. Då vet jag att ryktena hade
tagit fart. Kvällstidningarna har ju ringt någon gång
varje år och frågat om det stämmer att jag har hiv för
de har ”fått in ett tips om det”. Då är det väl någon elak
person som tipsat dem och tjallat om mig. Det är sjukt
att det ska vara så. Det här är ju så otroligt personligt.
Men jag har alltid dementerat, jag har som sagt inte va-
rit mogen att prata om det, dessutom ville jag berätta
om det i QX. Det kändes mest rätt.

Tror du att gayvärlden ser på hiv annorlunda
än straighta?

– Tyvärr tror jag att många straighta fortfarande
ser det som en sjukdom som främst drabbar homosexu-
ella men idag är heterosexuella precis lika utsatta.

Hamnade du aldrig i någon depression efter att
du fick reda på att du fått det?

– Nej, ingen depression direkt. Men man bearbetar
ju det här på olika sätt. Jag berättade inte för mina när-
maste i början, förutom för min dåvarande pojkvän, jag
fick det rådet av min läkare. Jag höll det för mig själv.
Däremot utvecklade jag lite senare en destruktiv sida
och stack ut och partajade och testade en del droger
istället. Och det var ju inte helt bra. Det var väl någon
form av flykt förstår jag idag. Men jag insåg ganska
snart att droger inte var lösningen på problemet. Dro-
ger är kort och gott skit.

Du kom ut som gay för inte alltför länge sedan,
jag tror det var år 2001. Är det svårare att komma
ut som hivpositiv anser du?

– Ja, med gaygrejen kände jag att alla redan hade
kommit ut, det var liksom ingen big deal längre. Idag

är det inget konstigt att vara gay, och tänk om det vore
samma sak med att vara hiv-positiv. Jag hoppas det blir
så. På så sätt är det här svårare. Men jag är verkligen
inte ensam om att ha den här infektionen.

Känner du någon annan som har hiv?
– Hm, den frågan känns lite för privat, jag vill inte

gå in på det.
Hur tänker du kring barn?
– Jag har funderat en del kring barn. Det var näm-

ligen så att jag och en tjejkompis pratat om att skaffa
barn tillsammans, men efter att jag blev smittad sköt
jag liksom bara upp det när det kom på tal och sa
”Mmm, vi kanske ska vänta lite...”. Men hon har fått
barn nu så det är lugnt. Hon vet om allt idag och jag har
nog aldrig riktigt känt att jag vill skaffa barn. Jag har
min gudson, och det finns en hel del barn i min närhet,
det räcker.

När du ringde till oss och ville berätta om det
här i QX sa du också att du inte ville vara på omsla-
get, hur kommer det sig?

– Jag kände att det räckte med att vi gjorde den här
intervjun. Det låter kanske dumt att säga att jag inte vill
göra en stor grej av det här, för det är en stor grej, det är
stort för mig och det kommer säkert uppmärksammas i
annan media. Men jag vill inte att folk ska se mig på
omslaget hela månaden och varje gång de ser det ska
de tänka ”Andreas Lundstedt har hiv”. Det här är ingen
pr-grej för mig själv, det här är något jag gör för att jag
har något att berätta som jag tror och hoppas kan hjälpa
andra. Slår man upp det för stort blir det liksom ”Oh
my God!”. Nu blir det mer som jag vill. Ett bra samtal i
ett bra forum.

Är det många av dina vänner i artistvärlden
som vet att du har hiv?

– Jag har en handfull nära vänner och de vet om
det. Resten får väl veta nu.

Antalet personer som smittas ökar jämfört med
tidigare år, vad tror du det beror på?

– Att folk kanske har glömt att viruset faktiskt
finns... Det uppmärksammas ju aldrig längre. Men det
finns där ute och folk måste skydda sig bättre. Jag
tycker att det uppmärksammades mer på 80-talet,
särskilt i USA med Madonna och Elisabeth Taylor som
var med i olika aids-kampanjer. Och folk hade red rib-
bons, men nu pratas det inte lika mycket om det. Kan
man inte anordna en stor Aidsgala? Jag tror nog att jag
får styra upp det.

Hur mår du idag?
– Jag mår toppen. Det här är inget som påverkar

min vardag. Det är det jag vill att folk ska förstå, jag
känner mig inte som ett offer och jag tycker inte synd
om mig själv. Nu är det så här och ja, Gud ville väl inte
att jag skulle ha det alltför bra (skrattar).

Har du förändrats som person sedan du fick
hiv?

– Oj, vad svårt att svara på, men jag tror kanske att
jag blivit mer ödmjuk och inte tar livet för givet. När
karriären går bra så är det lätt att man blir fartblind. Det
här har fått mig att ta en dag i taget och ändå kunna
njuta av livet.

Hur kommer det att kännas när den här tid-
ningen kommer ut?

– Jag ska faktiskt åka utomlands nu. Så jäkla stark
är jag inte att jag orkar vara här när det blir offentligt.
Jag vill prata om det här nu, men sedan vill jag inte älta
det mer. Inte förrän jag känner mig mogen att prata mer
om det igen. Jag tycker fortfarande att det känns overk-
ligt att jag sitter här och pratar om det. Men nu är det i
alla fall gjort. Och det känns skönt!

Anders Öhrman

”Jag får väl nånstans ta

över fanan efter Sighsten

Herrgård. Vi har ju inte

haft någon offentlig 

person som kommit ut

som hiv-positiv sedan

dess. Ingen vågar ju.” 

Mars 1996

Andreas intervjuas efter

att ha kommit 2:a i Melo-

difestivalen med ”Driver

dagg”. Han säger att han

är nöjd med att ha flick-

vän, fast det är ett ämne

han inte vill gå närmare in

på. Det gäller ju att ligga

lågt med privatlivet som

ny stjärna...

Alcazar
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International Make Up Center startade i Sverige 1990. Idag, närmare 20 år senare är
vi Europas ledande skola för blivande makeup artister och branschen känner väl till vår
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QX bad Carola kommentera
intervjun från januari 2002 och hur
hon kände angående den
mediastorm som följde.
Carola hälsar via sin presstjej:
”Tack för
förfrågan. Vi ser
hellre att Carola
gör en ny och
fräsch intervju
för QX någon
gång framöver”.

ett litet rum på skivbolaget Univer-
sals kontor sitter Carola i en soffa
och ger intervjuer hela dagen. Tid-

ningarna avlöser varandra. QX har fått
tiden mellan Frida och Kamratposten. 

Några av Carolas nära vänner är ho-
mosexuella och i våras kom hon till gay-
klubben GK's premiär. Och de som um-
gås med henne privat skvallrar om en
mer vidsynt och fördomsfri tjej.

För dagen är hon klädd i svarta lä-
derbrallor, svart skinnkeps och vit tröja.
Hon ser ut som sitt nya album. Cool och
snygg. Och efter att ha sett 100-tals in-
tervjuer med Carola på TV hade jag en
bild av henne som lite präktig, pretentiös
och tillgjord. Men Carola är inte i närhe-
ten av att vara som på TV. Hon morsar
glatt, skrattar naturligt och är både fräck
i munnen och snabb i tanken.

I alla fall till en början.
...
Jag vet att du haft en del funder-

ingar kring homosexualitet. Du har
sagt en del saker som att du tror att
det går att bota och så, hur ser du på
homosexualitet idag?

– Det är en känslig fråga så det gäl-
ler att vara insatt eftersom man kan ska-
da så många människors känslor. Det
handlar ju om livsöden. Idag har jag till
exempel suttit ner och pratat med en kil-
le som är en god vän till mig och som är
gift med en man. Vi har våra djupa dis-
kussioner. Och det är där, hos honom,
som jag vill lära mig och prata vidare om
det här... Han är troende också, och det
gör det ju ännu mer komplicerat för
mig...

(skrattar).
...hur man kan vara homo och

troende?
– Nej, men han kommer ju också

från kyrkan och han säger att han har
försökt att bota sig. Och det gör ju att jag
blir jätteintresserad och undrar vad han
har kommit fram till, hur han går vidare
med Gud och hur han läser och tolkar
Bibeln. Men jag har inte fått något kon-
kret svar från honom idag.

Carola blir tyst ett tag. Jag ser på
henne att hon tycker att det här är ett
känsligt ämne att prata om men att hon
gärna vill reda ut ett och annat.

– Idag vill jag fortsätta att sätta mig
in i det mer. Och det är så lätt att dra alla
homosexuella över en kam och det är lätt

att dra alla kristna över en kam. Men dä-
remot tycker jag, och det vill jag hålla
fast vid, oavsett...och det här är ju också
jättekänsligt...men jag tycker att...nu
måste jag formulera mig rätt...

Carola tänker en stund.
– Så här, om en grupp kräver att

man ska vara förstående så måste den
gruppen visa förståelse för att det finns
många som inte förstår, och jag har upp-
levt att det inte är så. Som när jag var på
gayklubben i Norge och sjöng Fångad av
en stormvind och fick en öl över mig.
Det var två grabbar som på det sättet vil-
le tala om att ”det här kan vi inte accep-
tera för Carola accepterar inte oss”. Men
det är ju inte så det är!

Men i norska Aftenposten stod det
att du sagt att ”samhället måste ge ho-
mosexuella hjälp och information så

att de kan vänja sig av med sin onor-
mala läggning”. Stämmer det?

– Nej! Jag gjorde en intervju för Af-
tenposten 1993 i all välmening. Men jag
fick inte läsa den innan den gick i tryck
och många citat var fel. Sedan har det ta-
gits lösryckta meningar och gjorts rubri-
ker av det. Och dessa rubriker och citat
har inte stämt, faktiskt. Tidningarna vill
ju göra det smaskigt, säger Carola och
fortsätter.

– När jag står och sjunger för gay-
människor på en gayklubb till förmån för
en insamling för aidsforskning visar ju
det min sympati och mitt hjärta. Och då
förstörde de där grabbarna det medan
resten av publiken älskade framträdan-
det. Det är inget snyggt agerande, man
löser inget på det sättet. För det första
hade killarna som hällde ölen över mig
inte pratat med mig om det som stod i
tidningen, och alla vet väl hur pressen
förvränger och håller på... Det har varit
skönt att inte behöva besvara den här frå-
gan på ett tag faktiskt.

– Och visst, jag har blivit mer vid-
synt i min attityd gentemot homosexuel-
la, men för mig kommer homosexualitet
alltid att vara något onaturligt.

Varför då?
– För jag får inte ihop fortplant-

ningsekvationen. Sen kan jag ju inte tap-

pa all min tro och det jag stått för tidiga-
re. Då förlorar jag min trovärdighet. Jag
vill inte ses som nån som just blivit sing-
el och som nu är ute och festar och helt
plötsligt accepterar allt.

Men kan du förstå att det är sam-
ma kärlek mellan två män eller två
kvinnor som mellan en kvinna och en
man?

– Jag har förstått genom min vän att
det är så, för många.

Du har ju många gayfans som
dyrkar dig och som älskar dig, är de-
ras kärlek besvarad?

– Absolut! Jag har en hel del yngre
killfans som jag vet är gay och jag har
alltid tagit mig tid och kramat dem och
jag har absolut inga homofobier! Jag har
inga problem med homosexuella, men
sedan vill jag faktiskt bli respekterad för

att jag kanske inte kan köpa allt, om jag
säger så...utan att bli beskylld för att vara
intolerant.

Så du tror inte att homosexualitet
är en sjukdom?

– Nej, jag tror inte att homosexuali-
tet är en sjukdom. Men jag känner män-
niskor som blivit straighta efter förbön.
Och som lever lyckliga i en man och
kvinna-relation idag. Men jag måste frå-
ga en sak, tycker inte ni att media på
många sätt framställer homosexualitet på
ett väldigt vinklat sätt. Det är ju mest
dragkulturen som kommer fram. Det är
inte ofta man får se två vanliga grabbar.
Eller? Alltså, det som man ser som
straight i media är Pride, det är utklätt
och det är killar i drag. Och jag tror att
det kan ge en ensidig bild till många
svenskar. Det framställs mer som att ho-
mosexualitet handlar om lust och sex än
om kärlek.

Ja, men det är ju en slags maske-
rad vid dessa tillfällen...

– Det är det jag menar, men då är
det väl synd att inte pressen kan visa mer
vanliga människor.

Som Magnus Carlsson och Andre-
as Lundstedt..?

– Så vanliga vet jag väl inte om dom
är...

(skrattar)

– Men jag vill inte fördjupa mig i
det här, jag är så rädd att det blir fel det
jag säger.

Det blir tyst en stund. Carola skru-
var lite på sig och säger sedan:

– Jag tror att en av anledningarna till
att homosexuella gillar mig så mycket är
att de känner igen sig och kan identifiera
sig med mig. De kan förstå kampen och
vet hur det är att vara utsatt. Jag har ju
stått upp för min tro. Och samtidigt som
jag har varit utsatt så har jag ju varit
stjärna och haft det glamorösa över mig.

– Jag förstår den här kopplingen
mellan artisten Carola och gayfansen
och hur de kan hitta tröst i mina låtar.
Och jag har bett att Guds kärlek ska få
uppfylla människor och att de ska känna
styrka, frihet och glädje och så. Och jag
säger till mina kristna vänner att man
måste kunna se förbi om någon är gay el-
ler inte och se människan istället.

Du umgås en del med både bögar
och flator...

– Ja, mest med bögar. Det blir så
jobbigt, flatorna blir ju kära i mig...
(Skrattar)

Har du blivit mer hårdhudad på
senare tid i och med uppbrottet med
Runar och ditt gamla skivbolag?

– Jag har mer skinn på näsan som
privatperson än vad den här bilden som
finns av mig visar. Och jag känner att jag
behöver slå hål på den där krackelerande
fasaden. Visst är jag snäll och godhjärtad
och så, men jag vill ställa mer krav på
hur jag vill ha saker och ting och stå för
det och göra det på ett bra sätt. På mitt
sätt!

– I´m running my own show...

Strax före jul 2001 var Carola aktuell med nya 
skivan ”My show”. QX fick en intervju med henne
och passade på att ställa frågor om hennes syn på
homosexualitet. Hennes svar att ”homosexualitet
går att bota med förbön” och att homosexualitet
alltid kommer att vara något onaturligt för henne
resulterade i löpsedlar, förstasidor och rubriker i
flera veckor efteråt. Här följer ett utdrag ur 
intervjun som skakade gaysverige.

I

FRÅN QX JANUARI 2002

CAROLA
TALADE UT OM
HOMOSEXUALITET

“För mig kommer homosexualitet 

alltid att vara något onaturligt”

Carola hälsar:

är jag var på väg till
kontoret där jag skulle
intervjua Carola i

december 2001 var jag säker på att
”nya” Carola skulle vara en mer
öppensinnad person nu när hon
lämnat Livets ord och Runar bakom
sig. Att hon precis som de flesta
andra människor i Sverige idag
insett att homosexualitet är något
naturligt. Jag visste ju att hon
umgicks med många homo-
sexuella. Jag hoppades att ”det där
konstiga hon påstås ha sagt i en
tidning i Norge” skulle redas ut en
gång för alla och att Gaysverige
skulle kunna älska henne och
hennes låtar utan förbehåll. 

Men tji fick jag.
Carola började berätta om

homosexuella vänner hon hade som
blivit straighta efter förbön och att
homosexualitet alltid kommer att
vara något onaturligt för henne. 

Jag blev självklart besviken.
Carola var ju min barndomsidol.
Jag gick hem och skrev intervjun,
skickade den till Carola. Hon
ändrade en del, la till en del. Och så
skickade jag den igen. Och igen. 
Intervjun resulterade i förstasidor i
kvälltidningarna och gaysverige
rasade. Tack och lov hade Carola
korrat texten tre gånger. Allt hade
godkänts av Carola och hennes
skivbolag. 

Citat och delar ur intervjun
valsade sedan runt i pressen och
Carola bad i slutet av mars 2002
QX-läsarna om ursäkt i ett öppet
brev på qx.se.

Vi hoppas nu precis som Carola
kommenterar här bredvid att vi
kommer att få
göra en ny
fräsch intervju
med Carola
inom kort för
QX.

Anders

Öhrman

”Tack och lov hade
Carola korrat 
texten tre gånger”

N



Internationella aidsdagen 2009
I hela världen uppmärksammas den internationella 

aidsdagen för att sätta fokus på den globala hivepidemin. 

Konsert 1 december kl 19.00
Välkommen till Engelbrektskyrkan i Stockholm. 

Artister: Emilia, Gentlemen, Niklas Gabrielsson och elever från 
Lilla Akademien mfl. Gratis inträde med insamling till förmån för hivpositiva.

A Walk for Life 29 november kl 14.00
Inför internationella aidsdagen arrangeras manifestationen 

A Walk for Life för att sätta fokus på behovet av tillgång till hivtestning, 
vård och hivbehandling på många håll i världen. Marschen avgår 

från Noaks Ark, Eriksbergsgatan 46 och avslutas vid Södersjukhuset. 
Anmälan: walkforlife@noaksark.org senast 24 november.

www.aidsdagen.se
Runt om i Sverige arrangerar Noaks Ark-föreningarna och andra 

organisationer konserter, manifestationer, föreläsningar mm. 



– Det var första gången som jag kände att jag
verkligen är, och fick vara, en del av den här världen.
För mig var det fantastiskt, värmen och responsen
från publiken var otrolig. Skitläckert!

Men någon schlagerkung var Christer ännu inte.
I samma intervju deklarerade han stolt:

– Jag är duktig på tävlingar, och Välkommen
hem är en klar vinnarkandidat (den kom senare sist i
Melodifestivalen 1999).

– Haha, jaha. Men jag tycker fortfarande att det
är en väldigt bra låt, och jag är oerhört stolt över att
vara den enda hittills som sjungit en låt om att vara
öppet homosexuell i festivalen. 

Efter att ha blivit hela Sveriges schlagergeneral
2002 handlade det sedan nästan uteslutande om Me-
lodifestival i Christer-intervjuerna, och när under-
tecknad träffade honom för en stor intervju på TV-hu-
set i december 2006 handlade allt om festivalen. 

– Men jag blir aldrig trött på att prata om festiva-
len, den genomsyrar hela min tillvaro, säger Christer.
Festivalen är ju min religion och jag är dess missio-
när. Det jag kan bli trött på är att tvingas ta skott för

allt som rör festivalen, även om det inte alls är mitt
”område”. 

QX har skrivit en del om MF genom åren, och
vissa tycker att QX är väldigt schlagerifierad.Vad
säger du?

– Jag läser alltid QX, och tycker inte alls att ni
skriver för mycket. Jag känner snarare att ni är väldigt
sansade i er bevakning. Och det handlar nog om just
det ni känner, att ni inte får göra för mycket eftersom
många falanger inom gayrörelsen tycker att festivalen
är skit. 

Finns det någon intervju du minns extra bra? 
– Ja, jag kommer ihåg den som du gjorde
på tv-huset november 2006. Det var första
gången QX skrev någonting stort om min
yrkesroll, och där jag kände att jag fick ett
erkännande för det jag gjorde, och hade
gjort, för Melodifestivalen.
I den intervjun sa du att ”det finns kvar
ett tänk om att någon eller några låtar
är riktade till gaypubliken, det glömmer
jag inte bort.”. Du har inte glömt oss
2010?
– Nej, men jag får ju i händerna det juryn
ger mig och de har inte gjort det helt lätt i
den aspekten... Samtidigt blir det så
schlablonmässigt att prata om vad gay-
publiken gillar. Vad är det idag? Ändras in-
te det också med tiden? Måste en gayfavo-
rit ha exakt samma utryck Shirley hade

2003? Men jag förstår grejen och jag känner att om
jag tycker att det är bra så gör nog gaypubliken det
också. Jag står ju också där varje lördagkväll och vill
ha något som tillfredställer mitt sing-a-long och
hoppåstudsbehov.. Så ja, jag har er väldigt mycket i
åtanke.

Ronny Larsson
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SNABBGENOMGÅNG
AV170NUMMER
QX har genom åren träffat massor av intressanta människor som öppnat sig för våra läsare.

Här har vi plockat ut flera av de mest minnesvärda, mest intressanta och mest underhållande.

Take a trip down memory lane and enjoy!

Första numret av

tidningen QX ges

ut i slutet av sep-

tember

Andreas Lundstedt debu-

terar i MF och alla bögar

tänker ”honom skulle jag

vilja ligga med”.

1
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9
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Magnus Ragnvid kom-

mer ut i TV3-såpan

The Real World Stock-

holm

Såpasveriges första

bögkyss visas i Rederi-

et mellan Micki och tv-

pojkvännen Patrik

QX lanseras på

internet som

QX.se

Rikard Wolffs manhyll-

ning Vackra pojkar 

vackra män går in på

Svensktoppens 9:e plats.

Till QX:s besvikelse

har poppers 

läkemedelklassats

Schlagerprofilen 

Christer Björkman

kommer ut som 

homosexuell

Homogen blir Sveriges första

homoprogram på ZTV. Peter

Knutson och Anita Kettunen

är programledare

Poppers blir 

lagligt vilket QX

ser positivt på

Jan Guillou kallar Rikard Wolff för

pederast och kritiserar Louise 

Boije af Gennäs för hennes 

”Stjärnor utan svindel”

1
9

9
6

Christer Björkman har med jämna mellan-
rum dykt upp i QX. Givetvis har det diskuterats
Melodifestival i samtliga intervjuer, men vi har
även rört andra ämnen. I juni 96 berättade han för
första gången att han var homosexuell och levde
tillsammans med en kille.

– Det var viktigt att få berätta allt, och det kän-
de jag att jag fick i QX, berättar Christer. Att Mian
Lodalen skulle göra intervjun hade jag kommit
fram till efter privata samtal både med henne, och
Eva och Efva. Samma dag som QX kom ut publi-
cerade även Aftonbladet en artikel om att jag kom

ut som bög, och jag förvånades över att det blev en
så stor grej. Jag trodde alla hade fattat det för länge
sen. 

I komma ut-intervjun berättade Christer att det
var tröttsamt att mötas av förakt från folk för att
han, i deras ögon, inte varit öppen tidigare.

– Jag gjorde mitt korståg i Borås, och det finns
en jävla kraft i att vara öppen gentemot vänner och
familj. Idag tillägger han:

– Det var konstigt att krypa in i garderoben
igen när jag varit öppen sedan jag var 19 år och alla
visste om det. Det är något som jag fortfarande kän-

ner att jag borde gjort
annorlunda. Det be-
ror såklart på situa-
tionen, men jag upp-
manar verkligen folk
att komma ut, det är inte värdigt att behöva vara nå-
gon annan än den man är. 

I februari 1999 hade han träffat en ny kärlek,
nuvarande maken Martin, och berättade att han var
barnsligt kär. Han berättade också om framträdan-
det med Richard Herrey under Europride föregå-
ende sommar.

”Det var konstigt 
att krypa in i 

garderoben igen”

Christer Björkman
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Juni, 1996

Dec, 2006

I juni 96 berättade

han för första

gången att han 

var homosexuell 
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Christer Lindarw är mannen som
kallats Sveriges snyggaste kvinna och
sett till att dragshowen blivit folklig.
Över en kopp kaffe och den lilla biten
wienerbröd som Lasse Flinckman inte
hunnit sno åt sig öppnade sig Christer i
QX oktober 2004.

– Många trodde att dragshow var en
”fluga” när vi slog igenom, och i början
var vi lite av en sensation men trots att
folk kanske tycker att det är vardagsmat
med dragshow finns det en spänning
kvar. Så länge män inte klär sig i kjol till
vardags kommer det att kittla. 

Vad är After Dark egentligen? Är
det du och Lasse?

– After Dark är inte en fast grupp
med konstanta medlemmar. Det är pro-
jektanställningar, och jag har ju rätten
till namnet och är spindeln i nätet och
har ett finger med i alla led. Jag ser över
alltifrån dekor via textmaterial till att re-
sa utomlands för att köpa tyger till klä-
derna. Plus att jag designar alla plagg i
showen. 

Dragshow har blivit rätt utbrett,
vad tycker du om dragshowscenen i
Sverige idag?

– För att vara lite kaxig så kan jag
säga att de dragartister som syns idag in-
te har lärt sig av att kolla på oss. Många
saknar finess. En låt är tre minuter och
då räcker det inte att det är ”gala” i 15
sekunder och att man ser en man i kvin-
nokläder. Det är hela numret som är vik-
tigt; vad vill man säga? Det ska hända
saker i de tre minuterarna som stimule-
rar publiken. Många dragqueens verkar
resonera att ”vi mimar till det här och
sen klär vi oss i klänning.” Folk vill ha
mer än så.

Går du ut på krogen i kvinnoklä-
der nångång?

– Partytransa? Nja, förr gjorde jag
det. Det var lätt att bara dra ut efter en
föreställning. Och här vill jag säga nå-
got; jag fattar inte vad transor gör på
gayställen! Jag menar vilken bög vill ha
en transa? Nej, satsa på heteroställena
istället! Jag har definitivt haft mer lycka
på heteroställen och legat med mer
straighta killar än bögar.

Men hur går det till? Tror de att
du är kvinna, och vad händer sen?

– Nej, men alltså man kan inte lura
dem, då skulle man bli ihjälslagen. Det
går inte att förställa rösten, så de fattar
att man är en kille. Man kan inte komma
till sängen och sen ”surprise!”(skrattar).

Men jag har absolut haft mer framgång
bland straighta män.

Du sa i en intervju att det vore
kul om det fanns ett ålderdomshem
för bögar och för dom som inte hittar
någon att dela livet med.

– Ja, det är en bra idé tycker jag. Vi
vill väl inte sitta och spela bingo och
lyssna på Karl Jularbo? Tänk dig en stor
lägenhet med gemensamma utrymmen
och egna rum. Då kunde vi ha Diana
Ross och Gloria Gaynor på hög volym
och schlagerbar med Carola. Och istäl-
let för bingorum kunde vi ha porrvideo-
rum; bara för att man är gammal tappar
man väl inte lusten? Gaykulturen inne-
bär en nära kompiskontakt och det gillar
jag. Jag skulle absolut kunna tänka mig
ett äldreboende.

Många har en sida på Qruisern.
Har du också en sån?

– Ja, men jag har inte träffat en en-
da kille så. Jag har en sida i mitt namn

och det är både för och nackdelar; det
finns de som vill tacka för att de tycker
man gjort något bra.  Sen finns det de
som inte tror att det är jag och vill att

man ska bevisa sig. I början hade jag ba-
ra en kukbild men det gav inget och sen
är det inte så kul för folk vill i slutändan
se vem kuken sitter på och man vill inte
lämna ut sig så till vem som helst.

Det var inte så länge sen du kom
ut offentligt; När och hur var det?

– Jag kom ut 1996 i januari. Jag har
aldrig varit en smygis men inte heller
velat gå ut rakt upp och ner och berätta.
Sen kände jag ett ansvar att inte vara den
första som gick ut och berättade att jag
var homosexuell. Det gav folk en snedv-
riden bild av homosexuella eftersom jag
har det yrke jag har. Under sjuttio och
åttitalet visste alla men det var inget
man pratade om. 

– Sen blev det ingen stor grej efter-
som Eva och Efva kom ut bara någon
månad efter mig. Det var en större grej;
att Eva gifte sig med en tidigare hetero-
sexuell kvinna. När jag kom ut tänkte
nog många ”jamen, what else is new?”
(skrattar)

Finns det någon missuppfattning
om Christer Lindarw som du vill slå
hål på?

– Nja, det skulle vara att folk tror att
jag är väldigt kvinnlig. Jag kan bli
kvinnlig om jag vill men är ingen super-
fjolla. Ibland kan jag kolla på vissa
bögar och känna mig som en superkarl.
Jag är inte likadan på scenen som jag är
utanför.

Vad är du mest nöjd med kar-
riärmässigt då?

– Jag tycker att vi har höjt ribban
för hur show ska se ut. Vi har tagit ett
undergroundfenomen och gjort det till
ett folknöje. Ingen annanstans är drags-
how så folkligt och utbrett som i Sveri-
ge.

Ronny Larsson

Christer Lindarw

”När jag kom ut

tänkte nog många

‘jamen, what 

else is new?’”

”Ibland kan jag kolla på vissa

bögar och känna mig som en 

superkarl”

TV-profilen Ellen 

DeGeneres kommer ut

som homosexuell

En vetenskaplig undersökning

visar att män som är homofo-

ber tänder på bögporrfilm

QX presenterar sin första

Sexigast i Sverige-lista för

män och den toppas av

Martin Stenmarck

Den 9 maj vinner

Dana International

Eurovision Song

Contest

George Michael

har kommit ut

som homosexuell

Premiär för QX:s gaygala på

Propaganda på Bleckholms-

terassen där Elisabeth Ohl-

son Wallin blir den första att

utses till Årets homo

QX:s listar för första

gången Sveriges 

sexigaste tjejer och 

Anna Mannheimer är

nummer ett

Fucking Åmal 

har premiär

Europride ersätter Frigörelse-

veckan och organisationen 

Stockholm pride arrangerar 

härefter Pridefestivalen varje år 

Gaysajten Sylvester har star-

tat på nätet och blir under

några år en populär mötes-

plats för hbt-personer

Tip Top öppnar på Sveavä-

gen i RFSL-huset och blir

en för denna tid legenda-

risk gayklubb

1
9

9
8

Ola Salo har solointervjuats två
gånger och en gång med The Ark. Här är
några av de saker som sagts:

– Jag kanske var lite bi-chic när jag
var yngre men när jag väl blev kär i en
kille för första gången så blev det en
otroligt jobbig grej. Efter det känns pra-
tet om att jag skulle spela på min bisexu-
alitet för imagens skull absurd.

– Jag är ju en rockkille, och för mig
är det för lite rock i schlagervärlden, och
för lite schlager och fjollighet i rockvärl-
den. Jag vill vara på ett ställe som ligger
mittemellan.

– Om jag ser tillbaks på mitt liv har
jag varit kär i både tjejer och killar, svå-
rare än så är det inte. Jag gör egentligen

en så liten
del av det
som möj-
ligt, men
jag kan
bjuda på att folk vill göra nåt stort av det
eftersom det inte är så märkvärdigt som
folk verkar tro.

– Jag har ju aldrig kallat mig homo
utan varit intill tröttsamt noggrann med
att påpeka att det är bi jag är. Och i att
vara bi ingår det ju såklart att man kan
vara ihop med en tjej. Men säger man att
man är bi så minns många det som att
man har sagt att man är homo. Eftersom
det är den homosexuella aspekten av be-
greppet bi som är den sensationella.  RL

Ola Salo

”Jag har ju
aldrig kallat
mig homo”
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MR
RAINBOW 
STAR
HUR GAY ÄR DANNY?
VEM VINNER I HELSINGFORS?
ÄR BERLIN GAYHUVUDSTADEN?

Jag hade jagat kläder över hela stan
för att hitta nåt snyggt till Carolina
Gynnings plåtning, bland annat en
snygg vit Marilyn Monroe-klänning
som hon inte var överförtjust i. Så vi
körde på en stor herrskjorta och trosor,
slappt men sexigt. Carolina hade gjort
tv-programmet Förkväll och det skrevs
ofta om hur gapig hon var, så vi tyckte
att det var kul att förstärka det och ge
henne en megafon. Jag tycker bilden
blev kul och gav en annan bild av Caro-
lina än de glossiga herrtidningar hon of-
ta synts i. 

Har du alltid varit säker på din
sexuella läggning?

– Nej, inte alls. Jag har varit kär i
en tjej. Det var när jag var 18 år, hon
hette Erika. Vi är bekanta än idag och
hon har väldigt fint hår (skrattar). Men
läggning och läggning? Måste man ha
en läggning? Jag kan dras till kvinnor,
men inte på det sexuella sättet.

Stöter tjejer på dig?
– Jo, det händer och det är väldigt

smickrande. Men det har aldrig varit så
tydligt och bestämt, och det är väl det
som skulle behövas för att få mig att
testa det. Skunk Anansie-bruden, Skin,
har stött på mig en gång. Hon körde det
här ”you´re very pretty”-snacket. Hon

var rätt söt och hade
väldigt stor mun. Men
det hjälpte inte (skrat-
tar).

Du blev tydligen
riktigt förvånad när
du hörde att det är
problem för många
homosexuella att komma ut?

– Ja, för mig är homosexualitet det
mest naturliga som finns. Jag reflekterar
inte över sånt överhuvudtaget, och för-
står inte hur en förälder kan ifrågasätta
eller sätta sig emot sitt barns läggning.

Jag har alltid varit en väldigt
öppen människa så för mig

har det aldrig varit en grej.
Så om din son eller dotter berät-

tar att han/hon är homosexuell…?
– …öppnar jag en flaska skumpa!

(skrattar).
Ronny Larsson

Carolina
Gynning

HALLÅ
CAROLINA GYNNING

HALLÅ
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ERIK SEGERSTEDT
GAYKRYSSNING I KARIBIEN
DRÖMMEN OM BARN

”För mig är 
homosexualitet

det mest 
naturliga 

som finns”
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SWEDBANK ARENA ÖRNSKÖLDSVIK 5–6 FEB
GÖRANSSON  ARENA SANDVIKEN12–13 FEB

SCANDINAVIUM GÖTEBORG 19–20 FEB
MALMÖ ARENA MALMÖ 26–27 FEB
CONVENTUM ÖREBRO 5–6 MARS

ERICSSON GLOBE STOCKHOLM 12–13 MARS

SVERIGES TELEVISION I SAMARBETE MED 
LIVE NATION OCH BLIXTEN & CO PRESENTERAR

BILJETTER: Ticnet 077-170 70 70, www.ticnet.se samt Ticnet-ombud  /  SJ 0771-75 75 75, sj.se/upplevelser samt SJ Resebutiker

Örnsköldsvik: Turistbyrån 0660-881 00  /  Sandviken: Folkets Hus 026-27 97 27  /  Göteborg: Got Event Biljett Scandinavium 031-81 10 20

Malmö: Malmö Arena 077-578 00 00  /  Örebro: Örebrokompaniet 019-21 21 21  /  Stockholm: Stockholm Globe Arenas biljettkassa 077-131 00 00

VIP-paket: Live Nation, VIP Experience 08-665 01 65 /  För hotellerbjudanden: www.choice.se

AFTONBLADET    DELICATO    E.ON    FISHERMAN´S FRIEND    MASTERCARD    OLW    SJ    SONY ERICSSON

MELODIFESTIVALTURNÉNS SPONSORER:
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Lotta Bromé och Carl-Jan 

Granqvist i QX december 2001

Qruiserkillen Martin

i december 2007 

Mona Sahlin i augusti 2007

Mian Lodalen 

i mars 2003

Qruiseertjejen 

Renéejuni 2009

Rami Shaaban i augusti 2008

Micael Bindefeld prydde 

omslaget i oktober 1998.
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Kim Kärnfalk har gjort tre stora
intervjuer för QX. I den första mörkade
hon sin läggning. I den andra kom hon
ut. Och i den tredje pratade hon om vik-
ten av att skriva en bok om hur det är att
växa upp i en småstad och upptäcka att
man är bisexuell. Eftersom vi har fått
följa Kims resa genom intervjuerna och
eftersom hon har varit med på tre
omslag, vunnit pris på Gaygalan och
dessutom framfört en Pridelåt känner vi
att Kim har en speciell relation till QX,
och att vi har en speciell relation till
Kim.

I sin komma ut-intervju berättar
Kim att hon inte vågade duscha efter
gympan när hon gick på högstadiet för
att hon var rädd att det skulle synas på
henne att hon gillade tjejer. Hon växte
upp i Uddevalla och förstod helt enkelt
inte att man kunde vara öppen med nå-
got sådant. ”Det fanns ingen i min vän-
skapskrets som var homosexuell. Jag
kunde inte säga någon i hela Uddevalla
kommun på 50 000 personer som var
bi- eller homosexuell.”

När Kim började träffa folk som
levde öppet och själv började göra det

”Jag är väldigt
tacksam för är att
jag fick ta min tid
och komma ut i
tidningen när 
jag kände att 
jag var mogen 

för det”

Kim Kärnfalk
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Okt -05 fyller tidningen QX 10 år
och omslaget pryds av Eva Dahlgren i
pälsmössa. Inne i tidningen finns inte
mindre än 18 olika varianter på det här
fotografiet och fram träder bilden av en
väldigt humoristisk – om än lågmäld –
människa. Några år senare ska jag få
tillfälle att upptäcka det närmare, men
den här gången är det Anders som in-
tervjuar Eva.

På tre sidor får vi för första gången
läsa en öppenhjärtig intervju med Eva
Dahlgren där hon pratar om rollen som
lesbisk ikon, om att vilja gå in i garde-
roben igen och om varför hon irriteras
över att Gayga-
lan sänds på tv.

– Jag tycker
att det rimmar il-
la att vi som mi-
noritetsgrupp i
Sverige, som inte ens får samma rättig-
heter som alla andra, ska stå och göra
lördagsunderhållning på en svensk stat-
lig tv-kanal, säger Eva och menar att
något som från början var som en privat
firmafest förvandlats till en glad sjung-
ande neger på SVT.

Nov -07 är Eva aktuell med plattan
Petroleum och tång och jag intervjuar
henne i studion på söders kullersten-
shöjder. Vad mer finns att säga efter An-
ders mastodontgenomgång två år tidi-
gare? Eftersom att plattan gör en tillba-
kablick gör även vi det, vi pratar barn-
dom i Nynäshamn och om att upptäcka
kärleken till tjejer. Sedan avslutar vi det
hela med ett litet tankeexperiment: om
jag och Eva var ihop så skulle jag diska,
hon skulle storstäda, jag skulle välja
film på bio – men inte en sorglig, och
inte en komedi, för det gillar hon inte.
Skulle vi däremot åka på semester så
skulle Eva, som är reseromantiker och
expert på att hitta nya grejer, ge mig ett
förslag som jag inte skulle kunna mot-
stå. Förmodligen har hon rätt.  

Magda Gad

ENHIMLAMASSAEVA
LENA PH ÄR REDO. GAYBRIGHTON. 

QX
fyller
10år!

QX
fyller
10år!
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Eva Dahlgren
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”om rollen
som 

lesbisk
ikon”

Lagen mot diskriminering i arbets-

livet på grund av sexuell läggning

har införts och ombudsmannen

mot diskriminering på grund av

sexuell läggning, HomO, inrättas

Stephen Gatley,

från Boyzone,

kommer ut 

QX Förlag ger ut 

tidningen Straight 

som var ett livsstil- 

och modemagasin 

QX Förlag

ger ut lesbis-

ka magasi-

net Corky

Tidningen QX fyller 4

år och Anders Öhrman

tar över efter Jon Voss

som chefredaktör

Calle Norlén släpper

boken ”Bög så funkar

det” som är en klassi-

ker i dag

Öppet homosex-

uelle Jerker 

Dalman vinner 

Robinson

Magnus Carlsson, vid den 

här tiden sångare i Barbados,

kommer ut som homosexuell

Angelina Jolie

kommer ut som

bisexuell

Teddybears 

Jocke Åhlund pryder 

omslaget av QX

2
0

0
0

var det en stor befrielse. I den sista in-
tervjun från 2008 pratar vi om vikten av
att komma ut: ”Det var så skönt! Efter
det slapp jag ljuga i intervjuer. Jag kun-
de vara mig själv och sluta smyga. Och
så ökade ju raggningarna förstås.
(skrattar)” 

Magda Gad

Det här är Kims egna ord om sin
relation till QX:

”När jag skulle göra min första in-
tervju med QX minns jag att jag skulle
möta Anders Öhrman på ett fik vid
Sveavägen och att jag skulle ta tunnel-
banan dit alldeles själv (skrattar)! Jag
var smickrad över att vara tjejfavorit
men hade inte landat riktigt i att männi-
skor levde öppet. På någon fråga i in-
tervjun mörkade jag om mig själv och
jag skämdes innerst inne för att inter-
vjun inte var helt ärlig.

Komma-ut-intervjun var fantastisk
att göra, det var som att släppa en mil-
jon kilo från mina axlar. Dagarna innan
QX skulle släppas var jag ett nervvrak
eftersom jag visste att mindre seriösa

tidningar skulle sno intervjun rätt av
och göra den till sin. Men de var snälla-
re än jag trott.

Att få prata om boken i QX kändes
jättebra och jag fick mycket respons av
tjejer runt om i landets småstäder.
Många kände igen sig i pressen att pas-
sa in och vara hetero.

Tidningen QX har till viss del
hjälpt mig att finna min identitet i HBT-
världen. En sak som jag är väldigt tack-
sam för är att jag fick ta min tid och
komma ut i tidningen när jag kände att
jag var mogen för det. Det är viktigt att
QX finns och ges ut på fler ställen än i

Stockholm eftersom den raserar fördo-
mar och informerar om att vi inte är
mer annorlunda än vilka Svenssons som
helst. Mitt finaste QX-minne är när jag
fick pris för årets   bok på QX-galan, det
glömmer jag aldrig”.

Kim Kärnfalk
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KIM 
SKRIVER 
AV SIG
WOLFF, SANDSTRÖM & HALLBERG
SVERIGES 10 SEXIGASTE
BRON ÖVER FLODEN GAY

Anders Karlsson och 

Arto Winter bygger den

lokal i Gamla Stan som

blir Torget och som är väl-

besökt gaybar än i dag
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QX, maj 2001. En av de mest om-
talade reportagen i QX var när vi
presenterade listan över fascinerande
saker som bara bögar gör, tycker,
tänker och säger. Du kan läsa hela lis-
tan på www.qx.se. Här är 10 fascine-
rande saker...

”Alla bögar går i rask takt”.
Work work work, busy busy busy.

Med en fullklottrad filofax under armen
trippar bögar fram med en topphastig-
het långt över genomsnittet. Ständigt på
språng, ständigt på väg med en strängt
upptagen min. Vare sig vi har en tid att
passa eller inte. Varför vet ingen.

”Alla bögar köper parfym i
sprayflaska”.

Vi skulle aldrig köpa en flaska där
man måste dutta på blasket med fingrar-
na. Hur skulle man då kunna göra det
klassiska bögparfymtricket: spraya ett
gigantiskt moln framför sej för att se-
dan gå in i det och göra ett par piruetter.

”Inga bögar vill le på bild”.
Inte ens när moster Agda halar

fram pocketkameran på släktmiddagen.
Vi tycker att det ser manligare ut att
med bister blick, insugna kinder och lätt
putande läppar posera framför kameran.
Jättemanligt.  

”Alla bögar har minst en fet tjej-
kompis med pandasmink”.

De ställer aldrig några krav, men de

finns alltid där. De säger saker som “du
är jättesnygg, jag lovar”, “han tittar på
dej hela tiden när du inte ser” och “du
dansar jättesnyggt, alla tittar på dej”.
Om de är olyckligt kära i oss är det bara
ännu en fördel som lyfter vårt ego till
nya höjder. I utbyte mot ovanstående
tjänster är vi generösa med den uppen-
bara lögnen “åh, om jag inte vore bög
så skulle jag vara kär i dej”. 

”Alla bögar vill höra orden ‘Du
ser så himla straight ut, man kan inte
se att du är bög’”.

Straightacting och straightlooking
är det finaste man kan vara i bögvärl-
den. Säg den bög som skulle uppskatta
orden “Du ser så himla fjollig ut, det
syns på en gång att du är bög”. Självför-
akt, någon?

”Alla bögar blir förvånade när
de ser en flata som inte ser ut som en
flata”.

Bögar har - tråkigt men sant - fler
fördomar om flator än de flesta heteros.

”Alla bögar använder sköljme-
del”.

Tvätten känns helt enkelt inte rik-
tigt ren om inte en Softlan Vanilj-dof-
tande dimma sänkt sej över tvättstugan
och närliggande våningsplan.

”Alla bögar använder tandkräm
med ordet ‘white’ i namnet”.

Ju mer tandkrämens namn låter
som ett industriellt rengöringsmedel
(Ultra whitening scotch brite bleaching
chlorine formula) desto bättre. Varför
köpa tandkräm som inte bleker bort den
ändlösa räckan rödvinskvällar, Marlbo-
ro Lights-puffande och kaffesörplande
som utgör våra liv? Vi vill ju att våra le-
enden ska vara bländande - i ordets rätta
bemärkelse.

”Alla bögar står hellre i toalettkö
än använder pissoaren”.

Egentligen avskyr bögar att stå i
kö. Detta är ett av de få undantagen. 

"Jag kan inte kissa i en pissoar. Det
låser sej. Inget händer. Först kan jag in-
te slappna av, sedan får jag skräckpanik
av tanken att folk kan tro att jag står där
för att stirra eller bli stirrad på eller att
grannens kiss ska stänka på mina hän-
der. Det spelar ingen roll hur lång to-
akön är eller hur många öl jag hinkat i
mej. Jag vill kunna låsa om mej."

”Alla bögar har rena underklä-
der”.

Vi luktar inte på strumporna för att
se om vi kan ha dem en dag till. Och vi
skulle aldrig vända ut och in på kalling-
arna för att kunna använda dem igen.
Ständigt fräsch betyder ständigt redo
för ett one night stand. 

”Alla bögar har varit kära i Rob
Lowe”.

Och vi har alltid tyckt att han är en
bra skådis.

”Alla bögar läser nöjessidorna
först i kvällstidingarna”.

Krig, politik och sport är inget för
bögar. Vi bläddrar omedelbart fram till
nöjessidorna. Vi måste ju hålla koll på
det viktiga här i livet. 

Anders Öhrman och 

Mats Strandberg
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1. ”Alla bögar går i rask takt”.
Work work work, busy busy busy. Med
en fullklottrad filofax under armen trip-
par bögar fram med en topphastighet
långt över genomsnittet. Ständigt på
språng, ständigt på väg med en strängt
upptagen min. Vare sig vi har en tid att
passa eller inte. Varför vet ingen.

2. ”Alla bögar köper parfym i
sprayflaska”.
Vi skulle aldrig köpa en flaska där man
måste dutta på blasket med fingrarna.
Hur skulle man då kunna göra det klas-
siska bögparfymtricket: spraya ett gi-
gantiskt moln framför sej för att sedan
gå in i det och göra ett par piruetter.

3. ”Inga bögar vill le på bild”.
Inte ens när moster Agda halar fram
pocketkameran på släktmiddagen. Vi
tycker att det ser manligare ut att med
bister blick, insugna kinder och lätt pu-
tande läppar posera framför kameran.
Jättemanligt. 

4. ”Alla bögar har någon gång hållt ett
Oscars-tal framför spegeln”.
Vår fascination av kändisar och kung-
ligheter vet inga gränser. Som barn var
vi säkra på att just vi skulle få bli en del
av de mest exklusiva kretsarna. Hur det
skulle gå till hade vi ingen aning om.
Men det spelade ju å andra sidan
mindre roll. Vi övade mest på att ta
emot publikens ovationer och ohämma-
de dyrkan. 

5. ”Alla bögar identifierar sig med
singeltjejer i New York”.
Vi vill leva deras liv. Vi vill bo i bohe-
mian chic-våningar på Manhattan,
tröstshoppa, äta lyxmiddagar och ha ac-
cess till alla nattklubbar i hela stan.
Ständigt ha nya kärleksprojekt på gång,
men ändå alltid låta vänskapen med vå-
ra snygga väninnor gå före allt annat.
Våra drömmar får näring från  Sex and
the City och Vänner. I nödfall från Feli-
city.

6. ”Alla bögar har minst en fet tjej-
kompis med pandasmink”.
De ställer aldrig några krav, men de
finns alltid där. De säger saker som ”du
är jättesnygg, jag lovar”, ”han tittar på
dej hela tiden när du inte ser” och ”du
dansar jättesnyggt, alla tittar på dej”.
Om de är olyckligt kära i oss är det bara
ännu en fördel som lyfter vårt ego till
nya höjder. I utbyte mot ovanstående
tjänster är vi generösa med den uppen-
bara lögnen ”åh, om jag inte vore bög
så skulle jag vara kär i dej”. 

7. ”Alla bögar vill höra orden ‘Du ser
så himla straight ut, man kan inte se
att du är bög’”.
Straight-acting och straight-looking är
det finaste man kan vara i bögvärlden.

Säg den bög som skulle uppskatta or-
den ”Du ser så himla fjollig ut, det syns
på en gång att du är bög”. Självförakt,
någon?

8. ”Alla bögar blir förvånade när de
ser en flata som inte ser ut som en
flata”.
Bögar har - tråkigt men sant - fler för-
domar om flator än de flesta heteromän-
niskor har. 

9. ”Inga bögar är särskilt solidariska
med kändisbögar”.
Till skillnad från flatorna, som har Eva
Dahlgren som gudinna, hejar på Annie
i Baren och handlar smycken hos Efva
Attling. Om Jonas Gardell skulle bör-
ja lägga pärlplattor och öppna en liten
shop skulle bögarna inte bara vägra gå
dit, vi skulle bojkotta hela stadsdelen.
Vi skäms mest över bögarna i dokuså-
porna (”Amen, varför måste de alltid
välja ut så konstiga bögar?”). Och hur
många bögar har Rikard Wolff som
gud?

10. ”Alla bögar ‘känner’ honom".
”Känner” är bögvärldens mest missbru-
kade ord. Vi tycker att vi ”känner” alla.
Även killen som vi presenterades för
för fem år sedan, han som var den snyg-
ga servitören på vår ex-killes brors
gamla barndomskamrats favoritställe. 

11. ”Alla bögar tycker att de minsann
är ‘vanliga’ bögar”.
Känner ni igen den här repliken (vanli-
gast förekommande bland nyutkomna
och dokusåpabögar): ”Amen, jag vill vi-
sa att bögar kan vara helt vanliga, som
jag, precis som vem som helst bla bla
bla, jag är så trött på folk som tror att
bara för att man är bög är man typ
transa eller läderbög och helt fjollig,
sexfixerad bla bla babbel bla...”

12. ”Alla bögar använder sköljmedel”.
Tvätten känns helt enkelt inte riktigt ren
om inte en Softlan Vanilj-doftande dim-
ma sänkt sej över tvättstugan och när-
liggande våningsplan.

13. ”Alla bögar presenterar sej själva i
siffror på nätet”.
”Hej, vem är du?”
”Martin, 22. 185/82/22/17”
”Du verkar vara precis min typ. Ska vi
ses 20.30?”

14. ”Alla bögar klagar”.
Det finns för få bögar, det finns för
många fjollor, det finns för lite ställen,
det finns inga bra DJ-s, alla är fula, alla
är stroppiga, alla har varit med alla, alla
bara klagar. Snyft, snyft. ”Jaså jaha,
Madonna kommer till Stockholm Pride,
amen jag tycker att hennes nya platta är
dålig hon är bara creddig nuförtiden",
"Jaså jaha nu får vi adoptera barn

amen varför har vi inte fått göra det
förut?", "Jaså jaha de bjuder på cham-
pagne amen får man bara ett glas?".
Den gyllene regeln är att har man inget
att prata om så hittar man något att kla-
ga på. 

15. ”Alla bögar tycker att allt är
‘gala’”.
Så länge de själva är involverade i klub-
ben/showen/festen, vill säga. "Gala"
kan isåfall innebära en fotostatkopierad
drinkbiljett som ger en avslagen öl i en
sunkig källarlokal längst ute vid Gärdet.
Det är "gala". Anna Book hade ju osa:t.
Även om hon inte dök upp. 

16. ”Alla bögar tröstshoppar”.
Säg den straighta kille som slickar sina
sår med ett par Gucci-solglasögon. Å
andra sidan, bögar shoppar inte bara för
tröst utan så ofta de kan. Bögar tjänar
som män men handlar som kvinnor.

17. ”Alla bögar tar genvägar”.
Vi lämnar in ALLT på lagning för att
slippa meka själva. Vi lämnar in kläder-
na på kemtvätt även om den nya Prada-
tröjan tål vatten. Vi hyr videon istället
för att läsa boken. Vi shoppar på nätet.
Vi budar. Vi anlitar städerska trots att vi
bor i etta. Vi fettsuger oss om vi inte or-
kar träna, vi bleker tänderna om vi inte
orkar borsta dem, vi går till videoklub-
bar om vi inte orkar ragga på krogen.

18. ”Inga bögar kan laga en punkter-
ing”.
Vi kan inte spackla, vi kan inte borra, vi
vet inte vad en kamaxel är och vi har
svårt att hålla isär begreppen "skift-
nyckel" och "bågfil". Men tro inte att
det bevisar att bögar per automatik är
dåliga på traditionellt manliga sysslor.
De flesta bögar kan inte sy i knappar
och tvätta fönster heller.

19. ”Alla bögar använder tandkräm
med ordet ‘white’ i namnet”.
Ju mer tandkrämens namn låter som ett
industriellt rengöringsmedel (Ultra whi-
tening scotch brite bleaching chlorine
formula) desto bättre. Varför köpa tand-
kräm som inte bleker bort den ändlösa
räckan rödvinskvällar, Marlboro
Lights-puffande och kaffesörplande
som utgör våra liv? Vi vill ju att våra le-
enden ska vara bländande - i ordets rätta
bemärkelse.

20. ”Alla bögar står hellre i toalettkö
än använder pissoaren”.
Egentligen avskyr bögar att stå i kö.
Detta är ett av de få undantagen. 
"Jag kan inte kissa i en pissoar. Det lå-
ser sej. Inget händer. Först kan jag inte
slappna av, sedan får jag skräckpanik
av tanken att folk kan tro att jag står
där för att stirra eller bli stirrad på el-
ler att grannens kiss ska stänka på mina

händer. Det spelar ingen roll hur lång
toakön är eller hur många öl jag hinkat
i mej. Jag vill kunna låsa om mej."

21. ”Inga bögar bajsar”.
Mardrömmen är att komma hem till ett
one night stand med helkaklat badrum
utan fönster, i direkt anslutning till sov-
rummet. Rys. 

22. ”Alla bögar är rädda för
elgitarrer”.
De gör ont i våra små bögöron. Den ul-
timata terrorn är Neil Young, Gary
Moore, Jimi Hendrix... vi klarade
knappt av introt till Madonnas "Like a
prayer". Elgitarrer är helt enkelt av on-
do. Om det nu inte är skönheter som
Lenny Kravitz som håller i dem. Eller
Dan Reed. Eller... eh, Brett Michaels.

23. ”Alla 30-åriga bögar har samma
musiksmak (plastig och ofarlig) som
15-åriga tjejer”.
En bög köper sällan en skiva som inte
finns med på Tracks-listan. 

24. ”Alla 30-åriga bögar faller för
samma killar som 15-åriga tjejer”.
Vi har samma smak här också (plastig
och ofarlig). Brad Pitt. Keanu Reeves.
Fredrik Ljungberg. Peter André. Var-
gtass. Lorenzo Lamas. Marcus
Schenkenberg. Rickard i Baren. Mag-
nus Carlsson. Joshua Jackson. Och
alla som någonsin varit med i ett pojk-
band.

25. ”Alla 30-åriga bögar skriver som
15-åriga tjejer”.
Runda och gulliga och "fina" bokstäver.
Ibland med små extra svängar. Kanske
till och med ett litet hjärta eller en smi-
ley här och där. Avslutar alla brev med
ett "kram". Och många utropstecken!!!

26. ”Alla bögar minns Sinitta”.
Vi älskar one hit wonders och dagslän-
dor. Och vi minns dem. Vi kan alla
Stock/Aitken/Waterman-refränger
utantill. Och snygga, härliga Sabrina,
vi glömmer dej aldrig. 

27. ”Inga bögar kan laga
husmanskost”.
Vi kan göra snittar från världens alla
kök och provar gärna att flambera de
mest otippade saker, men vi kan inte
koka potatis eller göra ostgratinerad fa-
lukorv.

28. ”Alla bögar älskar bitchen”.
Mae West började. Sedan Bette Davis
och Joan Crawford. Sedan Angela
Channing (i hård konkurrens med Me-
lissa). Och Alexis. Patsy och Eddie.
Melrose Place-Amanda. Sex and the
City-Samantha. Till och med Margareta
Öhman. Vi kan deras repliker utantill
och använder dem flitigt. Inga bögar vill

vara Krystle, Maggie, Allison eller Ka-
rin.

29. ”Alla bögar tror att alla straighta
män är bögar”.
De har bara inte upptäckt det än. Inte
vågat inse. Inte förstått det själva. Frun
är bara en täckmantel. Vi har däremot
förstått. Vi har upptäckt, vi har insett.

30. ”Alla bögar har rena underklä-
der”.
Vi luktar inte på strumporna för att se
om vi kan ha dem en dag till. Och vi
skulle aldrig vända ut och in på kalling-
arna för att kunna använda dem igen.
Ständigt fräsch betyder ständigt redo
för ett one night stand. 

31. ”Alla bögar har varit kära i Rob
Lowe”.
Och vi har alltid tyckt att han är en bra
skådis.

32. ”Alla bögar älskar hundar”.
De är överlyckliga när vi kommer hem,
de är lessna när vi går, de vill alltid bli
klappade, de lyssnar på våra problem,
de klagar aldrig på vår andedräkt, älskar
oss ohämmat, är beroende av oss och
skvallrar aldrig om vårt sexliv. Dessu-
tom ser man manlig ut på promenad
med en schäfer. Och det finns snyggare
accessoarer till hundar än till katter.

33. ”Alla bögar vill hitta sej själva”.
Eftersom det inte finns någon riktig
plats för oss i de "vanliga" religionerna
gör vi vad vi kan för att hitta alternativa
vägar. Vi besöker spågummor som utlo-
var långa, mörka främlingar. Vi söker
sanningen i tarotkort. Vi finner frid i ro-
senterapi och lycka i kristaller. Fastar
och gör kosmiska tarmsköljningar. Och
tänder lite rökelse - patchouli eller san-
delträ. 

34. ”Alla bögar älskar filmen Pretty
Woman”.
Fnask från rännstenen plockas upp av
förmögen prins. Ändå är det hon som
räddar honom. Till slut åker de limousi-
ne in i solnedgången för att leva lyckli-
ga och ha fantastisk sex i alla sina da-
gar. Inte så politiskt korrekt, men vi
skulle byta liv med Julia vilken dag
som helst.

36. ”Inga bögar köper öl på burk”.
Det känns ju bara sååå Tipsextra. 

37. ”Inga bögar röker gula Blend”.
Det känns ju bara sååå vårdbiträde. 

35. ”Alla bögar har hår-hangup”.
Vi vaxar, rakar och går på dialys för att
få bort krullet på pungen, rumpan och
bröstet. För att inte tala om ryggen. Vi
till och med friserar håret under armar-
na. Vi noppar ögonbrynen. Köper små

FASCINERANDE 
SAKER MED BÖGAR50

QX presenterar listan över fascinerande saker som bara bögar gör, tycker, tänker och säger.
Vi vet att alla bögar hatar att bli dragna över en kam, men vi skäms inte. Det är ingen vacker

bild vi målar upp, men den är sann. Säg någon gång dina fördomar inte blivit bekräftade. 
Av Mats Strandberg och Anders Öhrman

50 fascinerande saker
med bögar
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trimmar som plöjer bort håret ur näsan
och öronen. Men vi ägnar allra mest tid
åt håret på huvudet. Där kan man aldrig
ha för mycket hår. Aldrig för fönat, ald-
rig för många stylingprodukter, aldrig
för mycket färg. Bara det inte syns att
man bryr sej. Det vore ju fjolligt.

38. ”Alla bögar hatar sport”.
Men vi älskar killarna som utövar dem.
Idrotter som brottning, rodd, gymnastik,
simhopp och fotboll har av uppenbara
skäl många bögfans. Och åh, innan du
protesterar med ett lamt "mäh, jag gil-
lar visst sport, jag tränar på gym" så
nej, det räknas inte som sport, det är ren
och skär fåfänga.

39. ”Alla bögar älskar stora saker”.
Ju större desto bättre. För mycket är lik-
som aldrig nog. Är det ett bögkollektivt
mindervärdeskomplex som gör att vi
älskar allt som är stort? Stora peruker,
stora muskler, stora gester, stora

känslor, stora klubbar, stora våningar
och ja, stora snorrar: "Vi hatar size que-
ens men vi älskar deras pojkvänner."

40. ”Alla bögar är på väg att flytta till
New York eller London”.
Känns det här bekant: "Jag är så trött
på Stockholm, sett allt gjort allt ingen-
ting händer, New York är verkligen min
stad, jag har en kompis där, han säger
att New York är verkligen min stad, jag
ska få bo där han kan fixa jobb jag har
redan några på gång bra kontakter så
jag flyttar snart, ska bara fixa några
grejer först sen drar jag, verkligen, jo
jag har ju varit på gång ett tag nu, men
den här gången ska det verkligen bli av,
det känns så rätt nu, verkligen."

41. ”Inga bögar har någonsin fjäll-
vandrat”.
Mykonos, Miami, New York, Barcelona
och... eh, Treriksröset? Knappast. Vi
hånglar hellre med andra bögar på en

dekadent nattklubb i valfri metropol än
hånglar med myggor stora som fiskmå-
sar på ett ödsligt kalhygge. Varför äta
frystorkad mat a´la gasolkök när man
kan äta femrätters på valfri restaurang
ur Michelin-guiden? Och varför över-
huvudtaget vandra när det finns taxi?

42. ”Alla bögar har en egen teori om
hur man kan se om en fullt påklädd
man är välutrustad eller inte”.
Killar som har stora fötter, killar som
har stora händer, killar som har stora
näsor, killar som har stora adamsäpp-
len, killar som har stora öron, killar som
har tjocka tummar, killar som är hjul-
benta... de är några av alla de killar som
inger hopp. 

43. ”Alla bögar vet saker om kvinnors
värld som vi inte har en aning om hur
vi fått reda på”.
Varför vet de flesta bögar hur BH-stor-
lekarnas komplicerade värld ser ut?

Varför vet vi hur Barbie och Skipper är
släkt? Och varför är bögar bättre än de
flesta straighta killar på att peka ut ex-
akt var klitoris sitter?

44. ”Alla bögar läser nöjessidorna
först i kvällstidingarna”.
Krig, politik och sport är inget för
bögar. Vi bläddrar omedelbart fram till
nöjessidorna. Vi måste ju hålla koll på
det viktiga här i livet. 

45. ”Alla bögar tittar på MTV”.
Och vi menar verkligen tittar. Vi säger
inte "har du hört Britneys nya singel?".
Vi säger "har du sett Britneys nya vi-
deo?".

46. ”Inga bögar har läst svartvita seri-
etidningar”.
Vi förstod aldrig varför man skulle läsa
Agent X9 och Seriemagasinet. De var
röriga, tråkiga och oglammiga. Och...
tja, svartvita. 

47. ”Alla bögar är titel-kåta”.
En bög är inte frisör, han är hårkonst-
när. Inte städare utan hygienproducent.
"Ja jag har fått nytt jobb på Ericsson,
jag är executive administrator of custo-
mer service developements". Sade den
nya receptionisten.

48. ”Alla bögar älskar musikaler, tra-
giska sångtanter, schlagers och Barbra
Streisand”.
Den stora klyschan är sann. Ju.

49. ”Alla bögar drar alla bögar över en
kam”.
Även om vi avskyr när andra (straighta)
pratar om bögar som en homogen grupp
gör vi det själva, utan att tänka på det:
"Alla var där". "Alla hatar honom".
"Ingen vill ha mej". 

50. ”Alla bögar avskyr färgen rosa”.
Inga kommentarer.

”Alla bögar står

hellre i toalettkö

än använder 

pissoaren”

Andrés Esteche, sångare

som slog igenom i Fame

Factory, kommer ut som

homosexuell2
0

0
1

Michael Stipe, sångare 

i rockgruppen R.E.M.,

har kommit ut som 

homosexuell

Stockholm får två nya

gayägda restauranger,

Göken och Koloni, som

finns kvar än idag

Gayägda caféet

Anna på Kungs-

holmen öppnar

QX har en stor intervju

med Carola som blir en av

de mest omtalade i QX:s

tidningshistoria

Mia Enberg släpper den femi-

nistiska lesbiska porrfilmen

Selma & Sofie

Portia De Rossi, skådespelerska

känd från Ally McBeal, kommer

ut och i dag är hon gift med 

Ellen De Generes

Mathias Holmgren tar

över efter Magnus Car-

lssons i popgruppen

Barbados

Lino öppnar och

blir en av de mest

populära gayklub-

barna i Stockholm

QX:s medarbetare Mian Loda-

len gifter sig med Sophie Upp-

vik, känd som flatan som åt en

råtta i Robinson
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Marit Bergman är en flitig gäst i QX och har sedan
länge uttalat sin kärlek för gaycommunityt. I år älskade vi
Marit så mycket tillbaka att hon fick skriva 2009 års Pridelåt,
Casey Hold On. Här är ett utdrag ur QX-intervjuerna.

Du har hjälpt en tjej att komma ut som lesbisk…?
– Ja, folk berättar sånt ibland, att låtarna har hjälpt dom,

bland annat med att komma ut. Det här var i alla fall två rik-
tigt svenniga tjejer som kom springande efter mig och min
kompis i Norrköping. Ena tjejen ropade “Marit, Marit, du är
min största idol, och jag vill tacka dig för att This is the Year
fick mig att komma ut som lesbisk”. 

Varför tror du att den tjejen och andra homos finner
stöd i dina låtar?

– Jag vill göra tydlig musik som handlar om stora viktiga
saker. Att komma ut är väl en viktig grej som homosexuell
och då hittar man stöd i min musik. This is the Year är en sån
låt som tilltalar många.

Har du många gayfans?
– Jag vet inte riktigt om jag har fler procentuellt än andra,

men jag tror det. Jag har i alla fall omkring 10 procent som
jag uppfattar som gay när jag är ute och spelar. Så det är väl
en lite större del än andra artister kanske.

Har du attraherats
av tjejer?

– Nja, jag säger som
Magnus Uggla. Lite pro-
cent hit och dit har väl al-
la. Men om jag skulle bör-
ja prata om det ger jag mig in på vatten som är..hmmm…Då
känns det som om jag måste börja berätta vilka jag har legat
med och det är ingens business. Jag är väl Emil-sexuell efter-
som jag är ihop med Emil.

Marit kan vara en av de flitigaste Pridebesökarna någon-
sin. Hon har uppträtt, spelat skivor, hängt i Pridepark eller på
något annat sätt deltagit i Pridefesten de senaste somrarna.
Och hon så ja på en gång när hon blev tillfrågad om hon ville
göra 2009 års Pridelåt.

– Det kändes som en självklar och rolig grej, även om det
är lite ångestfyllt och svårt. Det kanske skulle vara skönare
om jag varit bög och bara gjort en stor glad discolåt. 

Ronny Larsson

Marit Bergman

”Lite procent 
hit och dit 

har väl alla”

I decembernumret av QX 2004
träffar Roger Wilson BWO-aktuella
Alexander Bard.

Sedan 80-talet har han varit en
ohyggligt produktiv låtskrivare till allt
och alla inom den svenska artistvärlden.
Men bland framgångarna kan inget mäta
sig med Crucified – en låt som fångade
stämningarna i bögvärlden mitt under
aidsepidemin i början av 90-talet. 

– Det finns ett moment som jag ald-
rig kommer att glömma. Jag stod i Bue-
nos Aires på den största
gayklubben i hela Syda-
merika. Det var 5 000
bögar på dansgolvet och
alla vrålade när dj:n mix-
ade över från Groove is in
the Heart till Crucified.
Då förstod jag vilket jävla
anthem jag hade skrivit.
Och hur det bara är i gay-
kulturen som man kan ha
något så motsägelsefullt
som ett anthem om sin
egen undergång. En låt
som hyllar döendet med otroligt svart
humor. När jag stod där tänkte jag att
samma sak antagligen försigick på
kanske tusen gayklubbar över hela värl-
den. Då tänkte jag, nu har jag bidragit.
Nu känner jag att jag existerar. 

Hur är din relation till gaygettot
egentligen? 

– Den är som för hela min genera-
tion självklart färgad av aids. På 80-talet
gick jag från begravning till begravning
till begravning. Aids bidrog faktiskt till
och med till att jag la ner mina konstnär-
liga ambitioner. Tänk dig läget 1983. Då
fanns det inte några hivtest, man visste
inte vad hiv var utan bara att bög,

storstad och död hängde ihop. Och man
var glad för varje vecka som man inte
hittade något konstigt cancermärke på
armen. Med den inställningen kan man
inte ha en plan med livet. Mitt perspektiv
blev sex månader istället för sex, eller tio
år framåt. Så istället för att satsa på en
mer långsiktig karriär inom teater, vide-
okonst och performancekonst som jag
hade tänkt från början så sökte jag till
Handelshögskolan och började sedan
skriva poplåtar. Sedan, i början av 90-ta-
let, dog två av mina bästa vänner inom
loppet av bara några veckor. När de två
hade dött och de första bromsmediciner-
na kom så hängde jag in min svarta ka-
vaj i en garderob och stängde dörren till

bögvärlden och tänkte att
jag måste lämna den här
världen. Jag orkade inte
mer. Det enda som det
går att jämföra med
egentligen är väl Au-
schwitzupplevelsen som
judarna måste ha känt
1945. Och hade jag varit
jude då hade det första
jag gjort varit att lämnat
gettot för att få leva nå-
gon annanstans och slip-
pa vara jude, åtminstone i

några år. Så under 90-talet var min reak-
tion att stå utanför gayvärlden och även
att ifrågasätta den. Sedan upptäckte jag
queer och levde i flera år i olika sorters
experimentella relationer. 

Trodde du att det skulle hända,
hade du inte egentligen gett upp bög-
världen?

– Nej, jag har aldrig förnekat att jag
var bög på något sätt. Jag var bög plus
någonting annat. Det är ungefär som att
säga att du bor i Stockholm och bestäm-
mer dig för att du ska åka ett år till Nord-
polen. Det var inte konstigare än så. Det
var en utflykt till en annan värld. 

Roger Wilson

Alexander 
Bard

”Man var glad
för varje

vecka som
man inte 

hittade något
konstigt 

cancermärke 
på armen”
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Lagen mot hets mot folk-

grupp har utvidgats till 

att omfatta även sexuell

läggning
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Eva Dahlgren med systrarna Mija och 

Greta Folkesson i Buddaboys i april 2003

Emma Andersson i augusti 2006

Ulrika Eriksson och 

Gry Forsell i september 1999

Darin i december 2005

Bobby Onduncu 

september 2009

Sophie Uppvik 

november 1998

Håkan Hellström i juli 2001

Lesbiska kockar i december 2007

Anna Mannheimer 

i maj 1999
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På tok för hög säng för en barnfamilj.
(Sängen är förresten från Dux och de

flesta möblerna från R.O.O.M.)

Här nere ligger restaurangen där
frukostbuffén inbjuder till löjligt långa frukostar.

Senare på dagen kan du välja mellan
 internationella rätter och lokala specialiteter.

Poolområdet: fantastiskt.
Antal barnpooler: 0.



Några trappor ner ligger hotellets Wellness-avdelning.
Här finns det mesta: spa, massage, gym, yoga och
skönhetsbehandlingar. Men garanterat inga barn.

Rum 301

Prime Lounge ligger i hotellets entré.
Här kan man träffas över ett glas vin,

en drink eller en kopp kaffe.

SUNPRIME ATLANTIC VIEW SUITES & SPA,
PLAYA DEL INGLÉS, GRAN CANARIA. 1 VECKA FR 10.825:–

Avresa från Arlanda den 29 januari 2009.
Priset gäller per person i R.O.O.M. Suite.

SUNPRIME RESORTS ÄR VÅRT HOTELLKONCEPT FÖR VUXNA SOM RESER UTAN BARN. HÄR HAR VI SATSAT EXTRA PÅ INREDNING, RIKTIGT
BRA MAT, ETT STORT UTBUD AV VINER OCH ETT SPA MED ALLA TÄNKBARA MÖJLIGHETER. IDAG HAR VI TVÅ SUNPRIME-HOTELL PÅ SÖDRA
GRAN CANARIA, RIVIERA BEACH & SPA OCH ATLANTIC VIEW SUITES & SPA SAMT ETT NYTT PÅ TENERIFFA, CORAL SUITES & SPA. BOKA PÅ
VING.SE OCH FÅ 1.500:– RABATT PER BOKNING PÅ SUNPRIME RIVIERA BEACH & SPA OCH CORAL SUITES & SPA. BOKAR DU ATLANTIC VIEW
PÅ VING.SE FÅR DU 500:– RABATT. RABAT TEN ÄR AVDRAGEN I PRISET OVAN, GÄLLER NYBOKNINGAR OCH ET T BEGRÄNSAT ANTAL PLATSER. TEL 0771- 995 995.



Qruiserkillen Håkan i 

november 2007

Kikki Danielsson i augusti 2001

Lars-Åke Babsan Wilhelmsson

i oktober 2006

Caroline Krook i

juli 2004

Linus Thörnblad i november 2006

Linus Wahlgren 

i april 2001

Stockholms flatmaffia i juni 2004

Kent i november 2009

Big Brother-killen 

Peter Svensson i juli 2004
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Lill-Babs i 

aug 2006
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”På frågan vilken som är min drö-
mintervju svarar jag alltid: Den gjorde
jag 2006 med Madeleine Pyk. Jag åkte
ner till henne och hennes sambo Kri Bo-
hm i Lund i slutet av mars 2006 och
gjorde intervjun. Det var en dag jag ald-
rig glömmer. Madeleine var lika under-
bar att intervjua som hennes tavlor är
vackra. Vilken personlighet! Och jag är
så glad att vi har kontakt än idag.” 

QX april 2006

Madeleines hjärna går på högvarv.
Ibland svarar hon på mina frågor, ibland
tar hon liksom en omväg och pratar om
något annat. Att intervjua Madeleine är
som att hoppa på ett tåg som man inte
har en aning om vart det är på väg.
Det är både spännande och fascine-
rande. Hennes liv är rikt på erfarenhe-
ter.

När hon var 19 år blev hon
sjuk. 

– Jag fick elchocker och sånt
skit, säger hon. Det var nästan tio
år som föll bort av mitt liv. Men
jag har hittat målningar från den
tiden, de är jättekul. Det var en
himla massa humor i dem. Jag satt
ju hela dagarna och ritade, och jag
har aldrig slängt bort något jag
gjort. Så träffade jag Kri, och då
blev allt väldigt bra.

Var träffades ni?
– I Stockholm. Vi träffades

på ett gayställe som hette City
klubb som jag hängde på. Det låg
på Döbelnsgatan, det var en jätte-
fin klubb. Och jag tyckte det var
så roligt att dansa minns jag, jag
dansade hela tiden. Jag visste
egentligen inte vad homosexuali-
tet var. Det fanns liksom inga be-
grepp i min värld. Jag bara levde
lite. Så för mig var det ingenting
konstigt. Men senare har jag för-
stått att det är en speciell värld,

men för mig har det aldrig varit det.
Varför flyger nästan alla männi-

skor i dina tavlor?
– Men DET är väl ett lyckotillstånd?

Jag drömmer ofta att jag flyger.
Det känns som dina tavlor berät-

tar en saga eller något?
– Ja, de är oftast en slags story, det

är geografiska platser och minnen som
dyker upp. Jag återupplever de här ögon-
blicken. Det är husen från min barndom,
mamma och jag som rider, de tama ha-
rarna, mina hundar, när jag cyklar, allt är
självupplevt. Jag gillar att gå tillbaka i de
här olika ögonblicken. Jag kan fortfaran-
de gå in i barnkammaren och se alla
leksakerna jag har, på så sätt håller jag

mig kvar där. Det är tryggt i den världen,
jag har inte vågat mig ut i den här vuxen-
världen. 

– Jag känner mig aldrig gammal när
jag pratar med yngre människor. Som nu
när jag träffar dig, det känns som vi är
jämngamla. 

Under de timmar jag är hos Madele-
ine berättar hon de mest fantastiska be-
rättelser från sitt liv. Som när hon åkte
vespa med sin dåvarande pojkvän hela
vägen till Sicilien. Utan vare sig pengar
eller något tält. De sov under bar him-
mel. Ofta på Zoo. De gömde sig för vak-
terna och sov hos djuren. En annan gång
cyklade hon till Paris. Det brukade hen-
nes morfar också göra. ”Det tar ungefär
tre dagar” säger hon. 

Madeleine gestikulerar och visslar
och gör små ljud när hon pratar. Så drar

hon upp båda benen i fåtöljen och
lägger armarna runt sina taniga
knän.

Tycker du att man kan se i
dina målningar att du levt med
en kvinna istället för en man i
större delen av ditt liv?

– Jag har ju klänning på alla,
säger hon och skrattar. Så är de ju
lite androgyna. Men förr kunde
jag måla Kri och mig nakna, jag
målade kroppar som fyrkanter,
bröst som två ovaler, en prick i
naveln och så en liten triangel där
nere, och så flög vi, eller var
bredvid varandra. Inget intimare,
jo vi kanske höll varandra i han-
den.

Hur kommer det sig att du
blivit så populär tror du?

– Ja, det är förvånande. Men
jag tror alla människor har något
av den här världen inom sig. Det
är liksom lite lustiga huset. Jag
vet inte, folk kanske tycker att det
är lite som att ha en kolonilott.  

Anders Öhrman

Det händer märkliga grejer när man
intervjuar folk. Så är det bara. Två män-
niskor möts och börjar prata om rätt dju-
pa grejer. Det är ju inte som ett vanligt
samtal där man känner av vad som är
lämpligt att snacka om, i en intervju
måste man fråga allt man vill veta och
det snabbt – innan intervjutiden är slut,
vilket leder till att man kan sitta och pra-
ta om allt från en persons barndom till
sexliv inom loppet av 15 minuter.

Men inget har någonsin konkurrerat
med min första intervju med Fredrik
Eklund. Han plockade upp mig i sin
Porsche Cayenne utanför mitt hotell i
Nolita och jag vet inte om jag ens hann
säga hej innan han hunnit både skjuta
upp mina solglasögon i pannan, pussat
mig och bett mig lyssna på en bra låt.
Sedan körde han runt
mig på Manhattan och
pratade så snabbt att
Fredrik själv gav mer
av den berömda New
York-pulsen än staden.
Inom en timme hade han tagit mig på
bröstet, ätit från min tallrik och försökt
övertala mig att flytta från Sverige. Han
fick mig helt enkelt att känna att allt är
möjligt.

Helt säkert är det den egenskapen
som gör Fredrik Eklund till en duktig

entreprenör och säljare. Följer man ho-
nom bakåt i QX har han lyckats med allt
från att vara festfixare och bli avbildad
som Billy-docka, vinna titeln Mr Gay

Pecs 2001, göra karriär
som porrstjärna och starta
och driva företag. Dessu-
tom har han skrivit egna
artiklar i QX. Jag ska inte
ens göra ett försök att

sammanfatta allt, här är Fredriks egna
ord om sin relation till tidningen.

Magda Gad

Fredrik: QX är många fina minnen
för mig. Allt från Gaysällskapet på Han-
delshögskolan och Billyfesterna till Mr
Gay Sweden och Pridefesterna på Mün-

chenbryggeriet året därpå. Sedan var
det Mr Gay Pecs, hahaha, intervjun när
jag hade mitt internetföretag och så
porren förstås, och boksläppet. Strand-
mingelreportaget jag gjorde i Miami,
intervjuerna i New York och nu senast
mäkleriet i Stockholm. Oj, vad mycket
QX det har blivit på 10 år sedan jag
kom ut!

Speciellt tack till Jon Voss, Mats
Strandberg, Magnus Ragnvid, Peter
Knutson, Magda Gad och Anders Öhr-
man som alla blivit goda vänner genom
åren och gjort eller gjorde ett fantas-
tiskt jobb med tidningen, för communi-
tyt och att våga vara öppen i Sverige
överhuvudtaget.

Q
X

 
A

P
R

I
L

 
2

0
0

6
 

D
E

T
 

M
Å

L
A

N
D

E
 

N
U

M
R

E
T

MARTIN ROLINSKI. HOMOGARDEROBER. LUMPENFLATA.
MADELEINE PYK

Madeleine Pyk

Homosexuella får

rätt att ansöka

om adoption2
0

0
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Fredrik Eklund har porrfilms-

debuterat under artistnamnet

Tag Eriksson som huvudrolls-

innehavaren i The Hole

Mian Lodalen har skrivit

”Smulklubbens skamlösa

systrar” som 2005 följs

upp med ”Trekant”

Copacabana café öppnar vid

Hornstull och är än i dag en

populär mötesplats för gays,

queera, feminister m.fl.

Klubbprofilen Mirre tar 

över Cattelin i Gamla Stan

och öppnar Connection

Gayklubben

Häcktet går i gra-

ven efter 7 fram-

gångsrika år

Svenska 

versionen av

Fab5 drar

igång 

Dajana Lööf som syns i Fame Factory

är öppet bisexuell, 2006 blir hon pro-

gramledare för SVT:s Lustgården till-

sammans med Tilde Fröling

Tidningen QX 

kommer ut med

sitt hundrade 

nummer 

Cecilia Neant Falk 

vinner guldbagge för

”Du ska nog se att 

det går över”

Häcktet-tjejerna öppnar

restaurang Roxy på Söder 

2
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0
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”Sissela Kyle är Gaysveriges nya
darling” var rubriken i QX september
2000. Sissela hade gjort succé som fly-
gande reporter under Eurovision Song
Contest och showade för
fullt med R.E.A. på
Hamburger Börs. 

Vi ses hemma hos
henne över en lunch.
Samtalet gled snabbt in
på Lösa Förbindelser, TV-serien där
Sissela spelade lesbiska Katarina.

– Det var helt sanslöst, vilket ståhej
det blev. Folk kom fram till mig på gatan
och var helt tokiga ”Varför? Varför gjor-
de du så här? Du hade ju pojkvän”. 

– Oj oj oj, jag fick skaffa hemligt
telefonnummer, jag kunde nästan inte gå
ut. Jag minns att jag stod på Åhléns och
hade handlat en par strumpor och skulle

betala i kassan - så tog kas-
sörskan pengarna och tittade
på mig med sträng blick och
sade ”Hur kunde du? HUR
KUNDE DU?”.
– Fattar du? Det var inte klokt.

Folk var så jävla upprörda. Jag är verkli-
gen stolt över att jag gjort det.

Sex månader efter intervjun var
Sissela konferencier för Gaygalan för
första gången - av fem..

Anders Öhrman

Sissela Kyle

Under rubriken Kung Kempe berättade de två senaste årens Melodifestivalsvinnare i
QX maj 2009  om musikskrivande, schlagervinster och hur actonfilmer inspirerar ho-
nom att skriva hits. Fredrik Kempe berättade att han är bra på att snappa upp känslolä-
gen hos folk och att många idéer faktiskt kommer till honom genom att han ensam
sitter och funderar. Han har ett stort behov av integritet och att sitta för sig själv vid
pianot, och det är tack vare den processen kan han levererar superhits som La Voix,
Hero, Cara Mia och Moving On. Vi pratade också om sånt han sällan pratar om i of-
fentliga sammahang. Privat lever han med Christoffer, vilket inte är en hemlighet.
Nu. Men när pressen frågade förut ville Fredrik inte att det skulle hamna i fokus vem
han levde med. Texterna skrev han ju utifrån sig själv, och han ville inte att de skulle
appelleras på hans privatliv.

– Men samtidigt, jag funderar inte så mycket över min sexualitet, jag har andra
saker att tänka på. När folk frågar ”Är du bög ?” så blir det nästan ”ja, just det ja, det
är jag”. Jag har släppt det för länge sedan, ”so what?” liksom. Hemma fick jag lära
mig att kärleken är det viktigaste, inget annat spelar roll. 

Ronny Larsson

Fredrik Kempe

”Folk var 
så jävla

upprörda”

”Jag funderar 
inte så mycket

över min 
sexualitet”

”Jag drömmer ofta 
att jag flyger”

”Inom en timme
hade han tagit
mig på bröstet”

Fredrik Eklund
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Anders Karlsson och

Arto Winter öppnar

Mälarpaviljongen

L Word kommer 

äntligen till 

Sverige 

Klubbprofilen Ulrich

Bermsjö öppnar 

gayklubb på Sture-

plansklubben Karma

Kim Kärnfalk, känd 

från Nina & Kim och 

Friends, kommer ut som

bisexuell och hamnar 

på omslaget av QX

Peter Jöback blir 

årets homo på 

Gaygalan

Makarna Erika och

Ulrika Larsson star-

tar queerbokförlaget

Normal

Radioprofilen 

Roger Nordin kommer

ut som homosexuell

live i RIX FM

Gamla Tip Top

på Sveavägen

återuppstår 

som klubben Rio

Mark Feehily

i Westlife

kommer ut

Öppet lesbiska

Lena Einhorn

har fått en Guld-

bagge för filmen

Ninas resa

Lesbiska par får

samma rätt till inse-

mination som hete-

rosexuella par

Tidningen 

QX firar 

10 år

Brokeback

Mountain har

premiär

QX intervjuar Elisabeth

Markström som är 

Sveriges första öppna

riksdagsflata

2
0

0
5

är jag skriver den här krönikan har
det gått en vecka sedan Anna Lindh
stacks ner på NK. Livet rullar vidare.

Vi går till jobbet. Rastar hunden. Går på kro-
gen. Flabbar. Betalar räkningar. Funderar över
middagsmaten. Politikerna grälar vidare om
vem som gjorde mest fel inför folkomröst-
ning- en om EMU. Men ändå; hennes död drö-
jer kvar och frågorna som innehåller ordet
”varför” är många.

Den 10:e september golvades jag av ett
virus och blev- de nästkommande dagarna-
liggande framför teven, zappande mellan SVT
och TV4:a. Inte en nyhetssändning, inte ett
soffsamtal och inte en presskonferens missade
jag. Det var lika lätt att känna vrede över vål-
det, SÄPO:s inkompetens och de annars så
många och alerta varuhusvakterna (ut ur NK
kommer man knappast med en stulen tröja),
som det var att dela sorgen med UD:s personal
och Anna Lindhs alla kollegor. Eftersom jag
på grund av virusangreppet inte kunde gå
utanför dörren släppte jag lös varenda känsla
som kom över mig. Jag grät med samma in-
tensitet som om jag hade förlorat en mycket
nära vän. En bottenlös sorg
kom över mig.

Det här var ett kniv-
hugg rakt in i demokratin
och jag var inte ensam i sor-
gen. Jag såg gråtande män-
niskor överallt: utanför Ro-
senbad, UD och NK. Mest
kvinnor, men också män.
Den enda tröst var att män-
niskor kom samman runt de
växande blomsterhögarna
och i manifestationerna runt
om i landet.

Låt mig vara ärlig om en sak: Anna Lindh
var aldrig min idol. Jag har aldrig sett upp till
henne. Hon var aldrig min förebild. Makt har
aldrig attraherat mig eftersom jag är övertygad
om att makt korrumperar och gör det nästan
omöjligt för människor att fullt ut säga sin
sanna mening. Makt kräver strategier och
omöjliggör radikalitet. På teve rullar bilder på
en ung Anna Lindh som nyvald SSU-ordfö-
rande. Hon talar om kampen för det klasslösa
samhället och mot kapitalismen. Hennes dåva-
rande motstånd mot JAS-projektet märkte
man inget av efter det att hon utnämnts till ut-
rikesminister. Det är svårt att värja sig emot
partipiska och hierarkier.

Men ändå. Jag tror att hon uppriktigt ville
fred och rättvisa, även om det inte lika tydligt
kunde ha uttalats längst upp hos makten som
nere i SSU:s källarlokaler. Själv kände jag en
viss stolthet över att hon som en av få kvinnor
utmärkte sig i gubbväldet bland världens utri-
kesministrar. I dag förbannar jag att Sverige
ännu en gång snuvats på chansen att få en
kvinnlig statsminister. Förra gången var det en
Toblerone som satte käppar i hjulen. Den här
gången stal en mördare en annan framtid för
svenska kvinnor.

I helgen var jag toastmaster på en väns
disputationsfest. Vid tre tillfällen avbröts jag.
Behöver jag tillägga att alla gångerna var det
av män, som tydligen tyckte det blev för
mycket med många kvinnliga talare och en-
med det förr i tiden enbart för män förbehållna
uppdraget- kvinna som fördelade ordet.

Kvinnliga politiker vittnar om hot med
sexistiska inslag. ”Fitta. Hora. Du ser ut att be-
höva en stor kuk i dig”. Brev som knappast
skickas till Göran Persson eller Jan O Karls-
son.

”Jag tror att det är extra provocerande
med starka kvinnor”, sa Birgitta Ohlsson i en
intervju som bland annat handlade om kvinno-

hatande hotskrivare.
För bara några månader sedan körde en

vettvillig man över folk i gamla stan och en
annan man löper strax därefter amok i
Åkeshov. Flera skadas och en person dör.
Samma dag som Anna Lindh mördas av en
man, knivhuggs en femårig flicka ihjäl av en
psykiskt störd man och en sextonårig saknad
flicka hittas död, mördad av sin förre pojkvän.
Vad är det som gör att psykiskt sjuka män är
mer utagerande än psykiskt sjuka kvinnor och
vad är det som gör att till synes helt normala
män dödar, misshandlar och våldtar kvinnor?

Det är förvånansvärt att ingen vågar säga
det uppenbara: män mördar varandra och män
mördar kvinnor och barn och därför har vi ett
uppenbart problem med just män som vi borde
ha tagit tag i för länge sedan. Om jag satt i led-
ningen för SVT skulle jag dagligen införa en
programpunkt, i låt säga en timme på prime ti-
me, som handlade om detta. ”Problemet med
män” kunde programmet heta och där skulle
man gå till botten med orsakerna till varför
män blir som de blir. Här skulle tevetittarna er-
bjudas en kontinuerlig granskning av hur pat-

riarkatet påverkar oss, hur
man kan förändra de livsfarli-
ga, traditionella könsrollerna
och hur vi på bästa sätt kan
skapa ett mer kärleksfullt
samhälle.
Anna Lindh var kanske inte
feminismens starkaste före-
språkare men hon var Sveri-
ges ansikte mot världen, som
Göran Persson sa. Hon var
också ”vårt” ansikte mot värl-
den. Anna Lindh var den förs-
ta utrikesministern som tog

upp homosexuellas situation när mänskliga
rättigheter diskuterades internationellt och hon
backade aldrig- trots att det var politiskt inkor-
rekt- för att föra HBT-frågan på agen- dan i
samtal med företrädare för länder där för-
trycket är påtagligt. Det var modigt. I ett tal på
en RFSL- kongress för några år sedan talade
hon om sitt arbete med våra frågor och om att
aldrig ge upp. ”Förändringar kommer, även
om det tar tid”, sa hon då. Kanske måste vi
återigen leva med frågor som inte får svar.
Själv är jag i alla fall övertygad om det grund-
läggande: Love is the answer och i sorgen och
vredens tid tröstar jag mig med homoparollen:
all kärlek är bra kärlek.

”Därför har vi
ett uppenbart
problem med
just män som 
vi borde ha 

tagit tag i för
länge sedan”

Problemet med män
N

Mian Lodalen

Publicerad i QX oktober 2003

Jag har gjort många roliga in-
tervjuer för QX. Men när jag ser
tillbaka och tänker på vad som har
varit viktiga intervjuer tänker jag
först och främst på Maria Abra-
hamsson. Den ledde verkligen till
en förändring, både för henne själv
och för andras syn på henne.

Innan jag träffade Maria hade
min omgivning en bestämd uppfatt-
ning om Maria Abrahamsson. Hon
var lite skräckinjagande, bitsk och
homofob. Det räckte väl att se hen-
ne på tv för att fatta det? Den dagen
jag skulle intervjua henne var det
nog ingen som skulle velat gå i mi-
na skor, det var till och med flera
som sa att de skulle varit rädda om
de hade behövt byta med mig, och
jag måste erkänna att jag var lite
spänd inför mötet.

Men min oro var helt obefogad.
Liksom mina förutfattade meningar.
När jag satt och fikade med Maria
kände jag snabbt att det här var en
kvinna med integritet som inte kö-
per första bästa argument utan vill
ha tid för sig själv att väga för och
nackdelar innan hon slår fast vad
hon tycker. Sedan står hon för det –
men har inga problem att ändra sig
om det dyker upp nya argument. 

När vi gick igenom mina HBT-
frågor framstod hon inte alls som
homofob, utan som en helt vanlig
medelålders straight kvinna som in-
te haft någon närmare relation till
gayvärlden, men som gärna vill
skaffa sig en sådan för att bättre för-
stå den. När tidningen kom ut bjöd

jag henne därför till vår smygläs-
ning och sedan dess har jag träffat
Maria på Pride och i många andra
HBT-sammanhang där hon har blivit
en naturlig del av communityt.

I dag kandiderar Maria till riks-
dagen med en egen HBT-agenda.
Och sedan den dag jag intervjuade
henne har jag inte hört en enda män-
niska kalla henne homofob.

Marias kommentar:
”Om det inte vore för Magda

Gads intervju med mig i QX hade

jag förmodligen inte blivit inbjuden
av RFSL som paneldeltagare vid
höstens HBTH-konferens 2009. Med
det vill jag säga att min medverkan i
QX garanterat har öppnat dörrar
för mig som tidigare var låsta och
igenbommade. Den utvecklingen är
jag mycket tacksam för, särskilt som
jag nu också har skaffat mig en för-
visso än så länge löst skissad men
ändock politisk agenda på HBT-om-
rådet.

Härom månaden testade jag
den på ett möte med Öppna Mode-
rater. Deras reaktion blev inte ruttna
tomater. Tvärtom, faktiskt! Blir ni
nyfikna på min HBT-agenda inför
valet? Magda är så välkommen att
intervjua mig igen...”

Magda Gad

I QX februari 1997 var han var
singel och Lars-Åke Wilhelmson
hade hjälpt honom med gardinerna
hemma. I februari 98 ville avsända-
ren Björn se en nakenbild på Peter i
QX, och i QX oktober 2000 sa Peter
att det är han som förför och ville in-
te svara på om han var ihop med nå-
gon.  Och när han i april 2004 berät-
tade för Kristian Luuk att han gil-
lade killar blev det krigsrubriker i
kvällspressen om Peters ”utkomst”.
Jag träffade Peter Jöback inför pre-
miären av Cabaret på Tyrol decem-
ber 2005 och det blev ett samtal om
alltifrån utkomsten till att bli Årets
Homo.

Kände du dig tvingad att

komma ut?
– Nej, då hade jag

inte gjort det. Men det
kändes bra med Kri-
stian Luuk eftersom
han var rörd av plattan
och förstod precis vad
jag menade med låten
”Ingen skyldighet”. 

Kände du på-
tryckningar från
gayvärlden att komma ut?

– Jag kan nog ha känt påtryck-
ningar ibland och det förvånar mig,
för det är väl många som inte kom-
mit ut och gayvärlden talar så myck-
et om respekt för andra. Bara för att
jag är känd är väl inte jag starkare
och mer redo att berätta för världen
om min sexuella läggning. 

När du var med i Luuk så frå-
gade han först om tjejer och sen
om killar. Är du bisexuell?

– Jag har attraherats av tjejer
men det var länge sen som jag var
tillsammans med en tjej. Men jag
vet ju inte hur mitt liv kommer se ut
framåt och det vet ju inte min pojk-
vän Oskar heller. Men varför ska
man behöva förklara så mycket, jag
är bara jag. 

Du blev årets homo under QX
Gaygala 2005?  Hur kändes det?

– Bra, och förhoppningsvis var
det många som röstade som kanske
fann en styrka i att jag kommit ut.
För mig var det hur stort som helst

att stå där, jag var
jättenervös. Men
det är också lite
kluvet, det finns så
många som kämpar
för homosexuellas
rättigheter som för-
tjänar priser.  Jag är
ingen sådan fighter,
men jag gör andra
saker som att
sjunga och glädja
genom det. 

Jag har hört ett
rykte om att du
haft en natt med

Ricky Martin...
– Åh, är det sant? Wow, men

fattar du vilka människor jag blivit
ihopparad med? 

Men är det sant?
– Men hallå, det är klart att det

inte är sant (skrattar).

Ronny Larsson

Maria 
Abrahamsson

”Den ledde

verkligen till

en förändring”

Peter Jöback

JÖBACKPRATAR
VILKA ÄR NOMINERADE TILL GAYGALAN 2006?

Q
X

 
J

A
N

U
A

R
I

 
2

0
0

6
 

D
E

T
 

F
Ö

R
V

Ä
N

T
A

N
S

F
U

L
L

A
 

N
U

M
R

E
T

F
O

T
O

: 
P

E
T

E
R

 K
N

U
T

S
O

N

F
O

T
O

: 
A

N
D

R
E

A
S

 L
Ö

N
N

G
R

E
N

Två av Damkronor-

nas OS-hjältar, Eri-

ka Holst och back-

en Ylva Lindberg

kommer ut i QX
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”Jag kan
nog ha känt
påtryckning-

ar ibland”



Alice Bah i februari 1999 Magnus Uggla i november 2000

Tomas Bodström 

i december 2002 Charlotte Perrelli i februari 2008

Ebba Von Sydow i 

augusti 2007
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Cornelia Dahlgren 

i november 2006

Annika Lantz i juni 2000

Claire Wickholm i februari 1999

Qruisertjejen Camilla 

i augusti 2009

Lukas Moodysson 

dricker O’boy

i december 1999
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I februari 2004 berättade Lotta
Bromé för första gången i en intervju
med Anders Öhrman om hur det var
att outas i kvällspressen, att ”komma ut”
och hur det var att upptäcka att hon blev
kär i tjejer. Ett par månader tidigare ha-
de kvällstidningarna publicerat paparaz-
zibilder från hennes och dåvarande fäst-
mön Jessicas Thailandssemester, och
Lotta tvingades mer eller mindre ut för
att berätta att hon var tillsammans med
en kvinna.

Hur bestämde du dig för att ta
klivet ut och berätta om din förlov-
ning med Jessica?

– Först och främst gillar jag inte
komma-ut-beteckningen, jag vill citera
min gode vän Carl-Jan som sa: ”folk
säger till mig att jag ska komma ut ur
garderoben, men jag har ju aldrig suttit
inlåst”. Vilken garderob? Jag tycker att
man som människa har rätt att välja när
man vill berätta om sig själv och inte,
speciellt om man är en offentlig person.
Vem ska orka vara offentlig om man inte
får vara privat också?

Men hade du inte funderat en del
kring att det skulle skrivas om dig?

– Nej, jag trodde att man skulle re-
spektera mitt privatliv. Och det har ju
aldrig hänt förut att tidningar publicerat
paparazzibilder på det sättet som de
gjorde på mig och Jessica. 

Du blev hett stoff när de här pa-
parazzibilderna från poolen publice-
rades?

– Ja, jag var inte alls förberedd på
det. Jag hade ju min tidsplan och ville ta
det i min takt, men den hade ju blivit lite
ruckad på kan man säga. Kvällstidning-
arna ringde och sa att de bestämt sig för
att trycka det i tidningen även om jag in-
te skulle kommentera förlovningen. Och

är det slut. Jag har alltid varit väldigt
glad över att ha blivit uppskattad och
igenkänd för det jag gör. 

Har du hittat stöd och kraft att
våga prata om det här hos andra som
redan kommit ut? Har det till exem-
pel betytt något för dig att Mian,
Louise, och Eva och Efva funnits där
som offentliga personer?

– Dahlgrens musik och hennes tex-
ter hjälpte mig när jag var grubblande
tonåring, men jag tror inte det har något
med sexualitet att göra, det har nog bara
att göra med att leva och grubbla som
vilken tonåring som helst. Jag tyckte
även att Louise Boije af Gennäs var in-
tressant. Hon höll ju på där med lite oli-
ka beteckningar hit och dit.

Kommer du ihåg första gången
du blev kär i en tjej?

– Absolut. Jag blev kär i en tjej på
gymnasiet. Jag har alltid haft lätt att ac-
ceptera andra och har varit väldigt vid-
synt, men jag har inte varit lika vidsynt
när det gäller mig själv. Jag trodde att
jag gjort något väldigt fel när jag blev
kär i henne. Jag tyckte jag borde gå ut
och lägga mig under en gran och frysa
ihjäl. Jag skrev ett brev där det stod att
jag inte ville vara med längre. Men så
tänkte jag, vem är det som bestämmer
vad som är rätt kärlek? Så jag eldade
upp brevet och min mamma kom ner till
mitt rum och frågade vad som luktade
bränt….

– Jag vill inte kallas det ena eller
det andra och jag vill inte kalla det här
för en komma ut-grej heller. Sen kan ju
andra se det så, och då får de göra det.
Men jag har inget behov att berätta för
hela världen, jag har ju berättat det för
min värld.

Ronny Larsson

då var det bättre att vara rak i ryggen
och vara den som pratar först och inte
vara den som folk pratar om. Därför val-
de jag att prata ut i pressen om vår för-
lovning. 

– Men jag förstår inte varför de gör
så. Och tvingar ut en. Det är ju inga ela-
ka artiklar, men jag tycker att det är
elakt att inte respektera att jag inte vill. 

Så dina föräldrar har vetat om

allt? Jag hade fått intrycket av att du
höll det här hemligt för dina närmas-
te?

– Nej, jag har inte varit hemlig för
någon. Det är det jag säger, det finns in-
gen garderob att komma ut från. Jag har
bara inte haft ett behov att prata om det,
jag kommer att ge den här intervjun sen

”Vem ska orka 

vara offentlig om man

inte får vara privat

också?”
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KUNG LOTTA
MELODIFESTIVALEN 2004

ANNIKA LEDER GAYGALAN 

Lotta Bromé

är jag var liten fick jag sällan
komma in i kuddrummet på
dagis. Barnmaffian hittade

på olika orsaker varje gång; alla som
inte har rosa t-shirt får vara i kudd-
rummet, alla utom de som har lugg.
Ibland var det någon annan unge som
darrade med läppen tills han eller hon
glädjestrålande blev insläppt i kudd-
rummets magiska sfär av acceptans
och lämnade oss andra outsiders där-
hän. Jag satte mig oftast och sydde
korsstygn och funderade över flock-
mentalitetens exkluderande effekter,
och det gör jag idag också.

För tjugo år sedan var man ett
freak så fort man var homosexuell.
Idag är man nästan fullvärdig med-
lem av normsamhället så länge man
är kvinnlig (om man har fitta), manlig
(om man har kuk), tvåsam, familje-
sam och tacksam. Fjollor kan bli ad-
opterade som accessoarer, butchar är
bara accepterade i flatgeggan där nor-
merna är lika hårda som utanför, fast
motsatta. Transpersoner ses fortfa-
rande som aliens av den stora massan
heteros. Vissa av oss accepteras,
andra inte.

Jag blir ambivalent när ar-
betskamrater tittar på mig med för-
nuftsblicken och huvudet på sned och
säger ”men det kan ju bli så överdri-
vet ibland” eller ”men det är ändå på
nåt vis familjen som är grundstenen i
det här samhället”. Och så ska jag
hålla med, för jag är ju ett sånt där
sansat och förstående homo. Om det
fanns en chans att någon uppfattade
ironin, skulle jag le överseende mot
en psykolog eller lantmätare och säga
"men det är ju ändå på nåt vis lärarna
som är grundstenen i det här samhäl-
let". Sen skulle jag nicka förstående
åt min kollega som ska fira midsom-
mar i skärgården med sill, nubbe,
snubbe, stång och ungar och säga
"men tycker inte du också att det kan
bli så himla överdrivet och tillgjort?".

Nu när vi har accepterat er pi-
kanta dragning åt det egna könet kan
vi väl alla tillsammans se ner på de
som är lite för fjolliga, lite för butchi-
ga och lite för avvikande, tycks de
vilja säga och det är läskigt hur
många som hoppar på tåget och ner
från barrikaderna. Ta Ellen deGene-
res. Numera sitter hon i rutan och
känner på sina manliga besökares
muskler och frågar trettonåriga flick-
or i telefon om de har någon pojkvän
än. Rosie O’Donnell påstår att Ellen

har en klausul i sitt kontrakt som för-
bjuder henne att prata gay, och det är
inte utan att man börjar misstänka att
hon har rätt när man ser Ellen kalla
alla manliga gäster ”sexy” och irra
nervöst med blicken om någon kicka
i publiken säger något lesbiskt. Sånt
där som folk vanligtvis gör innan de
har dumpat sina garderober.

Jag undrar om det beror på att
flatorna och bögarna har blivit så
många att heteronormen kände sig
tvungen att släppa in några av dem
för att inte äventyra sin existens. Jag
ser i alla fall en tydlig trend att nor-
misbögar och normisflator har börjat
få gehör för sina epitet och accepte-
ras av normismajoriteten. Fint och
bra, men nej, det är inte meningen att
vi ska tacka för entrébiljetten. Vi ska
säga ”wow, ni har äntligen förstått att
vi är människor precis som ni, tur för
er för vi har ett och annat att visa er
om frihet och kreativitet och annat vi

har vårdat här i vårt lilla
utanförskap”.

Jag älskar gränslösheten, frihe-
ten att vara sig själv gånger en miljon
och klä ut sig till änglar och pirater
med tiaror och mustasch i paraden.
Det är därför jag blir så irriterad på
alla som försöker bygga egna små
kuddrum i hbt-dagiset, och kanske
särskilt på dem som ser en chans att
få komma in i det heterosexuella nor-
mkuddrummet och helt glömmer bort
hur det var att sitta där utanför med
sin rosa t-shirt. Snubbsnubbar som
klagar på att fjollorna förstör ryktet
för alla bögar, lesbiska som tycker att
flator rimligtvis borde tända på ”tje-
jer som ser ut som tjejer”. Jag vet att
det är frestande att slinka in när de
gläntar på dörren och säger att din t-
shirt är accepterad. Men herregud,
vet ni hur trångt det egentligen är där
inne och hur många treåringar som
har kissat på skumgummikuddarna i
blå galon? Låt oss slita av oss t-shir-
tarna istället, spränga väggarna och
visa hur det ska gå till.

Sar a Lövestam

Tillbaka till 
barrikaderna
N

”För tjugo år 

sedan var man ett

freak så fort man

var homosexuell”

Publicerad i QX juli 2006
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Läs mer på
www.regnbagsmassan.nu

GayJulGayJul
Lördag 12 december kl 20 i Sofia kyrka, Södermalm

Kom in som du är. Kom ut som du vill vara.Kom in som du är. Kom ut som du vill vara.

en del i Pink Christmas ’09en del i Pink Christmas ’09

Gentlemen – Tre av Sveriges i särklass bästa sångare! Aktuella med sitt 
fantastiska debutalbum! Gentlemen består av Mikael Grahn, Fredrik Willstrand 

och Stefan Nykvist. Kommer de tre männen med rökelse och myrra tro…

Givetvis sjunger vi favoritjulpsalmerna som fördriver kyla och mörker.

Traditionen troget läses Rydbergs Tomten av en hemlig gäst.

Det fanns inte plats… Vi uppmärksammar och stödjer 
HBT-flyktingars situation genom HBT-flyktingars stödförening.

Glögg på kyrkbacken. Julevangeliet. Och mycket mycket mer…

Gentlemen – Tre av Sveriges i särklass bästa sångare! Aktuella med sitt 
fantastiska debutalbum! Gentlemen består av Mikael Grahn, Fredrik Willstrand 

och Stefan Nykvist. Kommer de tre männen med rökelse och myrra tro…

Givetvis sjunger vi favoritjulpsalmerna som fördriver kyla och mörker.

Traditionen troget läses Rydbergs Tomten av en hemlig gäst.

Det fanns inte plats… Vi uppmärksammar och stödjer 
HBT-flyktingars situation genom HBT-flyktingars stödförening.

Glögg på kyrkbacken. Julevangeliet. Och mycket mycket mer…

Välkommen till Regnbågsmässans traditionellt otraditionella julmässa, 
till bredden fylld av både glitter och Gud, vise män och tomtar,
julsånger och hemliga gäster. Och du, som glittrar mest av alla.

Välkommen till Regnbågsmässans traditionellt otraditionella julmässa, 
till bredden fylld av både glitter och Gud, vise män och tomtar,
julsånger och hemliga gäster. Och du, som glittrar mest av alla.

JULSHOW 2009

Sarah Dawn Finer
Fredrik Kempe
Charlotte Perrelli
Malena Ernman

Fredrik Kempe & Diamond Dogs

Fredrik Kempe och Diamond Dogs hoppar i säng med varandra och gör 

julshow på Glasklart i Malmö med premiär torsdag 26/11.

Sedan Fredrik, Peter, Mattias och Reine i våras bestämde sig för att göra 
barn så har producerandet varit i full gång med sånginspelningar, manus-
skrivande och mycket fika med bullar från Fredriks kvarterskrog.

Man bestämde sig tidigt för att i 
så stor mån som möjligt 
integrera Fredriks sångförmåga 
och övriga talanger med 
Diamond Dogs traditionella 
dragshow och slutresultatet 
blev en mix av mycket schlager, 
opera och även en del teater.

Showen utspelas år 2019 och 
avslöjar vad som skulle kunna 
ha hänt med Fredrik och hans 
schlagerpullor Sarah Dawn 
Finer, Malena Ernman och 
Charlotte Perreli tio år efter 
succéerna i Melodifestivalen

och på hitlistorna.

Några av ingredienserna är 
skandaler, schlagerfinal och tre 
graviditeter.

Om du gillar schlager och 
undrar vad som händer med en 
låtskrivare med idétorka och tre
sångerskor med falnande 
karriärer som slår sig ihop och 
kuskar land och rike runt och 

uppträder på stormarknader 
och syltor så bör du se Fredrik 
Kempe and The Hasbeens.

Huvudpullorna själva;
Sarah, Malena och Charlotte 
har hjälpt till med sina egna 
röster på inspelningarna som är
specialgjorda för samarbetet 
med Fredrik.

Information:

Showen spelas från 

26/11

till och med 18/12 på

Glasklart i Malmö.

Tel: 040- 661 00 20
E-post: julbord@glasklart.eu
Pris: 699:-  inkl. moms
Vid bokning ange QX
www.glasklart.eu

event & restaurangevent & restaurang
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QX:s medarbetare Mats

Strandberg har skrivit

romandebuten ”Jakt-

säsong”, uppföljaren 

”Bekantas bekanta”

släpps redan 2007

Mandus Bar &

Kök,mycket väl-

besökt vattenhål

sedan starten

1999 stänger

SVT har relea-

se för ho-

moprogram-

met ”Böglob-

byn”

Helene Delilah

och Malinda

Flodman har

skrivit ”Stora

sexboken”.

Den lesbiska bloggaren

som kallar sig Bruden

kommer ut i QX som

Sara Lövestam och bör-

jar skriva QX-krönikor

varannan månad

Heath

Ledger

död

Kim Kärnfalk

släpper bo-

ken ”Mamma

mormor 

och jag

Moderate riks-

dagsmannen 

Tomas Tobé 

kommer ut i 

talarstolen

Fotbollspelaren

Victoria Svensson

kommer ut

Gayklubben Zipper

öppnar på Stureplan

och har haft fullsatt

varje lördag sedan

dess

GI-Ola Lauritzson pry-

der omslaget av QX

och kommer ut offent-

ligt som homosexuell

Andreas

Lundstedt

kommer ut

som HIV-

positiv i QX

Ståupparen

Magnus Bet-

nér säger till

QX att han är

bisexuell

QX firar den

könsneutrala äk-

tenskapslagen med

ett bröllopsnummer

QX:s krönikör Sara Lövestam har

vunnit bok-SM med sin roman

”Udda” som ges ut av Piratförla-

get som del av priset 

2
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et kan hända att Michael Jackson är
skyldig. Att den 45-årige världsstjär-
nan med hjälp av sin berömmelse,

pengar och presenter förmått knappt köns-
mogna småkillar att knäppa upp byxorna
bland Peter Pan-kuddarna i sagosängen på
Neverland. 

Då har han självklart begått ett brott
och bör straffas. Sexualiteten är ett behov och
alla har olika smak, men har man oturen att ha
smak på just barn, förståndshandikappade el-
ler djur så får man faktiskt hålla sig i skinnet.
Fantisera, inte praktisera. Av hänsyn till bar-
nen, de förståndshandikappade och djuren.
De har svårt för att göra självständiga val.

Men det kan också hända att Michael
Jackson är oskyldig. Att han bara leker med
pojkarna som vilken vuxen som helst, stoppar
om dem som vilken förälder som helst - och
kanske på sin höjd pussar dem på kinden.

Då har han, lika självklart, INTE begått
något brott och bör INTE straffas. 

Men det verkar inte spela någon roll.
Han är redan på förhand dömd, straffad och
hånad. Och brottet är att han är ANNOR-
LUNDA. Något som inte minst vi som läser
den här tidningen kanske bör reflektera lite
över.

Så här skrev Expressens popkrönikör
Anders Nunstedt i slutet av november:

”Låt oss utgå från att
popstjärnan är oskyldig. Då
får han ändå skylla sig själv. 

Har man en gång köpt
sig fri från anklagelser om
sexövergrepp mot småpojkar
så är man galen om man fort-
sätter att träffa 12-åringar och
envisas med att sova tillsam-
mans med dem. 

Jackson hävdar att han bara brukar
stoppa om pojkarna, att det inte handlar om
något sexuellt. Att det bara är något som
känns väldigt gulligt. 

Well.”
Läs det en gång till – och förstå den

oerhörda innebörden av popskribentens popu-
listiska och, förhoppningsvis, ogenomtänkta
formuleringar. 

Även om Michael Jackson är oskyldig,
får han enligt Nunstedt skylla sig själv. Var-
för? Jo, för att han inte redan efter förra gång-
en han blev avslöjad som annorlunda, rättade
sig i ledet och försökte bli mer normal.

Men om han nu är oskyldig och faktiskt
bara stoppar om barnen som sover på Never-
land, finns det väl ingen anledning att sluta
med det? 

Tvärtom vore det väl mer misstänksamt
om han, efter de förra anklagelserna, plötsligt
hade slutat ta emot barn på Neverland, tvärt
bytt levnadsvanor och istället börjat hänga på
puben i Santa Barbara bland andra 45-åring-
ar? Det hade väl om något varit att indirekt er-
känna sig skyldig till anklagelserna? Som om
hans gamla, barnsliga livsstil verkligen vore
något att ta avstånd från.

Lägg märke till Anders Nunstedts insi-
nuanta ”Well” i slutet. En nudge-nudge-blink-
ning till läsarna: ”Vi vet ju vad vi tycker är
normalt. Att Michael Jackson stoppar om poj-
kar kan aldrig vara gulligt, även om inget sex
förekommer. Det är sjukt”.

Jag har en katt. En tjock, kastrerad han-
katt som ibland hoppar upp i min säng medan
jag sover. Tänk om jag plötsligt skulle bli
oskyldigt anklagad för att ha sex med katten.
Skulle jag då behöva lämna bort katten för att
rentvå mig från misstankar? Skulle jag aldrig
mer få klia min grannes hund under hakan

utan att grannen fnysande ryckte i kopplet?
Blev jag ens insläppt på Skansen?

Vi lever i en tid då mångfalden hyllas.
Homo, hetero, trans, bi, kristen, jude, budd-
hist, singel, gift, promiskuös, oskuld - alla liv-
sstilar anses vara okej, åtminstone på det poli-
tiskt korrekta papperet. 

Men man behöver bara läsa vad som
skrivs, och höra hur det snackas, om Michael
Jackson – även i homovärlden – för att inse
hur lågt toleranstaket fortfarande är i verklig-
heten. Hur de flesta fortfarande utgår från att
det trots allt finns något som heter ”normalt”. 

En 45-åring ska inte leka med 12-åring-
ar, mumlar många. Varför inte – om inget
snusk förekommer? Var går gränsen? Bör vi
ha en övre åldersgräns på 20 år för barnvakter
för att vara säkra på att inget otillbörligt sker?
Vågar jag bada med mina kompisars barn?
Till slut har vi blivit så pedofilfixerade att för-
äldrar inte får uppfostra sina egna barn utan
kameraövervakning.

Mycket handlar också om hur Michael
Jackson ser ut. Visst, jag tycker också att han
har ett märkligt ansikte. Men egentligen inte
mycket märkligare än en förstagångstransa
som slirat med kajalpennan efter några drin-
kar. Han kanske vill se ut så, än sen? Återi-
gen, det enda han är skyldig till är att vara an-
norlunda. Ola Salo och Tomas Di Leva ser

inte heller ut som det godkända
genomsnittet, var går gränsen -
och vem avgör den?

Michael Jackson kanske re-
dan har dömts eller friats när
den här tidningen ligger ute.
Själv har jag ingen aning om
vad jag tror, men det är fullstän-
digt ointressant vad jag – eller
nån popsnubbe på Expressen –

tror eller tycker. Han är oskyldig tills motsat-
sen är bevisad. Och egentligen är det inte
Jackson den här krönikan handlar om.

Den handlar om den normfascism som
smyger sig in mellan raderna så fort den får
chansen. Hur ovidkommande detaljer tillåts få
betydelse i rättsfall (”Var inte den våldtagna
tjejen väldigt promiskuös…?”). Och hur
snabba vi andra ”avvikare” ofta är att racka
ned på dem som är snäppet ”värre”. 

Men alla vi som är lite ”annorlunda” –
ja, förutom dem som bevisligen ger sig på
barn, förståndshandikappade och djur då – sit-
ter faktiskt i samma båt. 

Det börjar med att folk tycker att Mi-
chael Jackson är pervers, nästa steg är att
misstänkliggöra homopar med för stor ål-
dersskillnad och därefter är inte steget långt
till att insinuant börja ifrå-
gasätta alla homon över-
huvudtaget: 

”De säger att det är
naturligt med två
människor av
samma kön
som har sex.

Well… ”

”Det enda
han är 

skyldig till 
är att vara

annorlunda.” 

Michael Jackson är 
redan på förhand dömd
D

Calle 
Norlén

Publicerad i QX januari 2004

Nov -97 skriver Mi-
an Lodalen en recen-
sion i QX: ”I Humlegår-
den under årets Homo-
festival står jag med
ryggen mot scenen och
ser inte den lilla, spens-
liga och utåtagerande
tjejen som sjunger. Men
jag hör henne. Hon he-
ter Caroline af Ugglas
och har just släppt sitt debutalbum Ida Blue. Något lik-
nande har ingen svensk strupe hittills presenterat. Räkna
med att se mer Caroline af Ugglas på de stora scenerna i
framtiden.”

I dec -97 intervjuar Mian Ugglas som kommer bakis,
säger att hon har problem med psyket och äter Cipramil. I
nästa andetag berättar hon att ibland brukar bajsa i han-

den och att hon tycker att det är barnsligt kul att kissa i en
flaska.

Det kanske är galet, men det stör inte Ugglas. Något
som däremot stör henne är förtryck, det äcklar henne rent
utav och hon säger att hon kan identifiera sig med att leva
i utanförskap och att hon gärna skulle vilja vara bisexuell.
Det skulle ge henne en frihetskänsla, något hon vid den
här tiden nyligen berövats då hon blivit häktad i åtta dagar
efter att ha stulit plånböcker på en innekrog. Men nu är
hon fri igen och njuter av att ta hästen – till Konsum.

I maj -09 vet vi att Mian fick rätt. Ugglas har nu gjort
Snälla snälla-succé och etablerat sig på den stora svenska
musikscenen. Dessutom har hon uppfunnit Körslaget.
Och sin inställning till utanförskap och förtryck har hon
kvar, i intervjun med QX säger hon: ”Jag tycker att det är
1700-tals-sjukt-i-huvet att lägga nån värdering i vad folk
har för sexuell läggning.” Om hon tänker vara med i Me-
lodifestivalen igen? ”Man ska aldrig säga aldrig. Inte
nästa år men nån gång i framtiden kanske.” 

I så fall kommer vi intervjua Ugglas igen. 
Magda Gad

2008 var det OS i Kina. Svens-
ka landslaget i damfotboll skulle dit
och tjejerna uppmärksammades i
olika tidningar. Det stod bland annat
att Victoria Svensson fått barn till-
sammans med sin sambo. Och då
fattade man ju att det var som vi
länge trott men aldrig fått bekräftat
– för det var ju inte OS-aktuella
Vickan som precis fött, utan hen-
nes fru. Till vår glädje ville Vickan
prata mera om detta i QX och jag
träffade henne en regning augusti-
dag ute på arenan. På frågan om
varför så få fotbollsflator kommer ut
svarade hon: ”Det är nog en myt att
flator skulle vara överrepresenterade
inom fotbollen, det finns säkert lika
många inom andra idrotter. Jag vet
ju hur det är i fotbollslandslaget och
jag kan säga att det inte alls finns
massa flator. Den enda jag kan tala
för är mig själv och det här var ett
bra tillfälle för mig att komma ut.”

Tre månader senare väljer
landslagskollegan Jessica Land-
ström att vara med i en öppenhjär-
tig intervju i QX. Jag minns den här

dagen lite extra eftersom det på
grund av olika planeringsmissar slu-
tade med att vi hängde en hel dag. Vi
plåtade på morgonen i en förort,
drog vidare till söder och åt lunch,
hamnade på ett kampsportsgym där

jag skulle träffa Musse Hasselvall,
mellanlandade i Jessica och hennes
sambos lägenhet för att bära upp lite
grejer till det som då var ett renover-
ingsobjekt innan vi slutligen avslu-
tade intervjun på ett café som fak-
tiskt låg under deras vardagsrum.
Jessica pratade om kärleken till Sa-
ra, men hon anser inte att hon kom
ut i QX – så här säger hon i dag om
intervjun, om QX och vad hon gör i
dagsläget:

”Jag har varit ‘ute’och öppen
sen jag var 15 år, både privat och
professionellt, men QX-artikeln var
rolig för att det var första gången
jag valde att vara mer privat i en in-
tervju. Sen hade jag en riktig kul och
trevlig dag med Magda.

QX har alltid varit en inspira-
tionskälla och en skojig snackis
bland kompisar. Övrigt i mitt liv just
nu så njuter jag mest av vårt SM-
guld och stundande semester på
Bali”.

Magda Gad

Caroline 
af Ugglas

”QX har 

alltid varit en 

inspirations-källa”

Victoria Svensson & Jessica Landström
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Louise Boije af Gennäs var på al-
las läppar 1996. Framförallt i gayvärl-
den. Hennes roman Stjärnor utan svin-
del lästes igenkännande av både bögar
och flator. När Åsa Hedman intervjuar
Louise för QX oktober 1996 är Louise
och flickvännen Mian ett av Sveriges
hetaste par. Här är delar ur intervjun:

Louise Boije af Gennäs känner sig
kluven; Född in i den gamla överklas-
sen, där god uppfostran och traditioner
bildar en kulturell tillhörighet - men
samtidigt genom sina politiska och fe-
ministiska ideal mer hemma i vänstern.

– Jag har en mundiarré av guds nå-
de och är ganska aggressiv. Så jag hade
gjort mig bra på barrikaderna. Ibland
tänker jag: Fan vilken bra kommunist
jag hade blivit om jag fötts in i en radi-
kal familj. I förra valet röstade Louise
på vänstern. Samtidigt ser hon hur
vänsterrörelsen använder andra koder
än de hon är van vid, och känner sig inte
riktigt hemma där heller. Dessutom gil-
lar Louise sitt kulturarv, och älskar sin
familj och sina gamla vänner. I den klu-
venheten uppstår ensamheten. 

Ser du någon linje i ditt förfat-
tarskap?

– Hittintills har jag "skrivit mitt
liv". Men med stjärnor utan svindel har
jag kommit till en punkt där jag kan
välja mer fritt. Jag har fått ur mig fyra
böcker som legat nära mig själv och
som varit viktiga för mig att skriva.

I Stjärnor utan svindel blir över-
klassfrun Sophie - snygg, förmögen och
med underbar Stocksundsvilla - föräls-
kad i lesbiska radikalfeministen Kaja.
Kaja är en pojkflicka eller en älva med

skinnbrallor, palestinasjal och alldeles
förstora dock Dr Martens-kängor.
Självklart kommer många läsare, främst
i Stockholms gay- och kändisvärld att
tolka in Louise och flickvännen Mian
Lodalen i romanen. 

Skrämmer det dig, Louise? 
– Nej, jag står för den här boken.

Vad är egentligen det
värsta som kan hända. De
som känner oss vet att ro-
manen är fiktiv, de andra
tror ändå vad de vill. 

Tror du att vissa
flator kan bli irriterade
över att du som levt re-
lativt kort tid i den les-
biska världen tar upp
ämnet och säger så pass
ingående om det? 

– Jag förstår inte vad
du menar. Jag hoppas att
de ska bli glada, och tycka att boken är
både kul och viktig. Jag försöker inte
beskriva storyn genom en lesbisk kvin-
nas ögon, utan genom en som kommer
ny till den lesbiska världen. Dessutom
finns det inte många böcker om lesbiska
i Sverige, svarar Louise, som lika
mycket tar upp homotemat som klasste-
mat i boken. 

Kaja och Sophie är varandras mot-

poler. Kaja dricker öl på söders pubar
tillsammans med anarkister som aldrig
byter om till middagar. Sophie älskar
vackra klänningar, smokingkalas och
trivs med den läspande överklassen där
champagnen flödar. Hur kan de älska
varandra så intensivt? Enligt Louises te-
ori om kärleken möter man varandras
behov, behov kanske okända för en
själv. 

- Kaja är nöjd men saknar utma-
ningar. Sophie saknar en partner att
kommunicera med och en politisk dis-
kussion, säger Louise vars syn på les-
biska förändrats rejält sedan hon börja-
de leva med en kvinna. Tidigare hade
hon tagit till sig samhällets nidbild av
lesbiska. 

– ”Olyckliga, depressiva stackare
som inte kunde få en man”… nej
kanske inte så illa, men nu har jag ge-
nom Mian lärt känna lesbiska och upp-
täckt att de är som kvinnor är mest fast
oftast starkare och mer modiga. Den
stora förvåningen kom när jag insåg att
lesbiska finns överallt och kan se ut och
vara hur som helst. 

Det politiska temat är mycket
centralt i boken, liksom det homopoli-
tiska. Själv ser hon homosexuellas möj-
ligheter att skaffa barn som en av de
viktigaste frågorna idag. Motståndarna
tycker hon är fullkomligt odemokratis-
ka och absurda. 

– Självklart ska homosexuella ha
samma rättigheter som alla andra. Var-
för skulle vi annars lyda under samma
lagar? Vi måste kämpa för rätten till ad-
option och insemination. Om hetero-
sexuella levde i perfekta små kärnfamil-
jer utan incest, kvinnomisshandel och
skilsmässor, vore det en annan sak.
Men det gör de inte, tvärtom. Därför är
det extra förmätet av samhället att påstå
att man som homosexuell inte ska få
bilda familj på lika villkor. Det är en lo-
gisk vurpa. Och vad gäller barnets väl
så är det bara omvärldens ovilja till ac-

ceptens som hotar barnets
möjlighet att må bra. Alltså
är de där förändringen ska
ske - i de heterosexuellas at-
tityd, inte inom den homo-
sexuella familjebilden. 
–  Många barn i heteroför-
hållanden blir till av miss-
tag, genom slarv eller hasti-
ga möten på krogen, jämfört
med de extremt välplanera-
de barnen till homosexuella
föräldrar. Så kom inte här
och prata om ansvar och sätt
er på några höga hästar! sä-

ger Louise med starkt eftertryck. 
Om du inte fick skriva en enda

rad till i livet, vad gör du då? 
– Då skulle jag kanske restaurera

gamla hus. Eller sjunga, utan att vara i
rampljuset, på en skitig inrökt nattklubb
iklädd en gammal sammetsklänning, in-
för en publik som inte hörde på, säger
Louise och hennes skratt förvandlas till
ett drömskt leende.

Louise Boije af Gennäs

”Den stora förvåning-
en kom när jag 

insåg att lesbiska
finns överallt” 

1999 berättade
hon för Mats
Strandberg att hon
ville att drömkillen
ska ha en ”perky”
söt rumpa och att
hon hellre ville bli
bög än flata (”så
jag kan leva lite mer feminint”). 2007 meddelade hon att
sångkarriären kanske återupptas och att hon älskar bögar.

– Ja gud ja. Alla man jobbar med bakom kulisserna är
bögar. I looove gays! Ni är alltid de jag skrattar mest med.

Till QX Ronny Larsson sa hon att hon är tokstraight.
– Ja, det har alltid varit karlar! I love men! Män har så

mycket mer att erbjuda, du vet!
Men, varför är du så dålig på att använda trosor?
– Men jag är ju duktig nu! I´m a pro now! Nu sitter jag

här med mina trosor! I´m a good girl now.

I september
2000 berättade
gayikonen för
QX Mats
Strandberg om
hur stolt hon var
att gaypubliken själva hade gett henne titeln gayikon
och att hon trodde att det beror på hennes musik, stil,
taffliga frisyrer och tragiska kläder.

– Jag minns särskilt ett tillfälle då jag för första
gången insåg att jag hade en gaypublik. Det var i
Sydney i slutet av 80-talet och där hade en klubb
varje söndag en Kylie-kväll där fantastiska dragque-
ens imiterade mig. Tyvärr såg jag aldrig showen,
men jag tänkte ”herregud, vad är det som händer?”.
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Victoria 
Silvstedt

Kylie

Julkonsert med Hellmans Drengar
17 dec kl 19.00  18 dec kl 19.00

19 dec kl 15.00 och 18.00

Biljettkassan 031-708 62 00  Ticnet 077-170 70 70
www.lorensbergsteatern.se www.hellmansdrengar.se 

En mottagning för män 
som har sex med män.

Vi har öppet varje helgfri måndag 
kl 16.30–18, under terminerna.
Drop-in kan inbland vara begränsad
Ej tidsbeställning. Kostnadsfritt.

Till Gayhälsan kan du komma  
om du vill testa dig för HIV  
eller andra sexuellt överförbara 
sjukdomar.  

Du kan också komma för samtal 
eller frågor om säkrare sex.

Vi kan förmedla kontakt med  
kurator och psykolog.

Telefon: 031-342 34 42

Måndagar 16.30–18
Gayhälsan Hudkliniken,
Sahlgrenska Universitets Sjukhuset

Oktober, 1996



Utsatt för
hot och våld?

www.rfsl.se/brottsoffer
boj@rfsl.se

Ring oss

020-34 13 16

Tänker du byta till miljöbil, har du planer på att installera berg-

värme eller ska du börja köpa mer lokalproducerat? 

Vi vet att många redan drar sitt strå till stacken för att göra vår 

miljö bättre, men vi vill gärna veta vad just du gör. 

Gå in på www.miljodrom.se och ge oss ditt bästa tips på vad 

du skulle vilja göra för att miljön ska bli bättre. 

TÄVLING!

Varje månad vinner fem personer 

var sin kupévärmare – Termini 1350.

www.miljodrom.se

DEFA bilvärmesystem. Bra för bilen, bra för miljön, bra för dig!

VILKA MILJÖPLANER 
HAR DU FÖR FRAMTIDEN?



ag träffade Mark Levengood på
en restaurang i Stockholm i juli
2005, ett par veckor innan han

skulle leda Schlagerpride för första
gången. Det blev en öppet snack om tro-
het, att komma ut, och Mumintrollen. 

När upptäckte du att du gillade
killar?

– Sommaren då jag fyllde elva, när
jag var med i scouterna. Men då fanns
inget ord för att två av samma kön kunde
fatta tycke för varandra. Nu pratar man
om homosexualitet och det finns med i
folks medvetande. Det finns en mer
grundläggande förståelse idag. Hursom-
helst, jag fick vara kvar efter scoutträffen
och hjälpa vår 13-årige scoutledare med
att städa och en del annat (skrattar). 

När berättade du för dina föräld-
rar?

– Jag var sexton och hade träffat kil-
lar länge. Jag hade först bestämt att jag
inte skulle berätta för någon. Men jag in-
såg att jag var gediget homo och då var
det bara att berätta.

– Mamma sa att hon själv tänkt på
kvinnor. Menar du det, sa jag. Nej, det sa
jag bara för att vara snäll, svarade hon
Jag tycker snarare att verkar vidrigt, sa
hon och menade att hon aldrig skulle
kunna ägna sig åt lesbiska aktiviteter .
Pappa blev galen, så jag hängde upp ho-
nom på en köttkrok i köket och gick ut
och packade. Sen pratade vi inte på tio
år. Idag är han död, men innan det kom
han och hälsade på hos mig och Jonas ett
par gånger och vi hade det trevligt.

Mark var 21 år och hade bott i
Stockholm i ett år när han träffade Jonas. 

Berätta hur ni träffades? Jag har
hört att det var på en bastuklubb.

– (Skrattar). Det var ingen bastu-
klubb, men det var på Storkyrkobadet i
Gamla Stan, där det finns badkar och ba-
stubad. Jag hade inget badrum där jag
bodde, så jag satt där i ett badkar och läs-
te Expressen. Jonas kom då fram och

frågade om han fick låna tidningen. Av
någon anledning trodde Jonas att jag var
islänning och jag trodde han var prostitu-
erad (skrattar). Men när vi lagt missför-
stånden åt sidan gick vi och fikade. Vi
kom fram till att vi hade en gemensam
kärlek till Bette Midler. När vi åt mid-
dag tre veckor senare tog vi en promenad
efteråt och han friade på Obeservatorie-
kullen. Jag vill tillägga att allt var väldigt
oskyldigt, vi hade inte ens haft sex då,
bara kyssts.

Ni har varit ihop väldigt länge nu.
Är det svårare att hålla ihop homoför-
hållanden tror du?

– Det är nog svårare i
Stockholm än ute på en ort i
landet. Folks bild av ett för-
hållande bygger på en abso-
lut trohet och frestelserna är
många i den här staden. Det
märker jag själv när jag går
på Patricia en söndagskväll,
bögar är så snygga och trev-
liga. Att förhållanden sprick-
er tror jag är en kombination
av att vi alltid ska vara trog-
na i alla dagar och att det all-
tid är en som är lite kärare än den andra.
Om folk väntade längre med att faststäl-
la regler för förhållanden skulle det hålla
längre och fler skulle må bra. Efter 20 år
är trohetsidén inte nåt som besvärar mig.
Man bestämmer själv och måste ställa
sig frågan, är det viktigt för oss? Så
länge man har glad sex och alla är med
på det så förstår jag inte vad problemet
är.

Vilken är den största missuppfatt-

ningen om dig?
– Att jag är ett mumintroll, en harm-

lös lallare. Jag är snarare väldigt be-
stämd och envis, jag ger mig aldrig. Om
man inte själv drar gränser är man långt
borta från branschen. Men jag brukar
skoja och säga att mina memoarer ska
heta ”Ta mig i Mumindalen” (skrattar).
Jag gillar mumintrollen väldigt mycket. 

Nu är du aktuell i Pride, som pro-
gramledare för schlagerkvällen. Är
det viktigt med Pride?

– Ja, det är viktigt att gå i tåget och
det har Jonas och jag gjort de senaste
åren. Paraden är jätteviktig, vi ska inte
för ett ögonblick tro att någon kamp är
vunnen. Det kan bli en backlash när som
helst. Så länge folk far illa för sin sexuel-
la läggning genom psykisk och fysisk
misshandel är det viktigt att synas. Och
det räcker med två felaktiga riksdagsval
och vi kan vara långt ute, även om hotet

är mindre nu än tidigare.
Nynassarna gör inte sam-
ma väsen av sig och krist-
demokraterna syns
knappt längre. Och jag är
trött på att negga på kd,
de neggar sig själva bäst
(skrattar). Det är inget
kul med fiender som blir
för lama. 
Har du en Qruisersida?
– Ja, Mark L. Men jag tit-
tar inte så ofta på den ef-
tersom det är väldigt

många unga flickor som skriver och det
kan vara femtio olästa brev när jag log-
gar in. Jag blir jätteglad såklart att folk
uppskattar mig, men det finns inte tid att
svara. Men jag har en hemlig sida, men
den får du inte gå in och titta på. 

Vad finns på den?
– Det tänker jag för min själ inte be-

rätta (skrattar).

Ronny Larsson
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RETURNOFTHEMARK

”Jag insåg att jag
var ett gediget

homo och det var
bara att berätta.” 

J
Mark Levengood
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 JORGE VALDÉS
 fotvårdsspecialist

Sveavägen 35, Hötorget
(i samarbete med ADAM&EVA Specialistklinik)

www.kristinehovskliniken.se
08-720 13 50

Klassisk 
fotvård

Fot-
massage

SPA

www.hyrspecialbil.nu

LIMOUSINESERVICE

Wollmar Yxkullsgatan  18   www.slmstockholm.se
ONSDAG PUB FREDAG PUB LÖRDAG CLUB 22 - 02

SCANDINAVIAN LEATHER MEN - MEDLEMSKLUBB MED DRESSCODE

FRE 4 - SUN 6 DEC: 
BDSM Weekend

LÖRDAG 12 DEC:
Mixed X-mas Party

ÖPPET I JUL:
ONS 23, TORS 24, FRE 25

& LÖR 26 DECEMBER

TORSDAG 31 DEC:
New Year Party



Är du intresserad av att bli återförsäljare för Liias exklusiva underkläder- och jeanskollektion? Kontakta Nordic Design Team på tel 08-588 322 82. www.liias.se

ÖNSK A DIG 
ET T PAKET I JUL
Allt designat av och för killar. Stilrena
kalsonger och linnen som är framtagna med
fokus på passform, komfort och kvalitet. Köp
dina underkläder på www.liias.se
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I december 1998 prydde fotograf
Elisabeth Ohlson Wallin omslaget av
QX. Hon var då mitt uppe i den media-
orkan som hennes utställning Ecce Ho-
mo skapat. Mian Lodalen träffade hen-
ne över en blixtsnabb lunch...

Ingen nu levande homosexuell har
skapat så mycket turbulens under så
kort tid som Elisabeth Ohlson. Utställ-
ningen Ecce Homo har fört med sig en
sällan skådad debatt, sju proppfulla pär-
mar med pressklipp, en inställd audiens
för ärkebiskopen KG Hammar och
bombhot. Hur känns det att gå från
smygis till total öppenhet och hur på-
verkas man av att skapa en debatt som
till och med skakat Påven?

Numera är det nästan lika svårt att
stämma träff med Elisabeth som med
påven själv. När man väl lyckats pricka
in en blixtsnabb lunch ringer telefonen
oavbrutet. Och då menar jag OAVBRU-
TET. En del vill boka henne till föreläs-
ningar och beställa boken ”Ecce Homo”
medan en rad andra försäkrar att hon
kommer att brinna i helvetet och aldrig
kommer möta ”sin Faders ansikte”.
Men de flesta ringer för att berömma
henne. De sistnämnda är oftast homo-
sexuella men också en del positiva
kristna heterosexuella och präster hör
av sig.

Jag har känt Elisabeth i drygt fem-
ton år och som gammal väninna ser jag
att hon förändrats otroligt mycket på
kort tid. Hon är inte på långa vägar
samma person nu som hon var då. Ut-
ställningen har i hög grad bidragit till
förändringen.

Tidigt åttiotal var du en garde-
robsflata som tyckte att jag skämde
ut mig som ”gapade” om min homo-
sexualitet i tid och otid. På ett halvår
har du nu gått från halvsmygis till to-
tal öppenhet. Hur känns det?

– Förr tyckte jag att vi inte behövde

göra så mycket väsen av oss. Det var
mitt sätt att försvara varför jag inte gick
med i homodemostrationer. Men jag ha-
de inte kunnat göra utställningen utan
att samtidigt berätta vem jag är. Du vet
hur nervös jag var före vernissaget ef-
tersom jag inte visste om det skulle fin-
nas något intresse överhuvudtaget. Jag
trodde att bilderna kanske skulle visas i
något församlingshem och att det skulle

bli lite media. Och jag hade vetat vilka
konsekvenser utställningen skulle få ha-
de jag aldrig vågat göra den. Jag är en
blyg person. 

Men hur vågade du efter alla år
av smygande att sitta i direktsänd-
ning och säga ”Jag är lesbisk”?

– Det var konstigt att ta ordet i mun
men samtidigt skönt. Jag tänkte att jag
inte ville bli 40 år och fortfarande vara i
garderoben. Det är heller inte hyggligt
att inte ge folk det förtroendet. Främst i
mitt jobb kände jag att det till slut blev
jobbigt att människor inte fick lära kän-
na mig på riktigt.

Det har inte gått en dag utan att
vi har kunnat läsa om Ecce honom i
tidningarna. Ofta har du kritiserats
för att vara provocerande. Kan du
förstå det?

– Jag tycker att bilderna är snälla så
visst är det intressant att det blev ett så-
dant rabalder. 

Du har sju proppfulla pärmar
med klipp om Ecce Homo.Vad är det
värsta någon skrivit?

– Det är ganska mycket. Ulf Ekman
har flera gånger skrivit att min sexuali-
tet är sjuk och det är kränkande. Många
har sagt att jag är en häderska. De värs-
ta kritikerna anser att vi inte kan eller
får var kristna. De menar att de har tolk-

ningsföreträde på hur Jesus ska avbil-
das. Andra anser att vi är promiskuösa. 

Men vad är kyrkan så rädd för
tror du?

– Flera saker. De tror att alla ska bli
homon, det är ganska komiskt. Dessu-
tom hävdar många att sexualitet enbart
är ämnat för att avla barn. Jag tycker att
sexualiteten är en gåva som man blir
glad och stark av.

– Jag ser många av dessa fördomar
i insändare eller TV då publiken applå-
derade när dödstraff på homosexuella
kom på tal. Jag visste inte att det fanns
så många elaka människor. Men det har
varit bra för gayrörelsen att se att Sveri-
ge inte är fördomsfritt land. 

Det första bombhotet kom när
Ecce Homo skulle visas i Uppsala
Domkyrka, det andra vid visningen i
Jönköpings kulturhus.Vad tänkte
du?

– Hur skulle en kristen person kun-
na bomba en så vacker kyrka? Uppsala-
hotet kunde jag inte ta på allvar. I Jön-
köping var det värre eftersom det var
utanför kyrkan. Kulturhuset är ju ett
mer allmänt territorium.

Blev du inte rädd?
– Jo, i vissa stunder. Men om jag

hade blivit rädd fullt ut så skulle jag inte
klara av att genomföra det här.  Jag
brinner så mycket för projektet att jag
har tvingat mig själv att inte vara rädd.
Jag tänker att bombhot är en symbol för
rädsla. När man inte kan kommunicera
med ord hotar man. 

I Uppsala hade du en kriminlare
som följde dig överallt. Han till och

med vaktade dig utanför toaletten.
Hur kändes det?

– Det kändes overkligt. Tänk att
homohatet är så starkt att jag var tvung-
en att ha polisbeskydd.

Hur har dina föräldrar tagit det-
ta?

– Det är klart att de har varit oroli-
ga. Ett bombhot är ändå ett våldsamt
hot. Jag sa till dem att hoten synliggör
ett fruktansvärt hat. Och återigen, vi
måste slå vakt om våra rättigheter och
kämpa för att hatet och homofobin inte
tar över. Politiker borde slå näven i bor-
det och säga att nu får det vara slut med
den här hetsen mot oss.

Inför Bond-
filmen Casino
Royal träffade
jag Daniel Craig på Grand Hotel. Jag minns
att Craig skrattade glatt åt gayfrågorna och
hade enorma händer. 

– Om manuset är bra skulle jag göra
Bond som bög. Jag har spelat homosexuella
roller förr och nu senast var jag bög i Capo-
te-filmen Infamous. För mig har sexualiteten
i en roll ingen betydelse. Jag tänker inte alls
så på sexuell läggning hos människor och
roller. Det är absurt att tänka på sexualitet
som en ”grej”. Men Bond är ju en skriven
roll som är en kvinnokarl och förförare. Man
måste ändra väldigt mycket i så fall…      RL

Du har utsatts för en näst intill
extrem press. Har du aldrig fått ett
sammanbrott?

– Jo, jag har ballat ur några gånger.
När jag varit ledsen och trött har det
gått ut över min omgivning. Nu är jag
mitt uppe i det och jag vågar inte kän-
ner efter riktigt för då kanske jag inte-
kommer att orka. 

Har du tjänat en massa pengar
på Ecce Homo?

– Nej, verkligen inte. Jag har skul-
der på en halv miljon. Mina uppdrags-
givare hör av sig mer sällan. De tror väl
att jag är mer uppbokad än vad jag är.
Alla pengar jag tjänat på mina vanliga
jobb har pumpats rakt ner i Ecce Homo.
Men jag har struntat i det och tänkt att
det får bära eller brista. Även om jag
går i konkurs så har det ändå varit värt
det. 

– Ecce Homo står på mitt lager
på landet. Jag brukar gå in och prata
med den ibland , ha ha En uppsätt-
ning står kvar i ROM för jag hade
inte råd att transportera hem den.
Den är i säkert förvar av anarkistho-
mosarna i Rom !

Kom den någon gång till
USA?  

– Nej den kom aldrig till USA,
den är fortfarande för farlig där.
Men den har visats i kyrkor i Berlin
och i Zürich. Där kom det in en man
och högg sönder två av bilderna med
yxa.

Är Ecce Homo fortfarande en
del av din vardag?  

– Ja den lever hela tiden, jag re-
fererar ofta till den för mitt fortsatta
arbete , tex IN HATE WE TRUST
handlar ju om det hat som visades
tydligt under Ecce Homo turnen. Jag
tycker det är underbart och kallas
gärna för Ecce Ohlson (skrattar).

– Jag får ständigt mail från hela
världen om Ecce Homo. Den ligger
på you tube så alla kan se. Det är rö-
rande att få mail från tex en flata
från Mexico som har sett bilderna
och tackar. Det är stort.

Finns det något du minns lite
extra kring hela Ecce Homo-eran? 

– Tyvärr blir ju de otäckaste och
farligaste momenten mest inpränta-
de i mig men jag kommer också ihåg
ljuvliga minnen och roliga minnen.

– Som den katolska kvinnan
som åkte ner till Påven med Ecce
Homo-boken som hon köpte av mig.
När hon hälsade på mig i studion för
att köpa boken sa hon ”du behöver
inte vara rädd för mig jag har ingen
pistol...”. Ja, du hör ju.

Anders Öhrman

Var är Ecce 
Homo idag,
Elisabeth? 

”Hade jag vetat vilka
konsekvenser utställ-

ningen skulle få hade jag
aldrig vågat göra den”

Hon blev fem-
ma i Idol 2006, och
2007 blev hon
Årets Homo på Gaygalan. 

– Jag kan tänka mig att publiken gillar att jag
aldrig försökt dölja att jag gillar tjejer. Idol var ju
ett bra tillfälle att visa upp en ny del av gayvärl-
den. Jag är stolt för den jag är och det är ju det
priset handlar om, sa Cissi i QX mars 2007.

– Unga tjejer säger att jag fått dom att kom-
ma ut eller att våga stå för den dom är. Jag själv
var i det närmsta homofob innan jag kom ut, och
rädd för att komma ut, men till slut blev det
ohållbart och jag tänkte att ”berättar inte jag
kommer jag dö inombords”. Så jag berättade och
pusselbitarna föll på plats.                         RL
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Daniel
Craig

Jag träffade
Lady Gaga på
Berns i januari
2009. Hon var klädd i en udda silverdräkt och
precis så skönt avslappnad och trevlig som jag
hoppats. Hon sa att hon älskar Ace of Base, att
några av hennes bästa polare var flator (”les-
biska tjejer är så jävla roliga!”) och att hon äls-
kar gaypubliken för vår ärlighet och kärlek.

– En kompis sa en gång att jag ”var en
bög i en kvinnas kropp”…

Du har sagt att du är bisexuell…
– Ja, men jag vill inte att mina fans ska tro

att jag säger att jag är bi för att jag vill ställa in
mig, men nästan alla mina kompisar är gay
och jag är ofta på gayställen.                          RL

Cissi
Ramsby

Lady 
Gaga

Jag träffade
Lena i en studio på
Kungsholmen i
september 2005. Hon var supertrevlig och
cool, och inte alls tillbakadragen som jag läst
om att hon skulle vara. Hon berättade att Det
gör ont från början var mer åt countryrock-
hållet ( ”jag såg framför mig att jag skulle sitta
på en pall på scenen”), att hon drömt om att få
göra en discoglad Army of Lovers-platta, och
att hon ville göra en cover på Crucified. Och
om hennes barn kom ut som homosexuella
skulle hon inte ha några invändningar.

– Jag är så van att umgås i den världen så
för mig är det inget konstigt. Det skulle abso-
lut vara helt utan problem!                             RL

Lena 
PH

Elisabeth Ohlson Wallin
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TUNT HÅR?

S T O C K H O L M         G Ö T E B O R G          M A L M Ö

08 - 20 00 18

Nordic Hair erbjuder helhetsbehandling för män och kvinnor

Medlem i

Motverkar ärftligt håravfall

Reparerar hårceller

Täcker kala partier 

Slitstarkt hår 

Tåligare mot styling 

Vackrare och tjockare hår

Håret återbyggs 
och förstärks från roten

Nordic Hair erbjuder hårbehandling för män och kvinnor. 
Vi använder den allra senaste hår tekniken i kombination med 
personlig rådgivning. Vårt team av utbildade hårologer, sjuksköter- 
skor, psykologer och professionella stylister skapar ett individuellt 
program som garanterar ett optimalt resultat.
   Boka en tid för en gratis konsultation med oss och lär dig vad 
vår unika kombination av klinisk kompetens och personlig service 
kan erbjuda dig och ditt hår.
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Under Melodifestivalen 2006 dök
Rickard Engfors upp överallt. Killen
som jag mest sett som dragshowartist
var nu kreativ motor i flera scennum-
mer. När vi träffades hösten 2007 fick
jag en helt ny bild av en otroligt driven
och vettig kille.

– Jag kan förstå att folk undrar vad
jag egentligen gör. Det närmsta
man kan komma en beskrivning
är ”creative director”, en kreativ
konceptmakare och ett
bollplank. Jag får idéer som jag
förverkligar under uppdrag av
olika arbetsgivare. 

Han har jobbat med artister
som Linda Bengtzing och Måns, men
framförallt en artist har gett honom
uppmärksamhet: Carola. 

– Vi har blivit väldigt nära vänner
privat. Men det var viktigt för mig att
reda ut alla förutfattade meningar man
hade om henne och det var det första vi

pratade ut om. Ja, det har funnits utta-
landen, men människor måste få en
chans att förändras, och jag kan känna
att det är rätt idiotförklarande för mig
att folk tror att jag hänger med Carola
för att det skulle ge mig ”stjärnglans”. 

Håller du fortfarande på med
dragshow?

– Ja, fast jag har
egentligen aldrig hållit på
med klassisk dragshow.
Jag skulle kalla det för
cabaretshow där jag är i
drag. Jag tycker faktiskt
inte att dragshow är så

underhållande förutom det After Dark
gör, dom är fantastiska. Men annars, det
ska inte räcka att ställa sig på scenen i
en klänning, du ska kunna göra samma
nummer i sopsäck och ändå glittra. 

Finns det något missförstånd om
dig som du vill reda ut?

– Att jag skulle ha vänt gayvärlden
ryggen bara för att jag turnerat mycket
på heteroklubbar är en orättvis beskyll-
ning. När jag är ute på turné så sitter jag
i varenda lokaltidning och pratar om
hur det är att vara gay, vilket jag tror gör
massor av nytta. Och när jag gör inter-
vjuer som handlar om min sexuella
läggning så måste bilderna alltid vara
på mig privat. Dragshowbiten och min
sexuella läggning är två helt skilda sa-
ker. Jag vill inte skapa fler fördomar än
de som finns.

Har det varit svårt att dejta?
– Ja, jag har haft svårt att hitta kil-

lar och inte varit tillsammans med så
många. Min nuvarande pojkvän är den
första killen som är fullständigt bekväm
med den jag är, hur mitt liv ser ut och
vilka jag jobbar och umgås med plus att
han står ut med allt skitsnack och alla
rykten. Dessutom verkar många i gay-

världen ha en bild av att
jag sover i paljettklän-
ning och fjäderboa och
det stämmer knappast.
Jag gillar att gå runt ora-
kad, ha en urtvättad
hårdrockströja på mig
och att hamra, såga och
borra, och är jävligt bra
på det dessutom. Sen är
jag inte macho för fem
öre men jag går knap-
past runt i rosa tofflor
hemma. 

Ronny Larsson

Jonas Gardell har intervjuats
många gånger i QX och prydde omsla-
get både januari  och september under
2004. Bilden är från oktober 1998 då vi
pratade med Jonas om hans längtan efter
barn. Här nedan publicerar vi delar ur in-
tervjun som Roger Wilson gjorde med
Jonas i september 2004.

Jonas Gardell ger alltid allt. Alltid
en bra show, oavsett om det gäller att be-
rätta historier från förr, eller att spela
chockerad när Operabarens servitör just
förklarat att köket har slut på Wallen-
balle. Men Jonas är inte bara den där
otroligt framgångsrike författaren, regis-
sören, estradören, sångaren och stå upp-
komikern. Ibland är han också bara en
helt vanlig bög. En sån som har en sida
på Qruiser, där han
lägger upp bilder på
sig själv, skriver dag-
bok och skickar
mess. 

– Jag är ju små-
barnspappa så jag är
väldigt mycket hemma. och det här är väl
mitt sätt att hålla kontakten med ho-
movärlden. Enda problemet med min si-
da var att jag hade så svårt att välja vad
jag skulle heta. Jag älskar verkligen när
jag får fina brev från ”Suger kuk gratis”
och ”Töm och glöm”. Brev där det står
”du har betytt så mycket för mig, du är så
fantastiskt bla bla bla”. Och så ska man
svara: ”Kära Suger kuk gratis, tack för
ditt brev. Jag blev så glad”. 

Däremot får jag inte lika mycket
sexuella förfrågningar som jag tycker att
jag borde få. I homovärlden så finns det
en heterofiering av mig och Mark som är
påtaglig. Vi är som mamma och pappa,
vi ska inte ha sex - ens med varandra. Vi
ska bara finnas. Kanske är vi det ställfö-
reträdande äkta paret. Alla andra får
knulla runt som kaniner, så länge de har
mig och Mark som de kan visa upp för
heterovärlden. 

Men du har ju också lämnat ho-
moghettot rent tematiskt, det var ju
ett tag sedan du gjorde renodlade ho-
mogrejer.

– Ja, jag hade väl gjort mitt där. De
första böckerna, framför allt Pas-
sionsspelet, var ju tvärhomo. Expressen
skrev i sin recension av den boken:
”Äcklet och avsmaken vältrar sig över
läsaren”. Det enda jag hade gjort var att
skildra ett homosexuellt samlag. Så hade
de inte kunnat skriva idag på kultursi-
dorna. Svenska Dagbladet skrev: ”Den-
na H:son-prosa har inget i den svenska
litteraturen att göra”. Man glömmer
snabbt hur attityden till homosexuella
har förändrats, för det har gått så fort.
När jag började och gick ut öppet så ha-

de i och för sig Bengt
Martin och Janne
Hammarlund kom-
mit ut tidigare, men
de hade aldrig nått ut
till mainstreampubli-
ken. Jag tycker jätte-

mycket om Eva Dahlgren på alla sätt,
men hon kom ut 1995, ursäkta mig. När
jag gick ut offentligt så innebar det att de
första som ringde upp radion var nazister
som visste var jag bodde och skulle för-
följa mig med en yxa, och att folk kom
fram och skulle fimpa i min mat när jag
satt och åt på restauranger. Och det där
är inte så många jävla år sedan. Pensio-
nat Oskar blev till exempel barnförbju-
den, utan att den innehöll något våld el-
ler något sex och det var så sent som
1994. Jag fick ett qruisermeddelande
från någon 20-årig kille som skrev ”du
är bara en skrikig kärring. det är sådana
som du som gör att man skäms över att
man är homo”. Man tänker så här. lilla
vän, du är tjugo år, hade inte jag funnits
hade du inte funnits här idag. Lilla gum-
man, var tacksam för de skrikiga bögar-
na som varit före dig.

Roger Wilson
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WHAT’S UP, RICKARD?
HÖSTPREMIÄRER
MISS GAY & MR GAYS
LESBISKA ÖN

Rikard Engfors

Sverker Åström
I efterdyningarna av såväl mordet

på Anna Lindh som EMU-valet träffar
vi Sverker Åström i oktober 2003 i
hans ljusa fantastiska våning mitt i
Stockholm. Med utsikt över hela stan
kan han se ut över den huvudstad vars
land han tjänat i över 50 år. Yrkesverk-
sam 1939 till 1982 och därefter som ak-
tiv rådgivare och skribent i utrikespoli-
tiska frågor. Sverker Åström är ung-
domlig, nästan spjuveraktig och beredd
att snabbt leverera en skarp reflektion
över dagsläget. Han är också en man

som upprätthåller en
stark integritet. Att
locka fram spännan-
de detaljer om hans
stora vänkrets är en
omöjlighet – lyckligt-
vis!

När QX träffar
honom har han ”kommit ut” i en stor ar-
tikel i Svenska Dagbladet. Han har figu-
rerat i radions Efter tre och skall efter
vårt möte iväg till Radio Stockholm. 

Har du känt ett ökande tryck på

att komma ut?
– När jag var i tjänst tänkte jag ald-

rig på det, tanken var utesluten, svarar
Sverker Åström. Särskilt när fördomar
och lagstiftning var negativa. Då var det
inte ens en fråga om att komma ut. Men
nu har samhällsklimatet förändrats och
så har jag levt pensionerad under en
längre tid. Och för det tredje vet alla
människor om det i alla fall. Vänkretsen
och medierna har vetat och jag tyckte

inte det var någon me-
ning att hålla på det
längre.

– Det är nästan så att
hederligheten krävde
det, lägger han till. Och
nu känner jag mig näs-
tan lättad.

– Jag är inte för-
mäten att tro att detta
har någon större social
betydelse. Men ju flera
lite kända som kommer
ut, desto mer ofarligt
blir det för nya genera-
tioner att också erkänna
vilka de är och att säga

det till sina vänner eller offentligt om de
så vill. I någon liten mån kan sådana
förklaringar jag avgivit kanske under-
lätta för andra.

Jon Voss
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QX

SVERKERR ÄRR 
MRR GAYY SWEDEN

Jonas Gardell

”Man glömmer
snabbt hur attityden

till homosexuella
har förändrats”

”Jag vill inte
skapa fler för-
domar än de
som finns”

”Ju flera lite 
kända som 
kommer ut, desto   

mer ofarligt 
blir det”
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FAVORITER
IREPRIS
Till augustinumret plåtade vi under flera år 

några av gaykrogarna i Stockholm och 

gjorde filmaffischer av dem. Peter Knutson

och Christian Hagward har plåtat och 

samme Christian såg sedan till att bilderna

blev filmaffischer. Här är några av de 

mest lyckade och minnesvärda. 

Se fler på www.qx.se/xtra
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W E S T L I F E
WHERE WE ARE

NYTT ALBUM INNEHÅLLER ”WHAT ABOUT NOW”

En musikal om spel och kärlek på Broadway. Baserad på DAMON RUNYONS berättelse och karaktärer.

Musik och sångtexter av FRANK LOESSER. Manus av JO SWERLING och ABE BURROWS. 

Presenteras med tillstånd av JOSEF WEINBERGER LIMITED på uppdrag av MUSIC THEATRE INTERNATIONAL i New York.

Titta, läs och lyssna på nya opera.se. 

Framförs på svenska. Spelas 24 okt 2009–28 mars 2010. 

Biljetter 031-13 13 00, opera.se, hos SJ 0771-75 75 75,  sj.se/upplevelser eller 

i närmaste SJ Resebutik. GöteborgsOperans Restaurang 031-13 13 00.

”Det är 50-talskänsla för hela slanten.” GP”Mitt i prick.” DN

”Sång och musik i toppklass.” GT ”Lysande spelhumör.” SvD
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Let’s talk about sex
Små snoppar

I april 2003 skrev vi om grabbar med små snop-
par. Dennis har en snopp på 11 cm.

– Jag tycker att det är jobbigt när man sitter med
kompisar och pratar om någon de är intresserade av
och någon säger: ”Jag har hört att han har liten kuk”,
varför ska man springa runt och berätta sånt?  Han
fortsätter:

– Jag väntar in i det sista med sex. Jag vill att de
ska bli kära i mig först. Jag inbillar mig att de inte
bryr sig lika mycket om kuken då, berättade Christi-
an, 10 cm.

– Det gäller bara att hitta någon som vill ha mig
och min snopp. Jag vet ju att jag är ett kap! sa Johan
med 12 cm.

...Och stora!

Och i augusti 2004 QX snackade vi med några
killar som är väldigt välutrustade:

Filip, 27 år: Jag är 22 cm slak och 29 cm hård,
och det är i offentliga duschar som man är som mest
utsatt, folk tror att jag har ribba hela tiden. Och att
sätta på är i princip uteslutet, jag har bara lyckats
med två personer. Då fick jag använda en snusnäs-
duk att binda runt ballen för att markera hur långt
jag kunde köra in den.

Jocke, 32 år: När jag var runt fjorton så växte
det till ordentligt därnere och jag blev kallad hästku-
ken, det var jättejobbigt. Jag fick heller aldrig till det
med partners när jag var yngre, folk blev rädda när
jag visade kuken.

Trekanter

I maj 2006 skrev vi om två par som bjöd in en
tredje part i sängkammaren. Henrik och Janne be-
rättade att tanken på trekant kom efter tre års förhål-
lande:

– Det här kan vara ett sätt att behålla troheten i
ett förhållande och att slippa frestas till otrohet. Du
får det du vill ha och du får med dig din sambo.

Peter är tillsammans med Jacob sedan ett par
år och anser sig vara ”sexualliberal”. Han tror att
frestelsen att ha sex med andra än sin partner kan bli
väldigt stor i ett långvarigt förhållande. 

– Man blir inte bara attraherad av sin partner,
och hur kär man än är kan man ändå bli väldigt tänd
på andra. 

– En stor del av alltihop att man gör det som ett
team. Varje gång vi går ut tillsammans leker vi med

möjligheten och man känner sig nästan som att man
är singel.

Porrlegenden Jeff Stryker

I augusti 2000 intervjuade vi gayporrfilmsle-
genden Jeff Stryker som berättade att sex är den ul-
timata kicken och att han hamnat på rätt plats i livet:

– Sex är inte något intimt för mig, det är något

jag vill att alla ska ta del av. Jag finns här för att in-
spirera. Jag brukar inte ens onanera, jag vill ge allt
jag har på film istället. 

Porrstjärnan Brad Patton 

...har gjort kometkarriär i USA och i november
2006 berättade han allt i QX. Ronny Larsson brände
av frågor som: Finns det nåt man kan äta eller dricka
för att få bättre sprut? (”zinktabletter, och mycket vi-

taminer och mineraler”), Vad gör man om man inte
kan spruta under en inspelning? (”fejka, och använ-
da tvål och lotion”) och hur man bäst suger av? (”an-
vänd en genomskinlig tandställning så slipper man
vassa tänder”).

Fem pratar sex - Grabbarna

I QX november 2004 snackade vi sex med grab-
barna.  Carl, 18, har inte fattat det här med
passiv/aktiv och tycker att bögar är slampigare än
heteros (”vi kan gå in i ett förhållande bara sexet är
bra”). Thomas, 34, ser sex som en trestegsgrej:
Händer, mun & anal. 

- Ibland når man bara första steget och det är
skönt det med. Jag och min kille har varit tillsam-
mans i tre år och blir mer och mer Svensson. Lörda-
garna blir det mer analt liksom (skrattar). 

Dan, 23, ogillar när killar sätter kuken i
centrum (”ibland kan man känna att man har sex
med en snopp”), och Jimmy, 31, har svårt för ”klad-
det” efter sexet:

– Det är sällan man bara ligger kvar och kramas
som i romantiska heterofilmer. Man vill bara upp
och duscha eller torka av sig.

Genom åren har det blivit en hel del sexsnack i QX. 
Här har vi plockat små “teasers” från artiklarna som kittlade mest.
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tt ha liten snopp är ett accepterat problem för många men hur

är det om snoppen är stor. Det kanske betraktas som ett lyx-

problem, men faktum är att vissa killar lider av att vara stora

under gylfen. QX har träffat tre killar med stora snoppar; Filip 27,

bög, Abbe 27, bög och Jocke 32, bisexuell. 

Vad är egentligen att vara välutrustad?

Filip: Har man över 20 cm vid stånd räknar jag killen som välut-

rustad. Jag själv är 22 cm slak och 29 cm hård. Så man kan väl säga

att jag ligger en bra bit över snittet.

Abbe: Det sägs ju att 14-15 cm är medelstort och då är väl 18-20

cm stort. Jag tycker nog 19 cm och allt över det är välutrustat. Att jag

grundade en av storkukklubbarna på qruisern var bara en kul grej och

nu är det massor av medlemmar, sjukt att det är så intressant egentli-

gen.
Jocke: Jag vet inte. Vem kan avgöra det egentligen, men jag har

ju fattat att jag är större än andra så jag antar att är man över tjugo är

man välutrustad.

Är det viktigt att er partner är välutrustad?

Filip: Nja, jag vill nog gärna vara med killar som är större än

snittet. Både för att det är upphetsande med stora killar och för att han

har mer förståelse för hur det är för mig.

Abbe: Jag blir absolut mer upphetsad av en stor balle. Men sex-

raggar jag frågar jag alltid innan hur stor de har och sen avgör det om

han är aktiv eller passiv.

Jocke: Inte direkt, men det är kul med något att ta i och det är

faktiskt sant att storleken har betydelse.

Är man inte orolig att fokus bara hamnar på snoppen och in-

te på er som personer, många är väl bara ute efter en stor kuk?

Abbe: Klart det finns en risk för det och det har ju hänt att folk

bara frågar om kuken och då tröttnar man. Jag har lärt mig att se sånt

rätt snabbt.

Filip: Visst är det så, men nu är kuken i fokus på min sajt och då

är det den jag tar kontakt med egentligen. Jag har en annan sida på an-

nat håll där jag har personen Filip i fokus. Här vill jag främst komma i

kontakt med andra välhängda.

Jocke: Absolut. Men ju äldre man blir ser man igenom sånt och

nu kan jag hantera det. Det var värre när jag var yngre, när jag var

femton hade jag lika stor balle som jag har idag och hur hanterar en

ung grabb det? 

När fattade ni att ni var större än andra grabbar?

Filip: Det var i åttan tror jag. Jag fick öknamn som ormen och

slangen av de andra killarna i klassen. Det blev ju en grej som spreds

på skolan så folk visste ju. Det är ju i offentliga duschar man är som

mest utsatt, folk tror att jag går runt med ribba hela tiden.

Abbe: Det var när jag skulle ha sex första gången och killen jag

var med sa att jag var stor. Det funkade inte att sätta på första gången

men det gav sig senare. En del kan inte hantera en stor stake och blir

rädda. Då skippar man påsättandet bara, även om det är trist.

Jocke: När jag var runt fjorton så växte det till ordentligt därnere

och i åttan såg kompisarna det direkt. Jag tyckte det blev jättejobbigt,

inte nog med att man går igenom puberteten med alla svängar dessu-

tom blev man kallad hästkuken. Det var en extremt jobbig tid. Det

hände till och med att folk på bussen kläckte ur sig saker som ”den

skulle jag vilja ta på”. Hur känns det för en femtonårig grabb?

Hur funkar det med kläder och speciellt underkläder?

Filip: Tighta boxers med långa ben funkar för mig, då kan den

ligga efter benet lite tight.

Abbe: För mig är det inga problem eftersom jag är normalstor

slak. 
Jocke: Alltså, bulan syns alltid och den är svår att dölja men att

använda vita kläder är uteslutet och man måste alltid ha kalsonger

som håller kuken på plats.

Hur funkar det med sex?

Filip: Det är en av de trista sakerna. Att sätta på är i princip ute-

slutet, jag har bara lyckats med två personer, en kille och en tjej. Då

fick jag använda en snusnäsduk att binda runt ballen för att markera

hur långt jag kunde köra in den.

Abbe: Att sätta på funkar inte med alla men det får man ta. Men

jag kan aldrig tänka mig att bli ihop med någon som inte kan bli på-

satt.
Jocke: Kondomer är ett problem, man får använda Okeido som

täcker typ ollonet och halva ballen. Jag fick heller aldrig till det med

partners när jag var yngre och kunde aldrig experimentera runt. Folk

blev rädda när jag visade kuken.

Andra problem?

Filip: När man cyklar gäller det att den ligger stadigt så den inte

kläms mellan benen. Sen vill man ju inte att den syns hela tiden. På

mitt förra jobb i en klädbutik glodde folk konstant på skrevet, jag pal-

lade inte alla blickar och slutade. Nu jobbar jag på kontor istället. Och

jag runkar rätt mycket för att inte få ribba på jobbet, alltså i förebyg-

gande syfte.

Jocke: Jag runkar i duschen varje morgon för att undvika att den

reser sig under dagen. Givetvis händer det ändå men då har man i alla

fall försökt förebygga…

Ni visar alla ballen på qruisersidan, varför då?

Filip: Jag vill komma i kontakt med andra som är i samma situa-

tion som mig. Det här är det enda sättet att hitta andra i samma situa-

tion.
Abbe: Jag har den med på en bild, så jag är inte så inriktad på ku-

ken på min sida tycker jag.  Men jag vill att folk ska veta vad jag har

och tycker inte att det är genant att jag har fejset på andra bilder jämte

kuken.
Jocke: Jag står för vem jag är och känner för att visa kuken istäl-

let för ansiktet. Det är väldigt bra marknadsföring och man får många

brev. Sex kan man få väldigt enkelt bara genom att visa att man har en

stor kuk, det intressanta är att visa att man har en fungerande hjärna

också.
Går stor snopp i arv?

Filip: Min farsa har stor, hans bror och min kusin också. Men jag

har ju bara sett dom i slakt tillstånd. Och jag har klart störst av oss.

Jocke: Ja absolut. Båda mina bröder har stora. Precis som man

ärver ögonfärg och längd så kan man ju få en stor balle genom gene-

tik.
Kan man se på en kille om han har stor snopp?

Filip: Nej, det där tror jag inte på. Man ser det bara på bulan. Jag

har varken särskilt stor näsa, stora fötter eller stora händer. Jag är 187

cm, men jag har träffat killar som är bra mycket kortare än så som har

stora . 
Abbe: Nej, jag har korta fingrar och är inte speciellt lång. Jag

tycker nog mer att det verkar vara smala lagom långa killar som har

stora snoppar.

Berätta om en genant incident?

Filip: Jag spelade beachvolley en gång och slängde mig för att få

tag på bollen. Då gled ballen ut ur byxbenet inför alla. Det var inte

kul. Jag spelade dessutom basket förut men det fick jag sluta med, folk

hade så mycket kommentarer och glodde så mycket.

Hur gör ni på offentliga bad?

Filip: Jag kör med dubbla badbyxor. Mindre och tajtare under

och stora slappa över. Dessutom bär jag handduk så mycket som möj-

ligt och duschar alltid med badbrallor.

Det är inte så att jag undviker offentliga duschar men jag håller

mig lite mer i skymundan. Jag tränar tre gånger i veckan och då måste

jag duscha.

Jocke: Det väljer jag bort i störst möjligaste mån. Att duscha på

gymmet innebär för mig automatiskt att jag vänder mig bort och inte

visar mig.
Är man en bättre älskare med stor snopp?

Abbe: Nja, jag tror mer att det hänger på självförtroendet än på

storleken. Välhängda grabbar är nog mer säkra på sig själva och då

blir man en bättre älskare.

Jocke: Nej det tror jag inte men man har mycket gratis bara av en

stor balle. Men man måste använda den rätt också.

Vad säger ni om folk som kallar stor snopp ett lyxproblem?

Filip: Skitsnack, visst är det ballt att ha nåt rejält när man runkar

men att ständigt tänka på om den syns för mycket är inte kul. Dessu-

tom skulle jag gärna ha ett fungerande sexliv vilket män med riktigt

stora snoppar inte kan ha.

Jocke: Visst, men alla har vi problem av olika karaktär. Klart folk

som inte har ett stor balle inte fattar att det kan vara jobbigt.  Det

handlar om avund oftast, att ha en stor kuk är manligt och det som

verkligen definierar manlighet. Jag tycker att jag får mer respekt av

heteromän när de ser min bula. Den med störst balle får mest respekt.

Ronny Larsson

”När jag var yngre kunde jag 

aldrig experimentera runt. Folk

blev rädda när jag visade kuken”

Problemet med för stor snopp?
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Onani - Grabbarna

Alla har kul på egen hand. Vi snackade om
onani i januari 2008.

Markus runkar sällan utan att se porrfilm, Je-
sper brukar träffa andra grabbar för runkträff och
Martin kunde tidigare suga av sig själv (”när jag
var 17-18 var jag smal och mjuk i kroppen, men
det gjorde förbannat ont i ryggen efteråt”). Martin
tycker att det är konstigt att onani fortfarande är ta-
bu.

– Men vill man ha bort det tabut? Det är ju lite
det som är det upphetsande med att runka, att det är
lite förbjudet. 

Onanisnack med fem flator

Det som förvånade mig mest med det här re-
portaget var att det var så lätt att hitta intervjuper-
soner. Onani är ju något man helt enkelt inte snack-
ar om. För varför ska man snacka om det? Jag och
Ronny tyckte att ämnet borde lyftas just därför. Vi
ville öppna hemlighetens rum och ta reda på
bögars och flators onanivanor. Och vi hade inga
problem att få svar. Min intervju började så här:

Vi går rakt på sak. Hur ofta onanerar ni?
Nathalie, 27, Stockholm: Det varierar. I tenta-

perioder kan det bli 4-5 gånger per dag. När jag har
varit i förhållande har det naturligtvis blivit mindre.

Emma, 41, Helsingborg: Genomsnittligt ca 2-
3 gånger i veckan.

Sara, 26, Norrbotten: Beror på, men 3 gånger
i veckan blir det oftast.

Sofia, 27, Uppsala: Det blir lite infall då och
då, kanske en gång i månaden.

Camilla, 27, Solna: Vissa perioder kan jag
onanera flera gånger per dag. Jag är bara så kåt och
det är fantastiskt skönt att lätta på trycket då.

Samtalet fortsatte lika öppet och jag fick svar
på allt från hur länge man håller på till bra tips,
hjälpmedel, porrfilm, skavsår, att onanera med sin
partner och slutligen avslutade vi det hela med Em-

”Jag hade trekant på
Hultsfredsfestivalen 
med två andra tjejer”
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som killar. Att flatsxex är väldigt passivt, typ ”inget kan väl hända

mellan två tjejer”. 

Kickan: Att en har ”mansrollen” och en har ”kvinnorollen”. Att

flator inte knullar utan bara ligger och kysser och smeker varandra lite

grann. 
I bögsexsammanhang pratas det ofta om att vara aktiv eller

passiv, finns det någon motsvarighet för flator? 

Kickan: Absolut! Jag är aktiv, jag gillar mer att ge än att ta emot.

Kim: Jag är också hellre aktiv än passiv. Ofta byter man ju efter

ett tag eftersom det är svårt att penetrera båda två samtidigt. 

Anna: Visst kan väl bägge två vara aktiva samtidigt även om det

är ganska krångligt. Det smartaste är att byta roller. För mig är det

viktigt att kunna switcha, jag skulle aldrig vilja vara den som bara

blev påsatt till exempel.

Caroline: Jag är nog oftast den som tar emot, även om jag inte

ser mig själv som passiv för det. 

Hur ofta onanerar ni? 

Kim: Varje dag!

Kickan: Ofta. Ju mer sex man har, desto mer vill man ha. 

Anna: För tillfället är jag så pass tillfredställd så det inte behövs,

men när jag och min tjej är ifrån varandra har vi upptäckt tjusningen

med telefonsex. 

Vad gör de flesta tjejer fel i sängen (eller var man nu håller

till nånstans)? 

Kim: Att man inte pratar om vad man gillar. Kommunikation är

superviktig - men man ska ju inte prata för mycket. 

Petra: De är inte nog självsäkra. Och saknar kunskap om den

kvinnliga anatomin. Det är en myt att tjejer automatiskt skulle vara

bättre på att tillfredställa andra tjejer. 

Har ni haft trekant eller experimenterat på något annat sätt? 

Kim: Jag hade trekant på Hultsfredfestivalen med två tjejer. Det

var otroligt roligt och upphetsande och dessutom första gången jag

slickade en tjej. 

Caroline: Jag skulle vilja prova att ha sex med flera samtidigt,

men det verkar lite krångligt. Jag har alltid undrat hur sådana där situ-

ationer uppstår. Råkar man ligga 3 stycken i samma säng och så bör-

jar nån strippa liksom...

Petra: Jag har s&m-inspirerat sex ibland. 

Anna: Jag har också testat lite s&m. 

Kickan: Jag har haft både trekanter och fyrkanter. Ibland två tje-

jer och en kille, en gång var det jag och två killar. Det kan vara kul

men bäst är att ha sex med en tjej bara. 

Hur många har ni varit med?

Kim: 15 stycken, varav hälften tjejer. 

Kickan: Det är väl runt 50 tjejer och 50 killar, jag har ju inte räk-

nat precis.  Jag är bisexuell men homoemotionell. Jag skulle aldrig bli

kär i en kille, men det är okej att ha sex med en. 

Anna: 40 stycken ungefär. 

Petra: 40-50 stycken. Både tjejer och killar. 

Caroline: 20 tjejer och 10 killar. 

Pratar ni om sex med era kompisar? 

Kickan: Skitmycket! Jag gillar att snacka sex!

Kim: Min kompis sa nyligen till mig: ”Jag tror aldrig jag har hört

nån använda ordet kåt så ofta som du gör”. Så ja, vi pratar en hel del

om sex, ragg, var man onanerar och sånt. 

Caroline: Har man följt med nån hem från krogen eller blivit

uppraggad och haft sex så brukar jag och mina tjejkompisar prata om

det. En gång försökte jag prata flatsex med en bögkompis och han

blev alldeles chockad, han trodde inte att flator hade one night stands

eller KK.

Har ni haft KK?

Anna: Flera gånger. Då var det okej men såhär i efterhand kan

jag ju se att det ofta blir en ganska infekterad relation. En vill alltid ha

mer än vad den andra vill ge.

Kickan: Så länge ingen blir kär så funkar det väl. Ofta tycker jag

att det är svårare att ha ett KK-förhållande med en tjej en med en kil-

le.
Caroline: Ja, fast det blir aldrig som man tänkt sig. Jag försökte

verkligen med den här typen av förhållande efter att haft haft ett antal

mislyckade ‘vanliga’ förhållanden. Men det slutade förstås med att

jag blev kär och inte hon. 

Berätta om ert bästa sex?

Anna: Nyförälskelsesexet! Man har en massa energi och kan hål-

la på 24 timmar med ett par matpauser! Allting pirrar och man kan in-

te tänka på något annat. Men - på en annan skala är det när man kän-

ner sig trygg med sin partner.  Att vardagsknulla en söndagkväll är

skitbra! 

Petra: Jag håller med. Jag tycker att jag och min fru har ett fan-

tastiskt sexliv. Och det är absolut det bästa sex jag har haft med nån. 

Kim: När jag slickade en tjej till orgasm första gången. 

Kickan: Det var med en gift tvåbarnsmamma som jag följde

med hem från krogen. Hennes man var bortrest så vi gick hem till

henne. Hon var helt vild i sängen och gav sig verkligen hän och ville

prova allt. Dessutom var hon jättesnygg. 

Har ni några sextips till andra flator?

Kim: Våga leka och experimentera. Var inte rädda att testa ex-

empelvis analsex och sexleksaker!

Petra: Det är ni som sätter gränserna! Om man lever i en relation

är det ju perfekt att utforska olika saker och testa vad man gillar. 

Caroline: Förutsätt inte att alla lesbiska gillar samma saker. Alla

är olika och vissa kanske gillar att bli penetrerade medan andra aldrig

skulle kunna tänka sig det. 

Anna: Den unga generationen flator verkar väldigt kaxiga så jag

förmodar att de är det även i sängen. Samtidigt tror jag att det är vik-

tigt att vara ödmjuk och komma ihåg att kommunicera, annars blir det

aldrig nåt bra sex! 

Kim, Kickan,Anna, Petra och Caroline 

heter egentligen något annat.

“Hon var helt vild i sängen 

och gav sig verkligen hän och

ville prova allt. Dessutom 

var hon jättesnygg.”

Det var sommaren 1999 som butiken

Lovestore slog upp portarna på Bon-

degatan 6 i Stockholm. Sedan dess har

många flator och bitjejer besökt buti-

ken, som främst riktar sig till kvinnor

och deras partners. Här kan man hitta

dildos och sexleksaker från ledande

tillverkare, glidmedel, massageolja

och en massa annat kul. 

– Vi vill att Lovestore skall fungera

som en kraftplats, en plats som tillåter kvinnor att våga prova nya

saker, låta sig inspireras, kanske bara insupa den sensuella atmo-

sfären ett tag innan vardagen knackar på. Kan vi bidra till att

kvinnor vågar förverkliga sig själva är det underbart och därför

har vi skapat en sensuell, trivsam och inspirerande atmosfär i bu-

tiken, säger Carina som driver Lovestore. En annan populär sö-

derbutik är Afrodites Apotek som ligger på Katarina Bangata 17.

I Butiken som ägs av erotikpedagoken Ylva Franzén arranger

bland annat temakvällar och debatter på olika teman. Här hittar

man även ett stort urval av silikonstavar från Fun Factory, korset-

ter och underkläder, erotiska drinkar, feromonprodukter och

andra lustpreparat. 

År 2002 drog RFSL och RFSL

Stockholm igång sin fuckshopverk-

samhet för tjejer. Man kände att det

fanns ett behov hos tjejer inom hbt-

världen att prata om sex på ett enkelt

och lättsamt sätt. Killarnas fuckshops

är väldigt fokuserade på analsex och

hivprevention medan tjejerna pratar

om helt andra saker. RFSL:s Camilla

Haglund är ansvarig för fuckshop-

verksamheten för tjejer och enligt henne handlar det väldigt

mycket om att få igång snacket bland tjejerna; att det börjar pra-

ta om sex. Det är viktigt att fuckshopledarna har en avslappnad

inställning och kan säga 'fitta' och 'knulla' utan att det blir pin-

samt. Ämnen som brukar tas upp är 'hur ser fittan ut', lubrika-

tion och tips på hur man använder sexleksaker. Det blir även en

hel del snack i smågrupper om sånt som deltagarna själva vill ta

upp. Fuckshops har bland annat hållits under Stockholm Pride

och Sexdagarna på Stockholms universitet, men arrangeras

även om det finns ett tillräckligt stort intresse. Det går bra att

mejla till camilla.haglund@rfsl.se för att anmäla sitt intresse

om att delta i en fuckshop. 
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på att göra det med samma person livet ut lockar kanske inte.

Ämnet svartsjuka tenderar alltid att komma upp så fort man näm-

ner ordet trekant, och självklart har Henrik och Janne pratat igenom

den delen både innan och efter de haft sex med en annan kille. Och de

menar att alla kanske inte är redo för att ta in en ”gästartist” och vissa

par kanske aldrig kommer att klara av det:

– Det är svårt att föreställa sig hur det var innan man gjort det

och det blir väl sällan exakt som man tänkt sig. Men om man som vi

pratar mycket innan, och efter, varje tillfälle så tror jag att man under-

bygger svartsjuka och bygger upp en stark tillit oss emellan. 

När det gäller sexet så har killarna bestämt att de kör med säkert

sex när det gäller påsättningar, även om de slarvat någon gång. 

– En del vill bara tuta och köra utan gummi och då tänker vi att

om dom ligger med oss, hur många andra ligger dom inte med? Bikil-

larna frågar ofta om man är friska och då säger vi ja, men man skulle

ju lika gärna ha kunnat ljuga egentligen, säger Henrik.

Kommer ni att fortsätta ha trekant?

– Så länge killar vill ha oss så fortsätter vi nog, det är ett livs-

mönster helt enkelt. Jag skulle inte kunna tänka mig att leva utan det

om du frågar mig just nu. Vi älskar varandra och vill leva ihop och

trekantsbiten är bara en krydda, men en väldigt rolig och god sådan.

ÖRSTA GÅNGEN PETER hade trekant tillsammans med en partner

var för sju år sedan. Det var på en semesterresa utomlands som

han och hans pojkvän träffade en kille när de var ute och festa-

de. Men i det förhållandet blev trekanten en engångsföreteelse efter-

som pojkvännen var rätt svartsjuk och inte klarade av att Peter skulle

ha sex med någon annan än honom. Nästa kille som Peter var tillsam-

mans med var inte öppen för ha trekanter alls. Idag är Peter tillsam-

mans med sin nuvarande pojkvän Jacob sedan ett par år och de bor

tillsammans i Stockholmsområdet. Peter, som är runt fyrtio, anser sig

vara ”sexualliberal”, som han uttrycker det och redan innan han blev

tillsammans med sin nuvarande pojkvän diskuterade de hans syn på

sexuell flexibilitet i förhållanden:

– Jag har inte aktivt letat efter relationer där man nödvändigtvis

ska ha ett öppet förhållande, jag menar bara att jag är flexibel och ser

möjligheter för hur sexbiten i en relation kan fungera. Att man har en

viss öppenhet i ett förhållande betyder ju inte att allt är tillåtet och då

kom jag och min pojkvän fram till att det här med trekanter var något

spännande och roligt som vi ville testa. Och sedan vi blev ihop för

drygt två år sedan har vi haft sex ihop med en tredje kille fem-sex

gånger vid olika tillfällen.

Peter vill att det ska finnas öppningar för andra saker än att bara

ha sex med varandra inom förhållandet. Lösningen på det måste inte

vara just trekanter. Vissa par har ju andra sorters öppna förhållanden,

där man till exempel får ha sex utanför relationen utan att partnern är

med. Men trekanter är en lösning som funkade för honom och Jacob,

och inte nödvändigtvis passar alla förhållanden: 

– Det är väl delvis en mognadsfråga, något man kommer fram till

när man blir lite äldre och inte tror lika starkt på sådant som kärlek

vid första ögonkastet och evig trohet. Jag tror att frestelsen att ha sex

med andra än sin partner kan bli väldigt stor i ett långvarigt förhållan-

de och då kan man strula till det på ett sätt som inte går att reparera

om man väljer att gå bakom ryggen på sin partner. 

Peter och hans pojkvän har inte ett öppet förhållande utan håller

sig till att då och då ha sex tillsammans med en tredje part. Själva de-

finitionen öppet förhållande tycker han är ganska ointressant eftersom

den definieras annorlunda av olika människor:

– Det känns mer som att det är andra som ser på det öppna för-

hållandet utifrån och därigenom bildar sig en uppfattning om vilken

relation paret har. För självklart finns det regler även i ett så kallat öp-

pet förhållande och dom reglerna definieras annorlunda från par till

par. Vad ett par ser som öppet förhållande kanske inte ett annat gör. 

Peter menar att det finns många sidor av att som par ha en tre-

kant. Han tror att svartsjuka är det största problemet för många när

det gäller sex med en tredje part:

– Det är väl det som de flesta är oroliga för, hur man ska reagera

när man väl befinner sig i sängen och hur man känner när man ser ens

pojkvän ha sex tillsammans med en annan kille. Men om man på all-

var är väldigt osäker på hur man ska reagera eller känna så kanske

man inte ska ha trekanter. Vissa människor kanske det helt enkelt inte

passar. 
– Sedan är det ju allt det här med påsättning som kan vara proble-

matiskt för vissa. I många relationer är ju en mer aktiv och en mer

fredställa honom. Dom har haft samma kille ett par gånger men berät-

tar att det oftast handlar om ”engångsnummer”. 

På Qruiser finns det många sidor där det är par som söker en sex-

partner, väldigt få har bilder på sig själva och bara en handfull har bil-

der på sina ansikten. Henrik och Janne brukar vilja ha bild på killarna

de ska träffa innan de ses, men alla har inte och ibland träffar de killar

som de inte vet hur de ser ut:

– Tidigare krävde vi inte bild lika ofta, men då dök ju ”hej och

hå” upp och man var tvungen att säga nej. I och med att vi själva har

bild vill vi att dom ska ha det också. 

– Och det är inte svårt att få tag på en tredje person att ha sex

med som par, menar Janne. På sena fredagar och lördagar och sön-

dagsmornar är folk som kåtast och då är det väldigt mycket sexragg

på nätet. Att det är söndagmornar beror på att de som inte fick något

under fredag eller lördag är ute samtidigt som de som är bakiskåta.

Både Janne och Henrik har en gång var haft sex med en annan

kille utan att den andra parten har varit med, men det funkade inte alls

tycker Henrik:

– Vi har diskuterat väldigt mycket kring om vi skulle träffa killar

på varsitt håll. Men jag är rätt svartsjuk och skulle tycka att det var

jobbigt om jag satt på jobbet och hela tiden undrade vad Janne gör nu

och om han satt på nätet och raggade på en annan kille. Grejen för

mig är att man är fler och det är det som är upphetsande. 

Janne fortsätter:

– Henrik är mer svartsjuk än vad jag är medan det inte är lika

jobbigt för mig, men jag respekterar så klart detta.

Har ni även testat att vara fler än tre?

– Ja, vi har träffat par men det var inget bra, säger Henrik. Par

borde egentligen vara det ultimata eftersom man kan träffas och um-

gås, äta middag och sen ha sex ihop, det blir mer upplevelse av det. Vi

har träffat några par som vi har testat med men sexet har försvunnit

och vänskapen bestått. Det blir ju faktiskt lite konstigt att ha sex ihop

när man är goda vänner. Jag vill gärna tro att det ska funka men det

gör inte det. Samtidigt är det fler viljor som ska tas hänsyn till. Och

det är dessutom en risk att det egentligen bara blir partnerbyte och det

är ingenting jag gillar. Då försvinner den här grejen med att man är

flera. Då blir det att två ligger här och två ligger där.

Sedan killarna hade sin första trekant har dom träffat en rad olika

killar. Ibland är det ett år emellan och ibland några veckor. De menar

att det är mycket som spelar in för hur ofta det blir, om man är ledig

och känner sig mer avslappnad, om man har någon som man träffar

ett par gånger som det funkar bra med, och så vidare.

Men när man en gång har börjat träffa andra, känns inte sex

mellan bara er två tristare då?

– Nej, det tycker jag inte, säger Henrik. Vi har bra sex i alla fall

och jag kan snarare känna att vårt sexliv får en kick efter att vi har

träffat en kille. Det är upphetsande och man lever ju på tanken och på

fantasierna. Det är bara det där lilla extra man behöver ibland.

De känner flera bögpar i sin bekantskapskrets som då och då har

trekant. Vissa har dom pratat med och andra har de trillat över via nä-

tet eller hört om på omvägar. Henrik menar att många gärna skulle

vilja prata om det men att man inte säger det rakt ut utan att man

snuddar vid ämnet när man ses men inget konkret kommer fram. 

Tror ni att det här med att ta in en tredje part är en lösning

på att man inte ska tröttna på varandra?

– Ja, det tror jag, säger Henrik. Det kan vara ett sätt att behålla

troheten i ett förhållande och att slippa frestas till otrohet.  Du får det

du vill ha och du får med dig din sambo. Men det här är nog en lös-

ning som just bögar kanske föredrar och gillar. Det är nog inte så

många straighta par som det skulle funka för, där skaffar man barn,

hus eller gifter sig. Men jag vet inte. Det där är en ren gissning. Des-

sutom har ju män överhuvudtaget en större sexdrift och för man sam-

man två män så kan ni ju räkna ut vad som händer (skrattar). Vi sepa-

rerar kärlek och sex på ett annat sätt, och sex tror jag mer ses som en

praktisk sak. Man är kåt och man behöver knulla, punkt. Och tanken

tt skriva en artikel om par som har trekanter och då och då

bjuder in en tredje part till sängkammaren är inte det lättaste.

Trots anonymitet vill få ställa upp, även om alla vi tillfrågat

tyckte att det var en bra idé att skriva om det. Vi har i alla fall mött

Janne och Henrik, ett par som har trekant med andra grabbar då och

då. Dessutom har vi träffat Peter, en kille som emellanåt ser till att

krydda sitt och pojkvännens sexliv med en ”gästartist”...

Henrik och Janne bor i en mellanstor svensk stad en timmes

tågresa från Stockholm. De har varit tillsammans i nästan tio år och

tanken på att ha trekant tillsammans med en främmande kille föddes

efter tre års förhållande.

– Vi hade väl pratat om det ett tag och sen blev det bara av. Jag

minns inte riktigt hur det började, säger Janne och skrattar.

Janne och Henrik kom båda ut som homosexuella relativt sent

och ingen av dem hade haft några längre relationer med andra män då

de gick in i det här förhållandet. De minns att de stämde träff med en

kille i RFSL-lokalen i stan och att det första trekantssexet inte var

särskilt bra. Men för Henrik var det en kick att se Janne ha sex med

den här andra killen. 

– Jag tror att det funkar för att vi båda två är med på det. Det är

dubbel njutning att se sin partner njuta samtidigt som man själv har

skönt. Och så är det spännande att träffa en ny sexpartner, precis som

när man var singel. 

Henrik och Janne har en gemensam sida på Qruiser som många

skriver. På sidan skriver killarna att dom är ett par som söker en kille

att ha sex med gemensamt och det brukar droppa in ett förslag om

dan, både från singlar och par. Det är oftast Henrik som knyter kon-

takterna eftersom han oftare sitter ute på nätet och loggar in på parets

gemensamma sida. Han chattar lite med olika killar och brukar sen

vilja prata lite mer i telefon innan han träffar killen för att kolla hur

seriös han är. Sen är det oftast Henrik som bestämmer träff med killen

och går och möter honom på en bestämd plats:

– Vi har gjort så här eftersom ingen av oss har löjligt smal smak

och jag vet ungefär vilken typ av killar Janne gillar. 

Janne brukar istället logga in på sin egen sida där han har bild

och han skriver att han har sambo.

– Men jag kan ragga via den och berätta att jag är sambo och att

vi båda är intresserade av att ses. Däremot är folk är ju inte lika direk-

ta på en sådan sida.

Killarna har även sökt sexpartners via RFSL-chatten men då bru-

kar dom kolla om killen finns på Qruiser och på så sätt försöka få en

bild av hur han ser ut. Men det är inte bara nätet som gäller, killarna

har även träffat grabbar ute när de varit på klubb. Och Henrik har

även hittat killar på andra platser: 

– Jag träffade en kille i gymmet en gång, i duschen. Då tränade

Janne fortfarande och jag kände att den här killen vill jag bara ha och

vi fick ögonkontakt i duschen (skrattar). Så jag sprang ut och sa att

jag träffat en kille som vi borde ha sex med. Och Janne var med på

noterna, så jag och den här killen gick hem ihop och drack vatten, sen

kom Janne och så hade vi sex. 

– Henrik möter som sagt oftast upp killen ute någonstans men

han nobbar aldrig killen utan att Janne fått träffa honom, för helt sä-

ker kan man aldrig vara, säger han och skrattar. Dessutom säger sig

Henrik vara mindre kräsen än Janne och det är oftare han vill ha kil-

len de träffar. En gång funkade det bra mellan mig och killen,och Jan-

ne ville inte. Då blev jag väldigt frustrerad (skrattar):

– Vi träffas nästan alltid hos oss eftersom killen många gånger in-

te kan ta hem killar. Han kan ha flickvän eller familj, så oftast träffas

vi på en neutral plats och säger hej sen går vi hem hit. Många vill ju

inte gå hem till två främmande killar utan att först ses på en offentlig

plats, säger Henrik.. 

Hur många av dom ni träffar upplever ni är bikillar som le-

ver straight?

– Ja, det är inte alltför få, femtio procent kanske. Det är många

bikillar som träffar par eftersom de tycker att det är bekvämt. De re-

sonerar väl som så att paret inte blir kär i en, är lika angelägna om

anonymitet och kanske inte knullar runt lika mycket och därmed

kanske de tycker att risken att smittas med en könssjukdom eller hiv

är mindre. En gång träffade vi till exempel en man som hade fru och

barn. Han tillhör en sån som finns som heterosexuell på Qruiser och

bara söker tjejer men sen blir klockan elva på kvällen och folk börjar

bli kåta då kommer ett litet mejl… berättar Janne.

Det optimala är att träffa samma kille under en längre period ef-

tersom han lär sig vad Janne och Henrik gillar och de lär sig att till-
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passiv, och en tanke för många kan vara att man inte vill se sin partner

bli knullad av någon annan eller att man är rädd för att han ska tycka

det är skönare än om man själv sätter på honom eller om den tredje

killen har större kuk. Ja, allt kopplat till själva påsättningen. Folk har

nog mycket hang-ups kring det och det kan skapa laddningar. Det är

viktigt att man säger vad man funderar över innan så det inte blir en

överraskning när ens partner blir påsatt av någon annan och ser ut att

njuta av det.

Och det är just det här med att snacka igenom vad man tänker på

och hur man eventuellt skulle kunna reagera som är viktigt att tänka

på innan man väl bjuder in en tredje part till sängkammaren menar

Peter. Han berättar att han och Jacob har en så pass bra relation att

dom snackar om det här som en kul grej och att de numera känner va-

randra så pass bra att de vet hur de känner och vad de vill med det här.

Svartsjukebiten har aldrig legat för honom utan han känner snarare att

han och Jacob är ett team och att deras relation fördjupas av att ha sex

tillsammans med en tredje kille. 

– Vi brukar ha trekanter när vi känner oss väldigt ”sexuella” och

det verkligen fungerar mellan oss. Sexualiteten i en relation går ju

upp och ner och vi har bara trekanter när det är riktigt bra i relationen

och vi känner för att uppleva något nytt på det sexuella planet.

En annan aspekt av att som par ha sex med en annan kille är vad

Peter menar har med prestation och marknadsvärde att göra:

– Tänk dig att ni är två killar som stöter på en tredje kille ute på

krogen. Då kan det ju lätt hända att han blir mer attraherad av en av er

och den som hamnar utanför känner sig mer eller mindre nobbad. Hur

tar man det om man är den som inte hamnar i fokus? Är man medve-

ten om att det kan hända? En del människor kan inte ta den nobben

och kan känna sig utanför om en av parterna får mer uppmärksamhet

av den tredje killen. Jag blir däremot snarare mer upphetsad om nå-

gon blir väldigt tänd på min pojkvän men det handlar ju om att jag

varken är svartsjuk eller särskilt osäker på mig själv.

Peter och hans pojkvän har ibland träffat den tredje killen på ute-

ställen, och gemensamt raggat upp honom. Men att däremot gå ut på

egen hand och ragga hem killar gör dom inte…

– För oss är det här med trekanter en ovanlig sak som vi har vid

enstaka tillfällen. Och det är en stor del av alltihop att man gör det

tillsammans, som ett team. Varje gång vi går ut tillsammans leker vi

med möjligheten och det tycker jag är väldigt stimulerande. Man kän-

ner sig nästan som att man är singel, vilket gör det mer spännande att

gå ut.
Det finns många uppfattningar kring trekanter och hur detta fun-

gerar. En föreställning är att om man en gång har börjat ha sex med

en tredje part så är det svårt att sluta, eller att man till och med fort-

sätter att ta in ännu fler ”gästspelare” mellan lakanen. Men Peter me-

nar att det där är en förvrängd bild, för de flesta är det ingen ”ond spi-

ral” man hamnar i:

– Jag uppfattar mig själv som en balanserad person och känner

inte alls igen det där. Bara för att man äter en ovanlig maträtt någon

gång ibland betyder ju inte det att man vill äta den jämt. Ungefär som

att ”jag kan inte äta pasta längre för jag äter gåslever ibland”. För mig

är det en absurd tanke att man skulle hamna i något slags neråtgående

spiral av sexmissbruk och längtan efter mer och mer avancerade gre-

jer.  Det handlar bara om att folk är rädda för sin egen sexualitet och

inte vågar testa något nytt. Utgångspunkten för att testa att ha trekant

som par, måste ju vara att man först och främst älskar varandra och att

trekanter bara är en krydda som gör sexlivet lite omväxlande ibland.

Hur man går till väga om man som par snackat om att bjuda in en

tredje part i sängkammaren varierar och precis som många andra har

Peter och hans pojkvän en sida på Qruiser som de använder sig av för

att komma i kontakt med killar. Tio nya mejl i veckan brukar trilla in

från killar som är intresserade av att ha sex med paret:

– Vi har träffat ett par killar på nätet och några killar ute på stäl-

len, och då oftast utomlands. Och någon kille har varit en person som

jag redan känner, gamla älskare helt enkelt, som jag anade skulle vara

intresserade. Killarna som hör av sig via Qruiser träffar jag alltid ute

på stan först. Jag brukar träffa dom vid ett separat tillfälle för att

snacka lite och se hur det känns. Sen pratar vi om när det skulle funka

att ses ihop med min kille. Vi träffas alltså inte först och går därefter

hem och har sex alla tre. Det finns ju massor av killar som bara tycker

om att snacka och inte vill när det kommer till kritan. Sen finns det

dom som inte är det dom utger sig för att vara, och då tror dom att

man säger ja bara för att man är så kåt och villig att se genom fingrar-

na när man väl träffas. Men det funkar inte och då är det bra att ses in-

nan.
Eftersom Peter och Jacob bor i Stockholmsområdet finns det all-

tid i bakhuvudet om att folk ska få reda på vad de gör i sängkamma-

ren och snacka. Peter är medveten om att det skvallras, i Stockholm

mer än någon annanstans menar han: 

– För mig är det viktigt att det här inte kopplas ihop med min

identitet, lite ”där är han som har trekanter”. Det är klart att jag inte

vill att människor jag inte känner ska snacka om det här men det är ju

inget man styr och sånt här skvaller går ju alltid. Man får gå på mag-

känsla när det gäller killarna man träffar. Och vi träffar nästan bara

killar som inte är så insyltade i gayvärlden. Det vore väldigt osexigt

med en kille som man har sett på Torget sedan tio år tillbaka plötsligt

låg i sängen liksom.

Peter har nästan inga nära bögpolare som lever i förhållanden och

vet inte om det är vanligt att gaykillar som har förhållanden har tre-

kanter med andra killar:

– Men min bild är att det har blivit mycket vanligare och att fler

och fler par testar att ha trekanter. Utomlands har det alltid varit van-

ligt, till och med under värsta aidsepidemin. Och i större städer är det

ju rätt vanligt att man har en större sexuell frihet även om man lever i

par, att man går på träffas och har trekanter, går på bastuklubbar och

darkrooms och sånt på egen hand utan att det är en grej.  I Stockholm

och Sverige är vi betydligt mer reserverade för sexuell frihet inom re-

lationer.
Han menar att säker sex är givet när man involverar påsättningar

med andra grabbar än ens partner och att den enda direkta regel de

har när dom träffar en kille och har sex med är ”safe sex”:

– Men det kanske är så självklart att man inte behöver nämna

det? Visst, vi har oskyddat oralsex, men det har väl nästan alla idag?

För om man tänker sig att Jacob och jag hade varit singlar så kan man

anta att vi hade haft sex med x antal personer under ett år på det sät-

tet. Nu är vi ett par och då minimerar vi riskerna i och med att vi

kommer i kontakt med så få personer. Det där var inget som oroade

oss som singlar så varför skulle det oroa oss nu?

Då och då hör man påståenden om att bögar är lösaktiga och

inte klarar av trohet. Är det här en bra lösning för bögar? Att ha

ett fungerande förhållande och samtidigt få ligga med andra?

– Alltså, heterosexuella är ju generellt bättre på att få förhållan-

den att fungera. Men det beror ju på att dom redan i sandlådan börjar

det här med att vara tjej och kille, en slags träning på någon slags två-

samhet. Homosexuella kommer igång mycket senare med den typen

av sociala kontakter och utvecklar andra sätt att ha relationer. Och

flyktigare sexuella kontakter och trekanter är vanligare i den homo-

sexuella världen och vi blir nog bättre på att hålla igång den typen av

sociala kontakter ..

Tror du att trekanter är ett sätt att få bögförhållanden att

överleva?

– Ja, jag tycker det. Det kan låta oromantiskt eller cyniskt för vis-

sa människor men jag tror att det är ett faktum att män funkar på det

sättet. Att man inte bara blir attraherad av sin partner och hur kär man

än är kan man ändå bli väldigt tänd på andra. Man lever trots allt bara

en gång, så varför ska man avstå från vissa frestelser hela tiden? Det

är ungefär som att banta, det är lättare att hålla diet om man får unna

sig någonting ibland. Det är alltså lättare att vara trogen om man träf-

far en tredje person ibland, tror jag. Jag är en person som vill ha om-

växling, även i sängen och det här är ett kul sätt att få variation.

Ronny Larsson

”Jag tror att frestelsen att ha sex

med andra än sin partner blir väl-

digt stor längre fram i ett lång-

varigt förhållande och då kan man

strula till det på ett sätt som inte

går att reparera om man väljer att

gå bakom ryggen på sin partner”
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”Självklart finns det regler även i ett så 

kallat öppet förhållande och dom reglerna

definieras annorlunda från par till par”
FÖRSTA
GÅNGENFyra tjejer berättar om hur det var att 
förlora oskulden till en tjej, om lyckoruset och om rädslan för att inte duga.i har sjunkit ned i soffgruppen efter foto-graferingen och nervositeten ligger i luf-ten. Jaha, hur börjar man det här tänker

jag? Efter en harkling kör jag direkt på första frå-
gan. 

När var första gången ni hade sex med en
tjej och när kom ni ut?Ewa: Båda delarna hände 2001. Camilla: För mig var det 2002. Elin: 1998. Jag kom ut när jag skulle gå i pa-

raden på Europride, det var helt fantastiskt att mö-
tas av en hel regnbågskavalkad!Mia: Första gången var 1998 och jag kom ut

för min mamma samma år. Då visste jag inte att
min bror var gay, men det visste mamma och hon
blev helt hysterisk. Jag berättade inte för pappa och
resten av omgivningen förrän jag blev sambo med
en tjej för tre år sen. 

Hur medvetna var ni om att ni gillade tjejer
innan ni det hände?

Ewa: Jag hade nog vetat om det länge, men
det var först när jag flyttade hemifrån som jag er-
kände det för mig själv och berättade för mina vän-
ner. 

Camilla: Jag var intresserad av tjejer redan i
gymnasiet, men jag var med killar. Troligen mest
för att man som tjej socialiserats till det. Elin: Jag och min bästa kompis experimente-

rade ganska mycket på mellanstadiet. Jag tänkte
inte så mycket på det då. Jag visste så pass mycket
att det inte ansågs vara helt normalt, men vi moti-
verade det med att det stod om det i Kamratposten
och att det därför var helt ok. Mia: Jag var kär i en tjej under hela högstadi-

et, men hon nappade inte, hon var straight. Ingen
visste att jag kände som jag gjorde, det tog tid in-
nan jag vågade erkänna det för mig själv.Berätta mer om första gången.Vem var

det? Var hände det?
Ewa: Jag var superintresserad av en tjej som

jag träffade på nätet, på Sylvia. Det hände hemma
hos henne, hon fyllde år och hade fest. Hon var en
erfaren flata, jag ljög för henne och sa att jag hade
gått hela vägen med en tjej tidigare. Jag var rädd
att hon skulle fly annars. Men det gick alldeles ut-
märkt trots att det var första gången!Camilla: Jag träffade henne genom Qruiser.

Vi skrev till varann, inte flirtigt eller för att ragga,
utan mer som kompismail. När vi träffades klick-
ade det ganska omgående. Efter en kort tids dejtan-
de hade vi sex, hemma hos henne… Elin: Jag hade ett slags öppet förhållande med

en klasskamrat på gymnasiet. Jag var jättekär i
henne. Vi stack till Köpenhamn på höstlovet i två-
an. Lånade en lägenhet och hamnade på vardags-
rumsgolvet... 

Mia: Jag var också i Danmark när det hände.
Det kom fram en tjej till mig på Ströget och gav
mig en ros och frågade om vi kunde ses senare. Jag
blev chockad eftersom jag inte trodde att någon
kunde se att jag var gay. Samtidigt var jag väldigt
nyfiken och det ledde till hångel på Rådhusplatsen.
Nästa dag träffades vi igen, hemma i tjejens lägen-
het. Vi började i soffan, sedan hamnade vi i säng-
en...

Hur kändes det första gången, var det ett
stort steg? 

Elin: Det var ett jättestort steg. Dels inför om-

givningen och dels för att jag var ung. Det var en
aha-upplevelse, jag var helt euforisk. Jag skrev fle-
ra sidor i min dagbok om hur häftigt det var, om
hur fantastisk hon var. Det kändes befriande efter-
som jag mötts av fördomen att man inte är homo
förrän man haft sex med någon av samma kön.

Ewa: Sexet är inte det viktigaste utan att man
dejtar och tycker om varandra. Omgivningen ska
ju ändå inte veta något om mitt sexliv.Camilla: Det fick mig att inse att det var så det

skulle kännas, och inte som det hade känts med
killar tidigare. Så här i efterhand förstår jag att jag
aldrig tänt på män. 

Ewa: Killar var man med för att man skulle.
Det var som en befrielse första gången med en tjej. 

Mia: Det kändes jättebra första gången, jag
var lyrisk, men det är klart att det var ett stort steg.

Var det nervöst?
Camilla: Ja, jag visste ju att det inte funkade

med killar, och jag tänkte: ”Vad gör jag om inte det
här känns bra?” Men jag var inte så orolig, det var
nåt som jag ville och den första nervositeten släpp-
te rätt snabbt. 

Mia: Jag var nervös, hon hade varit med massa
tjejer, jag hade inte varit med nån. Jag visste inte
vad jag skulle göra, jag kände efter vad jag själv
gillade. 

Ewa: Det var pirrigt när jag åkte till hennes
fest, när jag satt på bussen. Hon hade varit med tje-
jer tidigare, en annan fick gissa sig fram, men det
gick. 

Elin: Jag var nog inte främst nervös, jag hade
längtat efter det så hemskt länge. Jag ville nog
mest att det äntligen skulle bli av nån gång. Var det något speciellt som ni oroade er

för?
Mia: Att det inte skulle fungera, att hon inte

skulle tycka att det var skönt.Ewa: Att man skulle få hoppa på bussen där
direkt på natten. Det är ju ändå en bit mellan Jön-
köping och Borås. (skrattar)Camilla: Jag var rädd för att jag skulle göra

nåt katastrofalt fel. 
Elin: Att jag skulle vara dålig. Kom ni?

Camilla: Ja!
Mia: Ja, jag också.Ewa: Ja ja!

Elin: Nej. 
Kom hon?
Camilla: Ja… om jag inte minns helt fel så

tror jag faktiskt att hon gjorde det!Mia: Yes! Det gjorde hon!Ewa: Ja, det gjorde hon! Elin: Jag vet faktiskt inte.  Hade ni sex med henne igen?Ewa: Jag blev kvar! (skrattar) Jag sjukskrev
mig från jobbet i några dagar! Jag var ihop med

”Jag var nervös, hon hadevarit med massa tjejer,jag hade inte varit mednån. Jag visste inte vadjag skulle göra”
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Ewa i svart pumatröja,Elin med halsband,Camilla i svart kavaj,
Mia i grå tröja

henne i några månader.Camilla: Vi träffades en kortare tid.Elin: Ja, vi kallade det för ett öppetbisexuellt förhållande. (skrattar) Detfortsatte tills efter gymnasiet, i tre år,sen tyckte jag det fick vara nog med detdär öppna. 
Mia: Jag träffade henne två eller tregånger när hon kom till Sverige, menjag kände att jag inte riktigt vågade varamed henne på grund av reaktionernahemma, så jag gjorde slut. Hade ni varit med killar innan,och var ni det igen efteråt?Mia: Jag var inte med någon innan.Efteråt kände att jag var tvungen att pro-va med en kille, det var mycket minaföräldrar som påverkade mig. Jag blevsambo med en kille i London. Vi hadesex tre gånger på ett år. Sedan tog detslut. Jag försökte med killar efter detockså, men det funkade inte.Ewa: Jag hade haft sex med en killeinnan. Jag har inte varit med någon somdefinierar sig som man efteråt. Camilla: Jag levde med kille i tvåår och när det tog slut försökte jag dejtakillar. Efteråt har jag bara varit med tje-jer. 

Elin: Jag hade varit med en kille engång, mest för att få det gjort. Mellan 20och 24 levde jag uteslutande som lesbi-an. Nu håller jag på att utröna om jagkan bli attraherad av män och om jagkan bli kär i dem. Jag har aldrig varit

tillsammans med en kille, men jag harhaft många flickvänner. Sex för mig ärfortfarande främst sex med tjejer, alltannat känns ganska konstigt.Har ni några tips för tjejer somhar sex med tjejer?
Elin: En missuppfattning är att mansom tjej ska veta vad en tjej tycker om.Ewa: Den föreställningen ska bort!Tjejer funkar jätteolika!Camilla: Lyssna och fråga.Mia: Känn av vad hon gillar, hurhon reagerar på olika saker. Elin: Det är viktigt att man har kuloch får skratta.

Camilla: Var lyhörd, då märkerman vad som känns skönt och inte.Elin: Det finns en föreställning omatt tjejsex är avancerat, men enligt enundersökning är det bara en tredjedel avalla flator som använder dildos ochandra leksaker. Om man går hem ochhar sex med en tjej första gången kom-mer hon troligtvis inte dra fram leksak-slådan. 

Camilla: Det du säger nu är jätte-viktigt. Sexet ska inte vara kravfyllt, dåblir man rädd. 
Elin: Ett annat tips är att läsa omdet och se på film. Böcker som ”Stjärnorutan svindel”, ”Kyssa sammet” och”Purpurfärgen”. Mian Lodalens böckeroch Jeanette Wintersons. Och ”MeaCulpa”, fast den är ju hemsk, ingen attbörja med. (skrattar) Och filmer som

”Fucking Åmål” och ”Fire”. Mia: ”Stjärnor utan svindel” är näs-tan ett måste, och ”Kyssa sammet” somfilm (”Tipping the velvet”) rekommen-derar jag varmt. 
Camilla: ”Låta sig hända” har jagläst flera gånger och jag gråter varjegång. 

Ewa: På Qruiser finns det klubbarsom tipsar om böcker och filmer. Hur var det att komma in i gay-världen?
Ewa: Det kom fram tjejer till mig

på Tip Top och frågade vad jag gjordedär, de sa att jag inte var flata. Camilla: Innan jag kom ut upplev-de jag homovärlden som isolerad, somsluten. Hur skulle jag komma in?Elin: En kvinna kom fram till migpå Pride och sa: ”Vad gör du här, du hörinte hemma här.” Jag var 17 år, hadelångt hår och säkert kjol också. Men jagtycker att det blivit bättre nu, det är merblandat i både stil och åldrar. Mia: Tjejen jag blev sambo med togmed mig till Uppsalas enda gayklubb.

Jag tänkte att alla skulle vara klädda ilack och läder, men det var ju bara vanli-ga människor där. Jag har aldrig haftnågra problem vare sig där eller på klub-bar här i Stockholm. 
Vad har kläder och frisyrer förbetydelse?

Elin: Utanför flatklubbsvärlden ärdet lättare att bli igenkänd som flata omman har kort hår, det blir enklare att flör-ta med tjejen på bussen.Camilla: Så är det nog. Jag har denstil som jag alltid har trivts i. Under en

period försökte jag vara mer tjejig, jaghade långt hår och klädde mig mer femi-nint. Nu när jag är öppen har jag den stiljag har. Jag har inte kort hår för att jag ärflata, utan för att jag är den jag är. Mia: Jag är konservativt klädd påjobbet, men när jag är ute på klubb körjag ofta med ”flatstil”, baggybrallor ochlinne. Jag trivs i det, och det är lättare attdansa i.

Vad vill ni säga till dem som vill,men som fortfarande inte har varitmed en tjej?

Camilla: Våga. Låt dig inte hindrasav din rädsla, du behöver inte vara oro-lig.

Elin: Ta initiativ, det är bara att kö-ra, det kommer falla sig naturligt. Tyck-er man att man får vibbar från nån så fårman förmodligen det. Ofta går man ochväntar för länge. Jag har aldrig hört talasom att det skulle gått katastrofalt dåligtför nån.

Camilla: Våga acceptera det dukänner. Jag hade velat komma ut långtlångt mycket tidigare! Jag hade önskatatt jag hade vågat flörta med den där tje-jen i gymnasiet. 
Ewa: Det viktigaste är att mankommer ut för sig själv. Efter det kom-mer det automatiskt. 

Mia: Att stå för det man känner ochinte hämmas av andras åsikter. Det är in-te deras liv, utan ens eget liv, och manska leva på ett sätt som gör att man mårbra.

Magda Gad
Ewa Rees, 29, bor i Märsta medsambo och är mammaledig. CamillaBerg, 31, är singel, bor på Södermalmoch studerar till socionom. Elin Bäck-ström, 25, är singel, bor i Solna ochskriver C-uppsats i engelska. Mia Loin-der, 25, är singel, bor i Uppsala och ärjurist. Heter på Qruiser: Ewa (Izmaya),Camilla (Millan), Elin (Onomatopoeia),

Mia (Mians).

”Det var en aha-upplevelse, jag var helt euforisk. Jag skrev flera sidor i min dagbok om hur häftigt det var,om hur fantastisk hon var”
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Kickan: Jag tycker de så kallade lesbiska avsnitten i straight porr

är urtråkiga, då är ren heteroporr mer upphetsande. Jag har sett en rik-

tig flatporrfilm, men den var tyvärr också trist. 

Slicklappar existerar ju  - men hur vanligt är det egentligen

att ha säker sex om man är flata. Skyddar ni er?

Anna: Jag har varit på en “säker sex”-kurs för flator så jag har

faktiskt sett dom - och ”diskhandskarna” som hör till! (Skrattar!)

Men jag har aldrig testat att använda vare sig det ena eller det andra. 

Kim: Jag har aldrig skyddat mej med en tjej. Risken är så pass li-

ten, dessutom är jag allergisk mot latex. Dessutom är slicklappar dyra

och svåra att få tag på. 

Kickan: Aldrig! Jag har uppfattningen att det är väldigt få flator

som skyddar sig. 

Caroline: När jag var i USA var det faktiskt en tjej som föreslog

att vi skulle använda slicklapp. Men det blev aldrig av. 

Hur ofta vill ni ha sex?

Kim: Varje dag! Flera gånger vissa dagar! 

Caroline: Minst en gång i veckan. Fast så blir det ju sällan. 

Petra: Det går i perioder, ibland vill jag jämt. 

Är det viktigt att få orgasm? 

Anna: Det där är svårt… Vissa gånger är det jätteviktigt, ibland

är jag superego och det är målet när jag har sex. Andra gånger är det

viktigaste att ge den man har sex med orgasm.

Kim: Nej, men desto bättre om jag ger henne det. Jag har inte

riktigt lärt mig att ta för mig själv än, men jag håller på och lär mig. 

Kickan: Inte jätteviktigt, det är mer en bonus, Däremot tycker

jag att det är viktigt att det går för den jag är med. 

Caroline: Absolut, men jag tror att det skulle kännas lite kymigt

om bara jag fick det och inte det jag har sex med. 

Vilken är den största missuppfattningen om flators sexliv? 

Anna: Att två tjejer inte kan knulla, att vi har nåt slags ”klapp på

kinden-sex”. Eller att det enda två tjejer kan gör är att ligga och gnida

sig mot varandra. 

Petra: Att det är obefintligt!

Kim: Att vi bara skulle ha förspel och inte ha lika mycket sexlust

Anna: Det är helt okej, inget negativt utan bara vanligt vardags-

sex. Lever man i en relation så blir det ju mycket sånt - man kan inte

ligga på topp jämt! 

Kim: Tråkigt hetero-svenssonsex - inte lesbiskt sex! Det är sä-

kert en man som kommit på det uttrycket för att få tjejsex att framstå

som ofarligt, fint och sött. 

Caroline: Det tror jag också. Det är ett sätt att få tjejer att verka

lite mjuka och veka. Men jag gillar att använda massageolja med va-

niljsmak! Haha! 

Kickan: Att man säger att man älskar istället för att knulla. Jag

tror egentligen inte att det är nån skillnad - det handlar mer om olika

sätt att uttrycka sig på.  

Om jag säger ”den lesbiska sängdöden” - vad säger ni då? 

Anna. Skrämmande! Jag är skiträdd för den! Men samtidigt så

tror jag att den finns eftersom vi själva har uppfunnit den. Den an-

vänds nog ofta som en dålig ursäkt för att göra slut på ett förhållande

också. Man säger sånt som ”vi började känna oss som systrar”, fast

det egentligen handlar om att man inte är kär - och därmed inte heller

kåt på - den person man är ihop med. 

Kim: Jag har inte råkat ut för den själv. Jag tror inte heller att det

är något specifikt som drabbar just flator. Alla kan ju hamna i slentri-

an i ett förhållande. 

Kickan: Jag har aldrig varit ihop med nån tillräckligt länge för

att den ska inträffa. Men jag tror att den existerar. Jag är nog en inbi-

ten singeltjej och har svårt att vänja mig vid tanken på att ha sex med

en och samma person hela tiden. 

Tittar ni på porrfilm och finns det bra lesbisk porr? 

Anna: Ja, det är roligt! Men jag avskyr kvinnoförnedrande fil-

mer. Jag föredrar bögporr. Jag tycker att synen på porr och sexleksa-

ker har förändrats mycket inom flatvärlden, folk vågar mer nu. Fast

fortfarande är det lite krångligt det där med kåthet och jag kan erkän-

na att jag ibland lider av penisavund, det verkar så enkelt för killar.

Man kan ju se om en kille är kåt, men hur ser du att en tjej är det?

Kim: Jag kollar på många olika sorters porr, men nån bra lesbisk

porr har jag inte sett. Kanske nån amatörfilm men den var inte heller

så kul. Däremot gillar jag bögporr.

Petra: Absolut, jag gillar också bögporr!

Caroline: Nej, aldrig. Men om det fanns bra lesbisk porr eller

erotik så kankse jag skulle göra det. 

e fem tjejerna vi träffade är Kim, 20, flickvän sedan ett par

månader tillbaka, Kickan, 28, singel, Petra 35, gift, Anna

34, sambo och Caroline 23, singel. 

När blev ni av med oskulden? 

Anna: 16 med en tjej. Jag har aldrig varit med en kille. 

Kim: 15 med en kille och 19 med en tjej. 

Petra: 16 med en kille, och 17 med en tjej. 

Caroline: 14 med en kille, 18 med en tjej. 

Kickan: Med en kille när jag var 17, 19 med en tjej.

Men vad räknas för att det ska vara sex? 

Kim: Jag tycker inte att det behöver vara penetration inblandat,

telefonsex räknas definitivt. Det kan vara väldigt upphetsande! 

Kickan: Oralsex eller att man använder händerna. Det måste ju

vara mer än hångel. 

Petra: Petting, även om det är fåning ord. Att man tar på varand-

ras kön, oavsett om man har sex med en tjej eller kille. 

Hur ser 'vanligt sex' ut för er? 

Anna: Oralsex med en massa beröring och stimulering. 

Caroline: Att stimulera varandra med händer och fingrar. Jag är

inte så himla förtjust i oralsex faktiskt. Ibland känns det som om alla

förutsätter att man gillar det bara för att man är flata. 

Kim: Jag har inte hunnit ha så mycket regelbunden sex med en

och samma tjej ännu. Hittills har det varit mycket petting, händer,

tunga och en massa glidmedel. 

Kickan: Oralsex, att jag slickar henne. 

Har ni haft one night stands? 

Anna: Ja! Jag har varit ganska vild…

Kim: Ja, med både tjejer och killar. Fast det var länge sedan jag

var med en kille nu. 

Petra: Många gånger. Jag gillar själva konceptet, det kan vara

spännande och kravlöst och alldelles fantastiskt bra sex. 

Kickan: Jag är ju singel och har varit det länge, så det har ju bli-

vit några stycken…

Caroline: Jo, som singel är det väl det vanligaste. Men det hän-

der att jag oroar mig för att den jag följt med hem ska tro att “nu kom-

mer vi bli ihop”. Ibland vill man faktiskt bara ha sex och inget mer. 

Använder ni dildos eller andra sexleksaker? 

Anna: Inte alltid, men ibland. Det är definitivt en krydda men jag

efterlyser bättre sexleksaker för flator, som anpassningsbara strap-ons

till exempel. 

Petra: Vixen gör helt klart bäst sexleksaker för flator. Jag avskyr

när dildos ser ‘naturtrogna’ ut. Jag brukar shoppa på Erotic Empori-

um i Köpenhamn, där finns ett bra utbud för tjejer. 

Kim: Jag har gjort det tidigare och med min nya tjej har vi varit

och kollat på ett par vi skulle vilja ha…

Kickan: Absolut! Jag fick just ett par nya i födelsedagspresent!

De flesta tjejer jag har varit med har haft sexleksaker. 

Om jag säger ”vaniljsex” - vad säger ni då? 

FEM 
PRATAR

SEX

“ Det är en myt att tjejer 

automatiskt skulle 

vara bättre på att 

tillfredställa andra tjejer.”

I förra numret av QX pratade vi sex med fem killar. Nu har det

blivit tjejernas tur och vi ställde nyfiket frågorna om hur deras

sexliv ser ut. Har flator one night stands eller flyttar de ihop 

efter första dejten? Hur vanligt är det med dildos? Och vad 

är egentligen det där omtalade vaniljsexet?

Av Nenne Nestius

D
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rodde ni att Fredrik Eklund varSveriges största gayporrstjärna?Think again. För gayporrskåde-spelaren och COLT-studios egen BradPatton är efter sjutton filmer en av gay-porrens superstars och han är en av tvågrabbar som varit exklusivt knuten tillgayporrens två största studios, Falconoch COLT(Den andra är megastjärnanTom Chase). Brads pappa är finlands-vensk och mamman är från Australien,och efter en uppväxt i Australien, Fin-land och Sverige har han nu slagit sig neri Amsterdam. Ett par gånger om åretåker han över till USA för att spela innya filmer och är idag en av gayporrensstörsta. När han inte spelar in filmer görhan promotionarbete för COLT, jobbarmed sin egen sajt eller övar konståkning.Han har fyra års turnérande med “Dis-ney On Ice” i ryggen och tävlade nyligeni OutGames i Montreal. Vi ville såklartveta mer om Sveriges sexigaste export:Hur kommer det sig att du börja-

de med porrfilm?
– Det var nåt som jag länge velat gö-ra, men det funkade ju inte riktigt medanjag gjorde “Disney on Ice”. Men så fickjag ett tillfälle att spela in en film underGayGames i Sydney 2002 och på denvägen är det. Jag gjorde det för skojsskull men så funkade det väldigt bra ochjag gillade att vara framför kameran. Jagär lite av en linslus och tänder på att hasex framför kameran. Och sen har detbara rullat på och de stora bolagen knötmig till sig rätt tidigt.

Berättar du för folk att du spelarin porrfilm?

– Nej, det brukar jag inte göra. Detär ju bara en sida av mitt liv.  Jag brukarsäga att jag är konståkare, vilket jag juär. När jag var i Montreal på OutGamesnyligen så hände en kul grej. Konståk-ningen är  en väldigt konservativ världmen ordföranden för det kanadensiskakonståkningsförbundet var jätteglad ochtackade mig för att jag var där.  Sen fick

jag höra att han sett mina videos. (skrat-tar) Många där visste vad jag gjort menvar helt lugna med det. Alla jag berättatför har bara visat respekt, det märks välatt jag gör något som jag gillar att göraoch trivs med det.
Hur gick det i Montreal?

– Två silver blev det och du kan hit-ta ett klipp från det på youtube.com. Jaghar inte åkt nåt de senaste två åren menjag tog jag upp åkningen  i maj och trä-nade hela sommaren i New York. Ochdet var så kul att jag hoppas kunna fort-sätta tävla och träna. 
Hur var det att växa upp som ton-

åring i Sverige?
– Jag var väldigt liten, som 15-åringvägde jag 37 kilo och var 150 cm lång.Jag kom inte in i puberteten förrän jagvar sjutton och innan dess var konståk-ningen allt jag la tid på. Min storebrorhöll på med bodybuilding och farsanbrukade tråka mig för att jag inte träna-de, och du vet hur det blir när föräldrartjatar, man gör raka motsatsen. Så närjag var 22 år och mina föräldrar flyttadetill Australien började jag bygga och isamband med detta började jag äventräffa grabbar.  Jag kommer nämligenfrån en väldigt religiös familj och minpappa var pingstpastor. Så det var intemycket av någonting förrän mina föräld-rar åkte till Australien egentligen. Så närdom åkte kunde jag för första gången va-ra mig själv. Jag hade tänkt på killar senjag var sjutton men är man inlärd att detär en synd och att man ska till helvetetom man är gay är det en svår grej att ac-ceptera sig själ Så id

tigaste att jag accepterar mig själv ochmår bra.
Vad säger dina föräldrar om dittkarriärsval?

– – Det är inget jag vill prata om,det känns, för mig, lite för privat. De bori Australien och vi ses inte så ofta.
Vilken är den bästa film du gjort?– Beyond Perfect som jag gjordeförra året gillar jag. Jag fick nio olika no-mineringar på gayporrfilmsgalor för detjag gjorde i den. Tyvärr blev det bara ettpris. Jag gillar sista scenen där jag ochmin motspelare gör fyra olika positionerunder scenen. Det blev snyggt och näs-tan koreograferat.

Är du alltid tänd på den du skaspela in med?
– Man får hoppas att det finns en ke-mi mellan killen man spelar in med ochdig själv. De flesta är ju rätt attraktivatrots allt. (skrattar) Och idag har jag såpass mycket att ä ill

EN SVENSK GAYPORRSTJÄRNASBEKÄNNELSER
T

Han är en av gayporrens absolut största stjärnor. Möt Brad Patton.

”Jag tycker att
porrstjärnorna

höll högre klass
förut”
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visst har jag varit med om att spela motkillar som jag inte är attraherad av.
Måste det finnas handling i en por-rfilm egentligen?
– Det är mycket lättare att spela in enfilm om det inte finns en handling, ochdom flesta som tittar vill helst inte ha enhandling heller. (skrattar) RegissörenJerry Douglas är nog den enda regissörsom klarar av att göra handling och skapaen spänning där man förstår varför de harsex, ”It´s all about the chase”, liksom.Du är rätt välutrustad, finns detnågon nackdel med att ha stor kuk?– Nej, det kan jag inte säga. Och omnågon glor så är det ganska lite att klagapå, det hade varit värre om dom glott föratt den är för liten. 

Är det viktigt att ha stor kuk i gay-porrbranschen?
– Ja, det tror jag. Folk i branschenbrukar säga att du ska ha minst två av tresaker: Kroppen, Kuken och Ansiktet. Hardu dom kan du bli en superstar i bran-schen. Jag har fått höra att jag har dom trebitarna eftersom det gått så bra. (skrattar)Har du haft problem med att fåupp kuken nångång?

– Nej, aldrig. Och det är en av anled-ningarna till att regissörerna älskar mig.(skrattar) Jag kan få stånd på fem till tiosekunder, så de brukar säga att jag är ett“freak of nature”. Hela mitt liv har jag va-rit så, jag får stånd väldigt lätt. Jag kantill-bringa hela dagarna på mage på stran-den.
Vad gör dig upphetsad?
– Just nu är det min pojkvän som tän-der mig, annars är läderprylen rätt läckerockså. 

Vad har du annars för sexuellafantasier som du skulle kunna leva utpå film?

– Jag får inte leva ut några sexuallafantasier på film så ofta,  men min nästafilm After the prom ska äga rum på ett såkallat “fraternityhouse” och handlar omett gäng collegekillar som kommer till-baka efter skolbalen och har sex med va-randra. Jag kommer att ha sex med alli-hopa. (skrattar)
Har det hänt att du och en

motspelare fortsatt ha sex efter att nihar filmat…?
– Ja, det har hänt en eller två gånger,då det fanns en viss attraktion som manville ta till vara på även efter filmandet.(skrattar)

Har du filmat dig privat?
– Ja, jag och min pojkvän gjorde enfilm ihop nyligen som jag ska lägga ut påmin webbsajt, www. bradpatton.net.Senhar jag min egna webbcamshow då ochdå där jag runkar och chattar med fans.Man kan bli medlem och kolla in migom man vill. Det ett bra sätt för mig atttjäna pengar samtidigt eftersom jag intespelar in filmer hela tiden. 

Kan det inte kännas jobbigt attvarje vecka behöva sätta sig och runkaframför webbcameran?
– Ja, ibland, men jag försöker att in-te göra det så ofta och det är ju knappastett hårt jobb. (skrattar)

Men innebär det här att du förden sakens skull håller dig från sexoch onani privat för att kunna levere-ra?

– Nån gång ibland tänker jag på attjag borde spara mig till imorgon om jaghar en webbcamshow som väntar. Menär min pojkvän här så bryr jag mig inte.Då har vi sex som vanligt.
Du är rätt duktig på att uppdate-ra din sajt och svara på frågor på dittforum?

– Ja, jag tycker att man ska varaschysst och svara på mejl från de somhör av sig. Jag loggar in en gång på mor-gonen och en gång på kvällen och har enganska tät kontakt med ett par fans.
Vill man ha sex när man kommerhem efter en filminspelning?
– Nej, man vill bara sova. (skrattar)Jag brukar spara mig innan också, i allafall ett antal dagar. Det blir bättre sprutdå. Det är inte så snyggt om det barasipprar ut lite. (skrattar)

Finns det någon porrstjärna somdu skulle vilja spela in film med?– Ja, Ryan Idol har jag alltid velatköra med, men han spelar inte in längreså det blir svårt. Kanske Ken Ryker,men han har också dragit sig tillbaka.Jag tycker att porrstjärnorna höll högreklass förut.
Vad kommer ditt namn ifrån? Duheter ju inte Brad Patton...
– Nej, Chi Chi LaRue och makeup-artisten Mona kom på det. De tyckteatt jag skulle ha ett “all-american name”eftersom jag såg ut som en “all-americanboy”.  Och alla tror alltid att jag är ame-rikan, även när jag besöker Australien.Men vad jag heter på riktigt är hemligt…Blir du igenkänd?

– Ja, ganska mycket i USA och spe-ciellt i San Francisco. Men det händefaktiskt häromåret att fyra kinesiska tu-rister såg mig i ett shoppingcenter här iAmsterdam. Så dom ropade “Brad Pat-ton!” och drog upp kamerorna.
Tycker du inte att det är jobbigtatt gå ut på stan och veta att dom härmänniskorna kanske sett dig ha sex?– Nej, absolut inte. Jag ser ingetproblem med att ha sex och ser inte detsom något dåligt. Alla har sex, vi männi-skor fungerar ju så. Att sen springa runtoch låtsas att man inte har sex är så löj-ligt. Jag skäms inte över det jag gör.

Många anser att porrindustrin ärrakt igenom förnedrande.Vad sägerdu om det?

– Jag tror att det handlar om denstraighta porren, där män i höga positio-ner bestämmer över kvinnorna som job-bar under dom. Sexslavsindustrin är

enormt stor inom de lägre delarna avstraightporrindustrin. Men jag jobbar itoppen av gayindustrin så jag har inte såmycket koll på hur det är i de sämre de-larna av branschen. Jag har för mycketsjälvrespekt för att låta någon trampa påmig och har aldrig känt mig utnyttjad.Finns det mycket droger?
– Det beror på vilken nivå, hos domstora studiorna förekommer det väldigtlite i alla fall. Om man knarkar och kom-mer till någon av de stora bolagen påver-kad skulle man skickas hem på en gång,det accepteras inte. Dessutom måste manvara i så god form så det skulle inte fun-gera att ta massor av droger. Du måstevara i tiptop-form hela tiden om du skakunna jobba med det här.

Tycker du själv att det finns någotnegativt med ditt jobb?
– Jag kommer nog inte att bli konst-

åkningstränare för barn direkt. Inga för-äldrar vill ha en porrstjärna som tränareför sina barn. Det är lite tråkigt eftersomjag gärna skulle ha tränat ungar.
Skulle du tipsa eller avråda enperson att testa porrbranschen?– Det beror helt på person, ålder ochvar dom är i sina liv. Så det går inte attsvara på. Jag var redo när jag börjadeoch mår bra av att jobba med det här,andra kanske inte gör det. 

Okej, låt oss kolla några mytermed porrbranschen: Är man bättrepå sex när man är porrskådis?– Haha, nej det tror jag inte. Men in-gen av de jag haft sex med har blivit be-svikna i alla fall.

Finns det fluffers (såna som sertill att skådisarna håller sig hårda in-för en tagning) ?
– Nej. Det är i sådana fall den duska göra scenen med som hjälper dig, dettas inte in någon annan för sånt. Det harjag i alla fall inte varit med om.

Vad gör man om inte man kanspruta under en filmtagning?
– Under en inspelning med Falconför två år sen hände det, och killen ifrågahöll på under två dagar utan att komma.Så till slut fick dom fejka och användaflytande tvål och lotion. Men det är ovan-ligt att sånt händer. (skrattar)

Finns det nåt man kan äta ellerdricka för att det ska bli bättre ellermer sprut?

– Jag har hört att man ska äta zink-tabletter, och äta mycket vitaminer ochmineraler.

Och jag måste ju fråga. Jag läste iditt forum om att du tipsade om etttandskydd för den som suger av…– Ja, det var en kompis som hade ensån där genomskinlig tandställning somär en avgjutning av tänderna och den varbra att använda om man suger av. Dåslipper man vassa tänder, vilket är bra fören kille som mig med en “thick dick”.(skrattar) Det är jobbigt när killen skaförsöka ta in den så långt det går ochman bara känner tänder.
Hur länge kan man hålla på attspela in porrfilm?
– En bra porrkarriär brukar vara ifem år och jag har hållit på i fyra år nu.Jag tror det handlar om att göra ett par

filmer om året så att folk inte tröttnar påatt se dig. Jag tycker att det är kul fortfa-rande och fortsätter nog ett tag. Men nuhar jag ny pojkvän så vi får se hur längejag håller på…
Vad tycker dina pojkvänner omatt du har sex med andra killar när dujobbar?

– Min första riktiga pojkvän tog detslut med för två år sen och då hade vi va-rit ihop i ett år. Han var från Tysklandoch hade ett riktigt nio till fem-jobb. Hantyckte att det var okej. Brian, killen jagär tillsammans med nu träffade jag när vihade en scen ihop i Manly heat. Hittillshar det funkat bra men det var faktiskt li-te tufft när vi båda hade varsin inspel-ning under veckan. Men vi får skilja pådet, sex och kärlek är inte samma sak.Jag tror inte att folk som är utanför in-dustrin förstår hur det funkar. Sex fram-för kameran är jobb, inte sex. Visst, detfinns ögonblick man njuter,  men dethandlar bara om någon sekund, annars ärdet jobb. 
Har du dejtat några svenska kil-lar?

– Ja, i Sverige när jag kom ut. Menvi träffades bara ett kort tag innan jagfick “Disney”-kontraktet och då var jagtvungen att åka. Jag minns att vi var påHus1 på Sveavägen.
Har du någon kontakt med Sveri-ge idag?

– Nej, väldigt lite och jag pratar ing-en svenska längre. Jag har blivit betyd-ligt bättre den senaste timmen av att pra-ta med dig. (skrattar) Men skulle jag re-sa tillbaka skulle jag nog hitta orden.När var du i Sverige senast?– För fyra-fem år sen. Och detkänns faktiskt lite läskigt att tänka på attjag skulle komma tillbaka. (skrattar)

Ronny Larsson

”Nån gång ibland tänker jag på att jag borde spara mig till imorgon om jag har en webbcam-show som väntar. Men är min pojkvän här så bryr jag mig inte. Då har vi sex som vanligt”

Brian Hansen - Min pojkvänMatthew Rush - en god vänsom jag lärde känna under 
Falcon-tiden

Josh Western - Förut Falconoch nu Colt,precis som jag. 
En kompis!

Jason Kingsley - Jobbade jagmed i Beyond Perfect, vår
scen vann pris.

Carlo Masi - Colt-kille som ärotroligt snäll och trevlig.

Brad listar fem gayporr-skådisar han gillar:
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mas skrattande svar på frågan om hon har testat att
slicka sig själv: ”Det är inte lönt att försöka! Även
om jag nog är vigare än de flesta rent generellt, skul-
le jag nog aldrig lyckas. Men vilken dröm det hade
varit, för jag tror jag är sjuhelvetes bra på det”.

Första gången

Jag är stolt över det som Ewa, Elin, Camilla
och Mia gjorde den här höstkvällen för tre år sedan.
Fyra flator, fyra hjältar, som träffades för att prata
om hur det var att bli av med oskulden. Vi pratade
om lyckoruset, om rädslan att inte duga, ja om allt
det som så många undrar över men som det är så
svårt att hitta något svar på, såvida man inte är
straight.

Ewa berättade hur hon ljög för sin första: ”Hon
var en erfaren flata, jag sa att jag hade gått hela vä-
gen med en tjej tidigare. Jag var rädd att hon skulle
fly annars.” Camilla träffade sin genom Qruiser:
”Efter en kort tids dejtande hade vi sex, hemma hos
henne…” Elin och Mia blev båda av med oskulden i
Köpenhamn, men inte med varandra. Elin åkte dit
med en klasskamrat, lånade en lägenhet och hamna-
de på vardagsrumsgolvet… Mia stod på Ströget när
det kom fram en tjej och gav henne en ros: ”Jag blev
chockad eftersom jag inte trodde att någon kunde se
att jag var gay.” När chocken lagt sig ledde det till
hångel på Rådhusplatsen, som ledde till tjejens
säng…

Det här var tjejernas råd till dem som vill, men
som ännu inte har varit med en tjej:

Camilla: Låt dig inte hindras av din rädsla, du
behöver inte vara orolig. Våga acceptera det du kän-
ner. Jag hade velat komma ut långt mycket tidigare!

Elin: Ta initativ, det är bara att köra, det kom-
mer falla sig naturligt. Ofta väntar man för länge.

Ewa: Det viktigaste är att man kommer ut för
sig själv. Efter det kommer det automatiskt.

Mia: Att stå för det man känner och inte häm-
mas av andras åsikter. Det är inte deras liv, utan ens
eget liv, och man ska leva på ett sätt som gör att man
mår bra.

Fem pratar sex

Har flator one night stands eller flyttar de ihop
efter första dejten? Hur vanligt är det med dildos?
Och vad är egentligen det där omtalade vaniljsexet?
Min föregångare Nenne gjorde det här reportaget
och jag minns hur jag letade fram det och slukade
det. Det var precis det man ville läsa i QX! När jag
var klar läste min dåvarande tjej det med samma
iver. Det här var för oss – och
det gick inte att hitta i någon
annan tidning.

I intervjun snackar tjejerna
bland annat om vad de räknar
som vanligt sex:

Anna: Oralsex med en
massa beröring och stimuler-
ing.

Caroline: Att stimulera varandra med händer
och fingrar. Jag är inte så himla förtjust i oralsex
faktiskt. Ibland känns det som om alla förutsätter att
man gillar det bara för att man är flata.

Vilken är den största missuppfattningen om
flators sexliv?

Anna: Att två tjejer inte kan knulla, att vi har
något slags ”klapp på kinden-sex”. Eller att det enda
två tjejer kan göra är att ligga och gnida sig mot va-
randra.

Har ni haft trekant eller experimenterat på
något annat sätt?

Kim: Jag hade trekant på Hultsfredsfestivalen
med två tjejer.

Petra: Jag har s&m-inspirerat sex ibland.
Sextips till andra flator?

Kim: Våga leka. Var inte rädd att testa exem-
pelvis analsex och sexleksaker!

Det bästa sexet?
Kickan: Det var en gift tvåbarnsmamma som

jag följde med hem från krogen. Hennes man var
bortrest. Hon var helt vild i sängen och gav sig verk-
ligen hän och ville prova allt. Dessutom var hon jät-
tesnygg!

48 timmar på videoklubb

Under ett par dagar och nätter gjorde Ronny
Larsson några nedslag i Stockholms Videoklubb-
svärld. Här är utdrag ur hans loggbok.

Fredag 00.57. Hjärtslagen
dunkar i örat. Känns precis som
när jag skulle gå på gayklubb för
första gången. Ska jag träffa nå-
gon jag känner? Vad förväntas av
mig? Hur ska jag bete mig? Jag
öppnar dörren till US Video.
Hjärtat dunkar fortfarande i örat.

---
US Video, kl 01.50 . Jag räknar till tio killar i

de dunkla gångarna, alla runt trettio. En man i vit
skjorta gör entré och försvinner bakom ett hörn. Ef-
ter ett par turer bland gångarna suger en svartklädd
rakad kille av honom medan en tredje smeker den
rakade över gylfen. Blir för första gången sedan jag
kom hit lite upphetsad. Fortsätter att gå runt. Flera
gånger får jag ögonkontakt med en grabb med mo-
hikanfrisyr. 

02.35  Går förbi ett större bås där mohikankil-
len och en mörkhårig kille gör ”psst” till mig och
vill att jag ska komma in. Nappar nervöst, och snart
står jag i ”bastun” och kollar på porrfilm med killar-
na.  Den mörkhårige plockar fram mohikanens kuk
och börjar suga av honom. Beslutar mig för sorti.
Undrar över vad som hänt om jag stannat i bastun. 

---
Lördag 22.30. Blue Vision. I ett öppet bås sit-

ter en snygg kille från Mellanöstern, och runkar.
Kittlande. En snygg kille i trettioårsåldern kommer
in i kabinområdet. Tar ett varv till. Jag öppnar en
dörr som leder mig in i ett litet rum där jag hittar
Mellanösternkillen och den snygga killen. De sitter
bredvid varandra och runkar. Ett par minuter senare
rycker Mellanösternkillen till och sprutar ut över
golvet. Jag vänder dem ryggen och vandrar ut. Kåt.

----
US Video, kl 01.17. Cruisar. För en utomståen-

de kan de här ändlösa promenaderna i dunkla loka-
ler säkert te sig konstiga. Men det är som ett långt
förspel, en deal sluts knappast med detsamma och
man kan gå runt i timmar innan man bestämmer sig.
Plötsligt kliver jag rakt in i en påsättning. Två svart-
klädda män i fyrtiofemårsåldern har sex medan en
gråhårig man i sextioårsåldern tittar på. Ingen ver-
kar brydd över min närvaro. Jag fortsätter att vandra
runt. En svart kille väser “come” varje gång våra
blickar möts. Är inte intresserad. Båsdags. Kollar
film och hör sugljud från båset bredvid. Kåt igen.

02.26. En kille i randig halsduk har jag sett på
Qruiser förut. Han är klart snyggast här ikväll. Men
han möter aldrig min blick. Fan. Annars verkar jag
ha chans på varenda annan tjomme här. Vandrar vi-
dare. Den snygga killen ignorerar mig fortfarande.
När ger man upp egentligen? Finns “fem-i-tre-rag-
get” här också? Eller går man in i ett bås och runkar
själv? Eller ger man upp och går hem?

05.19
Inte många kvar. Jag har ont i fötterna och den

snygga killen har dragit, medan den svarta killen
fortfarande viskar ”come”. Jag går in i ett eget bås
och gör det jag borde gjort för länge sen. 

Vandrar sen hemåt.  
Hjärtat dunkar inte längre.

”I ett öppet bås 
sitter en snygg kille
från Mellanöstern

och runkar”
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BAR/RESTAURANG
Monarki,Tuelgatan 10,  tis-tors 17-
01, fre 16-01, lör 12.30-01, söm 18-
01. Straigt friendly restaurang/bar 
Tomrik, Österlånggatan 7. Gay

restaurang och bar. Alla dagar från 15. 
Side Track, Wollmar Yxkullsg 7,

ons-lör från 18.00. Gaybar och
restaurang 

Torget. Mälartorget 13, Gamla Stan.
Mån-fre 16-01, lör-sön 13-01. Gaybar.

Roxy, Nytorget 6, Tis-tors 17-00,
Fre-lör 17-01 sön 17-00. Bar och

lounge
Momma, Renstiernas gata 30, Mån-
tis 17-23, ons-tors 17-00, Fre-lör 17-

01. Restaurang, bar och lounge
Posithiva Gruppen, Tjurbergsgatan

29, ons 18-24, fre-lör 19-24      
Bar för hiv-positiva män.

Spisa hos Helena, Scheeleg. 18,
mån-tor 11-00, fre 11-01,

lör 17-01, sön 12-23 
Göken, Pontonjärsg. 28. Gayig

kvarterskrog. 
Mån-Fre 11 - 24, Lör - Sön 12-23 

Babs, Birger Jarlsg 37. mån-tis 17-
24, ons-lör 17-01, sön 16-22.
Restaurang Stockholm,

Centralplan. Champagnebar lör 21-01.
Clas på Hörnet, Surbrunnsg. 20.

Mån-fre 11.30-00, söm 17-00.

KLUBBAR
Club K Cattelin, Storkyrkobrinken

9, onsdagar och fredagar 17-03.
ZipperClub, Norrlandsg. 23. Lördag

22-03
Momma/Roxy, Skyddsrummet,
Söd. Mäkarstrand 25. 7/11, 20-03
Kinks & Queens, Camarillo,

Kungstensg 22, 21-03. Leonora har
fest, se QX.se/GayMap för datum.

Paradise, Kolingsborg, fredgar 22-
03, pop och schlager

Blitz, Kolingsborg, 5/12, gay
houseklubb, 22-05

SLM, Wollmar Yxkullsg 18, ons 21-
00, fre-lör 22-02.  Läderbar för killar.

Medlemsklubb.
Patricia, Stadsgårdskajen 152, sön

18-03.
Högkvarteret, Närkesgatan 8, Tis-

Tors 18-24, Fre-Lör 18-01.

BARA FÖR TJEJER
Wish Wollmar Yxkullsg 18, fest i

SLM:s lokaler sista torsdagen i
månaden.

Golden Ladies, Sveav 59, café tis
17-19 

CAFÉ
Copacabana, Hornstullsstrand 3.

Mån-tor 10-20, fre-sön 10-19
Chokladkoppen, Stortorget 18, alla

dagar 09-23.
Seniorcaféet, Sveav 59, ons från

14.30 (Hyllan).  För gaymän i mogen
ålder.

¨
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BAR/
RESTAURANG

KØBENHAVN

Jailhouse, Studiestræde 12,
Restaurang & bar. Mån-tor 13-02,
fre 13-05  lör 16-05, sön 18-02. 
Jolene Bar,Flæsketorvet 81-85,

Tis-tors 17-02, Fre-lör 17-03.
Amigo Night Bar,

Schønbergsgade 4: dagligen 22-06.
Mixad publik.

Dunkel Bar, Vester Voldgade 10.
Mixad bar. Tis-lör 16- sent.

Café Intime, Allégade 25. Mixat.
Dagligen 18-02

Chaca, Studiestræde 39. Lesbisk
bar i två våningar.  Tor 18-22, fre-

lör 18-03
CanCan, Mikkels Bryggers Gade
11, Gaybar – mest bögar.  Vardagar

14-02, fre-lör 14-05.
Centralhjørnet, Kattesundet 18.

Alla dagar 12-02.
Cosy Bar, Studiestræde 33,

Nattbar med ett litet dansgolv.
Sön-tor 22-06, fre-lör 22-08.

Gimmick, Istedg. 24, Bar och
café. Mån-tors 16-22, fre-lör 16-02
Masken. Studiestr. 33. Mån-tor

16-02, fre 16-05, lör 15-05, sön 15-
02

Men’s Bar, Teglegårdsstræde 3.
Läder och killbar. Alla dag.15-02
NeverMind, Nørre Voldgade 2,

bar med dansgolv och glad attityd. 
Mixad publik. Alla dagar 22-06

Oscar Bar & Café, 
Rådhuspladsen 77.  

Dagligen 12-02.
VELA på Orient Bar, Viktoriag.

2  Ons-tor 20-00, fre-lör 18-05

KLUBBAR
MALMÖ

Wonk, A2, Adelg. 2. Lörd. till 04.
at Club, Thap Thim, Västergatan

9, gaykväll onsdagar 20-00.
SLM Malmö, Ystadsg. 13.

Läderklubb. Lör 22-02 
Även temafester, se qx.se/GayMap.

Drag It Up A2, Adelgatan 2.
Onsdagar 20-00 

KØBENHAVN

Club Camera. The White Room.
Kødbyen. 24-05

SLM København, Läderklubb
Lavendelstræde 17. Se
www.slmcph.dk eller

qx.se/GayMap.
Be Proud, Jernbanegade 9 fred

och 23-05
. 

CAFÉ
KØBENHAVN

Kafé Knud, Skindergade 21, Tis-
Tors 14-22. Café för hivpositiva.
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KLUBBAR
Gretas, Drottninggatan 35. Bar

ons. 18-02, tor. 18-01,  fre-lör. 18-
04. Klubb fre-lör. 22-04.

Belle. Bellmansgatan 7. Lördagar
och dessutom specialfester. Se
QX.se/gaymap för information.

SLM, Next, Karl Johansgatan 31.
Bar och festkvällar.. För datum se

slmgbg.nu eller qx.se/GayMap.
Queer, Park Lane,

Kungsportsavenyn 36. Fest sista
fredagen i månaden.  För aktuella

teman se cum.se eller
qx.se/GayMap

ZapphoBar, Stadsteaterns
foajébar, Götaplatsen. För aktuella

teman se qx.se/GayMap

BAR/
RESTAURANG

Bee Kök och Bar, Saluhallen,
Kungstorget, Alla dagar 12-01
Haket, Första Långgatan 32. 
Gayvänlig bar och restaurang.

Extra fester då och då se
qx.se/GayMap

Gossip, Parkgatan 13, gayvänlig
partyklubb. 

Mån-tor 18-01. 
fre-lör. 18-03, sön 20-01.

CAFÉ
Träffpunkt HaBiT, RFSL

Göteborg, Stora Badhusgatan 6.
Café onsdagar 18-21 och söndagar

17-20

GUIDE IN
ENGLISH/DEUTSCH/

DANSK/NORSK/SUOMI
www.gaymap.eu
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14 år. 170 nummer. Hundratals intervjuer. 
Och tusentals citat. Roliga, allvarliga och 
avslöjande. QX ger er här ett axplock av 
vad som sagts av alla de människor 
vi träffat genom åren. 
Håll till godo!

Tasso Stafilidis

Beatrice Ask

Göran Höägglund

Fredrik Reinfeldt

Göran Persson

”Bli statsmi-
nister”

Tasso
Stafilidis på
frågan vad han
vill göra innan
han dör, okt
2007

”Jag kände en
del engagerade
personer, som
är öppet homo-
sexuella, långt
innan min f.d.
man Christer
kom ut”

Beatrice
Ask, dec 2008

”Vi tycker att en
spade är en spade,
och ett äktenskap
ett äktenskap” 

Göran Hägg-
lund på frågan var-
för inte den borgli-
ga vigseln kan vara
könsneutral i april
06.

”Jag känner
mig helt säker
på att modera-
terna i dag är
ett väldigt bra
parti för homo-
sexuella”

Fredrik
Reinfeldt i juli
06

”Ibland tycker jag att vi är lite
slarviga och tycker att det nu-
mera är problemfritt att vara
homosexuell, men för en kille
eller tjej som ska komma ut
på en liten ort så är det förstås
förknippat med enorma kval”

Dåvarande statsminister
Göran Persson i augusti 06

[politikerna i QX genom åren]

”Jag pippade som en symaskin”
Calle Norlén raggade tjejer i Portugal som

ung…. QX april 1998

”Jag är tobakens värsta fiende i Sverige –
nästan. Vill inte ha den i munnen. Kan knappt
ens tänka mig att ha den där Monica Lewinsky
hade den.”

Amelia Adamo svarar på QX förfrågan om
att fotografera henne rökandes en cigarr, febru-
ari 1999

”Till Europride 98 arbetar jag med tolv bil-
der på ett tema kring homosexualitet och religi-
on. Jag vill inte berätta så mycket, men jag tror
att det kommer att skapa debatt.”

Elisabeth Ohlson Wallin har mer rätt än
hon anar… mars 1997

”Jag drog bara upp min tröja och visade
mina bröst. De tittade på varandra och bad mig
åka hem.”

Dana International om hur hon fick frise-
del, maj 1998

”Jag vill inte att hela Sverige ska veta vem
jag går till sängs med. Men jag kommer säkert
att bli kär i en tjej snart. Det skulle inte förvåna
mig.”

Titiyo, november 1997

”Micki? Nej, han är inte min typ.”
Bengt Bauler från Rederiet om killar han

gillar och inte gillar,  september 1999
”När jag ser fotbollar komma emot mig i

hög hastighet.”
Regissören Magnus Skogsberg svarar på

frågan när han är som bögigast, mars 2000
”Jag skiter i kritiker och recensenter. På vår

premiär i Östersund var det som rena rockgalan,
folk bara gallskrek. Men så var det förstås nån

kommunistkärring som skrev ner oss i tidning-
en och kallade oss amatörmässiga”

Nalle Knutsson känner sig orättvist be-
handlad efter premiären på ”Nalles show”, april
2000

”Pissoargrejen tycker jag var patetisk och
det där var väl typiskt amerikanarna och USA
med sin dubbelmoral. Folk ska skita i vad han
gör. Jag tycker att han borde göra fler sådana sa-
ker.”

Emma Sjöberg-Wiklund tycker till, juli
00

”Vi är fyra syskon och tre av oss är gay, jag
har en bror som är bög och en syster som är les-
bisk. Det är bara min storasyster som är
straight. Men vi väntar fortfarande på att hon
ska komma ut.” 

KD Lang, juli 2000

”Du har säkert en massa gamla skolfoton
på dej själv som du avskyr men du kan åt-
minstone gömma dem under sängen eller mata
hunden med dem. Hela mitt liv finns ju doku-
menterat där ute….”

Kylie Minogue om hur hon såg ut på åttio-
talet, september 2000

”Jag träffade faktiskt Anna Lindh på UD
två dagar innan attentatet. Då berättade jag för
henne att jag skulle komma ut i Svenska Dagb-
ladet. Hon omfamnade mig lite lätt och sa ” det
tycker jag du gör alldeles rätt i”. Det kändes bra
att ha fått denna sista hälsning från henne.....”

Sverker Åström, september 2003 

”Vad är det här, tänkte jag. Driver de med
mig? En sån våldsam ovation har jag aldrig
upplevt.”

Kikki Danielsson om bemötandet på QX

[cita



Andreas Carlgren

Lars Ohly

Maud Olofsson

Tomas Bodström

Tobias Billström

Mona Sahlin

Elisebeht Markström

”Tevejournalister dis-
kuterade om man
verkligen kunde vara
ledande politiker och
homoseuxell”

Andreas Carlg-
ren i dec 06

”Jag har självklart
haft sexuella tankar
om andra män”

Lars Ohly ger
svar på tal i maj 06

”Det Åke Green sagt
är avskyvärt”

Maud Olofsson
i feb 06.

”Min kompis Mårten Palme
var inbjuden till någon film-
premiär där vi träffade Mian
Lodalen och Louise Boije
som tog med oss till Patricia
en söndag. Sen gick vi hem
och drack vin hos mig.”

Tomas Bodström om
han varit på gayklubb någon
gång, dec 2002.

”När jag väl hade ringt det
där telefonsamtalet fick
jag höra från min mor att
”ja, men det har jag alltid
vetat”. Och där satt jag
som hade förberett det där
stora anförandet!”

Tobias Billström be-
rättar hur han kom ut för
sina föräldrar, dec 06

”Jag tänker erbjuda
honom att gå med
mig, jag kan hålla ho-
nom i handen om han
tycker det är läskigt.”

Mona Sahlin om
att hon tänker uppma-
na Göran högglund i
sitt sommarprogram
att gå med i Pridetå-
get, aug 2007

”Titta på KDU:s förre ordfö-
rande som var öppet homo-
sexuell. Nu är han ett minne
blott.  Han tillhör ett parti
som inte accepterar homo-
sexuella fast de säger att de
gör det.”

Första öppet lesbiska
riksdagskvinnan Elisebeht
Markström om vikten av att
rösta på ett parti och inte på
en HBT-person, mars 2006

”Hos oss får män gå i
klänning om de vill”

Maria Wetter-
strand ger en förklaring
till varför Miljöpartiet
har många homosexuella
i partiet i mars 06

Maria Wetterstrand

Lars Leijonborg
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gaygala 2001, augusti 2001

”För att den var så dålig”.
Andreas Lundstedt svarar ärligt på

frågan varför hans soloplatta aldrig
släpptes, oktober 2001

”Eh va!? Inte direkt va?”
Markoolio svarar på frågan om han

tror att de flesta av hans fans finns bland
gaypubliken, december 2001

”Verkligen sexiga grabbar.”
Olof Mellberg kommenterar att

även Patrik Andersson och Fredrik
Ljungberg finns med i toppen på QX
sexiga lista, februari 2002

”När jag jobbade med R.E.A blev
jag oerhört förälskad i Sissela Kyle. Gud
vilken kvinna! Om jag vore lesbisk
skulle jag bli så kär i henne.”

Anne-lie Rydé, april 2002

”En gång på en bar i München var
det en härlig tysk kille som vägrade

släppa taget, trots att jag försökte förkla-
ra att ett förhållande mellan oss omöjligt
skulle kunna hålla. Det ledde till ett
hjärtskärande farväl vid turnébussen.”

Cardigans Peter Svensson om
gayfansen, februari 2003 

”Ja. Absolut.”
Madonna tvekar inte om homosex-

uella ska få adoptera barn, december
1998

”Om recensionen är dålig slänger vi

tidningen, tar två treo och hyr Pret-
ty woman!”
Alcazar om dåliga recensioner,
juni 2003 

”Ni vet det där TV-programmet
Temptation island. Där händer det
ju absolut ingenting. Dit borde
man skicka iväg en massa bögpar
istället! Va? Det hade blivit sex di-
rekt på flygplatsen....”
Eva Dahlgren är inte imponerad
av dagens dokusåpor, april 2003

”Jag vill verkligen slå hål på den
där myten och visa att de flesta fla-
tor inte enbart ägnar sig åt att

dricka te och klappa varandras katter.
Jag har aldrig kunnat känna igen mig i
den där trista bilden av lesbiska”

Mian Lodalen, mars 2003

”Kvinnor måste också våga dra ner
kjolen på varandra. Istället för att det ba-
ra ska vara killarna som parodierar va-
randra.”

Rachel Molin om att imitera, au-
gusti 2003 

”Sen kan jag förvånas över att gay-
världen, där det finns så många intres-
santa livsöden och så mycket erfarenhet
av smärta, ändå är så jävla ytlig och
tramsig. Man verkar aldrig få nog av
vuxna män som mimar till ABBA.”

Tomas Andersson Wij om sin syn
på gayvärlden, december 2003 

”Det var mormors stora sorg att in-
gen av killarna blev bög. Hon var stor
revystjärna som ung och umgicks med
massor av gaykillar”

Martin Stenmarck om sin alltige-
nom straighta syskonskara, april 2005. 

”Min familj var väldigt homofob.
Det är nog den mest smärtsamma biten
och den som är svårast att tala om. Alla
som kommer från homofoba familjer
vet vad det handlar om. Vissa sår är
väldigt djupa. Vi lappar ihop
oss, men det är inte utan
smärta”.

Tiina Rosenberg, ju-
li 2003.

”Ja men vad ska jag
göra med en straight poj-
ke, gå på hockeymatcher
eller? Det går ju inte.”

En gravid Domini-
ka Peczynski hoppas
att förlossningen kom-
mer att resultera i en li-
ten bög, juni 2000 

”Bögar är ju väldigt
förtjusta i tajt. Jag antar
att man vill visa sin
kropp, men har man en
snygg kropp så syns det

även om man har löst sittande kläder.” 
Stylisten Lars-Fredrik Svedberg

om bögars klädval, sept 09

”Jag lägger allt mitt smink själv.”
Git Gay bringar klarhet i sitt utse-

ende.

”Nej, det tror jag inte. Konstigare
saker måste dom ju ha sett på TV. Som
Siewert Öholm till exempel”

Annika Lantz tror inte att de
straighta som ser gaygalan på TV kom-
mer sätta lördagsdrinken i halsen, febru-
ari 2004.

”Jag är jättenöjd med resultatet och
med teamet. Jag funkar bra ihop med
gaymänniskor”

Agnetha Fältskog uttalar sig angå-
ende den dokumentär om henne som vi-
sades på SVT där samtliga i program-
teamet var gay, juni 2004

”Jag kände mig som den desperata
kvinnan som kommit ut för en vecka se-
dan.”

Skådespelerskan Ann Petrén om

besöket på gaystället Häcktet då hon re-
searchde inför sin roll i ”Det allra vikti-
gaste”, mars 2005. 

”Killarna träffades ju vid pissoaren
i Humlegården. Där har till och med jag
stått och hjälpt killkompisar att få kon-
takt, när det själva var lite för blyga för
att närma sig flottisterna och andra som
trängdes där”

Birgitta Stenberg berättar om
Stockholms gayliv på femtiotalet, sep-
tember 2004.

”Jag hörde några rader när han

sjöng Du har förlorat mer än jag på All-
sången, jag vet inte om den handlar om
mig men folk frågar.”

Hans Marklund om ex-pojkvän-
nen Peter Jöback, oktober 2004.

”I småbyarna i Norrland där jag är
uppväxt kan de liksom säga: ‘Va känner
du en bög?’ Och så ser de helt chockade
ut”

Helen Sjöholm, december 2004.

”Om det finns ett pris till före detta
sjukskrivna dansare som lyckats ta sig
upp i den kraftigt heterosexuella komi-
kervärlden och varje dag får stå ut med

mansförttryck…då vill jag gärna
ha det.” 
Petra Mede om vilket pris hon
vill ha på Gaygalan, januari 09

”Det har varit så mycket skriveri-
er om det här med att Eva och Ef-
va har gift sig. Men jag tycker att
va fan, åtta års  åldersskillnad är
väl inget att bråka om”

Babben Larsson, november
2001

”Jag har aldrig fattat varför kil-
lar måste slåss för att få kra-

mas”.
Zanyar Adami, november 2005

”Även om jag bara ska ha en kopp
så brygger jag åtta eftersom jag vet

att det smakar bra då” 
Maria Montazami om konsten att

göra gott kaffe, november 09

”Eftersom tjejer inte kan vara både
smarta och snygga så blir jag genast
oseriös för att jag tycker om att ha ma-
scara när jag är bland folk.” 

Lykke Li om kvinnorollen i Sveri-
ge, sept 09

”Jag har verkligen önskat att jag vo-
re flata. Gud, vad smidigt det hade varit.
Jag kan sitta och titta på Ellen deGene-
res och bli helt kär i henne.” 

Pernilla Wahlgren, aug 09

”Mina föräldrar har alltid frågat om
jag träffat en tjej eller en kille, och ald-
rig tagit min heterosexualitet för given.” 

Blondinbella är uppfostrad på rätt
sätt, juli 09

”Säg upp dig, sluta bry dig om hy-
ran, bli dyngkär och gör dig riktigt illa i
relationen. Sen skriver du sånger om
det.” 

Gossips Beth Ditto om hur riktigt
bra musik blir till, juni 09

”Filmen Milk fick mig att inse att
självklart skulle jag ställa upp i QX.
Kan det hjälpa någon ung kille eller tjej
att jag som VD ställer upp i en intervju
och berättar om mitt liv och att jag lever
med Anders sedan 20 år tillbaka så är
det naturligtvis en positiv sak.”

Scandic Hotels VD Frank Fiskers
om varför han gjorde en sällsynt inter-
vju, maj 09

”Innan Eurovision var det mest ho-
mosexuella jag sett två killar som hade
sex i Slottsparken.” 

Alexander Rybak, maj 09

”Jag tror hon hade sagt ”Fuck You”.
Hon hade blivit jävligt förbannad. 

Noomi Rapace gissar Lisbet Salan-
ders reaktion på att bli utsedd till Sveri-
ges sexigaste av QX, mars 09

”Vi åkte runt på fängelser iklädda
bara bh:s och uppträdde. Hur dum får
man bli? Men publiken älskade det så-
klart.” 

Malena Ernman om hur hon och
skolkompisen Pandora fixade spelningar
innan de slog igenom, feb 09

”Det kan jag ju inte svara på, min

at]
”En dam skrev att hon hade lyssnat på oss i 
tre år och kände sig grundlurad nu. Annars har 
reaktionerna enbart varit positiva”

Morgonradioprogrammet Rix MorronZoo:s 
programledare Roger Nordin om reaktionerna 

när han ”kom ut” i radio”. QX mars 2005. 

Jag har inga som helst problem med det. 

Min farbror är bög. Att han har en man har 

alltid varit lika naturligt som att min faster 

hade en man.
Alexander Skarsgård, april 2006

”Anna Book har
sagt i en tidning 

att jag är Sveriges
mest överskattade
person. Det var så

roligt att jag klippte
ut det och satte 
på kylskåpet.”

Lisa Nilsson, mars 2003
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flickvän sitter ju bredvid.” 
Danny om när han kysste en kille

senast, januari 09

”Jag blir smickrad om någon vill
göra nåt oanständigt med mig.” Erik Se-
gerstedt om mess på Qruiser, april 07

”Vet du vem du pratar med?” &
”Självklart inte, jag är ju prydheten
själv. Dessutom pattlös.” 

Hannah Graaf & Linda Bengt-
zing om de ska nakenchocka i Melodi-
festivalen, februari 06

”Jag har nog aldrig tänkt att jag är
gay, men jag har haft one night stands
med tjejer.” 

Nina Persson ger oss ännu en an-
ledning att älska henne, december 08

”Är det inte rätt naturligt, om vi le-
ver i ett fritt samhälle där alla är lika
mycket värda, att man som vuxna indi-
vider själv får bestämma på vilket sätt
man ska bilda familj. ” 

Beatrice Ask, december 08

”En tjejkompis sa att om jag bara
gillade schlager och house, och tog den i
prutten så skulle jag vara där. ” 

Musse Hasselvall har bara ett par
steg till att vara bög, november 08

”Vi bråkade alltid om hur jag skulle
vara och vad jag skulle bli. Han drog
med mig på fotboll, karate, rugby…you
name it. Men förutom de vältränade kil-
larna var det inget för mig.” 

Tony Irving om sin pappas önskan
om vad han skulle göra, november 09

”Du är väldigt bra på att kyssas och
det tror jag att jag också är så det var en
win/win-situation. Du kysser akroba-
tiskt. Mjuka läppar men med rätt sug. ” 

Torkel Petersson till Gustaf Skars-
gård om deras första kyss, augusti 08

”Om turister kan åka till månen
utan att någon höjer ett ögonbryn så
tycker jag att det är märkligt att folk kan
tycka att det är konstigt att två killar, el-
ler två tjejer, kan bli kära i varandra. ” 

Bonde-Peter Gustafsson, juni 08

”Jag kan tycka att det är lite jobbigt.
Absolut inte för att det kommer fram
tjejer, det är jättesmickrande. Utan sna-
rare för att jag inte vill känna att jag ”lu-
rar” nån. Jag har alltid tyckt att det varit
oschysst att gå på tjejställen just därför.” 

Christine Meltzer om varför hon
drar sig för att gå ut på flatställen, de-
cember 05

”Någon jag sett på gayställen mas-
sor av gånger är Prison Breaks Wen-
tworth Miller. Jag har aldrig sett honom
hångla men han hänger alltid med su-
persnygga killar.” 

Hollywoodstylisten Jonas Hall-
berg ger oss hopp, mars 08

”Märkligast var när jag gick på Via
Dolorosa med blont megahår, superbys-
tig och stajlad upp till tänderna. Runt
om mig var det bara män och en av dem
tittar föraktfullt på mig och säger ”Good

for one night”. Men jag kan förstå det,
jag såg ju ut så!”

Charlotte Perrelli om Eurovision i
Jerusalem 1999, februari 08

”Om jag hamnade i fängelse skulle
jag byta på en gång. Så det är inte ett så
stort steg.” 

Martina Haag om hur straight hon
är, september 07

”Gaypubliken har alltid stöttat oss.
Är det inte bra säger man det, och är det
bra så blir man snabbt populär. Värsta
publiken är väl sådana som jag, hetero-
killar: Allt som sticker ut är dåligt.” 

BWO:s Martin Rolinski om gay-
fansen, april 06

”Ibland har jag kollat ut i publiken
och fått ögonkontakt med en del killar,
och då vet både dom och jag hur det lig-
ger till”. 

Niklas Andersson om tiden innan
han kom ut, september 06

”Everything looks the same. EVE-
RYTHING! Det är grått och grått och
vitt och vitt. Och så lite cappuccino.
Wow! For Christ´s sake bring some co-
lours into your life!” 

TV3:s Simon & Tomas om svens-
karnas inredningssmak, december 06

”Jag kan tycka att grabbar är snyg-
ga och attraheras av dem, men jag har
aldrig haft ett sug efter att vara med en
kille. Än.” 

Take Thats Jason Orange är inte
den som är den, december 06

”Den här!”
Darin om vilken som är den jobbi-

gaste intervjun han gjort, december 06

”Fan, dom är sjukt vältränade... Lä-
sarna kommer att tro att modellkillarna
är bandet och att vi är ekonomiavdel-
ningen på QX.” 

Kents Jocke Berg imponeras över
killarna som QX Magda Gad tagit med
sig till plåtningen, november 09

”Min brorson bor hos oss och jag
förstod tidigt att han ”was pressing the
boys” (skrattar). Vi har alltid haft en nä-
ra relation och jag var en av de första
han kom ut för. Jag står bakom honom

oavsett vad som händer, och min man
och jag umgås ofta med honom och
hans partner John. Senast var vi på se-
mester ihop på vår stora båt i Portugal.” 

Bonnie Tyler har en favoritbög, juli
05 

”En dag när jag var i ett varuhus
och åkte nerför en rulltrappa mötte jag
några unga killar som kom åkande
uppåt, de fick syn på mig och sa ‘Ska
det vara på det viset?’ (skrattar). Jag
blev lite paff men fick i alla fall fram ett
‘Hej’.”

Plus-Sverker Åström i, augusti
2008.

”Jag tycker att det är förvånande att
ingen kommit ut än”.

Hammarbys målvakt Rami Shaa-
ban om eventuella bögar i allsvenskan,
augusti 2008.

”Allt slutade hur som helst med att
vi bytte kurs och seglade till Mykonos,
sedan fick vi flyga tillbaka på grund av
omvägen… men det var det värt för vi
hade jäkligt kul.  And that was my co-
ming out story!”

Ola Lauritzson om hur det gick
till när han kom ut, oktober 09.

“Det finns en kille som jag känner
som alltid har velat ligga med mig i alla
år. Vi har jobbat ihop och han frågar
varje gång vi ses ”om vi inte bara kan
ligga lite grann”. Så snart kanske jag
måste ställa upp bara för att han tjatat så
länge.”

Martin Björk menar att tjat
kanske lönar sig, november 2007.

I Kulturhusets bibliotek Läsesalongen med Serieteket har du tillgång

till en mängd internationella nyhetskanaler, över 1000 dagsfärska

webbtidningar på 80 språk, trådlös internetuppkoppling samt 200

olika kulturtidskrifter.

KOM 
IN OCH
LÄS LITE

www.kulturhuset.stockholm.se

»Årets teaterföreställning«

100 KR 
UPP TILL 

25 ÅR!

HÅLLPLATS

”Ibland gigar jag med Richard Herrey

som bara har en låt, så jag får väl 

vara glad att jag har två.” 
Anders Esteche om att spela sina två schlagerhits, sept 09

PÅ LÖRDAG SKA JAG GÅ på mitt livs
första göra slut-fest! D och T har be-
stämt sig för att de inte ska vara till-
sammans längre, och som en storsla-
gen avslutning på relationen ordnar
de ett stort kalas dit de bjudit in alla
sina gemensamma vänner. Eller som
de skriver i inbjudan ”På resans gång
har vi haft fantastiskt roligt och du
har varit en viktig del av det. Framti-
den är ljus och därför vill vi att du
kommer och festar med oss”.

Kan det här vara århundradets
bästa idé?

I stort sett alla livets avgörande
stunder har någon form av ritual eller
fest kopplad till den – från dopet fram
till begravningen. Men just det här
med separationen eller skilsmässan
hamnar alltid i den sociala skamvrån.
kringgärdat av pinsamma tystnader
och medlidsamma blickar. Men varför
ska man alltid se ett brustet förhållan-
de som ett misslyckande? Har verkli-
gen den tid man tillbringat varit bort-
kastad bara för att det tagit slut? Tän-
ker du i så fall likadant på ditt liv ock-
så? Och är det faktiskt inte just skam-
men som är förknippad med ett sab-
bat förhållande som gör att man kän-
ner sig så ensam efter separationen.

Nej, det behövs en ny attityd till
göra slut-problematiken. Varför ska
man bara festa när man förlovar eller
gifter sig? Att göra slut är ju faktiskt
oftast en betydligt mer genomtänkt
idé än när folk kastar sig in i ett galet
förhållande förblindade av passion
och förälskelse.

Vi behöver helt enkelt fler po-
sitiva separationsförebilder. Det mås-
te bli ett slut på frossandet i skilsmäs-
somisären. Slut på offermentaliteten
och hulkandet in i kudden när man
gråtrunkar sig till sömns under de
ödsliga singelnätterna. Städa genast
ut alla gamla skilsmässoalbum av Ulf
Lundell och Peter LeMarc ur skiv-
hyllan, och lämna Jon Jefferson
Klingbergs Jag tror vi måste prata
faktiskt till pappersåtervinningen.
Istället borde fler ordna separation-
spartyn. En skön ritual där man hed-
rar det gamla som tagit slut, och ser
framåt mot det nya som tar vid. 

”Det där funkar väl bara när
bägge i ett förhållande är överens om
att det ska ta slut”, invänder säkert
någon. ”Hur ska man göra när ett för-
hållande kollapsar för att någon har
varit otrogen till exempel?”

Nja, jag kan faktiskt tänka mig
att bygga ut konceptet så att det kan
passa olika sorters separationer. Som
på en bar i Bangkok som jag gick på
en gång, vars målgrupp var personer
som nyss blivit dumpade. Förutom
söta drinkar med namn som ”Heart-
break Tears” så kunde man gå in i ett
ljudisolerat rum och gråta ut, om man
ville det. I ett annat hörn fanns det en
vägg där man kunde kasta porslin på

en bild av den som sårat en. En del av
de aktiviteterna kan man ju låna in till
ett separationsparty också. Och, han-
den på hjärtat, om man nu verkligen
är skitförbannad och känner att man
vill ställa till med en scen och förned-
ra sitt ex – finns det egentligen något
bättre tillfälle än när alla ens gemen-
samma vänner är samlade?

På lördag ska jag gå på mitt livs
första göra slut-fest. Jag hoppas verk-
ligen att det inte blir min sista!

Roger Wilson

”Jag ska på mitt

livs första göra

slut-fest”

Varför ska man alltid se
ett brustet förhållande
som ett misslyckande?

Publicerad i QX oktober 2008
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Las Meloneras 9 998:-
(Bilden ovan) Prisex per person med del i dubbelrum på Blue Selection
Lopesan Costa Meloneras Resort Spa & Casino FFFFF i Las Meloneras,
1 v fr Malmö Airport 13/3. Begränsat antal platser.

BLUE SELECTION FFFFF

Playa del Inglés 4 998:-
Prisex per per person med del i tvårumslägenhet för två
pers på Las Dunas FFF i Playa del Inglés, 1 v fr Arlanda 10/3.
Begränsat antal platser.

LAS DUNAS FFF

Las Palmas 2 298:-
Pris per person för flyg tur och retur till Las Palmas
på Gran Canaria, 1 v med avresa från Skavsta 14/1.
Begränsat antal platser.

FLYGSTOL TUR OCH RETUR

Bästa restipsen. Delfinsafari och tapas.

Njut av glitter och elegans på
Fritidsresors Gran Canaria i vinter.

Värm dig på Fritidsresors Gran Canaria i vinter. Ön med sommarklimat året runt har varit
gaypublikens storfavorit i decennier. Med oss väljer du mellan allt från lyxhotell i eleganta Las
Meloneras på solsäkra sydkusten till trivsamma lägenheter, ett stenkast från Playa del Inglés

glittrande nöjesliv. Boka din vinterresa idag.

Läs mer och boka på Fritidsresor.se, ring 0771 84 01 00 eller besök din närmaste resebyrå.

BlueSelection® Lopesan Costa Meloneras Resort Spa & Casino FFFFF
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